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Vrednost nakupa ni omejena, maksimalni moæni popust je 500 ¤. Kupon se lahko unovËi 
enkratno pri enem nakupu v dnevu z eno Tuπ klub kartico. Velja v petek, 14. 2., ali v 
soboto 15. 2. 2014 v vseh trgovinah in franπizah Tuπ. Kupec je upraviËen do unovËenja 
enega kupona oz. unovËenja ene vrste popusta za nakup. Pridobljeni popust se kupcu 
prizna za izdelke, ki jih je prinesel na blagajno pred unovËenjem popusta in ne velja za 
kasneje izbrano blago. Popust se obraËuna tudi na izdelke v akciji, ne pa tudi na izdelke 
D*NAR, Ëasopise in revije, tobaËne izdelke, vrednostnice za mobilne telefone, plinske 
jeklenke, povratno embalaæo, plaËilo poloænic, nakup darilnih bonov in kartic. % popusta 
se naloæi kot D*NAR na Tuπ klub kartico. Kupon ni unovËljiv v poslovalnici Ekstra Tuπ Ptuj.

PoËutite se
zmagovalno!

11 - 99 %

Z električarji o 
neznosnih dnevih

Ušiva Slovenija – 
dobesedno!
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Po ujmi še ljubezen 
in medalje
Po slabih boljši časi? Slovenski športniki v Sočiju navdihujejo z medaljami, 
valentinovo pa z ljubeznijo. Spomin na električni mrk počasi bledi, čeprav 
so agregati še vedno dober posel, konec ujme pa je priložnost za načrte o 
odpravi škode.
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V zadnji kitici Sile spomina France 
Prešeren, tako pogosto recitiran v teh 
dneh in tako pogosto pozabljen med 
letom, piše:

»Ne pozabiti jih, so te prosili
drugi, ne moje prevzetno srce;
v mislih ti niso, al' mene po sili
pomnila boš ti do zadnjega dne.«

Če je imel doktor fig v mislih ljube-
zen med seboj in njo, na dan valenti-
novega ponovno obujeno in med trgov-
ci zaželeno, pa bi bilo dobro, da se po zadnji ledeni ujmi ne 
bi spet predali slovenski demenci. Pozabimo hitro, ko nam 
gre vsaj malo na bolje. In se bomo spet prerekali za vsako ped 
zemlje, ki bi jo bilo treba žrtvovati v javno dobro za kakšne 
podzemne električne instalacije, da jih kakšna drugačna 
ujma ne bi ponovno uničila. In bomo spet pozabili na nuj-
nost samooskrbe v vseh oblikah naravnih in drugih nesreč, 
ko nam vsak dan povsem samoumevne pritikline civilizacije 
obrnejo hrbet. Tudi zato je še kako prav, da vrh tistih, ki so 
sistemsko odgovorni za ravnanje v naravnih katastrofah, sede 
za okroglo mizo in doreče, kaj bi lahko bilo še bolje, z manj 
zapleti in kaj lahko občani vendarle sami storimo zase. Nič 
nas ne sme presenetiti so akcije, ki ponovno postajajo aktu-
alne. Lahko so tudi tematske: kako preživeti deset dni brez 
elektrike nekje visoko v hribih ali sredi manjšega mesta. In 
napotki v stilu, če imate najsodobnejšo opremo za molžo 50 
krav, potem si je treba nabaviti še agregat ustrezne velikosti in 
moči. Kaj in katere vrste pripomočkov bi morale odslej imeti 
na dosegu roke manjše, vaške občine, česa ne sme zmanjkati 
v velikih, mestnih? Velenjčani so se naučili in nabavili žage 
po poplavah, zdaj so se lotili nakupa agregatov. In prav je, da 
se iz nedavnih razmer naučimo vsi in predvsem ne pozabimo. 
Ne pozabimo, da bo narava udarila spet in še enkrat in še 
enkrat … vse dokler ne bomo dojeli, da podnebja, ki smo ga 
bili vajeni, preprosto ni več. Naravnih katastrof pa je vedno 
več v najrazličnejših oblikah. Naučiti se bomo morali živeti z 
njimi. Nekako tako, kot mi razlagajo znanci, ki so si domove 
postavili na obrežjih rek: »Veš, ob reki in skupaj z njo smo se 
preprosto navadili živeti.«

Spomin na prvo ljubezen res nima nobenih globokih poant, 
je le pogled nazaj v brezskrbno mladost, k prvim sladkostim 
in tudi grenkim preizkušnjam. In k obujanju tovrstnih spomi-
nov vas v februarju vabimo v Novem tedniku in vas obenem 
snubimo, da v času vsesplošne dobrodelnosti podarite tudi … 
knjigo. Nanjo prepogosto pozabimo. In zato k razmisleku 
vabimo različne kulturne ustvarjalce, ki jim je knjiga na ta 
ali oni način blizu in bi jo radi približali tudi drugim.

Spomin, še posebej zabeležen na medmrežju, kot bič božji 
tolče po posameznikih tudi takrat, ko je treba najti primerne 
kandidate za politiko, ministre. O vsakem se kaj najde. Upravi-
čeno ali ne. In smo v slovenski državi resnično poskrbeli za to, 
da brezmadežnih ni. Če že kdo ni umazan, se ga pač umaže 
po naročilu. Tako nekako deluje naša družba. In v njej je, da-
leč od visoke politike, vse več ljudi vse bolj zaskrbljenih. Tako 
kot Polzelani, predvsem tisti, ki še imajo službo v tamkajšnji 
tovarni nogavic in se sprašujejo, kako dolgo jo bodo še imeli.

Znamo pa tudi zamižati in spregledati, da je med nami vse 
več ušivih. Dobesedno, s kopico gnid na glavi in s prazno de-
narnico za šampon, da bi jih pregnali. In s kopico birokracije, 
ki predpisuje, da lahko vzgojiteljica previja pokakane ritke, 
ne sme pa otrokom pregledovati lasišč. Kje so časi, ko je učite-
ljica ob vstopu pregledala, če imamo kaj črnega za nohti, ali 
so ušesa čista in lasje brezhibni? In smo vsi preživeli. Da, tudi 
to je del našega kolektivnega spomina o življenju nekoč. Še 
dobro, da nismo pozabili na solidarnost, medsebojno pomoč, 
dobrodelnost. Znova so jo dokazovali za pomoč ob nesrečah 
poklicani ter številni posamezniki. In vsem na terenu ter 
številnim, ki so jih vodili, se lahko zdaj, ko je za večino ujma 
že preteklost, le zahvalimo. In se priporočamo za naprej. Še 
jih bomo potrebovali. Bilo bi dobro, da zakonodajalci tega 
ne pozabijo, ko bodo na toplem, suhem in s polnimi žepi 
snovali nove zakone o tem, kje in komu vzeti. Da spomin na 
nedavno zmrzal in nekaj dni, ko smo izgubili skoraj polovico 
gozdov, le ne bi prehitro in v prazno zbledel.

Da se prvih junakov, od številnih prostovoljcev in gasilcev 
ter električarjev do zdravnikov, policistov, vojakov ne bi spo-
mnili le ob katastrofah, in slovenskih športnikov, ki nas z 
medaljami razveseljujejo v Sočiju, ne zgolj ob uspehih. Da bi 
sila spomina segla čim dlje.

BISERKA POVŠE 
TAŠIĆ

UVODNIK

Sila spomina

Ko gre za medčloveške odnose, je zgodovinar dr. Borut Batagelj na osnovi lastnih 
izkušenj ocenil, da v Celju sicer lepo sprejemajo Primorce, pomembno pa se mu 
zdi, da bi tako sprejemali vsakogar. »Odprtost za drugačnost naj postane celjska 
kulturna norma, ki bogati mesto.«

Dijaki program, 
zgodovinar o kulturi
Vrhunski šport ne more biti model za kulturo

CELJE – Kulturni praznik 
so v mestu obeležili z osre-
dnjo proslavo v Narodnem 
domu, na kateri so prijeten 
program pripravili mladi, in 
sicer člani pihalnega orke-
stra Glasbene šole Celje pod 
vodstvom Bernarda Beline s 
solisti: sopranistkama Mašo 
Malgaj in Mojco Žerjav ter 
baritonistom Tilnom Nara-
ksom. Dijak I. gimnazije v 
Celju Luka Marcen je kot 
moderator in recitator občin-
stvo popeljal v svet Prešerna, 
Urške in povodnega moža.

Slavnostni govornik je bil 
direktor celjskega zgodovin-
skega arhiva dr. Borut Bata-
gelj. Kulture se je v svojem 
govoru lotil kot nekdo, ki 
se je v Celje priselil, ki je to-
rej Celjan, a hkrati zaveden 
Primorec. Hotel je namreč 
poudariti, da pri kulturi ne 
gre le za tisto dejavnost, ki 
jo beležijo medijske rubrike, 
temveč jo moramo razumeti 
veliko širše. »Kultura je vre-
dnota, ki naj vodi medčlo-
veške odnose in spodbuja 
razumevanje. Delo, ki ga 
opravljamo delavci v kultu-

Mladinski pihalni orkester Glasbene šole Celje in solisti so predstavili večinoma izbor slovenskih pesmi, med drugim je orkester zaigral Fantasio 
Romantico celjskega skladatelja Leona Firšta.

ri, pa je lahko spodbujevalec 
boljšega razumevanja in spo-
štovanja,« je poudaril.

Prešeren je v Zdravljici iz-
postavljal kolektivni duh in 
medsosedske odnose, ki naj 
temeljijo na miru in spošto-
vanju. Toda nove smernice 
so vse to pošteno načele. 
Vse bolj smo nestrpni, vse 
hočemo takoj in zdaj, je 
omenil Batagelj in tudi kul-
tura temu težko konkurira. 
»Bolj smiselno bi bilo, če bi 
se na primer arhivi ukvarjali 
s problemi hrambe gradiva, 
ki nastaja v elektronski obli-
ki, kot da se je stroka prisilje-
na spuščati v polje političnih 
interesov. Kot zgodovinar 
moram zagovarjati odprtost 
arhivov, a javnosti mora po-
stati jasno, da problemi ne 
nastajajo tam, kjer se podat-
ki hranijo, temveč tam, kjer 
se interpretirajo,« je poudaril 
direktor arhiva.

Kultura dostopna 
vsem
Ker je kulturni praznik 

sovpadel z odprtjem olim-
pijskih iger, je v svojem go-

voru poudaril, da je vrhunski 
šport, ki se izpostavlja kot 
idealen, lahko slab model 
za dejavnost v kulturi. »Za 
zlato medaljo je prostor le 
za enega, kultura pa mora 
biti dostopna vsem.« Po nje-
govem mnenju je vrhunski 
šport poligon, kjer se libe-
ralni kapitalizem odraža v 
najbolj kruti sliki. »Zahteve, 
kot so višje, močneje, hitre-
je, vsesplošno priseganje 
na merljive in kvantitativne 
rezultate, ne smejo postati 
motiv delovanja kulture,« je 
poudaril.

Ali bi torej Prešeren danes 
sploh uspel? Njegova ži-
vljenjska zgodba je podobna 
mnogim zgodbam današnjih 
mladih: kar petkrat je neu-
spešno kandidiral na javnih 
razpisih za samostojno ad-
vokaturo, 14 let je bil odve-
tniški pripravnik. »Prešeren 
danes brez podpore okolja 
ne bi uspel. Podporo potre-
bujejo tako profesionalni kot 
amaterski kulturni ustvarjal-
ci,« je zaključil Batagelj.

TATJANA CVIRN
Foto: SHERPA

Borut Batagelj:

»Prešeren je na-
mesto s tviti na 
težave opozarjal 
s pesmijo …«

V NOVEM TEDNIKU
Valentinovo Prvo, prvega ne pozabiš nikoli
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Vroče blago: agregat
Ne na lastno pest!

»Iz ledene ujme se lahko tudi nekaj na-
učimo. Rešitev bi na primer lahko bila 
preureditev inštalacij. Če bi imeli stika-
lo, ki bi ločilo del inštalacije in bi bilo 
posebej namenjeno za vklop agregata, 
težav ne bi bilo. Ampak tega nima 
praktično nobeno gospodinjstvo,« raz-
laga Milan Rošer.

Vodja službe za investicije Dani Sitar, pomočnik direktorja sektorja za obratovanje in nadzor Miran Rošer ml. ter pomočnik direktorja sektorja vzdrževanja 
in investicij Jure Jordan iz Elektra Celje opozarjajo, da se z elektriko ne smemo igrati. Za pomoč je vedno treba poklicati za to usposobljene osebe.

Smrtno nevarno!
Uporaba agregatov na lastno pest za napajanje električ-

nega omrežja ni dovoljena in je lahko smrtno nevarna.
Tudi na vsakem agregatu posebej piše, da lahko z njim 

rokuje le usposobljena oseba. Da posameznik sam upora-
bi agregat, je po besedah delavcev Elektra Celje dopustno 
le, kadar napajamo le posamezno napravo, kot na primer 
vrtalni stroj, hladilnik ali televizijo. Moč in kakovost agre-
gata sta v tem primeru odvisna od tega, katero napravo 
želimo napajati. Sploh elektronika je posebej občutljiva, 
zato naši sogovorniki svetujejo, naj ostanejo te naprave 
med izpadom električne energije ugasnjene.

Agregat tudi za bloke?
Nekje stanovalci blokov že razmišljajo o nakupu 

agregata, da bi se tako obvarovali pred morebitnim 
novim električnim mrkom.

Simona Šolinič je namestnika poveljnika Civilne zaščite 
Zahodno Štajerske regije Silvestra Šrimpfa vprašala, če je 
takšno ravnanje smiselno. »Menim, da agregat za večsta-
novanjske objekte ne pride v poštev, saj električna nape-
ljava temu ni prilagojena. Edino, če lastniki s soglasji in z 
dogovorom z upravnikom uredijo, da se vgradnji agregata 
predhodno prilagodi električna napeljava, nato še agrega-
tna postaja, ki mora biti strokovno nameščena …«

V trgovinah in spletnih tr-
govinah je dobesedno popla-
va ponudb agregatov za ele-
ktrično energijo. A v Elektru 
Celje opozarjajo, da lahko z 
agregati rokujejo le ljudje, ki 
so za to usposobljeni. Napač-
na uporaba je namreč lahko 
tudi smrtno nevarna.

Ni bilo malo ljudi, ki so ob 
zadnjih izpadih električne 
energije kupili agregat in ga 
priključili kar na lastno pest, 
kar nikakor ne bi smeli. »Opa-
zili smo, da ljudje agregate pri-

naj bi zadostoval agregat z 
močjo do približno 2 kilova-
ta. Četudi bo agregat priklo-
pil nekdo, ki je za to usposo-
bljen, Dani Sitar iz Elektra 
Celje poudarja, da je treba ob 
izpadih električne energije 
in uporabi agregatov karse-
da varčevati z elektriko in jo 
uporabljati le za najnujnejše, 
kot sta na primer zamrzoval-
na skrinja in hladilnik. Če 
hkrati napajamo še grelnik 
vode, je 2 kilovata močan 
agregat že skoraj prešibek. 
Vsekakor moramo uporabo 
različnih aparatov prilagodi-
ti moči agregata in naprave 
uporabljati selektivno, tako 
da skupna moč naprav ne 
preseže zmogljivosti agre-
gata. Prav tako se moramo 
zavedati, da so televizor in 
podobne elektronske napra-
ve še posebej občutljive na 
obliko napetosti in da lahko 
agregat povzroči njihove po-
škodbe. Naši sogovorniki še 
poudarjajo, da moramo biti 
tudi pri nakupu agregatov 
previdni, saj nenavadno niz-
ke cene običajno pomenijo 
slabšo kakovost agregata, 
kar lahko vodi do okvar in 
težav.

ANJA DEUČMAN
Foto: SHERPA

ključujejo kar neposredno na 
električno inštalacijo, mimo 
zaščitnega elementa,« pravi 
Jure Jordan iz Elektra Celje, 
njegov sodelavec Miran Ro-
šer ml. pa ob tem dodaja, da 
noben agregat ni narejen tako, 
da bi ga lahko le vklopili v vtič-
nico, temveč je postopek bolj 
zapleten. Med drugim je nuj-
no treba poskrbeti za zaščitni 
ukrep pred udarom električ-
nega toka, kar usposobljene 
osebe dobro poznajo, nepo-
znavalci pa ne.

Udari električnega 
toka
»Zelo poenostavljeno po-

vedano ima hiša glavne va-
rovalke, od koder je elektrika 
napeljana v tako imenovana 
FID-stikala. Ta skrbijo, da se 
elektrika izklopi, kadar pride 
do kakršnekoli napake. Ljudje 
pa agregate priklapljajo mimo 
tega zaščitnega elementa in 
so tako brez zaščite, ki je tudi 
sam agregat običajno nima,« 
razlaga Rošer. Takšno ravna-
nje je izjemno nevarno. Pov-

zroči lahko udar električnega 
toka, ki je lahko smrtno ne-
varen. Zanetimo lahko požar, 
napačna uporaba agregata 
pa je nevarna tudi zato, ker 
se lahko elektrika iz agregata 
napaja nazaj v nizkonapeto-
stno distribucijsko omrežje in 
ogrozi življenja delavcev na 
terenu ali zdaj, ko so številne 
žice na tleh, tudi mimoidočih. 
Primere, da so ljudje napajali 
okvarjen del omrežja, so v Ele-
ktru Celje v zadnjih dneh že 
zaznali. Če za priklop agrega-

ta poskrbi za to usposobljena 
oseba iz elektroinštalacijskega 
podjetja, do naštetih nepravil-
nosti zagotovo ne bo prišlo, 
saj bo upoštevala pravila.

Nevaren tudi plin
Poleg pravilnega priklo-

pa na električno omrežje 
je nujno treba upoštevati 
tudi pravila med delova-
njem agregata. Te naprave 
namreč delujejo na gorivo, 
ob čemer se med drugim 
sprošča ogljikov monoksid. 
Ta plin brez barve, vonja in 
okusa je smrtno nevaren in 
prav minuli teden je na No-
tranjskem zahteval smrtno 
žrtev. Agregata, ki je tudi 
zelo glasen, tako nikakor ne 
smemo uporabljati v zaprtih 
prostorih, tudi balkoni, ka-
mor jih nameščajo ponekod 
v večstanovanjskih stavbah, 
niso primerni, saj lahko del 
izpušnih plinov prav tako 
uhaja v stanovanje. Tudi si-
cer agregati za večstanovanj-
ske stavbe niso primerni, saj 
večinoma električna napelja-
va za to ni prilagojena.

Agregat le za 
najnujnejše 
Za najnujnejše potrebe v 

povprečnem gospodinjstvu 

»V situaciji, kakršna je bila v preteklih dneh, je bil 
marsikdo dobesedno prisiljen kupiti agregat, saj je ra-
zumljivo, da je življenje brez elektrike skoraj nepredsta-
vljivo. Nekaj ljudi je tudi nas prosilo za nasvet o uporabi 
in priključevanju agregatov, kljub preobremenjenosti z 
odpravljanjem stanja na daljnovodih, smo jim pomagali 
po svojih močeh. Pozivamo pa vse, ki želijo namestiti 
agregat, naj se obrnejo na katero od elektroinštalacijskih 
podjetij, kjer bodo poskrbeli za varno uporabo,« pravi 
Jure Jordan.

Ponudba različnih agregatov na medmrežju je zacvetela. Ljudje pa so si 
jih med seboj posojali in velikokrat ravnali z agregati kar po domače.

Dober posel ali podjetniški odziv na razmere na trgu? Tudi podnebne spremembe utegnejo postati priložnost za prodorne posameznike in podjetja.

Pošljite nam …
… vaš ljubezenski spominek na prvo ljubezen!Prvo, prvega ne pozabiš nikoli

Več na strani 42
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V celjski obrtno-podjetni-
ški zbornici, ki letos beleži 
45 let, po uvedbi prosto-
voljnega članstva beležijo 
približno tretjino manj 
članov.

Dolamič zapušča Rimske terme
Upniki Rimskih term se morajo v prihodnjih dneh izjasniti, ali se strinjajo z raz-

rešitvijo stečajnega upravitelja Borisa Dolamiča. Če bo večina podprla takšen sklep 
upniškega odbora, bo Dolamiča konec meseca zamenjal upravitelj Rok Sodin iz Slo-
venskih Konjic.

Po navedbah upniškega odbora Boris Dolamič ne uživa več zaupanja bank, ki so naj-
večje upnice zdravilišča, kar lahko v nadaljnjem postopku stečaja povzroči nove zastoje 
in resne težave. Banke, na čelu z NLB, so zamenjavo Dolamiča zahtevale že lani, a je 
sodišče na prvi stopnji njihov predlog zavrnilo. Upniški odbor zdaj zamenjavo predlaga 
tudi zato, ker se bo stečajni upravitelj Rimskih term že kmalu moral soočiti z dvema ve-
likima izzivoma – s tožbo, v kateri država zahteva vrnitev skoraj 6 milijonov evrov ter z 
zahtevkom državnega tožilstva za plačilo približno treh milijonov evrov kot nezakonito 
pridobljene premoženjske koristi.

Zamenjave pri vodenju stečaja Rimskih term se dogajajo v zelo občutljivem času in mar-
sikomu v Rimskih porajajo dvome, da bo rešitev zdravilišča res uspela. Ruski poslovnež 
Valery Arakelov, ki je konec lanskega novembra terme kupil na dražbi za 8,5 milijona 
evrov, kljub drugačnim napovedim še vedno ni vplačal kupnine. Rok se bo iztekel 3. 
marca. Deset dni kasneje pa bo potekel rok, do katerega je sodišče kljub stečaju dovolilo 
obratovanje Rimskih term.

JI

Delo celjske zbornice so predstavili predsednik Miran Gracer, sekretarka Martina Rečnik, samostojna svetovalka Tatjana Štinek in predsednica 
nove sekcije Alenka Vodončnik.

Ženske v obrtniških 
vrstah V celjski zbornici deluje sekcija podjetnic

in obrtnic

»Osip je relativno norma-
len, mogoče celo nekoliko 
prevelik glede na ugodnosti, 
ki jih člani prejemajo za čla-
narino, ki mesečno znaša 17 
oziroma 27 evrov,« je omenil 

predsednik celjske OZ Miran 
Gracer in dodal, da ko bodo 
morali obrtniki oziroma 
podjetniki plačevati usluge, 
ki so jih bili doslej deležni 
pri zbornici, jih bo desetina 

med njimi spoznala, da brez 
organiziranega dela ne bodo 
mogli uspeti. »Starejši člani, 
ki so gradili zbornični sis-
tem, vedo, da se lahko samo 
organizirano zoperstavimo 

državi, saj posameznik ne 
doseže nič. Sam nisem za 
povsem prostovoljno član-
stvo, a menim, da bi moral 
biti vsak podjetnik član neke 
stanovske organizacije.«

Vseeno so v celjski zbor-
nici zadovoljni z opravlje-
nim delom v lanskem letu. V 
ospredje postavljajo pomoč 
obrtnikom in podjetnikom, 
številne delavnice in sveto-
vanja ter izvajanje različnih 
projektov. Tudi za letos so 
zastavili številne aktivnosti. 
Med drugim izpostavlja-
jo sodelovanje z občinami 
pri projektu Izbira poklica 
– izziv za prihodnost ter 
razvoj podjetniškega okolja 
in podjetniške miselnosti 
za mikro, mala in srednje 
velika podjetja, potencialne 
podjetnike in brezposelne 
osebe. Tik pred koncem je 
Strategija razvoja gospo-
darstva Mestne občine Ce-
lje 2014–2020. Zbornica bo 
sodelovala pri informiranju 
in svetovanju v poklicnem 
izobraževanju ter številnih 
drugih, tudi mednarodno 
obarvanih projektih.

Za razbijanje 
stereotipov
Med novimi projekti je 

ustanovitev sekcije podje-
tnic in obrtnic, prvega tovr-
stnega združenja v Sloveniji. 
Na Celjskem se s podjetni-
štvom ukvarjata približno 
dve tretjini moških in samo 
tretjina žensk. Z ustanovi-
tvijo sekcije bi radi poiskali 
nove priložnosti na področju 
učinkovitejšega povezovanja 
in prepoznavnosti delovanja 
svojih članic.

»Idejo so izrazile podjetni-
ce, tlela je že nekaj let, lani 
pa smo se konkretneje dogo-
vorili. Pobudo je podpisalo 
enajst podjetnic in obrtnic, 
od katerih je pet starih čla-
nic, ostale so pristopile k 
OZS po potrditvi novega za-
kona,« je nizala predsednica 
sekcije Alenka Vodončnik. 
»Naši nameni so povezova-
nje, sodelovanje, izmenjava 
znanj in izkušenj.« Kot pra-
vi prva predsednica, imajo 
ženske malo časa za takšna 
srečanja, hkrati pa se zave-
dajo vedno večjega pomena 
mreženja in povezovanja, saj 
so tovrstne aktivnosti v času 
krize še kako pomembne.

Vodončnikova je prepri-
čana, da je enakopravnost 
spolov stvar tako gospodar-
skega kot socialnega razvo-
ja, raznolikost spolov pa iz-
boljšuje procese odločanja 
in povečuje gospodarsko 
rast. »Sama ne delam razlik 
med ženskimi in moškimi 
podjetji, čeprav obstajajo 
velike razlike v evropskem 
prostoru. Ženske se manj 
povezujemo in pozno od-
ločamo za samostojno pot. 
Večina se za obrt ali podje-
tništvo odloči po 35. letu, saj 
smo ženske bolj previdne. 
Poleg tega velja stereotip, da 
je podjetniško okolje nepri-
jazno, ženske pa se bojimo 
neuspeha. Tiste, ki delamo v 
podjetništvu že dlje, vemo, 
da ni tako hudo, ob čemer 
smo ženske bolj potrpe-
žljive, previdnejše in bolj 
zanesljive ter počasneje in 
previdneje gradimo manjša 
podjetja.«

URŠKA SELIŠNIK

Davčni dolg pravnih in fi-
zičnih oseb, ki so republiški 
davčni upravi dolgovale več 
kot 5 tisoč evrov in s plači-
lom zamujale več kot 90 
dni, je bil januarja slabih 
952 milijonov evrov.

Na seznamu dolžnikov je 
tudi gostinec Zvone Štorman. 
Zaradi tega naj bi davčna 
uprava zoper Štormana ozi-
roma njegove nepremičnine 
sprožila izvršbo. Kot prizna-
vajo pri Štormanovih, tudi 
na sodnem področju bijejo 
različne bitke, vendar jih ne 
želijo podrobneje razlagati. 
Marsikaj je povezano z zahte-
vo po vrnitvi hotela, po drugi 

strani tudi s tožbo, s katero 
KBM Leasing od gostinca zah-
teva vračilo 2,8 milijona evrov. 
Obravnava je prestavljena na 
marec, pri Štormanu pa zara-
di izpada hotelskih prihodkov 
razmišljajo o prestrukturira-
nju poslovanja. Ker ravno 
izdelujejo analize, še ne go-
vorijo o tem, kakšna bo nova 
organiziranost.

Izteka se tudi rok, ko bo 
morala celjska policijska 
uprava poročati, kaj se je 2. 
januarja dogajalo ob prevze-
mu hotela Štorman. Takrat 
je policija ukrepala zaradi 
kršitve Zakona o zasebnem 
varovanju ter zaradi kršitve 

javnega reda in miru. Zaradi 
prevzema celjskega hotela na 
podlagi predloga prijavitelja 
policija preiskuje sum stori-
tve kaznivega dejanja samo-
voljnost. Poleg tega policija 
preverja tudi ovadbo, ki jo 
je Durs podal zaradi kršitev 
temeljnih pravic delavcev, 
zaposlenih pri Štormanu. Še 
vedno pa na podlagi usmeri-
tev Okrožnega državnega to-
žilstva v Celju zbira obvestila 
in preverja vse druge okoli-
ščine, ki bi lahko kazale še 
na morebitno kakšno drugo 
kaznivo dejanje, ki se prega-
nja po uradni dolžnosti.

US

Kot ocenjujejo v velenjskem Gorenju, so lani ustvarili 1,24 milijarde evrov prihodkov, 
kar je manj kot predlani.

Lani so v Gorenju zaključili obsežni dvoletni program prestrukturiranja, ki je med drugim 
vključeval strateške selitve proizvodnje. Uspešno izpeljane selitve se odražajo v pomembnih 
prihrankih, kar bo pozitivno vplivalo na ekonomiko poslovanja v letošnjem in prihodnjih 
letih. Ob tem pa je bila lanska ekonomika poslovanja Skupine Gorenje zaznamovana s šte-
vilnimi enkratnimi negativnimi učinki, ki presegajo 24 milijonov evrov. S tem so v Gorenju 
ustvarili 34,2 milijona evrov dobička iz poslovanja in preko 25 milijonov evrov celotne čiste 
izgube. Brez teh negativnih učinkov bi Skupina Gorenje poslovala pozitivno, saj bi ustvarila 
2,6 milijona evrov dobička pred davki.

Za letos Skupina Gorenje načrtuje 3,6-odstotno rast prihodkov in več kot 12 milijonov 
evrov čistega dobička. Pomembno izboljšanje poslovanja je posledica intenzivnega progra-
ma prestrukturiranja, ki ga je skupina izvedla v preteklih dveh letih in je obsegal strateške 
selitve proizvodnje, stroškovno racionalizacijo, dokapitalizacijo in druge ukrepe. Leto 2014 
bodo še naprej zaznamovali težki pogoji poslovanja, vendar Gorenje načrtuje znatno rast 
prihodkov v temeljni dejavnosti, izboljšanje prodajne strukture, razvoj novih izdelkov ter 
nadaljevanje procesov optimizacije poslovanja.

V začetku tedna pa je Gorenje z ameriškim proizvajalcem gospodinjskih aparatov visokega 
cenovnega razreda Sub-Zero Group Inc. sklenilo dolgoročno pogodbo o distribuciji Gore-
njeve premijske blagovne znamke Asko. S tem bo ameriška družba od 1. aprila ekskluzivni 
distributer pralnih, sušilnih in pomivalnih strojev Asko v Severni Ameriki.

US

Letos bolje?

Štorman: pestro v zakulisju

Celjsko okrožno sodišče je za izdela-
vo cenitvenega poročila v Klasju, ki je v 
postopku prisilne poravnave, imenovalo 
Črtomirja Časarja, sodnega cenilca za 
vrednotenje podjetij in pooblaščenenega 
ocenjevalca vrednosti podjetij pri Sloven-
skem inštitutu za revizijo.

Časar mora pregledati celotno doku-
mentacijo in podati oceno, kolikšna je 
stopnja verjetnosti, da bo izvedba načrta 
finančnega prestrukturiranja omogočila 
takšno prestrukturiranje Klasja, da bo 
celjska družba znova kratkoročno in dol-
goročno plačilna sposobna. Hkrati naj bi 

Časar odgovoril na vprašanje, če bi bila 
za upnike Klasja boljša potrditev prisilne 
poravnave ali bi bil morebiti boljša uvedba 
stečaja.

Sklep sodišča izhaja iz ugovora upravi-
telja prisilne poravnave Kristijana Antona 
Kontarščka, ki je sodišču že lani predlagal, 
naj ustavi junija uvedeni postopek prisilne 
poravnave in začne postopek stečaja Klasja. 
Upravitelj meni, da je manj kot polovična 
verjetnost, da bo Klasje znova plačilno 
sposobno ter da bi bil stečaj ugodnejši za 
upnike.

US

Klasje pod drobnogled cenilca
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         Desetak, magični darilni bon 
za izpolnitev vseh želja v Citycentru Celje in 
      ostalih 3 najboljših nakupovalnih    
             središčih Slovenije.

Po darilni bon v 
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Medtem ko si gospodarstvo na Notranj-
skem in Postojnskem ne bo opomoglo še 
nekaj časa, saj se tam že po prvih ocenah 
škoda meri v desetinah milijonov evrov, je 
narava tokrat podjetjem in obrtnikom na 
Celjskem večinoma prizanesla. Po infor-
macijah gospodarske zbornice in tudi ob-
močnih so težave imela le redka podjetja, 
električni mrki pa so najbolj »ponagajali« 
manjšim podjetnikom.

»Ponekod so imeli občasne izpade električ-
ne energije, nekoliko je bila motena dobava 
ali kakšen delavec zaradi slabih razmer na 
cesti ni mogel priti v službo. Resnejših težav 
podjetja na Celjskem niso imela,« je povedal 
direktor regionalne gospodarske zbornice 
Drago Polak. Morebitne zamude so že pov-
sod nadoknadili, še pravi Polak. O tem, da 
bi zaradi vremenske ujme imel težave kdo 
od njihovih članov, ne vedo tudi v Območni 
obrtno-podjetniški zbornici Celje. Pri tem je 
zbornica, kot je povedala sekretarka Martina 
Rečnik, vsem svojim članom poslala poziv, 
naj se poskušajo čim bolj vključiti v odpra-
vljanje posledic ledene ujme drugod po Slo-
veniji. Saj bo to nenazadnje tudi priložnost 
za dodaten zaslužek.

Med najbolj oškodovanimi je podjetje Ko-
vinar Vitanje, kjer so bili sedem dni brez ele-
ktrike in brez telekomunikacijskih povezav 
s svetom. »Potem smo delali od doma, obve-
ščali ljudi in odgovarjali strankam, da nismo 
izgledali neodzivni,« je težave opisal direktor 
Anton Kokol. Tako so dobili elektriko šele 
v petkovih večernih urah, tudi s pomočjo 
kooperantov, ki so podirali drevesa. Elek-
tro Maribor jim je v četrtek dostavil dovolj 
zmogljiv agregat, a ni deloval. V Kovinarju 

so delali cel konec tedna, odpravljali posle-
dice naravne nesreče in ob tem tudi skrbeli 
za opravičila zaradi zamud. Glede na to, da 
večino proizvodov izvozijo, jih je čakalo kar 
nekaj pojasnil tujcem. »Na začetku so tuji 
kupci razumeli naše težave, niso pa mogli 
razumeti, da trajajo tako dolgo,« je omenil 
Kokol. Številk o škodi še niso izračunali, saj 
se v teh dneh predvsem trudijo nadoknaditi 
zaostanek v proizvodnji.

Kljub mrku nahranili vse 
goste
Čeprav je prvih nekaj dneh februarja obi-

čajno življenje v večjem delu Slovenije skoraj 
zastalo, v zdraviliščih, vsaj na Celjskem, tega 
niso občutili. Kot je povedal vodja prodaje v 
Termah Olimia Vasja Čretnik, je že rezervi-
rano bivanje pri njih odpovedalo le manjše 
število domačih gostov, ki so morali bodisi 
reševati razmere doma ali so se ustrašili poti 
do Podčetrtka. Prav tako so 1. in 2. februarja 
zabeležili tudi nekoliko manjši obisk v no-
tranjih bazenih in savnah.

Edini, ki težavam niso ušli, so bili v Ter-
mah Dobrna. Pri njih je električne energije 
že v soboto zjutraj dvakrat zmanjkalo za 
krajši čas, kmalu po enajsti uri pa so ostali 
popolnoma v »temi«. Zagnali so agregat, ki 
pa se je v nedeljo zgodaj zjutraj pokvaril. 
Elektriko so spet dobili šele malo pred če-
trto uro popoldne. Kljub težavam nihče od 
220 hotelskih gostov zdravilišča ni zapustil 
predčasno. Čeprav brez elektrike so uspeli 
nahraniti prav vse goste. Skromnejšo po-
nudbo, saj gostinski del ni obratoval, pa so 
poskušali nadomestiti z zastonj sokovi in s 
toplimi čaji. V termah pravijo, da so imeli 

srečo v nesreči, ker imajo izmenjavo gostov 
ob nedeljah, zato tudi nihče iz zdravilišča 
ni šel predčasno. Le račune so jim morali 
poslati po pošti, saj računalniki niso delali. 
Tudi tisti, ki so na Dobrni začeli bivati v 
nedeljo, rezervacij niso odpovedali. Zato 
izpad dohodka ni velik, nekaj škode imajo 
le, ker bazeni in savne niso delali. Bo pa 
najbrž precej škode v zdraviliškem parku, 
ki je sicer v občinski lastni, Terme Dobrna le 
upravljajo z njim. Žled je namreč podrl kar 
nekaj dreves in oklestil številne veje.

Večji brez hujši posledic

Srečo v nesreči so imeli tudi v podjetju Što-
re Steel, saj ravno v dneh, ko je bila zaprta 
Luka Koper in ko je bil ustavljen promet po 
železnici proti Primorski, niso imeli nobenih 
pošiljk za Kitajsko. V to državo so morali za 
več zabojnikov izdelkov poslati šele ta teden. 
»Nekaj težav smo imeli prvi dan ujme, ko je 
bil promet na cestah nekoliko otežen, vendar 
smo vse zamude nadoknadili že v naslednjih 
dneh,« je povedal generalni direktor Marjan 
Mačkošek.

Tudi v velenjskem Gorenju so še enkrat po-
trdili, da so delali brez večjih težav. Katastrofa 
ni povzročila večje škode niti v Cinkarni Celje, 
kjer so se z največjimi problemi ubadali zaradi 
težav z odpremo blaga preko Luke Koper. »Iz-
delke izvažamo na trg prekomorskih držav. 
Konkretno so bile motene dobave v Turčijo, 
Alžir, Kanado … Nekaj manjših težav je bilo 
tudi v cestnem prometu, saj po cestah vozijo 
večino izdelkov, a z manjšimi zamudami stvari 
rešujemo,« je ocenil generalni direktor Tomaž 
Benčina. Kot je dodal v četrtek, bi velik pro-

blem lahko nastal, če se v kratkem zadeve v 
luki oziroma na železnici ne bodo izboljšale, 
saj glavne surovine dobivajo po tej poti. Kot 
je znano, je bil dan kasneje promet proti luki 
sproščen. »Za kratkotrajne izpade električne 
energije smo usposobljeni in opremljeni, a v 
primeru daljšega izpada seveda brez posledic 
ne bi šlo. Je pač tako, da se proti tako veliki 
naravni ujmi ne da boriti niti se nanjo ne da v 
celoti pripraviti,« je ocenil Benčina.

Izpad dohodka
Ledena ujma, ki je v okolici Slovenskih 

Konjic ponekod prekinila dobavo električne 
energije tudi za več dni, je povzročila nekaj 
težav in tudi škode podjetju Kračun. Za sko-
raj 24 ur so se v temo zavili njihova trgovina, 
bencinski servis, gostišče, penzion in well-
ness center, ki jih imajo v Ločah.

Skoraj ves teden je bila brez elektrike go-
stilna Gastuž blizu žičke kartuzije, ki jo ima-
jo v najemu. »Bilo nas je zelo strah, kaj bo, 
saj imamo v hladilnih komorah za približno 
30 tisoč evrov zamrznjene zaloge hrane za 
trgovino in restavracijo. Ko smo se že začeli 
dogovarjati, da bi jo odpeljali nekam dru-
gam, je elektrika končno prišla,« je povedala 
Nevenka Kračun. Ker so bili trgovina, ben-
cinski servis in tudi ostali njihovi lokali za-
prti, imajo Kračunovi zaradi izpada dohodka 
za približno 10 tisoč evrov škode. Lahko bi 
je bilo še več, a so se znašli. Ob svečah so v 
krušni peči pekli pice, poskrbeli so tudi, da 
v okoliških podjetjih, ki jim dovažajo malico, 
v ponedeljek niso bili lačni.

JANJA INTIHAR
URŠKA SELIŠNIK

Pice ob svečah
Večji s praskami, manjši več težav

KLS rešil prostorske 
probleme

Lani proti koncu leta so v slovenski javnosti odmevale težave družbe KLS Ljub-
no, ki v bližnji okolici ni mogla odkupiti zemljišč oziroma so lastniki zahtevali 
nenavadno visoko ceno.

Glede na to, da je bila družba tudi slovenska gazela, je seveda odmevala izjava direk-
torja Mirka Straška, ki je napovedal, da če v KLS ne bodo pridobili dodatnih zemljišč, 
bodo proizvodnjo selili iz Slovenije.

Sedaj se je končno problem rešil in to celo ugodneje za KLS, ki so od regijske razvoj-
ne agencije odkupili zemljišče v neposredni bližini proizvodne hale. Pridobili so več 
kot 4 tisoč kvadratnih metrov in že poravnali kupnino. Zgradili bodo približno 1.200 
kvadratnih metrov novih proizvodnih prostorov, postavili pa bodo tudi skladišče za 
izdelke. Nova lokacija je tudi bolj odmaknjena od Savinje, tako da se bodo v KLS lažje 
zavarovali pred morebitnimi poplavami. US

Senič predlagal »prisilko«
Potem ko je celjsko sodišče preložilo odločanje o stečaju celjskega Nivoja, ki ga je 

predlagal eden od upnikov, direktor podjetja Danilo Senič zdaj predlaga uvedbo prisilne 
poravnave. Sodišče sklepa o tem še ni sprejelo, saj mora Senič predlog dopolniti še s po-
ročilom o finančnem položaju podjetja in z načrtom finančnega prestrukturiranja.

Predlog za prisilno poravnavo ni presenečenje, saj je Nivo, ki ga lastniško obvladuje druži-
na Senič, že nekaj časa v hudih finančnih težavah. Podjetje ima že skoraj dve leti blokirane 
transakcijske račune in je pravzaprav zrelo za stečaj. Decembra lani so lastniki na skupščini 
sicer sprejeli sklep o 20-milijonski dokapitalizaciji, vendar naj bi bilo to le kupovanje časa do 
razglasitve plačilne nesposobnosti.

Kako je Nivo posloval lani, še ni znano, v letu 2012, ko so mu prihodki krepko padli, je imel 
4,5 milijona evrov izgube. Kot je znano, se je direktor Danilo Senič že pred časom znašel v po-
stopkih kriminalistov zaradi več sumov nepravilnosti, povezanih z izčrpavanjem podjetja.

JI

Hrastnik na čelu Uniorja
Zreški Unior bo še en mandat vodil Darko Hrastnik, član uprave pa ostaja Branko 

Bračko.
Hrastnik je na čelu Uniorja novembra 2012 nasledil Gorazda Korošca, ki so ga nadzorniki 

sporazumno predčasno odpoklicali s te funkcije. Hrastnik bo nov mandat nastopil junija, 
na čelu zreškega podjetja pa naj bi ostal do konca maja 2019. Nadzorniki so njegov mandat 
že potrdili. US

Na Dobrni so nahranili vse goste, le račune so jim morali 
poslati po pošti …
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CELJE – Konec januarja so bila ustavljena dela na osmih 
celjskih deloviščih, ki sodijo v okvir skupnega evropsko 
financiranega projekta zagotovitve poplavne varnosti na 
porečju Savinje. Gre za izvedbo protipoplavnih ukrepov 
na dveh odsekih ob Sušnici, ob Črni mlaki, za urejanje 
suhih zadrževalnikov Sušnica jug, Tomaž 1 in 2 ter izved-
bo protipoplavnih ukrepov ob Podsevčnici, na odseku 2 
Voglajne in odseku 1 Vzhodne Ložnice. Razlog za zausta-
vitev del je bil ta, da za nobenega od teh objektov ni bilo 
izdano gradbeno dovoljenje.

Boj z vodo postaja 
boj s časom
Izvedba protipoplavnih ukrepov na porečju Savinje v Celju zamuja več mesecev

Kljub temu, da je star Splavarski most porušen, pa vseh delov konstrukcije še niso odstranili iz struge. Po načrtih bi morala biti že konec 
lanskega novembra nova brv v celoti končana, zdaj je rok prestavljen na konec marca.

eko. Nekaj več kot 45 milijo-
nov evrov vreden projekt, fi-
nanciran z evropskim denar-
jem, je že predlansko poletje 
kazal prve vidne rezultate, saj 
je izvajalec pohitel z izvedbo 
pripravljalnih del. A hitremu 
začetku je sledilo počasno 
nadaljevanje, bi lahko grobo 
povzeli dejstvo, da je v po-
godbi določen rok za izvedbo 
vseh del 1.175 dni oziroma 28 
dni za uvedbo v dela, 782 dni 
za projektiranje in izgradnjo 
načrtovanih objektov ter 365 
dni za reklamacijo napak. Kot 
opozarja Roman Kramer, 
ki je bil do lanskega poletja 
koordinator mestne občine 
za izvedbo protipoplavnih 
ukrepov, se poleti 2015 izteče 
garancijski rok in ne rok, do 
katerega bi lahko še delali na 
posameznih deloviščih.

Investitor projekta je okolj-
sko ministrstvo in 1. faza lo-
kalnih ukrepov na porečju 
Savinje je njegov najobse-
žnejši in tudi finančno naj-
večji evropsko financiran 
projekt zagotavljanja poplav-
ne varnosti v Sloveniji, zato 
občani Celja upravičeno pri-
čakujejo čim bolj skrbno in 
odgovorno vodenje vseh del. 
A kot je preračunal Kramer, 
se na posameznih deloviščih 
po Celju nabirajo zamude, ki 
trajajo od dveh do že osmih 
mesecev. Ponekod del, kate-
rih začetek je bil načrtovan v 
sredini lanskega novembra, 
še začeli niso, drugod so 
delovišča ostala nezaklju-
čena. V celoti je opravljena 
približno polovica del, druga 
polovica pa naj bi bila do le-
tošnjega poletja. Na izrecno 

vprašanje, kako te zamude 
vplivajo na nadaljevanje del 
in nenazadnje, ali bo projekt 
sploh izveden v zastavlje-
nem roku, v okoljskem mi-
nistrstvu odgovarjajo, da so 
»zamude nastale predvsem 
zaradi tega, ker izvajalec del, 
Nivo eko, ni pravočasno pri-
dobil zemljišč in s tem po-
vezane pravice gradnje«. 
Vseeno pa napovedujejo, 
da bo projekt predvidoma 
zaključen do konca avgusta 
2015.

Molčeč partner
Mestna občina Celje je v 

projektu vse od začetka par-
tner. Prav v Celju so s pripra-
vljeno dokumentacijo tudi 
poskrbeli, da je predlani do 
urejanja porečja Savinje ven-
darle prišlo po številnih pro-
šnjah in pozivih, naj država 
poskrbi za ljudi na poplavno 
ogroženem območju, ki so 
se vrstili vse od katastrofalne 
poplave novembra 1990. Me-
stna občina v zadnjih mese-
cih financira vsa nadstandar-
dna dela, ki jih izvedejo za 
bolj urejen videz in ponekod 
tudi večjo funkcionalnost 
predvidenih protipoplavnih 
ukrepov, a kakšnega druge-
ga, zlasti pa odločujočega 
vpliva nima. Tako zaenkrat 
javnosti tudi še ni predstavila 
svojega stališča, na kakšen 
način bi sploh lahko posre-
dovala in prispevala k temu, 
da dobi projekt zagotavljanja 
poplavne varnosti na porečju 
Savinje res skrbnega in do-
brega gospodarja.

IVANA STAMEJČIČ
Foto: SHERPA

Projekt za zagotovitev po-
plavne varnosti na porečju 
Savinje vključuje vrsto del, 
od tega so za 39 objektov po-
trebna gradbena dovoljenja. 
Na štirih objektih so dela že 
zaključili, na 16 se sploh še 
niso začela, ker izvajalec še 
ni odkupil vseh zemljišč, ni 
zaključil projektiranja in ni 
pridobil gradbenih dovoljenj, 
na 11 gradbiščih pa se nada-
ljujejo. So pa delavci podje-
tja Nivo eko začeli delati tudi 
na osmih objektih, za katere 
niso bila izdana gradbena do-
voljenja. 30. januarja je zato 
družba Projekt Nova Gorica, 
ki po pogodbi z okoljskim mi-
nistrstvom izvaja nadzor nad 
izvedbo kohezijskega projek-
ta, na njih ustavila dela. Odgo-

vore, kje se je zataknilo, ali v 
podjetju Nivo eko nadaljujejo 
postopke in kdaj bi gradbena 
dovoljenja utegnili pridobiti, 
smo iskali tudi pri izvajalcu 
del, vendar so nas v podjetju 
zavrnili, češ da niso pristoj-
ni za dajanje teh informacij. 
Edino, kar smo uspeli izve-
deti, je bilo, da »doslej v 22 
mesecih trajanja evropskega 
projekta Nivo eko ničesar ni 
naredil samovoljno oziroma 
enostransko«.

Zakaj zamude?
Ministrstvo za kmetijstvo 

in okolje je aprila 2012 pod-
pisalo pogodbo za ureditev 
protipoplavnih ukrepov na 
porečju Savinje z izvajalcem 
del, celjskim podjetjem Nivo 
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Tudi kakšna solza 
priteče
Urša Krbavec, Celje
»Seveda spremljam olim-

pijske igre. Smuk Tine 
Maze smo spremljali celo 
v službi, saj nam je šefica 
dovolila. Odlično je bilo. 
Podelitve medalj nato sicer 
ne gledam, informativni 
program pa, ker pokažejo 
še posnetke. Kakšen obču-
tek je ob takšnih zmagah? 
Krasen. Mislim, da bodo to 
najboljše olimpijske igre za 
našo državo. Pričakujem 
pa, da bodo naši športniki 
domov prinesli še kakšno 
medaljo. Včasih mi priteče 
tudi kakšna solza, ker se vži-
vim v občutek teh ljudi, ki 
toliko trenirajo in se trudijo. 
To mora tudi zanje biti res 
›nor‹ občutek.«

O medaljah 
slovenskih 
športnikov

Po zlatu Tine Maze smo se pred zaključkom časopisne 
redakcije odpravili na celjske ulice in mimoidoče pov-
prašali, če spremljajo zimske olimpijske igre in kako 
doživljajo zmage naših športnikov.

Dobri v tem, kar 
počnejo
Iva Vita Hostnik, Celje
»Tekme na olimpijskih 

igrah spremljam, čeprav 
zdajle nisem imela veliko 
časa. Ampak v takih prime-
rih potem komaj čakam, da 
pogledam vse posnetke za 
nazaj in vidim, kako so se 
odrezali naši športniki. Ko 
je zmagala Tina Maze, sem 
bila ravno pri pouku, na šoli 
so tekmo sicer predvajali na 
enem ekranu, vendar ravno 
takrat nisem mogla gledati. 
Je pa bilo v šoli noro vzduš-
je! V naše športnike absolu-
tno verjamem in prepričana 
sem, da bodo zmagali še na 
kakšni tekmi. Tina Maze in 
Peter Prevc sta resnični le-
gendi, pa tudi vsi ostali naši 
športniki. Zelo dobri so v 
tem, kar počnejo.«

Vesel za naše 
športnike
Karel Poljšak, Celje
»Smuka Tine Maze žal 

nisem gledal, ker nisem bil 
doma, vem pa za vse ostale 
športnike, ki so dobili me-
dalje. Če le lahko, pa potem 
ujamem prenos podelitve 
medalj. Meni osebno je naj-
bolj zanimivo tekmovanje 
v smučanju na grbinah, ko 
smučarji delajo tudi salte. 
Ko vidiš, da takole zmaguje-
jo, je res neverjetno. Super! 
Čeprav me je bilo na začet-
ku iger strah, da se v Rusiji – 
tako kot so napovedovali – ne 
bi zgodil kakšen terorističen 
napad. A zdaj vidim, da so 
za varnost dobro poskrbeli in 
sem pomirjen. Vesel sem za 
naše športnike.«

Celo po zvočniku 
so sporočili 
zmago
Tina Hriberšek, Mozirje.
»Tekme olimpijskih iger ko-

likor se da redno spremljam. 
Tudi v šoli so nam dovolili, da 
smo lahko na televiziji spre-
mljali smuk Tine Maze. Še po 
zvočniku so nas vse obvesti-
li, da je zmagala. Če kakšne 
tekme ne spremljam v živo, 
si na spletu nato ogledam 
posnetke. Še vedno se mi zdi 
smučanje najboljša športna 
disciplina. In Tina Maze je 
najboljša smučarka. Dober 
občutek je, ko gledaš in na-
vijaš. Pravo vznemirjenje. 
Naši športniki bodo ponesli 
dober glas v tujino. Tisti, ki 
niso vedeli za Slovenijo, bodo 
izvedeli zagotovo zdaj. Tako, 
da nas ne bodo več zamenjali 
za Slovaško.«
SIMONA ŠOLINIČ, foto: BJ

V UE Celje, ki izdaja gradbena dovoljenja za posamezne 
objekte na območju občin Celje in Vojnik, so pojasnili, da je 
bilo prejšnji četrtek izdano gradbeno dovoljenje za izvedbo 
protipoplavnih ukrepov ob Podsevčnici. Le dan po zaustavi-
tvi del je po pooblastilu okoljskega ministrstva 31. januarja 
podjetje Hidrosvet vložilo zahtevo za izdajo gradbenega 
dovoljenja za dela na odseku 1 ob Sušnici, ta ponedeljek 
pa še za izvedbo protipoplavnih ukrepov ob Črni mlaki ter 
suhe zadrževalnike Sušnica jug ter Tomaž 1 in 2. Kot še 
pojasnjuje vodja Oddelka za okolje, prostor, kmetijstvo in 
gospodarstvo UE Celje Konrad Gologranc, je bilo doslej iz-
danih 13 gradbenih dovoljenj, eno zahtevo pa so odstopili v 
reševanje ministrstvu za infrastrukturo in prostor.

več na strani 20
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Vodstvu ne zaupajo več
Stiske na Polzeli vse hujše – Tovarna nogavic po poti Garanta?

POLZELA – Vzdušje na 
Polzeli je precej klavrno. 
Potem ko je pred časom 
ugasnila pohištvena to-
varna Garant, tudi delavci 
tovarne nogavic vedno bolj 
s strahom gledajo v priho-
dnost enega od nekoč pa-
radnih konj spodnjesavinj-
ske industrije. Zaposleni v 
tovarni nogavic so prejeli 
zgolj 450 evrov decembr-
ske plače, tovarna pa jim 
še vedno dolguje lanski re-
gres. Ker gre v teh primerih 
za veliko družin, v katerih 
sta oba starša zaposlena v 
tovarni ali je bil eden zapo-
slen v Garantu, je socialna 
stiska še toliko hujša.

Med Polzelani je mogoče 
čutiti vedno več pesimizma. 
Večina ne verjame, da bi se 
lahko zgodba o tovarni no-
gavic srečno končala. Zapo-
sleni ne zaupajo več vodstvu, 
ki jih, kot so nam pojasnili, 
vedno znova zavaja in jim ne 
posreduje pravih informacij. 
Kakšno je stanje v tovarni, po 
njihovih besedah izvedo »od 
zunaj« in ne iz prve roke, kar 
jih še posebej žalosti. Želijo 
si, da bi lahko to agonijo, ki 
ne vpliva negativno zgolj na 

zaposlene, temveč na celoten 
kraj, uspeli čim prej končati 
agonijo.

Brez odziva
Polzelski župan Jože Ku-

žnik je prepričan, da vodstvo 
tovarne nogavic ne bo rešilo, če 
bo nadaljevalo dosedanji način 
dela. »Občina Polzela vedno 
manj zaupa vodstvu Polzele, 
tovarne nogavic. To namreč ne 
želi posredovati verodostojnih 
informacij in ne želi pristati na 
sestanek. Sam se že več kot 
mesec trudim sestati z direk-
torico, a je vse skupaj še vedno 
brez uspeha. Prav tako se ne 
odziva na elektronsko pošto, 
se pa je nekajkrat javila na 
telefon,« je jasen župan, ki se 
boji, da bo tovarno nogavic do-
letela podobna usoda kot Ga-
rant, kar bi v občini povzročilo 
pravo socialno bombo. Vodja 
informatike v tovarni nogavic 
Marko Slokar je prepričan, 
da je še vedno na voljo široka 
paleta različnih rešitev, le vod-
stvo mora bolj konkretno in 
odločno ukrepati ter zastaviti 
jasne cilje. V vsej zgodbi so v 
najbolj nezavidljivem položaju 
prav zaposleni, ki so iz dneva v 
dan v večji negotovosti.

306 ljudi, 306 
različnih zgodb
V tovarni nogavic je trenu-

tno zaposlenih 306 delavcev 
in prav toliko je različnih 
zgodb, ki se skrivajo za nji-
mi. Socialna stiska postaja še 
posebej huda v družinah, v 
katerih sta oba člana zapo-
slena v tovarni nogavic ali je 
celo eden bil v Garantu. Ena 

tih še posebej stresno. Žena, 
ki od maja ni več upravičena 
do nadomestila za brezposel-
ne, ves čas išče novo službo, 
a brez uspeha. Tudi Boštjan 
nima več upanja, da bi se 
zgodba o tovarni nogavic 
končala srečno. Prepričan je 
celo, da bi bilo bolje, če bi jo 
zaprli, saj bi tako zaposleni 
pristali na zavodu in s tem 

dolini veliko ljudi, ki te sreče 
nimajo.

Zatišje pred 
nevihto
Na Občini Polzela preje-

majo vedno več prošenj za 
različne enkratne socialne 
pomoči, a kljub temu ne to-
liko, kot so sprva pričakovali. 
Po besedah župana se ljudje 
množično ne izpostavljajo. 
Tiste najbolj ogrožene ob-
čina s krajevnim odborom 
Rdečega križa in z župnijsko 
karitas poskuša sama poiska-
ti na terenu in jim tako pri-
skočiti na pomoč. Zaenkrat 
socialnih stisk ne čutijo niti 
v šoli, so pa po besedah rav-
nateljice Bernardke Sopčič v 
enakem strahu kot vsa lokal-
na skupnost, saj so starši šte-
vilnih šolskih in vrtčevskih 
učencev zaposleni v tovarni. 
Šola ima dodobra napolnjen 
šolski sklad. Starše, ki so se 
trenutno znašli v stiski in se 
ne želijo izpostavljati, učite-
lji neprestano spodbujajo, da 
bi oddajali vloge za pomoč. 
Zaenkrat velikega porasta 
ne opažajo, a se ravnateljica 
boji, da je to le zatišje pred 
nevihto.

Uprava družbe Polzela in podjetniški 
sindikat sta se dogovorila, da bodo de-
lavci do konca prihodnjega tedna pre-
jeli razliko decembrske plače. Približno 
300 delavcev je namreč doslej prejelo le 
450 evrov decembrske plače brez po-
tnih stroškov in malice, družba Polzela 
pa jim dolguje tudi lanski regres.

V polzelski tovarni nogavic 
še vedno upajo na milijon 
evrov državne pomoči, ob 
čemer so menda uspeli najti 
strateškega partnerja. Ta naj 
bi predstavljal jamstvo za 
dolgoročni obstoj družbe, saj 
bi v primeru lastniškega vsto-
pa zagotavljal dostop do no-
vega tujega trga, sredstva za 
dokapitalizacijo in stabilno 
lastniško strukturo. Kot pravi 
predsednica uprave Karmen 
Dvorjak, se samo posamezni-
ki na vplivnih položajih v vla-
di še otepajo sprostitve sicer 
odobrene državne pomoči 
Polzeli. S sprostitvijo držav-
ne pomoči odlaša samo mi-
nistrstvo za fi nance, ob tem 
pa konzorcij bank in nekate-
ri drugi deležniki s svojimi 
nadaljnjimi odločitvami ča-
kajo na dokončno odločitev 
Slovenije o njenem odnosu 
do Polzele. Dvorjakova še do-
daja, da je Polzela v zadnjem 
obdobju pridobila za 5 milijo-
nov evrov naročil in da stroji 
brnijo s polno paro.

takšnih je družina Novak iz 
Orove vasi. Žena Nataša je 
brez službe ostala ob zaprtju 
tovarne Garant, zdaj za delo 
trepeta še mož Boštjan, ki je 
v Polzeli zaposlen kot vzdr-
ževalec. Življenje štiričlanske 
družine je v zadnjih dveh le-

vsaj nekaj časa prejemali 
redne dohodke. Z ženo gle-
data na prav vsak evro, saj 
jima drugega ne preostane. 
Ne predstavljata si, kako bi 
njuna družina preživela brez 
pomoči svojcev. Na drugi 
strani je v Spodnji Savinjski 

Krajevni odbor Rdečega 
križa in župnijska karitas sta 
v prostorih tovarne že delila 
prehrambene pakete, s kate-
rimi sta vsaj delno olajšala 
naraščajočo stisko Polzela-
nov. Prostovoljci so razdelili 
tristo paketov, od tega jih je 
polovico prispeval Rdeči križ 
in polovico karitas.

ŠPELA OŽIR, US
Foto: TT

Lokalna skupnost in zaposleni vedno manj zaupajo vodstvu tovarne nogavic, zato je stanje še toliko bolj 
črno, saj kot pravijo, nimajo več upanja, da bi se stvari obrnile na bolje.

Vzdušje v še pred desetletji cvetoči tovarni, ki je zaposlitev nudila številnim Spodnjesavinjčanom, je vedno 
bolj klavrno.

Januarja smo maturantske razrede povabili, naj 
izberejo svoja predstavnika, ki jih bosta zastopala v 
tekmovanju. Ponekod so poslali v boj le enega kandi-
data. Vsi pa bodo imeli enake izhodiščne možnosti. 
To pomeni, da bodo objavljene njihove portretne 
fotografi je v vsaki številki časopisa v tistem mesecu, 
ko se bo predstavila njihova šola. Postopoma bomo 
ob tem objavljali tudi njihove večje fotografi je v ma-
turantski opravi.

Bralci bodo imeli možnost, da glasujejo za »svo-
jega« kandidata. Tisti maturant in tista maturantka, 
ki bosta do konca meseca zbrala največ glasov, se 
bosta uvrstila v fi nalni majski krog tekmovanja.

Februarja bomo torej objavljali prvi krog kandi-
datov, marca in aprila še naslednja dva. Vsak mesec 

bosta znana dva fi nalista. Vseh šest se bo v končnem 
obračunu pomerilo maja.

Učitelji lahko pomagajo
Že lani smo uvedli dodatno točkovanje razrednika 

ali učiteljskega zbora. Ta lahko namreč izbranemu 
kandidatu (le enemu!) iz posameznega maturant-
skega razreda dodeli dodatnih sto točk za njegovo 
učno in delovno uspešnost. Zavedamo se namreč, 
da sošolci in sošolke pri izbiri kandidata ne upošte-
vajo predvsem in zgolj učnega uspeha. Prav zato 
dajemo dodatno možnost, da se pri glasovanju 
upošteva tudi ta razsežnost izbranega kandidata. 
Seveda nam morajo razredniki to sporočiti, in sicer 
na elektronski naslov tednik@nt-rc.si.

ŠOLSKI CENTER CELJE: Gimnazija Lava (GL), Srednja šola za gradbeništvo in varovanje okolja (SŠGVO), Srednja šola 
za kemijo, elektrotehniko in računalništvo (SŠKER) in Srednja šola za storitvene dejavnosti in logistiko (SŠSDL).
ŠOLSKI CENTER ŠENTJUR (ŠCŠ)

V akciji Naj maturantka,
naj maturant se bodo 
ta mesec predstavili 
kandidati naslednjih šol:

3
IN NAJ MATURANT
NAJ MATURANTKA

Glasujte
za svojega kandidata!

sezona
AKCIJE!

Več na strani 37

TRETJA V akciji Naj maturantka in naj maturant boste bralci letos že tretjič izbirali dekle in fanta, ki bosta prejela 
laskavi naziv in ob tem tudi lepo nagrado. Kar tri mesec bo trajal izbor med kandidati iz različnih srednjih 
šol s Celjskega za uvrstitev v majski fi nale.
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Družba Istrabenz plini, plini in plinske tehnologije, d. o. o., 
Sermin 8a, 6000 Koper, objavlja prosto delovno mesto

VZDRŽEVALEC ELEKTRO NAPRAV
v Celju, na sedežu poslovne enote, Plinarniška 1, 3000 
Celje, za določen čas 12 mesecev, za polni delovni čas, z 
dvomesečnim poskusnim delom.

ČE IMATE IV. ali V. stopnjo izobrazbe elektro smeri,
dve leti delovnih izkušenj pri podobnem delu,
opravljen preizkus znanja o strokovni usposo-
bljenosti za delo z napravami, ki se uporabljajo
v potencialno eksplozivnih atmosferah (ta pogoj
je zaželen, lahko ga izpolnite pozneje),
dober voh ter splošno zdravstveno stanje,
vozniški izpit B-kategorije,

STE zanesljivi,
odgovorni,
sposobni delati v skupini in samostojno,
sposobni delati na prostem v vseh letnih časih,
se sposobni pisno in ustno sporazumevati v ra-
zumljivi slovenščini

IN bi radi delali pri nas,

vas vabimo, da nam do vključno 22. februarja 2014 pošlje-
te pisno prijavo z življenjepisom in dokazili o izpolnjeva-
nju pogojev na naslov Istrabenz plini, d. o. o., Plinarniška 
ulica 1, 3000 Celje, s pripisom »razpis«. V prijavi navedite
podatke za stik (telefonska številka, elektronski naslov).

Glavna dela in naloge so:
• nadzor in izvajanje vzdrževalnih in ostalih del ter odpra-

va napak na plinskih napravah, omrežju, instalacijah in
trošilih za vse vrste plina

• izvajanje meritev in preizkušanj
• izvajanje ustreznih preizkusov in rednih pregledov  na

elektro napravah, rezervoarjih, omrežju, inštalacijah in
trošilih za vse vrste plina

• izvajanje  vzdrževalnih in ostalih del na električnih na-
pravah v ex-izvedbi

• izvajanje primopredaje in zagona plinskih sistemov
• izvajanje dežurne intervencijske službe
• zagotavljanje nemotene oskrbe z rezervnimi deli
• urejanje tehnične dokumentacije, vodenje evidenc in

zapisov ter pripravljanje obračunov

Tretjina proračuna za naložbe
Več denarja za socialne transferje, manj za ceste – Za rebalans proračuna v volilnem letu ne bo časa

Imajo častnega 
poveljnika

RADEČE – Tamkajšnje prostovoljno gasilsko društvo je 
pod streho spravilo že 142. občni zbor. Srečanje je zazna-
movala predvsem podelitev naziva častni poveljnik Ivanu 
Dolancu.

Ivan Dolanc je v 42 letih, odkar je zvest gasilstvu, pridobil 
naziv gasilski častnik II. stopnje, sodnik gasilsko-športnih di-
sciplin, 20 let pa je bil poveljnik društva. Za njegovo predano 
in humano delo mu je društvo podelilo naziv častni poveljnik. 
Radeški gasilci so lani opravili 16 intervencij, njihove vrste je 
zadnja leta okrepilo precej mladih članov, 27 gasilcev je uspe-
šno končalo različne tečaje in usposabljanja. Največja težava 
PGD Radeče pa je pomanjkljiva osebna zaščitna oprema.

TV

Predsednica je 
učiteljica

VOJNIK – V ponedeljek je bil ustanovni občni zbor 
krajevne organizacije Rdečega križa, ki bo delovala na 
območju celotne občine. Za predsednico je bila izvoljena 
učiteljica Milena Jurgec iz Vojnika, ki je bila na čelu pri-
zadevanj za ustanovitev krajevne organizacije. Jurgečeva 
je prejela lani, za prostovoljno delo na različnih področjih 
najvišje občinsko priznanje, zlati vojniški grb.

NA KRATKO Med ustanovnim zborom so se med drugim seznanili z 
dejavnostjo krajevnih organizacij Rdečega križa, ki so jim jo 
podrobneje predstavili predstavniki območnega združenja 
iz Celja. Sedež vojniške krajevne organizacije Rdečega križa 
je v občinski stavbi, zaenkrat ima dvajset članov iz vseh treh 
krajevnih skupnostih občine. Naslednja seja vojniškega Rde-
čega križa, ki ga obujajo po dveh desetletjih, bo 10. marca, ko 
bodo sprejeli načrt dela. V Vojniku so že decembra in januar-
ja delili pakete hrane za socialno ogrožene občane. Po novem 
bodo prošnje za pomoč s hrano sprejemali v Vojniku.

BJ

Poznič namesto 
Kramer 
Pustoslemškove

NAZARJE – V zdravstvenem domu je Klemen Poznič 
kot specialist družinske splošne prakse nadomestil Ido 
Kramer Pustoslemšek, ki se je upokojila.

Poznič je v Nazarje prišel iz Zdravstvenega doma Celje, 
kjer je je bil zadnji dve leti predstojnik delovne enote splošna 
medicina. Zdravnik je tudi mentor številnim študentom in 
mladim zdravnikom pri predmetu družinska medicina na 
obeh slovenskih medicinskih fakultetah. V nazarski ambu-
lanti želijo, da bi pacienti Kramer Pustoslemškove čimprej 
uredili izbiro novega osebnega zdravnika. Na novo vpisujejo 
tudi otroke in šolsko mladino, vpis odraslih pacientov, ki 
že imajo izbranega zdravnika, pa zaenkrat v tej ambulanti 
zaradi preseganja glavarine ni možno.

US

CELJE – Mestna občina je 
pretekli teden dobila letošnji 
proračun. Kljub temu da je 
to najpomembnejši finanč-
ni dokument občine, so ga 
mestni svetniki sprejeli po 
hitrem postopku. In tako bo 
tudi v prihodnjih letih, saj 
so na decembrski seji spre-
jeli prenovljen poslovnik o 
svojem delu, ki med drugim 
tako za proračun kot tudi 
večino prostorskih aktov 
predvideva pred sprejemom 
zgolj eno obravnavo.

Sprejem proračuna, ki na 
prihodkovni strani predvi-
deva 56,5 milijona evrov, na 
odhodkovni pa približno 4 
milijone evrov več, so v ob-
činski upravi utemeljevali še 
z drugimi razlogi. Med njimi 
zlasti s tema, da se občina v 
času začasnega financiranja 
ne more prijavljati na razpise 
za državno oziroma evropsko 
sofinanciranje posameznih 
naložb, glede na relativno 
skromne proračunske pri-
live v začetku leta pa bi po 
dvanajstinah zagotovljeno fi-
nanciranje tudi precej oteže-
valo poslovanje proračunskih 
uporabnikov. Glede na lanski 
proračun ocenjuje predse-
dnik občinskega nadzornega 
odbora Jože Turnšek leto-
šnjega kot realen finančni 
načrt, a pri tem opozarja, da 
je bilo lani uresničevanje pri-

bližno za petino skromnejše 
od načrtovanih prihodkov 
in odhodkov. »Tudi zato bo 
letos treba ves čas skrbno 
spremljati prilive in odlive 
denarja v občinsko blagajno 
in iz nje,« je poudaril in po-
hvalil, da je bila občina doslej 
uspešna zlasti pri oddajanju 
del z javnimi naročili. Ob 
pregledu javnih naročil v letu 
2012 so namreč ugotovili, da 
je bil obseg le-teh enkrat večji 
kot leto prej, primerjava med 

razpisno in doseženo ceno pa 
kaže, da je občinskim usluž-
bencem uspelo izpogajati kar 
četrtinski prihranek.

Denarja za socialo 
ne sme zmanjkati
O posameznih proračun-

skih postavkah večje razpra-
ve ni bilo, saj so na večino 
vprašanj svetniki odgovore 
dobili že na predhodnih se-
jah odborov mestnega sveta. 
Vseeno je bilo mogoče sliša-

ti kar nekaj opozoril, da so 
pričakovanja na prihodkovni 
strani morda preveč napeta. 
So pa svetniki pohvalili skrb 
za socialno šibke občane, saj 
se delež denarja za praktično 
vse socialne transferje letos 
spet povečuje. Tako so višji 
zneski namenjeni za sofinan-
ciranje domske oskrbe obča-
nov, plačilo zdravstvenega 
zavarovanja brezposelnim, 
za javno kuhinjo, kjer je v 
enem letu število upraviče-

»O rebalansu proračuna pa danes prvič slišim in prepričan sem, da tudi nihče iz 
občinske uprave ni govoril o njem,« je župan Bojan Šrot zavrnil pomisleke svetni-
kov, da se bo občinski finančni načrt že kmalu popravljalo tako na prihodkovni 
kot odhodkovni strani. »Nenazadnje zanj tudi časa ne bo. Zdaj smo že v febru-
arju, zato ga spomladi ne bo. Čez poletje ni sej mestnega sveta, septembra pa se 
bomo še zadnjič srečali bolj kot ne na vljudnostni seji, saj bodo v začetku oktobra 
lokalne volitve. Če že, bo rebalans sprejemal mestni svet v novem mandatu.«

nih do brezplačnega obroka 
poraslo s 350 na kar 500 ob-
čanov, ter nenazadnje tudi 
za sofinanciranje vrtčevske 
oskrbe malčkov. Če je to po 
eni strani razveseljivo, ker je 
v občini več otrok, je po dru-
gi strani zaskrbljujoče, ker se 
vedno večji delež staršev uvr-
šča v nižje plačilne razrede. 
»Prav je, da skrbimo za ljudi, 
čeprav bosta zato kakšna ce-
sta ali kanal zgrajena kasneje, 
kot bi bila sicer,« je ob tem 
poudaril župan Bojan Šrot.

Ob tem je še poudaril, da 
skuša mestna občina ostati 
tudi razvojno naravnana, kar 
je utemeljil s tem, da je tudi 
letos za naložbe predvidenih 
približno 22 milijonov evrov 
oziroma malo več kot tretjina 
proračunskega denarja.

Kje je dobiček 
javnih podjetij?
Kar nekaj pripomb na 

račun javnih podjetij in go-
spodarskih družb v občinski 
lasti je na račun tega, da ne 
prispevajo dovolj v občinski 
proračun, izrekel svetnik 
Jože Zimšek. Vprašal se je, 
kako poslujeta družbi Nepre-

mičnine Celje in ZPO Celje, ki 
sta skupaj zadolženi za 10 mi-
lijonov evrov, a v proračun ne 
prinašata nobenega dobička. 
Župan Šrot je pojasnil, da je 
naloga javnih podjetij zagota-
vljanje storitev občanom po 
čim bolj dostopnih cenah, ves 
denar, ki ga občini plačujejo 
kot najemnino za objekte in 
infrastrukturo, pa ta vrača na-
zaj za vzdrževanje in obnovo 
le-teh. Ob tem, da so najemni-
ne neprofitnih stanovanj za-
mrznjene že skoraj desetletje 
in da se veča delež subvencij 
najemnin, ki jih socialno naj-
šibkejšim občanom plačuje-
jo iz proračuna, bi dobiček v 
Nepremičninah Celje težko 
pričakovali. Prav tako bi ga 
tudi družba ZPO Celje lahko 
zagotavljala le, če bi v celoti 
poslovala na tržnih osnovah. 
Tako pa je tržna gospodarska 
dejavnost le gospodarjenje s 
parkirišči, upravljanje javnih 
športnih objektov pa ostaja 
dotirano iz proračuna, saj si 
ne športna društva ne občani 
ne bi mogli privoščiti tržnih 
najemnin in cen vstopnic.

IVANA STAMEJČIČ
Foto: SHERPA

Ena največjih letošnjih naložb v Celju je nadaljevanje obnove starega mestnega jedra. Konec lanskega 
poletja so začeli najprej obnavljati Glavni trg, zatem pa so gradbišče odprli še na trgu pred Mestnim kinom 
Metropol in v nadaljevanju Stanetove ulice.
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PODČETRTEK, LAŠKO – 
V obmejnem Sedlarjevem 
je bila pred koncem tedna 
proslava v počastitev 70-le-
tnice prihoda partizanske 
XIV. divizije na Štajersko. 
Prav tako so se spomnili na 
poznejši prihod partizanske 
brigade, ustanovljene v Sov-
jetski zvezi, ki je mejno So-
tlo prečkala v istem kraju. 
Od takrat je minilo 69 let.

XIV. divizija se je na Šta-
jersko, kjer so veljale poseb-
ne razmere, prebila iz Bele 
krajine preko hrvaškega 
ozemlja. Slavnostni govor-
nik, veteran vojne za Slove-
nijo Miha Butara, je posebej 
opisal ta petsto kilometrov 
dolg pohod v nemogočih 
zimskih razmerah. Na Šta-
jersko je prišla na posebej 
zaščiteno ozemlje, ki si ga 
je lastil Hitlerjev Tretji rajh, 

in vzbudila upor slovenskega 
prebivalstva. Butara je med 
drugim spomnil na veliko 
žrtev, med njimi na padlega 
pesnika Karla Destovnika 
– Kajuha in na vojaške uspe-
he Štirinajste.

Na mraz, lakoto in utruje-
nost partizanskih borcev je 
spomnil tudi župan Podče-
trtka Peter Misja, ki je opo-
zoril še na razmere po zadnji 
naravni nesreči. »Preizkušnje 
zadnjih dni dokazujejo, da 
se Slovenci znamo povezati 
in da imamo tudi sodobne 
junake,« je opozoril.

Govornika sta posebej 
pozdravila nekatere nekda-
nje partizanske borce, ki so 
sedeli v prvi vrsti. Med ude-
leženci proslave je bil tudi 
vojaški ataše veleposlaništva 
Ruske federacije Mikhail Gla-
gazin. Kulturni program so 

pripravili učenci Osnovne 
šole Bistrica ob Sotli.

Razstava ob 
70-letnici
Počastitev 70-letnice priho-

da XIV. divizije na Štajersko 
in 40-letnice organiziranih 
pohodov po njenih poteh so 
pripravili tudi v Laškem. V 
tamkajšnjem muzeju so odpr-
li razstavo in predstavili zbor-
nik Po Kozjanskem od Sotle 
do Gračnice 1974–2014.

Na razstavi, ki bo odprta 
do 3. marca, je podan foto-
grafski pregled spominov, 
prijateljstva in posebnih 
dogodkov z vseh dosedanjih 
pohodov. Zbornik predsta-
vlja delovanje laške mladine 
in ostalih, ki so si vse od 70. 
let prejšnjega stoletja priza-
devali ohraniti in negovati 
tradicijo omenjene divizi-

je. Obeleževanje obletnice 
v laški občini se je minulo 
nedeljo končalo s spomin-
sko svečanostjo v Gračnici 
pri Rimskih Toplicah. Tam 
je bil namreč 12. februarja 
leta 1944 spopad XIV. divi-
zije z okupatorsko kolono, 
okupator pa je v spopadu 
kot živi ščit za svoje talce 
vzel šolarje, ki so se vračali 
od pouka. V spopadu so bili 
štirje učenci ranjeni, en uče-
nec je izgubil življenje. Slav-
nostni govornik na sveča-
nosti je bil prvi predsednik 
republike Milan Kučan. 
V kulturnem programu so 
sodelovali Godba na pihala 
Laško, Moški pevski zbor 
Laško in kulturniška skupi-
na pohodne enote.

BRANE JERANKO
TINA VENGUST

Foto: BRANE JERANKO

S svečanosti v Sedlarjevem v počastitev prihoda dveh partizanskih enot na Štajersko. V prvi vrsti so sedeli nekateri nekdanji borci.

Spomin na 
partizanski upor
Proslava in razstava

NA KRATKO

Ne bodo se zadolževali
BISTRICA OB SOTLI – V letošnjem občinskem proraču-

nu, ki so ga sprejeli na zadnji seji občinskega sveta, na-
črtujejo 2,2 milijona evrov prihodkov in odhodkov. Oboji 
so nižji kot lani, ko je bilo v tej občini več obsežnejših 
naložb.

Letošnji odhodki naj bi bili tako nižji za petino, glavne 
naložbe so dokončanje mrliške vežice in obnove cest Hra-
stje–Črešnjevec in v Svetem Križu. Med drugim bodo urejali 
še nekdanji Čepinov hlev v središču kraja, kjer bo tržnica, po-
sodobili vodovod v manjšem delu občine, urejali notranjost 
občinskega stavbe Gabronka in sofinancirali male čistilne 
naprave. V bistriški občini se letos ne nameravajo na novo 
zadolževati, za odplačilo starega dolga namenjajo v proraču-
nu 17 tisoč evrov. Bistrica ob Sotli je najmanjša obsoteljska 
občina, saj ima 1.300 prebivalcev.

BJ

Nov rekordni proračun
KOZJE – V občini, kjer so imeli lani rekordno visok 

proračun, imajo letos še višjega. Po proračunu, ki so ga 
sprejeli na zadnji seji občinskega sveta, naj bi bili leto-
šnji prihodki občine za več kot četrtino višji od lanskih. 
Znašali naj bi 7,7 milijona evrov.

Odhodki občine, ki ima malo več kot tri tisoč prebivalcev, 
naj bi znašali 8,3 milijona evrov. Razliko predstavljajo lani 
neporabljena sredstva in najetje kredita v višini tristo tisoč 
evrov. Za različne naložbe je namenjenega kar 72 odstotkov 
proračuna, največja je dokončanje večnamenskega centra. 
Poleg tega želijo med drugim opraviti sanacijo šole in vrtca 
v Kozjem, zgraditi del novega vodovoda in prenoviti več 
cest. Celotna zadolženost občine Kozje dosega polovico od 
dovoljenega zneska.

BJ

Cesta konec avgusta
PODČETRTEK – Na občini so z izvajalcem podpisa-

li pogodbo za rekonstrukcijo ceste med Virštanjem in 
Loko pri Žusmu, ki je na ozemlju dveh občin. Cesta meri 
približno štiri kilometre, med njeno obnovo bo med dru-
gim treba sanirati deset plazov, ki ogrožajo prometno 
varnost.

Občina Podčetrtek se je s Šentjurjem prijavila na razpis 
za sofinanciranje Razvoja obmejnih območij s Hrvaško. 
Za naložbo, ki bo stala malo več kot milijon evrov, sta ob-
čini za rekonstrukcijo ceste prejeli 83 odstotkov denarja 
iz Evropskega sklada za regionalni razvoj. Delo je dobilo 
podjetje Gaal Albin Leskovšek iz Sel pri Virštanju, mora pa 
ga dokončati do konca avgusta.

BJ

Pot do ekološkega 
mleka

LJUBNO – Župan Franjo Naraločnik se je z direktorjem 
Kmetijske zadruge Šaleška dolina Ivom Drevom na mini-
strstvu za kmetijstvo in okolje seznanil z možnostmi za 
zaščito zgornjesavinjskega mleka.

Šaleška zadruga, ki že odkupuje ekološko meso, išče poti 
za zaščito znamke Ekološko Savinjsko-šaleško mleko, kar 
bi ji odprlo nove tržne možnosti. Če bi zadruga uspela z 
uveljavitvijo znamke, bi se verjetno odločila tudi za nakup 
nekdanje mlekarne v Radmirju.

US

Nejevolja pri 
»tankanju«

GORNJI GRAD – Na bencinskem servisu kupcev že nekaj 
časa ne pričakajo več prodajalci, temveč samo še samopo-
strežne točilne naprave.

To sicer velja samo za dopoldanske ure, bencinski servis pa 
je eden od treh v Sloveniji, kjer je Petrol uvedel nov delovni čas. 
Prodajalci so v trgovini prisotni samo med 11. in 19. uro, kar 
med občani povzroča precej nejevolje. Verjetno so na dveh ser-
visih zato že uvedli delovni čas, ki je veljal pred to spremembo, 
medtem ko v Gornjem Gradu še čakajo na tovrstno odločitev.

US
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V krajih na Celjskem, ki 
jih je prizadela nedavna 
naravna nesreča, se utrip 
počasi vrača v običajne tir-
nice, a dela in stroškov z od-
pravljanjem posledic bo še 
ogromno.

Največ je škode na gozdnih 
površinah in elektro omrež-
ju, kjer jo bodo, ko se bodo 
razmere popolnoma umirile, 
v celoti ocenili in podali pri-
stojni v elektro in gozdnem 
gospodarstvu. Narava je zobe 
prvi dan ujme ostro pokaza-
la v 27 občinah celjske regije, 
najbolj pa je nato prizadela 
14 občin, v katerih bo sledila 
dolgotrajna sanacija. V vseh 
občinah se je med zimsko 
ujmo in po njej pokazalo, da 
si ljudje znajo pomagati in se 
boriti proti silam narave or-
ganizirano ter z medsebojno 
pomočjo, pravi namestnik 
poveljnika Civilne zaščite za 
zahodno štajersko Silvester 
Šrimpf.

Posebna skupina
Vlada bo ustanovila opera-

tivno delovno skupino, ki bo 
ugotovila, kakšne so potrebne 
spremembe zakonodaje za to, 
da bo sanacija po ledeni ujmi 
čim hitrejša. Pri odpravlja-
nju posledic ledene ujme je 
sodelovalo 48 tisoč ljudi, od 
tega največ gasilcev, 10 tisoč 
zaposlenih v elektro podje-
tjih, 3 tisoč vojakov in okoli 
2 tisoč prostovoljcev. Celovita 
obnova električnega omrežja 
bo trajala več mesecev, za to, 
da bo tako, kot je bilo pred ne-
srečo, pa bo potrebno celotno 
letošnje leto. Ocenjevanje ško-
de po naravni nesreči se je že 
začelo in prvi sklepi bi lahko 
bili izdani že ta teden, vendar 

ŠOŠTANJ – Očitno narava še ni za-
ključila s prikazom svoje moči. Po 
dnevih, ko so se gasilci in druge struk-
ture civilne zaščite borili z žledom, se 
je v noči na sredo v Florjanu, v občini 
Šoštanj, sprožil zemeljski plaz večjih 
razsežnosti, ki ogroža več objektov.

Na delu so bili gasilci PGD Šoštanj 
mesto, razmere pa je kar med včeraj-
šnjo intervencijo v zgodnjih jutranjih 
urah opisal poveljnik občinskega po-
veljstva Boris Goličnik: »Velik plaz 
ogroža stanovanjsko hišo, iz katere smo 
uspeli rešiti in izseliti starejšo nepokre-
tno osebo. Gospa je začasno namešče-
na pri sosedih, zanjo bodo poskrbeli 
domači. Pod plazom pa se je porušil 
gospodarski objekt, v katerem je bila 
živina, ki je nismo uspeli rešiti. Sedaj 
odstranjujemo posledice in rešujemo, 
saj je tudi sosednji objekt zajela gmota. 
Na plazišču smo prisotni z gradbeno 
mehanizacijo, saj gre, kot že rečeno, za 
plaz večjih razsežnosti, zaradi katerega 
je zaprta tudi lokalna cesta.«

US

Plaz ogroža hišo
SLOVENSKE KONJICE – Konec tedna se je v 

bližini stanovanjske hiše v Suhadolu v obči-
ni Slovenske Konjice sprožil plaz na površini 
več kot dvesto kvadratnih metrov.

Gasilci iz Loč so ga prekrili s folijo. Bran-
ko Sovič iz občinske uprave je v ponedeljek 
povedal, da si je plaz ogledal z geologom in 
da ga bodo opazovali. Plaz je približno 40 me-
trov od hiše, izselitev stanovalcev zaenkrat ni 
potrebna.

BJ

Voda zalila 
kurilnico

RADEČE – Voda je v noči s ponedeljka na 
torek zalila kletne prostore mestne kurilnice 
v Ulici Osvobodilne fronte v Radečah. Posre-
dovali so gasilci tamkajšnjega prostovoljnega 
gasilskega društva in vodo izčrpali.

Predsednik gasilske zveze Rado Mrežar je 
povedal, da je do naraščanja vode prišlo zara-
di zamašene greznice, ki so jo odmašili delavci 
komunalnega podjetja. Večja škoda po njegovih 
besedah ni nastala, nevarnost bi obstajala le, če 
bi bila voda tako visoka, da bi dosegla elektro 
omarice.

TV

Življenje 
po žledu
Ranjeni gozdovi

Škoda na drevesih je ogromna.

je najprej treba poskrbeti za 
varnost, poudarja vlada.

Sanacijski načrt
Seveda bodo v teh dneh ob-

čine, podjetja in lastniki goz-
dov začeli odpravljati posledice 
žledoloma, ki je minuli teden 
ohromil življenje v mnogih 
krajih na Celjskem. Na obmo-
čju nazarske enote zavoda za 
gozdove ocenjujejo, da je na 15 
tisoč hektarjih poškodovanih 
70 tisoč kubičnih metrov lesa 
v tolikšni meri, da ga bo treba 
posekati. V torek so pripravili 
karto z najbolj poškodovanimi 
območji, v mesecu dni pa bodo 
izdelali sanacijski načrt, napo-
veduje vodja nazarske enote 
Toni Breznik.

Ugotavljajo, da je poškodo-
van drobnejši les, predvsem 
listavci, zato je vprašanje, če 
bodo lastniki ta les spravili 
iz gozda, ker se to preprosto 
ne bo izplačalo. Iglavce bodo 
predvsem zaradi nevarnosti 
lubadarja morali pospraviti, 
listavci pa lahko ostanejo v 
gozdu. »Gre za tehtanje pri 
odločitvi, če se bo z lesom iz 
poškodovanega gozda pokrilo 
stroške spravila in sečnje. La-
stniki bodo nedvomno oško-
dovani, saj bo les, ker je po-
lomljen in poškodovan, manj 
vreden, primeren predvsem 
za kurjavo,« pravi Breznik. V 
zavodu bodo že vzporedno z 
izdelavo sanacijskega načrta 
svetovali lastnikom, kako naj 
se lotijo obnove gozdov.

Je še kdo brez?
Na območju Vitanja in Zreč 

so ekipe Elektra Maribor v to-
rek poskrbele, da so elektriko 
dobili vsi odjemalci. Zaradi 
začasnih rešitev na terenu v 

preteklih dneh, so včeraj v 
sredo elektriko ponekod še od-
klapljali zato, da bi omogočili 
trajnejše rešitve. Ceste v obeh 
občinah so prevozne, v Zrečah 
med drugim od ponedeljka či-
stijo strugo Dravinje, kjer so se 
med zadnjimi izjemnimi vre-
menskimi razmerami pojavile 
naplavine.

Na Celjskem so zagotovili 
oskrbo z elektriko povsod. 
Oskrba z elektriko je bila mo-
tena pri dveh domačijah na 
območju Sv. Križa nad Belimi 
Vodami, ki so ju v torek uspeli 
priključiti na omrežje. Trem 
domačijam v okolici Jame Pe-
kel pa so električarji namestili 
agregat, za katerega v Elektru 
Celje krijejo tudi stroške gori-
va. Da bo oskrba  z elektriko 
povsod res stabilna, pa bo tra-
jalo še nekaj časa

US, Sšol, BJ, IS
Foto: US

NE PREZRITE

Vodja izpostave Uprave RS za zaščito in reševanje Celje in namestnik 
poveljnika Civilne zaščite za zahodno štajerske regijo Silvester Šrimpf je v 
intervjuju za Novi tednik odgovoril tudi na naslednje vprašanje novinarke 
Simone Šolinič: »Za odpravo posledic v gozdovih niti vsi gasilci niso uspo-
sobljeni, ker nimajo tečaja za uporabo motornih žag (gasilci sekači). Kako 
ste to reševali? Jih je bilo sploh dovolj?«

Silvester Šrimpf: »V prvem trenutku takšne nesreče ni nobene strokovne 
pomoči dovolj. Pri tem je treba razumeti pravila v sistemu pomoči. Naprej sta 
na vrsti reševanje življenj in večjega premoženja ter zagotavljanje najnujnejše 
oskrbe. Pri tako imenovanih sekačih je problem, ker so za to delo najbolj kva-
lificirani gozdarji. In takšnih, ki imajo koncesijo, je na našem območju deset. 
Mislim, da ta številka pove vse glede na obseg ujme. Pred leti smo že ob manjših 
nesrečah ugotavljali, da potrebujemo gasilce, ki znajo ravnati z motornimi žaga-
mi. V vsakem gasilskem društvu je zdaj vsaj ena motorna žaga, nekaj gasilcev 
pa je usposobljenih za delo z njo. In ti se vključijo v pomoč v takšnih situacijah. 
Nikakor pa ne pripadniki vojske. Oni za takšno delo niso usposobljeni.«

Pogled na grozljivi plaz, ki ogroža vsaj dve hiši. (Foto: PGD Šoštanj mesto)

Rešili življenje

stran 40
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Novih zdravnikov se v kraj ne trudi privabiti le vodstvo zdravstvenega doma, temveč 
tudi občina. Med drugim je kupila stanovanje, zaposleni v občinski upravi so s kandi-
dati opravili tudi številne razgovore. »Dali smo jim vse, kar so želeli. Celo tako smo se 
ponižali, da smo jim kupovali kuhinjske krpe in jim vodili otroke v vrtec. A jih kljub 
temu nismo uspeli prepričati. Verjemite, ni tako preprosto,« je na očitke občinskih 
svetnikov med drugim odgovarjal župan Branko Kidrič.

Še vedno premalo zdravnikov
Reševanje kadrovske stiske s pogodbeno zdravnico in specializanti

ROGAŠKA SLATINA – V 
občini je že več let veliko 
hude krvi zaradi pomanjka-
nja zdravnikov. Občani si ne 
želijo neprestanih nadome-
ščanj in zamenjav osebnih 
zdravnikov, zato od vodstva 
šmarskega zdravstvenega 
doma zahtevajo ukrepanje. V 
javnem zavodu medtem pra-
vijo, da že več let intenzivno 
iščejo zdravnike, a jih ob po-
manjkanju na trgu ne uspejo 
privabiti v Rogaško Slatino. 
Nekaj kratkoročnih rešitev je 
zdaj vendarle na vidiku.

Spomnimo, da je pred ne-
kaj leti iz Zdravstvene postaje 
Rogaška Slatina, ki deluje pod 
okriljem šmarskega zdravstve-
nega doma, na drugo delovno 
mesto, v ZZZS, odšla zdravni-
ca družinske medicine Irena 
Bajc, v začetku tega meseca 
je postajo zapustila še Ber-
narda Halužan Podhraški. V 
postaji tako ni več nobenega 
redno zaposlenega zdravnika 
družinske medicine, so le po-
godbeni, ki delajo na primer 
le po dva dni v tednu.

Pomanjkanje 
specialistov 
družinske 
medicine
Na nedavni seji občinskega 

sveta je bilo veliko ugibanj 

in namigovanj o tem, zakaj 
zdravniki odhajajo iz slatinske 
zdravstvene postaje, a resni-
čen razlog verjetno poznata le 
zdravnici, ki sta se poslovili. 
In zakaj vodstvu nikakor ne 
uspe v zdraviliški kraj privabi-
ti novih zdravnikov? Direkto-
rica šmarskega zdravstvenega 
doma Irena Nunčič pravi, da 
je glavna težava splošno po-
manjkanje specialistov dru-
žinske medicine. Resda je na 
zavodu za zaposlovanje veli-
ko zdravnikov, a razlaga, da 
so to zdravniki, ki so končali 
študij medicine, čakajo pa še 
na možnost opravljanja spe-
cializacije. Za specializacijo 
iz družinske medicine po eni 
strani ni veliko zanimanja, po 
drugi tudi država ne razpisuje 
dovolj tovrstnih specializacij. 
Če se že odločijo za tovrstno 
specializacijo, pa po besedah 
Nunčičeve raje izbirajo delo 
v mestnih zdravstvenih do-
movih kot na podeželju, kjer 
so precej bolj obremenjeni za 
isto plačilo.

Pogodbena 
zdravnica in 
specializanti
Vsaj kratkoročno je vodstvo 

zdravstvenega doma kadro-
vsko stisko deloma rešilo. V 
postajo v Rogaško Slatino je 

prišla nova zdravnica, Barba-
ra Pevec Dabelić iz šmarske 
občine. A v postaji se ne želi 
redno zaposliti, ob tem dela 
le štiri dni v tednu. Vodstvo 
zavoda se dogovarja, da bo 

ob četrtkih delo v ambulanti 
še opravljala Bernarda Halu-
žan Podhraški, ki pa še mora 
dobiti dovoljenje novega de-
lodajalca. Približno mesec 
in pol bodo tako četrtkovo 
ambulanto prevzemali ostali 
zdravniki, zaposleni v šmar-

Slatinčani se sprašujejo, kdaj bodo v ambulantah zdravstvene postaje delali redno zaposleni zdravniki družinske medicine.

skem zdravstvenem domu. 
Razveseljivo pa je, da bosta 
februarja v slatinsko postajo 
prišla tudi dva specializanta, 
Nunčičeva v prihodnjih dveh 
letih, kot je povedala občinske-
mu svetu, pričakuje še tri. Prav 
tako bo vodstvo s pomočjo tuje 

zaposlitvene agencije zdravni-
ke iskalo izven meja Slovenije, 
pri čemer upa, da bo uspešno. 
Na javne razpise v Sloveniji, ki 
jih redno objavljajo že dve leti, 
namreč ni odziva.

ANJA DEUČMAN
Foto: GrupA

Doslej so se vsi zdravniki, ki so spe-
cializacijo opravljali v Zdravstvenem 
domu Šentjur, tam tudi zaposlili. To so 
tri specializantke splošne medicine in 
ena pediatrinja. Lansko jesen sta spe-
cialistični program začeli še dve zdrav-
nici, za kateri zaposlitev zaenkrat ni 
predvidena.

Žarek upanja je za Slatinčane posijal pred nekaj leti, ko je v kraj prišla zdravnica iz 
Srbije. A iz te moke ni bilo kruha. Preden bi lahko začela delati, bi morala opraviti še 
izpit iz slovenskega jezika, učila se je doma, v Rogaško Slatino se ni vrnila.

Čarobne formule ni
ŠENTJUR – Slatinski občin-

ski svetniki so med razpravo 
večkrat izpostavili, da je bli-
žnji šentjurski zdravstveni 
dom v zadnjih letih uspel 
zaposliti več zdravnikov dru-
žinske medicine. Spraševali 
so se, kako mu je to uspelo.

V šentjurskem zdravstve-
nem domu so največ težav 
s pomanjkanjem zdravnikov 
imeli po upokojitvi Janeza 
Šmida v Zdravstveni posta-
ji Planina, kasneje pa sta se 
upokojili še dve zdravnici, ki 
sta imeli zasebni ambulanti 
splošne in pediatrične me-
dicine. Direktorica Melita 
Tasić Ilić pojasnjuje, da so 
nastalo prehodno obdobje 
rešili s pogodbenim delom 
upokojenih zdravnikov, 
hkrati sta specializacijo iz 
družinske medicine opravlja-
li dve zdravnici, ki sta se za-
čeli postopoma vključevati v 
delo. Na področju družinske 
medicine imajo zdaj zasede-
na vsa mesta, specializacijo 
trenutno opravlja še pediatri-
nja, ki bo spomladi zasedla 
pediatrično ambulanto.

Ključno je 
načrtovanje
Čarobne formule, da pri-

vabiš nove kadre, po bese-

dah direktorice ni. Izjemno 
pomembno se ji zdi zgodnje 
načrtovanje, in sicer že ne-
kaj let prej, preden starejši 
zdravniki izpolnijo pogoje 
za upokojitev. Z mladimi 
zdravniki, ki v šestih letih 
študija pridejo v zdravstveni 
dom na izobraževanje, je po-

membno vzpostaviti dobro 
komunikacijo. Zdravstveni 
dom mora biti hkrati učni 
center, kar pomeni, da mora 
zagotoviti mentorje, ki želi-
jo delati z mladimi študenti. 
»Pomembno je, da mladim 
svoj poklic in delovno oko-
lje predstavimo v najboljši 
luči in poskusimo vplivati 
na to, da bi se odločili za 
družinsko medicino, ki je 

po mojem mnenju najlepša 
veja medicine,« pravi Tasić 
Ilićeva. Mladi se po njenem 
prepričanju lažje odločijo, 
da bi se zaposlili v šentjur-
skem zdravstvenem domu, 
ko spoznajo sodobno opre-
mljene prostore in urgentno 
ambulantno vozilo ter način 

dela s sledenjem najnovej-
šim smernicam.

Najtežje je bilo sicer najti 
zdravnika, ki bi prevzel delo 
v zdravstveni postaji na Pla-
nini. Ambulanta je namreč 
odročna, hkrati pa je zapo-
sleni tam povsem sam za 
vse. Zdravnici, ki je sprejela 
to zaposlitev, je šentjurski 
zdravstveni dom ponudil 
službeno stanovanje, kar 
je bila po besedah direkto-
rice dodatna spodbuda pri 
odločanju za to službo. Fi-
nančnih spodbud za delo v 
ambulantah na podeželju 
pa zakonodaja zaenkrat ne 
dovoljuje.

TINA VENGUST

Več denarja v proračunu
ROGATEC – Občinski svet je na včerajšnji seji obravnaval 

popravek letošnjega občinskega proračuna. Občina Rogatec 
sprejema dveletni proračun, tokratni popravek je predvsem 
posledica ostanka denarja v proračunu še iz leta 2012.

Občina je v lanskem proračunu predvidela porabo do-
brih 136 tisoč evrov ostanka iz leta 2012, a dejansko je 
na računu takrat ostalo skoraj 144 tisoč evrov. Tudi v letu 
2013 je na računu ostalo nekaj neporabljenega denarja in 
skupaj bo občina tako prenesla v letošnje leto skoraj 170 
tisoč evrov. Do sprememb je ob tem prišlo še pri nekaterih 
postavkah, je pa v letošnji proračun vključenih tudi nekaj 
novih projektov, med njimi projekt ureditve zahodnega 
in vzhodnega gospodarskega poslopja graščine Strmol, 
oprema gradu Strmol, energetska obnova Podružnične 
osnovne šole Dobovec in cestna razsvetljava. V letošnjem 
letu Občina Rogatec skupaj sicer načrtuje malo več kot 
4,3 milijona evrov odhodkov, od tega sta za naložbe na-
menjena dva milijona evrov. AD

Prodaje in nakupi
CELJE – Za letos je v letnem načrtu ravnanja s stvarnim 

premoženjem v občinski lasti predvidena prodaja zemljišč 
in poslovnih prostorov v skupni vrednosti malo manj kot 4,5 
milijona evrov, občina pa naj bi po drugi strani namenila po 
200 tisoč evrov za nakup zemljišč in poslovnih prostorov.

V mestni občini načrtujejo največji izkupiček od prodaje 
zemljišč, pri čemer bi radi iztržili malo več kot 3,5 milijo-
na evrov. Zemljišča ponujajo na trg tako za poslovno in 
industrijsko gradnjo kot tudi za urejanje infrastrukture, 
kar nekaj parcel v letnem načrtu pa je tudi s predvidenih 
območij urejanja protipoplavnih ukrepov. Pri načrtovani 
prodaji poslovnih prostorov so letos v Celju skromnejši 
kot prejšnja leta, v naboru za prodajo predvidenih stavb pa 
ostajajo dvorec Lanovž, vila Sonja, Mestni mlin in stavbi 
v središču mesta, ki sta primerni za pisarniško dejavnost. 
Večjih nakupov poslovnih prostorov v knežjem mestu le-
tos sicer ne načrtujejo, a vendarle bi z odkupom lokalov 
v starem mestnem jedru v vrednosti 200 tisoč evrov radi 
pomagali pri oživljanju mestnega središča. IS
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Ob Jelšingradu 
kmalu spet golf?
Šmarska občina prodaja zemljišča v okolici dvorca

NA KRATKO

Trajnostna arhitektura
SOLČAVA – Center Rinka, večnamensko središče za 

trajnostni razvoj Solčavskega, je lani v Bernu prejel med-
narodno nagrado za trajnostno gradnjo v Alpah.

Po mnenju strokovne žirije Center Rinka » … izstopa v pro-
storskem in socialnem smislu ter je izjemen primer urbane 
revitalizacije degradiranih alpskih naselij. Center Rinka je 
izjemen primer kulturne krepitve naselja in je vzorčen pri-
mer tudi iz ekonomskega vidika«. V Rinki bodo jutri odprli 
razstavo Constructive Alps, na kateri je predstavljenih 30 no-
miniranih projektov trajnostne arhitekture. Razstava stavb, 
izbranih na natečaju Constructive Alps, po predstavitvah v 
Švici in Avstriji nadaljuje svojo pot po Sloveniji. Najprej je 
bila postavljena v prostorih ministrstva za infrastrukturo 
in prostor, po Solčavi bo na ogled še v nekaterih drugih 
slovenskih krajih.

US

V pričakovanju 
državnega prvenstva

REČICA OB SAVINJI – Poveljevanje v prostovoljnem ga-
silskem društvu je prevzel Jože Prislan, ki je na mestu 
poveljnika nadomestil Matjaža Goličnika.

Gasilci so se na občnem zboru zbrali slab teden po tem, 
ko so se zaradi ledu, snega, polomljenih vej ali drugih težav 
nenehno odzivali na pomoč. Sicer si bodo v PGD Rečica 
ob Savinji lansko leto zapomnili predvsem po opravljanju 
osnovnega poslanstva, nenehnem izobraževanju, zahtevni 
organizaciji medobčinskega in regijskega tekmovanja ter 
izjemnem uspehu tekmovalnih desetin. Kar pet desetin – pio-
nirji, mladinke, članice A in članice ter člani B – bo zastopalo 
Savinjsko-šaleško regijo na državnem tekmovanju.

US

Dolgoletni planinski 
popotniki

ŠOŠTANJ – Planinsko društvo letos slavi pomemben 
jubilej. 110 let je namreč minilo, odkar so se v takratnem 
hotelu Avstrija zbrali zavedni Šoštanjčani in ustanovili 
Šaleško podružnico Slovenskega planinskega društva, 
katere delo po drugi svetovni vojni nadaljuje Planinsko 
društvo Šoštanj.

V letih delovanja je planinstvo pustilo močan pečat v 
lokalnem okolju, saj je bilo planinsko društvo velikokrat 
pobudnik mnogih novih in razvojnih pobud v zahodnem 
delu Šaleške doline. Ker je 110 let dela pomemben in redek 
mejnik, so se šoštanjski planinci dobro pripravili na prazno-
vanje, poleg uveljavljenih aktivnosti pa načrtujejo še mnoge 
druge prireditve, s katerimi bodo obeležili jubilej. Za začetek 
praznovanja so izdali posebno številko društvenega časopisa 
Planinski popotnik.

US

Za obrtnike in 
podjetnike

ŠMARTNO OB PAKI – Na pobudo župana Janka Kopu-
šarja so pri občini ustanovili komisijo za razvoj malega 
gospodarstva, ki jo vodi Martina Omladič.

Župan je predstavil ukrepe občine, ki so že v veljavi. Med 
njimi so zagotavljanje primerne komunalne infrastrukture, 
zagon dveh poslovnih con, možnost zmanjšanja komunalne-
ga prispevka za stavbe, namenjene gospodarski dejavnosti, 
sprejem prostorskih aktov, vključenost v regijsko štipen-
dijsko shemo, učinkovito vodenje upravnih postopkov in 
spodbujanje nakupa lokalnega blaga ter uporabo storitev 
lokalnih ponudnikov. Komisija bo v mesecu preučila raz-
položljive možnosti spodbujanja malega gospodarstva in 
nato podala svoje predloge v okviru zmožnosti sprejetega 
občinskega proračuna.

US

Častniki in veterani na 
snegu

MOZIRJE – Na Golteh je bilo v soboto v sodelovanju s 
Slovensko vojsko državno prvenstvo Slovenskih častni-
kov in Zveze veteranov vojne za Slovenijo v smučanju 
in streljanju.

Slovenski častniki so se pomerili na že jubilejnem, 20. 
državnem prvenstvu, medtem ko so se veterani vojne za Slo-
venijo na tovrstnem tekmovanju pomerili enajstič. Dogajanje 
pod pokroviteljstvom General štaba Slovenske vojske je bilo 
tudi mednarodno obarvano, saj so se tekmovanja udeležili 
tudi predstavniki zavezniških sil zveze Nato. Za izvedbo 
tekmovanja, na katerem se je merilo več kot 150 tekmovalcev, 
sta poskrbeli obe območni organizaciji iz Velenja.

US

Delo centra po letu dni
VELENJE – V občini dobro leto deluje center ponovne uporabe, ki ga je občina vzpostavila z lastnimi sredstvi.
Zagotovila je primerne prostore in njihovo vzdrževanje, zaposlili dva javna delavca in nakupili osnovno opremo za 

delovanje. Center ponovne uporabe zdaj deluje pod okriljem Mestne občine Velenje, in sicer po principih socialnega 
podjetja, katerega namen ni dobiček, temveč družbeno koristna dejavnost. Center naj bi tudi formalno preoblikovali 
v socialno podjetje. V njem lahko prebivalci Šaleške doline oddajo rabljene stvari iz gospodinjstev. V centru zbrane 
izdelke popravijo, inovativno obnovijo in prodajo novim uporabnikom po simbolični ceni. Center bo ekološko osve-
ščale prebivalce, se ukvarjal z varčevanjem z naravnimi viri in energijo ter opozarjal na zmanjšanje količine odpadkov. 
Skupni stroški delovanja Centra ponovne uporabe Velenje so lani presegli 12 tisoč evrov, center pa je ustvaril 23 tisoč 
evrov prihodkov.

US

Na občini si želijo, da bi investitor kupil tako zemljišča kot dvorec Jelšingrad, kjer bi bilo mogoče urediti restavracijo in sobe. Objekt je sicer 
nujno potreben temeljite prenove.

ŠMARJE PRI JELŠAH – V občinskem proračunu, ki ga 
je občinski svet potrdil na zadnji seji, je med prihodki 
predvidena tudi prodaja zemljišč v okolici dvorca Jel-
šingrad. Golf klub Jelšingrad je na njih pred leti uredil 
igrišče za golf, ki pa ga je v lanski sezoni začel preraščati 
plevel. Na občini upajo, da bo igranje golfa tam kmalu 
spet mogoče.

Kot smo v Novem tedniku že poročali, je bilo glede igrišča 
za golf v Šmarju pri Jelšah v zadnjem letu kar nekaj prahu. 
Spomnimo, da je Golf klub Jelšingrad okoli 20 hektarjev 
zemljišč v okolici dvorca najel za deset let od Sklada kme-
tijskih zemljišč RS. S spremembo zakonodaje je lastništvo 
zemljišč prešlo na občino, občina je prav tako postala pravna 
naslednica najemne pogodbe. A klub ji ni plačeval naje-
mnine. Ker ni imel denarja, je tudi opustil skrb za igrišče. 
Ljubitelji golfa tako v lanski sezoni v Šmarju pri Jelšah golfa 
niso mogli igrati.

Poleg zemljišč tudi nakup dvorca
Po nekajmesečnem ugibanju o statusu zemljišč v oko-

lici Jelšingrada je danes zadeva jasna. »Občina je popolna 
lastnica in tudi posestnica zemljišč, tako da jih lahko brez 
kakršnihkoli pravnih ovir proda,« pravi župan Jože Čakš. Na 
občini upajo, da bo to mogoče čim prej. Za nakup zemljišč se 
resno zanimata dva investitorja, oba iz tujine. Oba sta poleg 
zemljišč zainteresirana tudi na nakup propadajočega dvorca, 
ki je sicer v zasebni lasti in že dolgo naprodaj. Po Čakše-
vih zagotovilih oba načrtujeta v kraju nadaljevati dejavnost 
golfa, saj so to trenutno edina zemljišča v Sloveniji, ki so po 
prostorskem načrtu namenjena za golf. Občina predvideva, 
da bi lahko s prodajo zemljišč zaslužila več kot tri milijone 
evrov. A zaenkrat še ni določila, za kaj bo ta denar namenila. 
Župan namreč pravi, da bo to storila šele, ko bodo zemljišča 
tudi res prodana.

ANJA DEUČMAN, foto: arhiv NT (BJ)



13Št. 7, 13. februar 2014 KULTURA

Ob slovenskem kulturnem 
prazniku je odmevala pode-
litev Prešernovih nagrad in 
nagrad Prešernovega sklada. 
Nagrado Prešernovega skla-
da je prejel tudi Slovenski 
tolkalni projekt, ki je nastal 
leta 1999 z željo po izvaja-
nju kakovostnih skladb in 
raziskovanju novih zvokov 
tolkal.

Zasedbo sestavljajo aka-
demsko izobraženi glasbeniki 
iz vse Slovenije, glavnina pa 
jih prihaja s Celjskega. Rojeni 
Velenjčani so Dejan Tamše, 
Tomaž Lojen in Marina Go-
lja, Celjan je Damir Korošec 
in Šoštanjčan Davor Plam-
berger. Tolkalni osemperesni 
cvet sestavljajo še Matevž Baj-
de iz Maribora, Franci Krevh 
iz Slovenj Gradca in Barbara 
Kresnik iz Ljubljane. Vsi so 
akademsko izobraženi ume-
tniki, ki se preživljajo z glas-
bo. Nekateri učijo na glasbe-
nih šolah, spet drugi so člani 
orkestrov in tretji kar oboje.

Po njihovi zaslugi 
tolkala vedno bolj 
priljubljena
Po zaslugi Slovenskega tol-

kalnega projekta in njegovega 
osrednjega projekta Mednaro-
dnega festivala tolkalnih sku-
pin BUMfest so tolkala med 
Slovenci postala veliko bolj 
priljubljena, Žalec pa središče 
tovrstne glasbe v Sloveniji. »Ko 
smo pred 15 leti začeli delova-
ti, so bile razmere v slovenski 
tolkalni glasbi na povsem za-
četni ravni. Za tovrstno glasbo 
ni bilo ne glasbil ne občinstva. 
V tem času se je slovenska 
tolkalna glasba prav po naši 
zaslugi zelo razvila. Z nešteto 
koncerti in matinejami izo-
bražujemo, navdušujemo in 
motiviramo občinstvo, tolkala 
pa so s tem v slovenski družbi 
dobila mesto, ki si ga zasluži-
jo,« pravi Dejan Tamše, eden 
najbolj prepoznavnih obrazov 
zasedbe in glavni pobudnik 
BUMfesta. Poleg spodbujanja 
sodobne ustvarjalnosti, doslej 
so izvedli niz slovenskih no-
vosti za tolkala, prinašajo tudi 
izjemno kakovostne izvedbe 
klasičnih skladb. Izvedli so 
že dela številnih sodobnih 
slovenskih ustvarjalcev, se 
predstavili na številnih samo-
stojnih koncertih v Sloveniji 

V ritmu tolkal do nagrade 
Prešernovega sklada
Slovenski tolkalni projekt, krajše Stop, ob 15-letnici delovanja prejel do zdaj največjo potrditev

Mojstra naive v Šentjurju
Stene Galerije Zgornji trg v Šentjurju so minuli torek oživele ob delih Josipa Genera-

lića, sina enega od ustanoviteljev Hlebinske šole naivnega slikarstva, in predstavnika 
mlajše generacije iste šole Zlatka Kolarka.

Društvo Likovnih ustvarjalcev Šentjur Rifnik je pred leti spletlo vezi s sorodniki Josipa 
Generalića, ki ga kritiki in umetniška stroka prištevajo med vrhunske slikarje in grafike 
naivne umetnosti. Avtor je razstavljal na več kot tisoč skupnih in 200 samostojnih razstavah 
na vseh celinah, redno je sodeloval na razstavah hrvaške in svetovne naive, za svoje delo je 
prejel številne nagrade. Njegova partnerka je organizatorjem razstave slike odstopila iz svoje 
zasebne zbirke. Med njimi prevladujejo dela v tehniki olje na steklu. Generalićev učenec 
Kolarek, ki svoje ustvarjanje do 15. aprila prav tako predstavlja v Galeriji Zgornji trg, je to 
slikarsko tehniko na odprtju razstave tudi demonstriral.

TV

Vse o Kitajski
V Osrednji knjižnici Celje so prejšnji teden odprli Kitajski kotiček, v katerem so na 

enem mestu zbrana knjižna dela, ki se na kakršenkoli način nanašajo na to veliko 
azijsko državo.

Knjižničarji so med 300 knjigami, kolikor so jih prejeli na podlagi razpisa Državnega 
urada za kitajski jezik s sedežem v Pekingu, izbrali največ literature za učenje kitajščine za 
različne ciljne skupine, od predšolskih otrok do odraslih, in za različne stopnje zahtevnosti. 
Z izborom preostalih knjig so pokrili različne vidike Kitajske, kot so gospodarstvo, politika, 
geografija, zgodovina, filozofija, umetnost in kultura. Pripravili so izbor klasičnega in so-
dobnega leposlovja za odrasle in otroke. V mislih so imeli tudi potrebe prebivalcev kitajske 
narodnosti, ki živijo v našem okolju. Veliko knjig je namreč tudi v angleščini ali dvojezičnih 
z vzporednim besedilom v kitajščini in angleščini, tako da so dostopne tudi uporabnikom, 
ki ne znajo kitajsko. ŠO

Osemčlanska zasedba Stop je letošnja prejemnica nagrade Prešernovega sklada, ene od najvišjih nagrad na področju kulture v Sloveniji. Skupino 
sestavljajo Barbara Kresnik, Marina Golja, Matevž Bajde, Damir Korošec, Franci Krevh, Tomaž Lojen, Davor Plamberger in Dejan Tamše.

Dr. Leon Stefanija je v utemeljitvi nagrade zapisal: »Slovenski tolkalni projekt ima v procesu »ponovnega odkrivanja« estetskih vrednot pre-
teklosti in tehtnih dosežkov modernizmov 20. stoletja posebno mesto. Stop namreč spodbuja tako sodobno ustvarjalnost in obenem prinaša 
izredno kakovostne izvedbe in posnetke klasičnih del.«

»Z nagrado Prešer-
novega sklada smo 
zelo zadovoljni. 
Pričakujemo, da 
bomo z njo lažje 
dosegli naš popoln 
razcvet in se prebi-
li na najvišji nivo 
glasbenega ustvar-
janja,« je prepri-
čan Dejan Tamše.

Član skupine Franci Krevh: »Naše delo smo v vseh 15 letih nadgrajevali. Začetki so 
bili študentsko obarvani, v zadnjih petih letih pa smo konceptualno zelo nadgra-
dili naš program, ne samo s koncerti temveč tudi z aktivnostmi na vseh področjih, 
sodelovanji z zbori in drugimi glasbenimi zvrstmi.«

in na tujem, po Evropi in v 
Južni Koreji ter sodelovali s 
priznanimi svetovnimi tolkal-
ci in skladatelji. Izvajajo tako 
klasično zasnovane skladbe 

kot sodobna dela za tolkalne 
skupine, občasno pa v svoje 
koncertne sporede vključijo 
tudi glasbo z elementi drugih 
zvrsti.

Nov veter v hrbet
Krona vseh njihovih priza-

devanj je po besedah Tamšeta 
osem uspešno izvedenih festi-
valov in nagrada Prešernovega 

sklada, ki je stopovci niso priča-
kovali, je pa vsekakor potrditev 
njihovega dosedanjega dela in 
nov zagon za naprej. »Zmeraj 
se nam je zdelo, da so te nagra-

de za starejše oziroma za tiste, 
ki so na zaključku ustvarjanja. 
Po drugi strani se nam zdi še 
kako prav, da smo jo prejeli 
ravno sedaj, ko smo na sredi 
ustvarjalne poti. Nagrada nam 
je namreč dala novega vetra v 
hrbet,« še dodaja. S podporo in 
prepoznavnostjo bodo namreč 
lahko naredili še zadnji preboj 
med najuspešnejše glasbenike 
ter pripravili vrhunske glasbe-
ne projekte, za katere sedaj 
niso imeli denarja.

Osvajati želijo 
velike koncerte 
odre
Načrtov in želja Stopovcem 

nikakor ne manjka. O doseda-
njem delovanju skupine želi-
jo posneti dokumentarni film 
oziroma zgoščenko z njihovih 
nastopov ter obenem v priho-
dnje nastopiti na velikih prizo-
riščih, kot so Križanke, Kon-
gresni trg in ostali glavni trgi 
po Sloveniji. V Velenju so se 
do sedaj že izkazali s Carmino 
Burano. Ker projekt zahteva 
veliko denarja, so ga do sedaj 
izvedli le enkrat. Seveda pa si 
želijo, da jim bi ga bilo v pri-
hodnje uspelo ponoviti. Že je-
seni načrtujejo obisk največje 
svetovne tolkalne konvencije 
v Ameriki, kjer bodo predsta-
vili slovensko tolkalno glasbo. 
Turneja bo pika na i njihovega 
dosedanjega delovanja, saj je 
konvencija po besedah Tam-
šeta najpomembnejši tolkalni 
dogodek na svetu. Kot kaže v 
ritmu Stopovcev po novem 
ne bomo tleskali le Slovenci, 
temveč kar cel svet.
ŠPELA OŽIR, foto: arhiv Stopa
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Akademski slikar Željko 
Opačak, ki živi in ustvarja 
na Polzeli, je prejšnji četr-
tek v celjski galeriji sodobne 
umetnosti odprl pregledno 
razstavo, ki jo je naslovil Vr-
nitev v kraljestvo. Razstava 
spada v ciklus preglednih 
predstavitev, s katerim želi 
center sodobne umetnosti 
podati celovito podobo o 
delovanju umetnikov, ki s 
svojim umetniškim opusom 
pomembno zaznamujejo 
celjsko regijo in širši slo-
venski likovni prostor.

Prva pregledna razstava 
Željka Opačaka predstavlja 
njegovo skoraj tridesetletno 
ustvarjalno pot. Z izborom 40 
del iz umetnikovega opusa, ki 
so bolj kot kronološko razpo-
rejena po vsebinskih sklopih, 
razstava predstavlja glavne 
postaje Opačakovega ustvar-
jalnega mišljenja. Z imenom 

NA KRATKO

Za knjige še več 
prostora

ŠMARJE PRI JELŠAH – Splošna knjižnica, ki se je že ne-
kaj časa srečevala s precejšnjo prostorsko stisko, je dobila 
dodatne prostore. Občina jih je uredila v prostorih nekda-
njega radia.

Knjižnica je večja za okoli 150 kvadratnih metrov, dobila 
pa je prostor za nove knjižnice police ter študijsko oziroma 
računalniško sobo. V prostorih sta še domoznanska zbirka in 
pisarna. Dodatne prostore knjižnice so predali namenu dan 
pred kulturnim praznikom, ko se je začela tudi osma sezona 
bralne značke za odrasle. Občina je za naložbo odštela dobrih 
150 tisoč evrov. Šmarska knjižnica bo letos doživela še ener-
getsko obnovo. AD

Ježek Jožef in ostali
VITANJE – Med redno pravljično urico so v četrtek pri-

sluhnili pravljici o ježku Jožefu, ki jo je pripovedovala knji-
žničarka Marica Smogavc.

V prostorih vrtca imajo že drugo šolsko leto vsak četrtek pra-
vljične urice za najmlajše občane. Namenjene so vsem otrokom, 
obiskujejo jih tudi nekateri najmlajši osnovnošolci. Pravljicam 
običajno prisluhne do dvanajst otrok. Pravljične urice so od 
oktobra do aprila, pripravlja jih javni zavod Splošna knjižnica 
Slovenske Konjice, ki ima v Vitanju svojo enoto. Knjižnica pri-
pravlja v Vitanju tudi občasne literarne in potopisne večere ter 
predavanja. BJ

Štorček in škratek
ŠTORE – V obnovljenem kulturnem domu so uprizorili 

predstavo Smetiščni škratek, ki je v okviru otroškega gle-
dališkega abonmaja Štorček.

Februarska predstava je bila na okoljsko temo, to je o Sme-
tiščnem škratu, ki se je prikradel v živalski vrt in tam povzroča 
nemir. Zadnja predstava v tem šolskem letu z naslovom Mine-
štralala bo 25. aprila. V okviru abonmaja imajo v tem šolskem 
letu vsega skupaj pet predstav, ki jih pripravlja Gledališče Ku-
kuc iz Lendave. Zaradi obnove kulturnega doma je bila prva 
predstava otroškega abonmaja Štorček šele konec novembra. 
Letos ima abonma Štorček 61 abonentov, ki so iz Štor in sose-
dnjih občin. Pripravljajo ga v sodelovanju med občino, ŠKD 
Rudar Pečovje, TD Štore in ŠD Kovinar Štore. BJ

Unikatni izdelki 
domačinke

DOBRNA – V knjižnici so v petek odprli razstavo nakita 
in drugih edinstvenih izdelkov, ki jih izdeluje domačinka 
Jana Škoflek.

Škoflekova pravi, da je po upokojitvi začela izdelovati edin-
stvene izdelke za svojo dušo. Na razstavi si je mogoče ogledati 
različen nakit, med katerim prevladujejo ogrlice. Za izdelovanje 
nakita uporablja žico, vosek in drug material. Med drugim je 
mogoče videti hišne copate, ki so tudi iz različnega materiala. 
Razstavo so odprli v okviru praznovanja slovenskega kultur-
nega praznika. BJ

Besede štirih 
domačinov

LUČE – Kulturno društvo Raduha je na literarnem večeru 
predstavilo štiri domačine, ki s pesmimi ali prozo negujejo 
lepo slovensko, tudi narečno besedo.

Osnovnošolke so predstavile dela pokojnih pesnic Apolonije 
Gril in Ljudmile Kranjc, svoja dela pa sta prebirala Anica Podle-
snik in Tone Mlačnik. Podlesnikova je aktivna upokojenka, ki 
piše takrat, ko doživi kaj lepega oziroma kaj tako posebnega, da 
ne sme pozabiti. Mlačnik je prve rime zapisal kot mlad pastir, 
pesmi pa so postale njegove življenjske spremljevalke. Veliko 
njegovih pesmi so tudi uglasbili.

US

Preplet grafike in 
keramike

ROGAŠKA SLATINA – V Anini galeriji je od konca prej-
šnjega tedna na ogled nova razstava. Tokrat se predstavlja 
domačin Karel Plemenitaš.

Karel Plemenitaš je akademski slikar s številnimi izkušnjami 
doma in v tujini, med drugim se je izpopolnjeval in ustvarjal v 
Parizu in Oslu, njegova dela pa so del stalnih zbirk v Združenih 
državah Amerike, na Dunaju in v Beogradu. V rojstnem kraju 
se tokrat predstavlja z grafiko in s keramiko. Kot je o razstavi 
zapisal Josip Korošec, so v tokratnem opusu najbolj opazne 
tri vsebinske kakovosti. Prva izhaja iz igranja senc in svetlobe, 
druga je čustvena razgibanost, tretja pa je racionalnost, kjer 
umetnik časa obravnava kot merljivo kategorijo. Razstava bo 
na ogled do konca marca.

AD

Odprtje pregledne razstave je spremljal performans v likovnem salonu. Opačak ga je posvetil nekoliko problematičnemu italijanskemu ume-
tniku Pieru Manzoniju. Časopisni papir je namazal z medom in ga obtežil s kalupi iz umetne mase, ki so nastali na podlagi oblike njegovih 
iztrebkov.

»Razstava je zelo pisana. Rdeča nit, ki povezuje vsa dela na razstavi, je ljubezen. 
Prav tako vedno velik poudarek namenim stiku z občinstvom, kar mi je pri mojih 
delih še posebno pomembno,« pravi Željko Opačak.

Od slik do akcij v 
javnem prostoru
V celjski galeriji sodobne umetnosti do konca marca na ogled pregledna raz-
stava Željka Opačaka

razstave Vrnitev v kraljestvo 
umetnik izpostavlja, da je 
iskanje njegovega smisla na 
nek način že zaključeno.

Instalacije kot 
odgovor na vojno
V njegovem zgodnjem ob-

dobju, in sicer konec osemde-
setih, ko se je po končanem 
študiju slikarstva v Beogradu 
preselil v Slovenijo in kmalu 
postal eden najvidnejših celj-
skih umetnikov, in v začetku 
devetdesetih, je v njegovem 
ustvarjanju najmočneje pri-
sotna slika. V devetdesetih 

se je usmeril v instalacije, ki 
so bile napolnjene s simboli-
ko kot odgovorom na vojne 
v nekdanji Jugoslaviji. Upo-
rabljal je materiale, kot so 
les, železo, opeka, rabljeno 
motorno olje, in v instalacije 
vključeval sveče in ogledala, 
ki so njihov najopaznejši in 
najmočnejši element. Nasle-
dnji pomemben sklop v nje-
govem ustvarjanju predsta-
vljajo dela, ki jih zaznamuje 
kritičen pogled na značilno-
sti sodobne družbe. Z njimi 
Opačak komentira komerci-
alizacijo življenja in umetno-

sti ter družbeno manipulacijo 
zastopnikov moči.

Kritičen do stanja 
v družbi
Od konca devetdesetih let 

naprej, predvsem v poveza-
vi z vsakoletnim festivalom 
Vstop prost Društva likovnih 
umetnikov Celje, v njego-
vem ustvarjanju prevladajo 
performansi, intervencije in 
akcije v javnem prostoru ter 
kolektivno delovanje. Značil-
ni za to obdobje so predvsem 
vključevanje občinstva in 
gostoljubje ter pozornost do 
notranjega sveta in duhovnih 
razsežnosti bivanja, medtem 
ko kolektivna dela iz zadnjih 
let zaznamujeta usmerjenost 
v aktualna družbena dogaja-
nja in ostra kritika stanja v 
državi.

ŠO
Foto: GrupA

Željko Opačak živi in ustvarja na Polzeli ter kot profesor 
poučuje na Gimnaziji Velenje. Leta 1986 je diplomiral in 
leta 1988 končal podiplomski študij slikarstva na Fakulteti 
likovnih umetnosti v Beogradu. Na slovensko likovno pri-
zorišče je stopil leta 1989 s slikarsko razstavo v Likovnem 
salonu Celje.

Upihnili peto svečko
ŠENTJUR – Mladinski center letos obeležuje pet let delovanja. Večje praznovanje se obeta poleti. V teh dneh pa so 

že predstavili prvo iz serije tematskih člankov v okviru zbornika Zgodbe, s katerim opozarjajo na obletnico.
Zgodbe so povezane z različnimi obletnicami v Sloveniji in svetu. Prva se nanaša na sto let od prvega filmskega nastopa 

Charlija Chaplina. Po besedah vodje Mladinskega centra Šentjur Lare Žmaher so zadnjih pet let največ pozornosti posve-
čali umeščanju svojega dela v zavest mladih. Kar nekaj jih že uporablja storitve mladinskega centra, radi pa bi odgovorili 
tudi na potrebe ostalih in svoja vrata na široko odprli tudi zanje. Čeprav v centru poudarjajo, da prostor ni tisti, ki najbolj 
vpliva na njihovo delo, bi drugačni prostori po besedah Žmaherjeve pripomogli k večji vključenosti ciljne skupine, za katero 
delujejo. Želijo si prostorov, ki bi bili nasploh na voljo za zbiranje mladih. Tako pa jih morajo na vse aktivnosti pozivati s 
pomočjo klicev, spleta in drugih načinov obveščanja. TV
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Zdravljica v različnih 
izvedbah

BRASLOVČE – Osrednja občinska slovesnost ob sloven-
skem kulturnem prazniku je bila v Domu krajanov Gomil-
sko. Kot slavnostna govornica je spregovorila profesorica 
slovenskega jezika Nina Markovič Korent, ki je v prostem 
času predana ljubiteljski kulturi.

Člani tamkajšnjega kulturnega društva so letošnjo prireditev 
posvetili 170-letnici nastanka Zdravljice. Odo vinu in himno 
narodu so številni obiskovalci ta večer spoznali v različnih 
interpretacijah in izvedbah. Uradno himno so odpeli člani 
Seksteta Gomilsko, po notah Stanka Premrla jo je odigrala vio-
linistka Neža Justinek, odrasla dramska skupina KD Gomilsko 
je pripravila njeno dramatizacijo, zasedba Legalo Kriminalo pa 
je ob koncu poskrbela še za rokovsko izvedbo Zdravljice.

ŠO

V družbi Štefke Drolc
POLZELA – Osrednja proslava ob slovenskem kultur-

nem prazniku je bila na predvečer praznika v kulturnem 
domu. Slavnostni govornik je bil župan Jože Kužnik, 
gostja večera pa gledališka igralka Štefka Drolc.

V pogovoru z Jolando Železnik, ki je tudi povezovala 
prireditev, se je dotaknila svojega otroštva, prvih spominov 
na gledališče in številnih vlog, ki jih je odigrala. Proslava 
je bila tudi priložnost za podelitev Prešernovega cekina, 
nagrade za izjemne dosežke na športnem in kulturnem 
področju. Tokrat ga je prejel Bojan Plevčak za razstavo z 
naslovom Polzela, kot jo vidijo ptice. Postavil jo je v počasti-
tev 15-letnice občine, na njej pa so lepote tega dela Spodnje 
Savinjske doline prikazane s ptičje perspektive.

ŠO

Za vse generacije
PREBOLD – Preboldčani so osrednjo proslavo v poča-

stitev slovenskega največjega pesnika Franceta Prešerna 
pripravili v petek na predvečer praznika v tamkajšnji 
dvorani.

Letošnja prireditev je nastala v organizaciji žalskega jav-
nega sklada za kulturne dejavnosti pod vodstvom Marka 
Repnika. Poudarek proslave je bil na predstavitvi kulturnega 
delovanja vseh generacij prebivalcev v občini. Nastopili so 
vrtčevski otroci, ljudski pevci in moški pevski zbor. Nastope 
so z dramskimi vložki na temo današnje kulture povezovali 
štirje recitatorji.

ŠO

Sodelovala vsa društva
VRANSKO – Pri pripravi osrednje proslave ob kul-

turnem prazniku, ki je bila na predvečer 8. februarja, 
so moči združila vsa občinska društva, ki so na kakr-
šnikoli način povezana s kulturo. Slavnostni govornik 
je bil Frenk Železnik, predsednik Literarnega društva 
LIvRA.

Člani domačega folklornega društva so na prireditvi spre-
jemali goste, katerim so ponujali misli s Kosovelovimi in 
Prešernovimi verzi. Kulturno društvo je poskrbelo za sceno 
in v goste povabilo Žensko vokalno skupino Fortuna iz 
Vinske Gore. Levji delež prireditve je pripravilo Literar-
no društvo LIvRA. Ob bok Prešernu je postavilo pesnika 
Srečka Kosovela, čigar 110-letnico rojstva bomo praznovali 
naslednji mesec. V kulturnem programu so tako Vranšani 
prisluhnili recitalu poezije obeh slovenskih pesnikov.

ŠO

Zapel novi pevski zbor
TABOR – Proslavo v tej najmanjši spodnjesavinjski ob-

čini vsako leto pripravi eno izmed občinskih kulturnih 
društev. Letos je organizacijo prevzelo Kulturno društvo 
Ivan Cankar, kot slavnostni govornik pa je spregovoril 
župan Vilko Jazbinšek.

Člani društva so prireditev izkoristili za predstavitev no-
vega pevskega sestava, ki je v Taboru začel delovati pred 
časom in je povezal mlade Spodnjesavinjčane. Neformalno 
je nadomestil nekoč precej aktivni moški pevski zbor, ki 
danes nastopa redkeje, in tako zapolnil vrzel, ki je nastala 
na področju zborovske glasbe v Taboru.

ŠO

Nagrajeni za delo v kulturi

Pestro kulturno 
vzdušje Prešeren nekoliko drugače – V znamenju

priznanj in izvirnih nastopov tudi drugod

CELJE – Obeleževanja kulturnega praznika so se lotili tudi 
mladi. Največjega slovenskega pesnika Franceta Prešerna so 
v petek zvečer v Celjskem mladinskem centru počastili z glas-
beno-plesno-gledališko predstavo Potovanje po Prešernu.

Mladi ustvarjalci, dijaki celjskih srednjih šol Maja Zupanc 
Žibret, Luka Marcen in Lenart Piano, so v predstavi preple-
tli več različnih umetniških žanrov. Potovanje po Prešernu 
je bil tako kolaž gledališke, literarne, glasbene in plesne 

umetnosti, s katero so prikazali življenje našega največjega 
pesnika vse od njegovega rojstva do smrti. Pri tem so se 
naslanjali predvsem na Prešernova najbolj značilna dela in 
jih obogati z najbolj žlahtnimi anekdotami iz njegovega ži-
vljenja. Projekt Potovanje po Prešernu so prvič predstavili tri 
leta nazaj. Tokrat so ga nadgradili in ga obogatili z različnimi 
zvrstmi umetnosti. Dodali so mu glasbene in plesne točke.

ŠPELA OŽIR, foto: Arhiv MCC

V predstavi so sodelovali igralka Maja Zupanc Žibret, režiser Luka Marcen, plesalka Zoja Zorko in glasbeni vodja Lenart Piano ter v kvartetu 
poleg Piana še Anže Završnik, Alma Gunzek in Živa Dušak. Vodja projekta je bila Ivana Ristić.

LAŠKO – Kulturni praznik 
so v Laškem obeležili 7. fe-
bruarja s proslavo in podeli-
tvijo dveh priznanj, in sicer 
Antona Aškerca za najvišje 
dosežke na področju kul-
ture in ter zlati možnar za 
izjemne dosežke in uspehe 
na področju etnografske de-
javnosti.

Priznanja Antona Aškerca 
so prejeli Bogomila Košec 
Kajtna za ohranjanje kultur-
ne dediščine in vsestransko 
kulturno delovanje, Travica 
Maleš Grešak za ohranjanje 
kulturne dediščine, Franc 
Maček za delovanje na 
glasbenem področju in izo-
braževanje mladih ter Ivan 
Kušer za dolgoletno delo v 
ljubiteljski kulturi. Priznanji 
zlati možnar sta tokrat prejela 
Jože Hrastnik, 92-letni pritr-
kovalec in godec, ter Jože Ko-
vač, aktivni član Etno odbora 
Jureta Krašovca Možnar, ki je 
med drugim tudi pobudnik 
»žegnanja« konj v Laškem.

TV
ZREČE – Letošnji občin-

ski priznanji za ustvarjanje 
na kulturnem področju sta 
prejela Karl Bobik in sekcija 
Mladi Skomarjani. Podelili 
so jima ju na osrednji pro-
slavi v počastitev kulturnega 
praznika.

Karl Bobik je dolga leta pe-
vec v pevskih zborih in pre-
peva tudi v skupini ljudskih 
pevcev iz Zreč. Sekcija Mladi 
Skomarjani, ki deluje v okviru 
KUD Jurija Vodovnika, je pre-
jela priznanje za odkrivanje, 
ohranjanje, pospeševanje in 

popularizacijo skomarskih 
kulturnih v vrednot in to v 
zadnjih dveh letih. Priznanji 
je podelil župan Boris Podvr-
šnik. BJ

SLOVENSKE KONJICE 
– Med osrednjo prireditvijo 
v počastitev kulturnega pra-
znika so za delovanje na kul-
turnem področju podelili tri 
priznanja in nagrade. Prejeli 
so jih Štefka Kovše, Stanislav 
Kukovič in Mladinski center 
Dravinjske doline.

Kovšetova, ki vodi skupi-
no Ljudski pevci Tepanje in 
zapisuje ljudske pesmi, je te 
pesmi zbrala v knjigi Mi pa 
pesmi dosti znamo. Knjiga je 
izšla lani. Stanislav Kukovič 
je dolgo vodil Kulturno dru-
štvo Loče in je med drugim 
pobudnik ustanovitve Kultur-
no-turističnega društva Klo-
kočovnik. Mladinski center 
je dobil priznanje in nagrado 
za izvajanje projekta Mladi 
ambasadorji medkulturnega 
dialoga, ki je namenjen spo-
znavanju različnih kultur ter 
spoštovanju drug drugega. 
Priznanja za delo v letu 2013 
sta podelila župan Miran Go-
rinšek in direktorica javne 
knjižnice Renata Klančnik. 
 BJ

REČICA – Na predvečer 
kulturnega praznika so dan 
kulture na osrednji zgornje-
savinjski prireditvi proslavili 
na Rečici ob Savinji.

Pri organizaciji proslave so 
mozirski izpostavi javnega 
sklada za kulturne dejavno-
sti pomagali člani Kud Utrip, 
ki so pripravili sprehod skozi 

zgodovino Rečice in razstavo 
Prešernovi portreti skozi čas, 
člani društva Gal pa so na 
ogled postavili svoja likovna 
dela v različnih tehnikah. Na 
prireditvi so podeli priznanja 
območne izpostave. Jubilejna 
priznanja so prejeli Kulturno 
društvo Slap, Mešani pevski 
zbor Nazarje, Glasbena šola 
Nazarje in Kud Utrip Rečica 
ob Savinji. Priznanja so preje-
li Tone Mlačnik, Jože Remšak 
– Zotler, Osnovna šola Nazar-
je, Kulturno društvo Solčava 
in Jurij Repenšek. Posebno 
priznanje sveta območne 
izpostave je šlo v roke Mo-
zirjanu Bertu Savodniku za 
organizacijsko in ustvarjalno 
delo na področju ljubiteljske 
kulture v Zgornji Savinjski 
dolini. US

DOBJE – Na občinski ravni 
tokrat niso pripravili prire-
ditve ob slovenskem kultur-
nem prazniku. So se pa kul-
turi poklonili osnovnošolci, 
ki so tudi med letošnjimi 
prejemniki priznanj šentjur-
ske izpostave javnega sklada 
za kulturne dejavnosti.

Osnovnošolci so dan pred 
8. februarjem prvo šolsko uro 
pripravili prireditev, posveče-
no slovenskemu kulturnemu 
prazniku in velikanu sloven-
ske poezije Francetu Prešer-
nu. Iz njihovih vrst prihajajo 
tudi prejemniki letošnjih pri-
znanj šentjurske izpostave 
JSKD. Otroški pevski zbor OŠ 
Dobje je priznanje prejel za 
uvrstitev na regijsko tekmo-
vanje otroških in mladinskih 
pevskih zborov in prejeto 

srebrno priznanje, Mladin-
ski pevski zbor tamkajšnje 
osnovne šole pa za uvrstitev 
na regijsko tekmovanje otro-
ških in mladinskih pevskih 
zborov in osvojeno bronasto 
priznanje. TV

ŽALEC – Občina ob slo-
venskem kulturnem prazni-
ku vsako leto razglasi Savi-
nove nagrajence za ugledne 
dosežke na različnih podro-
čjih kulturne ustvarjalno-
sti, podeli pa jih na osrednji 
občinski proslavi, ki je bila 
letos na predvečer kultur-
nega praznika v Domu II. 
slovenskega tabora Žalec. 
Slavnostna govornica je bila 
profesorica slovenščine Ma-
rija Končina.

Savinovi priznanji sta pre-
jela Anita Žolnir za uspešno 
in dolgoletno delo na glas-
benem področju in Mešani 
pevski zbor Medobčinske-
ga društva invalidov Žalec 
za uspešno delo s posebnim 
poslanstvom, ki pomeni dra-
gocen prispevek k razvoju 
kulturnega delovanja v ob-
čini. Savinovi plaketi je ob-
čina izročila župniku Jožefu 
Planincu za dosežke pri ob-
novi in ohranjanju sakralnih 
zgradb in Jolandi Železnik 
za pomembne dosežke pri 
ponovni oživitvi kulture v 
Libojah ter ohranitvi kultur-
ne in etnološke dediščine. 
Savinova plaketa z denarno 
nagrado je pripadla Mariji 
Alatič za življenjsko delo in 
izjemne uspehe na glasbeno-
pedagoškem področju.

ŠO
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Ko »napadejo« uši
Vse je odvisno zgolj od zavzetosti staršev – Malomarnih ne morejo kaznovati?

Preverili smo opozorilo 
bralke, ki ugotavlja, da je 
povsod po Sloveniji vse več 
težav z zatiranjem uši med 
otroki v vrtcih in šolah. »Po 
mojih izkušnjah se šole le 
redko zganejo,« je zapisa-
la. Sama ponavadi razpo-
šilja učiteljicam in ravnate-
lju uradna navodila, kako 
ravnati, ko opazi, da imajo 
njeni otroci spet »živalski 
vrt« na glavi. Toda, ali za-
došča, če se s tem ukvarja 
le nekaj staršev? Ali res 
nimamo učinkovitih ukre-
pov, ki bi problem celovito 
rešili, ne pa samo pometali 
pod preprogo?

Zanimivo je že, kako za-
pleten je postopek, s ka-
terim bi lahko kaznovali 
tiste, ki doma ne poskrbijo 
za razuševanje, kar je po Za-
konu o nalezljivih boleznih 

Razuševanja nikoli ne opravljamo preventivno, pač pa le ta-
krat, ko se prepričamo, da imamo na glavi žive gnide ali uši. 
Na Nacionalnem inštitutu za javno zdravje ob tem pravijo, da 
ni sramotno imeti uši, nujno pa je takojšnje ukrepanje, poleg 
razuševanja je treba o ušeh obvestiti tudi vse, ki so bili z »uši-
vo« osebo v tesnem stiku.

obvezno, opustitev tega pa je 
prekršek, ki se kaznuje z glo-
bo. Toda nadzor in kaznova-
nje sta lahko problem, kot je 
pojasnila Manca Uršič Rosas 
iz republiškega zdravstvene-
ga inšpektorata. Šola in vrtec 
morata o pojavu ušivosti ob-
vesti starše ter jim posredova-
ti strokovna navodila zavoda 
za zdravstveno varstvo. Starši 
so namreč dolžni poskrbeti za 
ukrepanje. Če v šoli in vrtcu 

ugotovijo, da starši tega ne iz-
vajajo, lahko o tem obvestijo 
inšpektorat. Lahko pa kršite-
lje prijavijo tudi tisti starši, ki 
so siti tega, da se uši nenehno 
pojavljajo zaradi malomar-
nosti nekaterih. Inšpektorji 
dobijo največ prav takšnih 
prijav, vseh skupaj pa letno 
okoli 10 do 20. Zadeva se za-
plete, ko želijo dobiti ime in 
priimek osumljenih staršev. 
Brez konkretnih imen ne 

morejo izpeljati postopka. In-
špektor mora ob tem tudi do-
kazati, da razuševanje ni bilo 
opravljeno. V domače okolje 
praviloma nima vstopa, zato 
lahko kršitev dokaže le s pri-
znanjem staršev, kar pa se v 
praksi ne dogaja. Staše tako 
lahko kvečjemu opozori in iz-
reče z zakonom predpisano 
globo v višini 41,73 evra. Uši 
pa se veselo množijo naprej.

TC, foto: GrupA

V lekarno 
s polno 
denarnico
Ker ne gre za bolezen, tudi ni zdravil, 
pač pa preparati, ki jih sami plačate

Če se vaš otrok neprestano 
praska po lasišču, je priporo-
čljivo preveriti, ali ima mor-
da uši. A uši ne »napadajo« 
le otrok, ima jih lahko vsak. 
Prav tako uši niso pokaza-
telj umazanih las, temveč jih 
lahko dobite, četudi si glavo 
umijete vsak dan. Ti paraziti 
se namreč hranijo s krvjo in 
ne z umazanijo.

Ali je v teh mesecih v vrtcih 
in šolah na Celjskem resnično 
povečano število otrok z ušmi 
kot običajno, ni mogoče preve-
riti, saj uradne statistike ni. Po 
besedah vodje celjske območne 
enote Nacionalnega inštituta za 
javno zdravje, epidemiologinje 
prim. dr. Alenke Trop Skaza, 
primerov uši namreč ni treba 
prijavljati. Potrebe po tem tudi 
ne vidi, saj pravi, da se je z ušmi 
mogoče učinkovito spopasti. 
Na inštitutu ob tem pravijo, da 
odkritje uši ali gnid na otrokovi 
glavi nikoli ne sme biti razlog za 
izostanek iz šole ali vrtca nepo-
sredno po opravljenem razuše-
vanju, kot se imenuje postopek 
uničevanja naglavnih uši.

Nujno ukrepanje vseh
Če ob pojavu uši v neki igralnici ali razredu postopek ra-

zuševanja opravijo le nekateri starši, se uši ne znebimo. Izje-
mno pomembno je tako, da postopek opravijo vsi hkrati.

Kupiti je treba enega od učinkovitih preparatov proti na-
glavnim ušem in pri njegovi uporabi dosledno upoštevati 
navodila. Po nanosu na celotno lasišče in po točno določenem 
času delovanja je treba lasišče izprati z vodo, las pa si nato 

ne smemo oprati še vsaj dan ali dva. Ta postopek je nujno 
treba ponoviti še čez sedem do deset dni, četudi izgleda, da 
smo se uši že znebili. Le dvakraten nanos je namreč zares 
učinkovit. Med obema nanosoma je nujno treba tudi vsak 
dan razčesati lase z gostim glavnikom. Oblačila, glavnike, 
posteljnino in ostale stvari, ki so bile v stiku z lasmi, je treba 
oprati na okoli 60 stopinjah Celzija. Oblazinjeno pohištvo in 
preproge je treba posesati.

Uši je sicer resnično več med otroki kot med odraslimi, predvsem zato, ker med otroki prihaja do pogostejših stikov 
glav. Le z neposrednim stikom se lahko uši širijo, saj se plazijo in ne skačejo, kot marsikdo misli. Lahko se prenašajo 
tudi preko kap, krtač, brisač ali na primer posteljnine. Uši niso nevarne, saj na primer v primerjavi s klopi ne prenašajo 
drugih povzročiteljev nalezljivih bolezni, a so izjemno nadležne, saj povzročajo srbenje. To lahko posledično zaradi 
praskanja vodi do krastic na lasišču, ki se lahko vnamejo.

Uši so žuželke, velike 3–4 milimetre, brez kril, s 
tremi pari nog. Imajo prosojno telo, po hranjenju 
s krvjo pa se obarvajo rdeče. Jajčeca uši, gnide, so 
velika le milimeter in so svetleče, rjavkaste barve.

Sredstva 
proti ušem 
samoplačniška
Ukrepati je treba takoj, ko 

zaznamo žive gnide ali uši. 
A pri nakupu sredstev v boju 
proti ušem morajo starši seči v 
lastno denarnico, zaradi česar 
se številni precej razburjajo. V 
Zavodu za zdravstveno zava-
rovanje Slovenije so bili z od-
govorom, zakaj nakupa sred-
stev proti naglavnim ušem ne 
krije zdravstveno zavarovanje 
kot ponekod v tujini, precej 
skopi. Razložili so, da obve-
zno zdravstveno zavarovanje 
na podlagi veljavne zakono-
daje krije le zdravila zoper 
nalezljive bolezni, ki so dolo-
čena z Zakonom o nalezljivih 
boleznih. Pri ušeh, za katere 
sicer priznavajo, da so zelo 
nadležni paraziti, pa ne gre 
za zdravila, ampak pomagajo 
mehanski ukrepi in šamponi. 
Ti pa v Sloveniji nikoli niso 
bili kriti iz obveznega zdra-
vstvenega zavarovanja.

AD

Gnide so trdovratne
V šamponih, ki so namenjeni odstranjevanju uši, niso 

močne kemikalije, pravi mag. farmacije Irena Bervar Suzič 
iz Apoteke pri teatru v Celju. »Gre za šampone na naravni 
osnovi, možno pa je, da pri kom povzročijo alergijo ali de-
lujejo dražeče na lasišče. Niso pa škodljivi ali nevarni.«

Med preparati za odstranjevanje uši in gnid so razna olja, ki jih 
mehansko uničijo in preprečijo nadaljnji razvoj gnid. Nekateri 
izdelki uničijo uši, ne pa tudi gnid, zato je treba postopke, ki so 
predpisani z izdelki, dosledno upoštevati, dodaja Bervar Suziče-
va. »Obstajajo tudi elektronski glavniki, ki uši in gnide uničijo, 
ko jih zajamejo med česanjem. V prodaji so tudi preventivni 
izdelki, ki preprečijo, da bi se uši oprijele lasišča. Povpraševanja 
po takšnih šamponih je veliko vse leto, največ v poletnih mesecih. 
Največkrat dobijo uši otroci, nanje pa niso imuni niti njihovi star-
ši, saj pride do prenosa – včasih kar na celo družino. Priporočljivo 
je upoštevati navodila na takšnih izdelkih, saj so predvsem gnide 
trdovratne. Nasvet farmacevta je dobrodošel tudi o tem, na kateri 
izdelek lahko postanejo uši sčasoma tudi odporne.

Deset evrov za nadlogo
Tudi na spletu smo pregledali nekaj izdelkov, ki so name-

njeni odstranjevanju uši in gnid. Njihova povprečna cena je 10 
evrov. Že za 7 evrov je možno kupiti šampon, ki je sestavljen 
iz rastlinskih eteričnih olj in naj ne bi vseboval kemikalij, ki so 
strupene za kožo. Dva evra več bi straši odšteli še za balzam z 
glavnikom, ki ponavadi deluje v paketu s šamponom. Torej bi 
v tem primeru vse stalo okoli 16 evrov. Na spletu ponujajo tudi 
kremni gel proti ušem, ki naj bi bil učinkovit naravni preparat. 
Cena je okoli 10 evrov, da deluje bolje pa je priporočeno poleg 
gela kupiti tudi poseben glavnik, ki stane okoli 5 evrov. Obsta-
ja tudi losjon v obliki pršila proti ušem in gnidam, za katerega 
bodo kupci odšteli okoli 11 evrov. Losjon deluje kot preventiva 
in manj kot učinkoviti odstranjevalec nadloge v laseh. Sicer pa 
so cene za izdelke, ki jih starši lahko naročijo preko spleta, od 
7 evrov navzgor. Ob vsakem izdelku pa prodajalci ne pozabijo 
navesti, da temeljijo na naravnih sestavinah.

Cene izdelkov na spletu so podobne tistim v lekarnah. Ko 
smo zavrteli tudi nekaj ostalih številk lekarn na Celjskem, so 
nam povsod priporočali šampon, ki ima ceno okoli 15 evrov 
in zadostuje za osem nanosov na lasišče.

SŠol

Vprašali smo tudi v lekarno v sosednji Avstriji, kjer mo-
rajo ljudje tako kot pri nas sami plačati za preparate. Našli 
smo šampon proti naglavnim ušem, ki je stal le 1,55 evra, 
ostali so podobno kot pri nas okrog 10 evrov, najdražji je 
17,88 evra. Glavnik proti ušem stane pri njih 3,84 evra.

Ritke da, lasišča ne!
Brez dovoljenja staršev ne smejo gledati otroških glav

V vrtcih in osnovnih šolah ugotavljajo, da se uši na otro-
ških glavah pojavljajo ciklično, čeprav ne več v tako velikem 
obsegu kot pred kakšnimi tremi desetletji. A boj proti ušem 
je mogoč le v dobrem sodelovanju s starši.

Tako v vrtcih kot v šolah po veljavnih predpisih otrokom 
ne smejo pregledovati glav, zato jih na pojav uši praviloma 
opozorijo starši. To prvo opozorilo sproži niz ukrepov, ki pa 
so spet uspešni le, če jih starši doma dosledno izvajajo. Le če 
z otroških glavic s pomočjo šampona, posebnega glavnika ter 
drugih pripomočkov odstranijo prav vse uši in seveda tudi 
gnide, temeljito očistijo stanovanje, operejo vso posteljnino 
in otrokova oblačila, pa seveda tudi plišaste igračke, v katere 
se uši tudi rade zatečejo.

V praksi elastični
Kot pojasnjuje ravnateljica Vrtca Tončke Čečeve Marija Grešak, 

tudi v vrtcih ne držijo križem rok. Ob pojavu uši v kateri od skupin 
po njihovih enotah dnevno menjujejo in operejo prevleke na ležal-
nikih otrok, staršem otrok pa dajo natančna navodila, kako ravnati 
doma. »Naše vzgojiteljice otrokom lahko brišejo ritke, lasišča pa 
jim ne bi smele pregledovati,« pravi Grešakova in dodaja, da je v 
soglasju s starši pri njih drugače. Ko se pojavijo uši, namreč v vrtcu 

tedensko pregledujejo otroške glavice. Eden izmed dokaj »učinko-
vitih« ukrepov v boju proti ušem je tudi ta, da imajo deklice dolge 
lase vsaj v tem času spete v čop ali spletene v kitko.

Pomagajo s šamponi
Precej podobno lahko ravnajo tudi v večini osnovnih šol. 

Tako svetovalna delavka Tjaša Nežmah iz II. osnovne šole 
Celje pojasnjuje, da jih na pojav uši vselej opozorijo starši. V 
šoli zatem po ozvočenju učencem to povedo in jim predstavijo 
natančna navodila, kako naj jim doma pregledajo lasišče ter 
kako jim lahko starši odstranijo uši ali gnide. Učencem od 
1. do vključno 4. razreda, med katerimi so ušive glavice tudi 
najbolj pogoste, razdelijo tudi pisna navodila za starše. Ker so 
šamponi in drugi pripomočki za odstranjevanje uši kar precej 
dragi, socialno šibkejšim staršem pomagajo tudi tako, da jim 
razdelijo šampone, ki jih v šoli v začetku leta dobijo kot vzorce 
od različnih proizvajalcev. »V šoli smo imeli uši septembra in 
oktobra, zdaj se je stanje umirilo,« pravi in dodaja, da tudi 
jeseni pojav ušivosti ni bil množičen, saj so starši ukrepali 
pravočasno in se uši niso uspele »razseliti« na več kot tri ali 
štiri otroške glave v posameznem razredu.

IS
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Pripoved danes nekaj več kot 50-letne Anice je skoraj 
pretresljiva: »Še živo se spomnim tistega prizora iz sed-
mega razreda. Saj veste, kakšna leta so to …«

In nadaljuje: »S kombijem sem se peljala iz šole, ko se mi 
je zazdelo, da me vse skrbi. Ko sem prišla domov, sem to 
povedala mami. Takoj me je zgrabila in mi pregledala glavo. 
Njena ugotovitev je bila seveda, da imam uši. Verjeli ali ne, 
sama niti nisem točno vedela, kaj je to. Zdi se mi, da so ljudje 
včasih skrivali to nadlogo, da o njej niti niso govorili oziroma 
so jo tako na hitro in na skrivaj poskušali odpraviti. Skratka, 
mama me je takoj namazala s petrolejem in še danes se 
živo spominjam tistih muk. Kar nekaj injekcij sem prejela, 
vendar me nikoli in nikdar ni ničesar tako peklo in bolelo. 
Jokala sem kot dež. Potem smo se vsi v družini nekako 
česali in pregledovali glave, oprali smo vso posteljnino in 
tudi nekaj oblačil, pa so uši minile. Vendar nikoli in nikdar 
nisem pozabila, kakšne muke in težave so povzročile tiste 
uši in kako sram me je bilo potem še nekaj časa.«

Kot pojasnjuje mag. farmacije Irena Bervar Suzič, starši v lekarni ne povprašujejo po naravnih načinih odstranjevanja uši. Največkrat pridejo že 
z določenimi informacijami o točno določenem izdelku. Podatke o njem največkrat dobijo predhodno na spletu.

Danijela Jelisavac, Beo-
grad: »Sama grem vedno v le-
karno tudi v drugih primerih. 
Čeprav se pri mojemu otroku 
zaenkrat še ni zgodilo, da bi 
imel uši, mislim, da bi prav 
tako šla v lekarno in kupila 
šampon. Čeprav vem, da so 
v starejših časih otroke, ki so 
imeli uši, česali s starinskimi 
gostimi glavniki in situacijo 
reševali s pomočjo doma ku-
hanih mil. Ne vem pa, če bi 
si upala tudi sama na naravni 
način odstranjevati uši, če bi 
jih moj otrok imel. Vseeno 
sem za šampone v lekarni, 
čeprav so dragi.«

Po nekaterih podatkih dobesedno. Če 
je bila včasih ušivost spremljevalka re-
vščine in slabih življenjskih razmer, se 
je to zadnja desetletja spremenilo in te 
zajedavske živalice napadajo povsod, 
tudi v najbolj razvitih državah. Le da se 
pri nas zdi, da se te nadloge nihče ne loti 
sistematično, kot da bi šlo še vedno za 
nekakšno stigmatizacijo tistih, ki nepro-
stovoljno nudijo začasno »domovanje« 
zoprnim krvosesom.

Razsajajo v številnih vrtcih in šolah. 
Starši se vsak po svoje lotevajo vojne z nadlogo. Če jih vrtec ali 
šola ne obvestita o novem valu uši, kar je njuna dolžnost, na 
to niti niso pozorni. In kako v teh ustanovah sploh vedo, da so 
se spet pojavile, če sami otrokom glav ne smejo pregledovati? 
Verjetno jih opazijo, ko že lezejo po številnih lasiščih ali pa jih 
kdo od vestnih staršev obvesti, da so spet na pohodu. Glede 
na nekoč razširjeno prepričanje, da so uši znak umazanije in 
revščine, je marsikomu verjetno tudi v teh časih neprijetno, ko 
mora priznati, da jih ima tudi njegov otrok. Toda pometanje 
problema pod preprogo ne reši ničesar.

Po Zakonu o nalezljivih boleznih jih je treba zatirati, čeprav 
same po sebi ne pomenijo bolezni in te tudi ne prenašajo, so 
pa nadležne in neprijetne. Nekateri jih zatirajo skrbno in po 
navodilih, drugi pišmeuhovsko ali sploh ne. Omenjeni zakon 
sicer določa tudi denarne kazni za tiste, ki ne upoštevajo na-
vodil, toda kaj, ko je kazen simbolična, brez tožnika pa tudi 
ni sodnika. Vrtec ali šola ali kdo od staršev bi namreč morali 
poimensko prijaviti tiste, ki ne poskrbijo za razuševanje, in-
špekcija pa bi nato morala ugotoviti, ali to res drži. Kako je to 
izvedljivo v praksi, je verjetno jasno. Skratka, še en papirnat 
predpis, ki ni realen in nima prave zveze z življenjem.

Medtem pa se uši veselo razmnožujejo, saj se nadloge ne rešiš, 
če se vsi hkrati ne lotijo dela. Če samo nekaj staršev na glave 
svojih otrok zliva agresivne šampone in uvede vse ostale ukrepe, 
ostali pa ne, je vse to boj z mlini na veter. Nekateri menijo, da 
je problem v tem, da ti preparati niso ravno poceni, toda primer 
iz enega izmed vrtcev, ko so vzgojiteljice staršem same kupile 
šampon, pa jim ti niti glave niso umili, tudi marsikaj pove. V 
Nemčiji dobijo starši za otroke do 12. leta recept za sredstva 
proti ušem in večino teh krije zdravstvena zavarovalnica. Toda 
kaj, ko se z bogatejšimi državami ne moremo primerjati skoraj 
nikjer več.

Mogoče je rešitev v kakšnih starih metodah, čeprav tista s 
petrolejem gotovo ni priporočljiva. Na spletu pa lahko najdete 
celo recept o tem, da lasišče premažete z majonezo ali pa si 
izdelate svoj šampon. Če naj bi bile uši vse bolj odporne proti 
raznim kupljenim preparatom, je lahko tudi to ena od možnih 
rešitev. Čeprav se vse skupaj zdi Sizifovo delo.

ob robu

ušiva Slovenija

anketa

V boju z nadlogo

Večina staršev se praviloma vsaj enkrat v življenju sooči-
jo z ušmi. Če ne prej, pa takrat, ko otroci začno obiskovati 
vrtec ali šolo.

In uši ter gnide praviloma skušajo odstraniti s šamponi. Včasih 
pa so se starši, babice in dedki proti ušem na glavicah otrok in 
vnukov ›borili‹ kar z naravnimi sredstvi. Mimoidoče v Celju smo 
povprašali po njihovih izkušnjah boja s to nadlogo.

Jožica Dečman, Celje: »Vča-
sih so otrokom samo oprali 
lasišče, jih po glavi namasira-
li s kisom in »šnopsom«. Pri 
tem se ne spominjam, da bi to 
naredili meni, sem pa videla 
pri drugih in vem, da je delo-
valo. Mladi so danes navajeni 
iti takoj v lekarno po šampon. 
Morda bi bilo dobro, da bi v 
takšnih situacijah poskuša-
li zadevo reševati še kako 
drugače. Narava je vendarle 
narava in naravno je vedno 
najboljše. Tudi sama ne grem 
velikokrat v lekarno, le kadar 
je skrajna sila. Vedno sem za 
naravni način zdravljenja.«

Branko Lamut Celje: »Vča-
sih so rekli ›prava rožica za 
pravo zdravje‹ in so večino bo-
lezni in stanj zdravili z doma-
čimi zravili in pripravki. Kot se 
spomnim, so otrokom v času 
mojega otroštva, če so imeli 
uši, lase prali z nekim oljem. 
Ne spomnim se, s kakšnim, 
vem pa, da je smrdelo, ker je 
imelo tako čuden vonj. Kljub 
temu je vedno pomagalo. Kaj 
bi svetoval danes staršem? Da 
so še vedno nekje babice in 
dedki, ki se spoznajo na te reči 
in imajo še znanje iz preteklo-
sti. Tam bi iskal rešitve prej, 
kot bi šel v lekarno.«

Tatjana Stropnik, Celje: 
»Ko so bili moji otroci v vrtcu, 
se je zgodilo samo enkrat, da 
smo se borili proti ušem. Ta-
krat smo odšli v lekarno, saj 
drugega znanja o tem, kako 
se jih rešiti, nismo imeli. In 
tisti šampon je pomagal. Če 
bi kakšna možnost naravnega 
načina odstranjevanja bila, bi 
pač morala poskustiti, preden 
bi v verjela v to, da naravna 
pot pomaga. V svojem otro-
štvu res nisem doživela, da 
bi potrebovala tak šampon 
ali zdravilo proti temu.«

SŠol
Foto: SHERPA

bilo jo je sram

TATJANA CVIRN
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Za knjigo
Skupaj s Klubom modrosti

Podarite knjigo …
... in z malo sreče boste šli na izlet!

Če boste februarja, v mesecu kulture, podarili knji-
go za našo akcijo Bukvarne, boste za nagrado morda 
lahko šli na izlet!

To možnost ponuja Klub modrosti iz Celja, s katerim 
smo se lani konec leta odločili za akcijo zbiranja knjig za 
njegove knjižnice v Celju, Banji Vrućici in na Dugem oto-
ku. Med vsemi bralci, ki bodo februarja podarili novejšo 
knjigo, ki ni izšla pred letom 2012, bomo izžrebali tistega, 
ki bo lahko od 21. do 24. marca s člani kluba brezplačno 
odpotoval v Banjo Vrućico. Nekaj dni bo lahko užival v 
tem zdraviliškem kraju in si ogledal, kako nastaja tamkaj-
šnja knjižnica, za katero med drugim zbiramo knjige.

Žnidarič izstopil iz 
sivine povrečnosti

Uroš Žnidarič, direktor podjetja Isokon, je prejemnik leto-
šnje nagrade managerski izziv, ki so jo podelili sinoči v Lju-
bljani in s katero nagrajujejo drzne načrte v prihodnosti.

Podjetje Isokon iz Slovenskih Konjic je bilo v preteklosti del 
nekdanjega Konusa, zdaj pa je del avstrijskega družinskega 
koncerna Constantia Industries. Isokon s 140 zaposlenimi 
kot edini v skupini proizvaja plastične izdelke iz polimerov, 
ki se uporabljajo v najrazličnejših panogah. Uroš Žnidarič je 
komisijo navdušil z ambicioznimi načrti, Isokon namreč v 
kratkem načrtuje prevzem konkurenčnega podjetja v Evropi, 
poleg tega je razvil več novih izdelkov. Z obojim namerava v 
petih letih podvojiti prodajo.

Prepričal je tudi s svojimi preteklimi dosežki. Potem kot je 
leta 2008 prevzel direktorsko mesto, je s spremembo poslov-
nega modela in povečanjem učinkovitosti povečal prodajo za 
polovico, dobiček pa celo petkratno, ob tem pa ohranil zapo-
slenost in omogočil rast plač. Isokon je dokaz, da lahko pod-
jetje z razmeroma dolgo tradicijo z dobrim vodenjem izstopi 
in sivine povprečnosti. Sporočilo je posebej pomembno danes, 
ko številna podjetja v težavah čakajo na boljše vodenje.

US

ZADNJA NOVICA

CELJE – Po informacijah, 
ki so v torek zaokrožile v 
javnosti, naj bi kriminalisti 
Nacionalnega preiskoval-
nega urada zaradi zlorabe 
uradnega položaja ovadili 
nekdanjega šolskega mini-
stra Žigo Turka in nekdanje-
ga direktorja direktorata za 
visoko šolstvo Boruta Ronče-
vića. Sumijo ju namreč ne-
pravilnosti pri izvedbi razpi-
sa za podelitev koncesij trem 
visokošolskim zavodom, ki 
so ga v ministrstvu izpeljali 
v izjemno kratkem času v 
obdobju, ko je bila nekdanja 
vlada predsednika Janeza 
Janše že v odhodu.

Tako naj bi si dobrih pet mi-
lijonov evrov davkoplačeval-
skega denarja razdelile tri že 
vnaprej izbrane zasebne viso-
košolske ustanove, za katere 
so bili prirejeni razpisi posa-
meznih koncesij. Spomnimo, 
da je vlada Janeza Janše dan 
po tem, ko ji je bila v parla-
mentu izglasovana konstruk-
tivna nezaupnica in je torej 
lahko opravljala le tekoče in 
nujne posle, sprejela odločitev 
o razpisu koncesij za študijske 
programe in ga dan kasneje 
tudi objavila. Prejemniki so 
bili izbrani le nekaj dni po-
zneje, 13. marca pa so že bile 
izdane odločbe za koncesije 
za šolsko leto 2014/2015.

Kot smo tudi v Novem tedni-
ku poročali že marca lani, sta 
se za dve koncesiji dejansko 
potegovali zgolj dve fakulteti, 
za tretjo s področja tehniškega 
študijskega programa pa dve, 
ob novomeški Fakulteti za in-
dustrijski inženiring še celjska 

»Osebno ne poznam ne nekdanjega ministra Turka ne direktorja direktorata Ron-
čevića. Najbližje, kar sem ju videl, je bilo na 10 metrov, zato prav gotovo nismo 
vnaprej izbrana šola,« pravi dekan celjske Visoke gospodarske šole dr. Gašper 
Gantar.

Niso vnaprej 
izbrana šola
Prvi odmev na prve informacije o domnevni zlorabi pri dodelitvi koncesije

Visoka gospodarska šola. Kot 
je takrat povedal dekan dr. 
Gašper Gantar, so razpis opa-
zili in komaj uspeli v kratkem 
roku pripraviti dokumentaci-
jo, na razpisu pa uspeli, ker 
so v primerjavi s konkurenčno 
fakulteto bolj zadostili razpi-
snim kriterijem.

Vlada Alenke Bratušek je 
nato mesec po prevzemu 
oblasti ugotovila, da so po-
deljene koncesije v škodo 
državi, zato je pravobranil-
stvo v njenem imenu vložilo 
tožbo na upravno sodišče. To 
je kasneje ugotovilo neustav-
nost in nezakonitost ter vse 
tri koncesije razveljavilo.

Vnaprej pa res 
nismo bili izbrani!
Dekan Gantar je zdaj ogor-

čen zaradi pojavljanja imena 
Visoke gospodarske šole, ki 
se je letos preimenovala v 
Visoko šolo za proizvodno 
inženirstvo. Pravi, da je 
za šolo, ki jo vodi, to zelo 
škodljivo in ostro zanika, 
da bi lahko bili v Celju na 
kakršen koli način vnaprej 
izbrani. Ob tem dodaja, da 
bi v državi prihranke v viso-
kem šolstvu lahko iskali na 
drugačne načine. »Že iz po-
ročil računskega sodišča bi 
lahko marsikaj razbrali. Pri-
krivanje dobičkov, pretirana 

izplačila plač in podvajanje 
programov, ki jih sodniki 
ugotavljajo v velikih javnih 
zavodih, so prihranki za mi-
lijone davkoplačevalskega 
denarja.« Ob tem pa Gan-
tar še dodaja, da iz naslova 
podeljene in nato odvzete 
koncesije šola od države 
ni dobila niti evra. Bi ji pa 
pripadlo po 4 tisoč evrov za 
vsakega od 40 rednih štu-
dentov, kar bi v primeru, če 
bi se tudi dejansko vpisalo 
toliko študentov, za študij-
sko leto 2014/15 pomenilo 
160 tisoč evrov.

IVANA STAMEJČIČ
Foto: SHERPA

Januarja smo maturantske razrede povabili, naj 
izberejo svoja predstavnika, ki jih bosta zastopala v 
tekmovanju. Ponekod so poslali v boj le enega kandi-
data. Vsi pa bodo imeli enake izhodiščne možnosti. 
To pomeni, da bodo objavljene njihove portretne 
fotografi je v vsaki številki časopisa v tistem mesecu, 
ko se bo predstavila njihova šola. Postopoma bomo 
ob tem objavljali tudi njihove večje fotografi je v ma-
turantski opravi.

Bralci bodo imeli možnost, da glasujejo za »svo-
jega« kandidata. Tisti maturant in tista maturantka, 
ki bosta do konca meseca zbrala največ glasov, se 
bosta uvrstila v fi nalni majski krog tekmovanja.

Februarja bomo torej objavljali prvi krog kandi-
datov, marca in aprila še naslednja dva. Vsak mesec 

bosta znana dva fi nalista. Vseh šest se bo v končnem 
obračunu pomerilo maja.

Učitelji lahko pomagajo
Že lani smo uvedli dodatno točkovanje razrednika 

ali učiteljskega zbora. Ta lahko namreč izbranemu 
kandidatu (le enemu!) iz posameznega maturant-
skega razreda dodeli dodatnih sto točk za njegovo 
učno in delovno uspešnost. Zavedamo se namreč, 
da sošolci in sošolke pri izbiri kandidata ne upošte-
vajo predvsem in zgolj učnega uspeha. Prav zato 
dajemo dodatno možnost, da se pri glasovanju 
upošteva tudi ta razsežnost izbranega kandidata. 
Seveda nam morajo razredniki to sporočiti, in sicer 
na elektronski naslov tednik@nt-rc.si.

ŠOLSKI CENTER CELJE: Gimnazija Lava (GL), Srednja šola za gradbeništvo in varovanje okolja (SŠGVO), Srednja šola 
za kemijo, elektrotehniko in računalništvo (SŠKER) in Srednja šola za storitvene dejavnosti in logistiko (SŠSDL).
ŠOLSKI CENTER ŠENTJUR (ŠCŠ)

V akciji Naj maturantka,
naj maturant se bodo 
ta mesec predstavili 
kandidati naslednjih šol:

3
IN NAJ MATURANT
NAJ MATURANTKA

Glasujte
za svojega kandidata!

sezona
AKCIJE!

Več na strani 37

TRETJA V akciji Naj maturantka in naj maturant boste bralci letos že tretjič izbirali dekle in fanta, ki bosta prejela 
laskavi naziv in ob tem tudi lepo nagrado. Kar tri mesec bo trajal izbor med kandidati iz različnih srednjih 
šol s Celjskega za uvrstitev v majski fi nale.

Gašper Gantar je ogorčen, ker se ime Visoke gospodarske šole pojavlja v zvezi z domnevno zlorabo pri 
podelitvi koncesij.

Več
na str. 46
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Celjski kajakaši in kanu-
isti bodo odslej v jesenskih 
in zimskih dneh na Savinji 
vadili tudi v poznih popol-
danskih in večernih urah. 
Kajak kanu klub Nivo Celje 
je namreč poskrbel za raz-
svetljavo na Špici. Morda se 
vse skupaj komu ne zdi nič 
posebnega. Toda: dijakom 
po pouku ne preostane prav 
veliko časa – vmes morajo 
še nekaj pojesti – za vadbo 
po svetlem.

Gre pač za specifičen 
šport. Brez vsakodnevnih 
treningov pa napredek ni 
prav opazen. Podobno je 
poleti pri visokih tempera-
turah. Precej bolj prijetno 
(in predvsem učinkovito) 
bo veslati zvečer, ko je zrak 
primernejši za vadbo.

Za veslanje in 
kopanje
Objekt na Špici je star dve 

leti in pol. V njem je bilo 
doslej veliko sprememb in 
izboljšav, še veliko več pa 
okoli njega. To ni več zgolj 
čolnarna. Po zaslugi alfe in 
omege celjskega KKK Nivo 
Celje Dušana Konde je še 
marsikaj drugega. Postal je 
tudi vmesni cilj sprehajalnih 
poti. Zato je bila ob njem po-
stavljena javna razsvetljava, 
kar so »kajakaši« v trenutku 
izkoristili in na stebrih niso 
le luči, ki svetijo na stezo, 
temveč tudi žarometi, ki 
osvetljujejo del Savinje. Za 
energijo šestnajstih žarome-
tov bo plačeval klub. »Ima-
mo vse. No, le proge še ne,« 
je iskren Konda. »Lani smo 
premikali skale in precej 
izboljšali progo. Toda ni še 
takšna, kot bi si jo želeli.« Je 
pa pozimi primernejša od ta-
censke. Tam pljuska z vseh 
strani in ko je veslač enkrat 
oblit z ledeno vodo, vadba 
praktično ni več možna. V 
Sloveniji je osvetljena proga 
še v Solkanu. Moč žarome-
tov je tam tolikšna, da lahko 

»Prostovoljcev, predvsem staršev otrok, 
imamo v klubu zelo veliko. A desna 
roka ›mojih desnih rok‹ je Andrej Karner 
– Buc,« pravi Dušan Konda.

Razsvetljeni v prihodnost
V ospredju celjskega kajakaškega rodu še naprej Brus, Srabotnik, brata Karner … – Dušan Konda: »Imamo vse, le proge ne.«

Na Špici bodo kmalu končane tribune med potjo in vodo. 
Na drugi strani čolnarne je predvidena gradnja igrišča za 
košarko, obenem tudi za odbojko ali mali nogomet. Zu-
nanjemu fitnesu, za katerega je poskrbela Mestna občina 
Celje, bodo dodali igrala.

4. oktobra, 14 dni po 
članskem svetovnem pr-
venstvu v ZDA, bo v Celju 
državno prvenstvo. Bo od-
prtega tipa, tako da bodo na 
Špici tekmovalci iz šestih, 
sedmih držav.

televizijske kamere kakovo-
stno spremljajo dogajanje. V 
Celju pa bodo luči povsem 
dovolj poleti za kopalce …

Brusov smuk v 
šoli
V januarju in februarju so 

se najboljši kajakaši in kanu-
isti zadnja leta pripravljali v 
Avstraliji. Letos so potovali 
»le« do Združenih arabskih 
emiratov. Približno sto ki-
lometrov od Dubaja je ime-
nitna umetna proga. Šejkov 
sin je videl podobno med 
študijem v ZDA in ko se je 
vrnil domov, je zgolj izrazil 
željo.

Tam sta zdaj tudi Simon 
Brus in Vid Karner. Brus 
je po dveh nesrečnih zimah 
končno lahko z vso močjo 
pritisnil na plin med pripra-
vami. S šolo še naprej nima 
skrbi, vpisal se je v drugi le-
tnik fakultete za računalni-

Najboljši atleti 
kmalu v Šentjurju!

Pr
om

oc
ijs

ko
be

se
di

lo

Atletski klub Šentjur, ki letos praznuje 20. obletnico 
svojega delovanja, bo 15. marca 2014 gostil prvenstvo 
Slovenije v krosu. Dogodek v Šentjur ne bo pripeljal 
le najboljših tekačev in tekačic, temveč tudi ljubitelje 
rekreativnega športa in zdravega načina življenja.

Pester spremljevalni program bo ponudil pravo športno 
zdravo mesto s številnimi stojnicami, kjer bodo od 10. 
ure dalje ponudniki športa in zdravega življenja predstavili 
različne izdelke ter storitve, rekreativni ljubitelji teka pa 
se bodo lahko na tekmovalni stezi državnega prvenstva 
pomerili v rekreativnem krosu (ob 15. uri).

Atletski klub Šentjur bo na prireditvi gostil tudi častnega 
predsednika prireditve, župana mag. Marka Diacija.

Vabljeni!

Dodatne informacije najdete na:
www.aksentjur.si
e-naslov: info@aksentjur.si
tel.: (0)31-633-912

Medijski pokrovitelj: Novi tednik in Radio Celje

ŠPORT

štvo, potem ko je »počistil« 
vseh deset izpitov. Na vodi 
vozi slalom, v šoli smuk. 
Odlično se bo pripravil za 
Brazilijo. A zaenkrat le za 
svetovno prvenstvo, ki bo 
letos. Na olimpijske igre pa 
bo čez dve leti v Rio de Ja-

niero potoval samo en ka-
jakaš (tako kot v Peking in 
London). Za let čez lužo bi 
Simon torej moral premaga-
ti Petra Kauzerja; Zasavec 
po dveh olimpijskih razoča-
ranjih namreč še ni obupal. 
Kandidat je še Albreht, Me-
glič pa se je »predal« in bo 
pot v Brazilijo iskal z grbom 
Azerbajdžana.

Urh kot Simon
Drugi najhitrejši celjski ka-

jakaš je bil Martin Srabotnik, 
vsaj pred zlomom roke. Jese-
ni je nesrečno padel s kolesa. 
Zdaj vadi, toda za uvrstitev na 
mladinsko svetovno prven-
stvo do 23 let se bo moral 
krepko potruditi. V Brazilijo 
bosta zagotovo potovala Brus 
in Vid Karner. Zelo nadarjeni 
so še Teo Karner, Nejc Kon-

da, za katerim je zahtevna 
operacija rame, in še ne 14-
letni Urh Turnšek. »Slednji je 
veliko boljši, kot je bil Simon 
Brus v njegovih letih. Takšno 
je dejansko stanje, kaj pa bo 
Urh dosegel, bo pokazal čas,« 
ima Konda novega asa v ro-
kavu. Več kot sto članov, 30 
otrok v treh selekcijah, dva 
profesionalna trenerja, Aleš 

Kuder in Tomaž Javornik … 
»Z vsem tem postajamo resen 
igralec na celjskem športnem 
parketu. Prepričan sem, da 
bomo v Celje prinesli meda-
lje z evropskih in s svetovnih 
prvenstev,« je optimističen, a 
obenem vendarle objektiven 
Konda.

DEAN ŠUSTER
Foto: GrupA

Stikalo za vklop žarometov so v četrtek ob 18. uri s skupnimi močmi 
premaknili eden najbolj znanih Celjanov in sosed kajakašev na Špici, 
94-letni Ivo Grobelnik (v sredini), direktor Elektrosignala Branko Kukec 
(levo) in Dušan Konda.

Med osvetljenimi vratci so švigali mladi celjski kajakaši in kanuisti.

Kaj si misli o zadnji pridobitvi na Špici, je nazorno pokazal Martin Srabotnik.

Ob Dušanu Kondi (v sredini) stojita Milan Ambrož (levo), predsednik 
kluba v začetku 80. let prejšnjega stoletja, in Aleš Pes iz Elektrosigna-
la, ki je poskrbel za brezhibno izvedbo postavitve žarometov.
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Na grand slamu v Parizu 
se je zbrala smetana sve-
tovnega juda, na kar pa se 
predstavniki kluba Z᾿dežele 
Sankaku niso preveč ozira-
li. Na oder za zmagovalce 
so stopili trije, tik pod njim 
je bila Tina Trstenjak, ki je 
osvojila peto mesto (do 63 
kg).

Prvi dan tekmovanja v 
francoski prestolnici se je 
Rok Drakšič uvrstil v veliki 
finale. Aktualni evropski pr-
vak se je na prvem pomemb-
nejšem testu sezone odlično 
boril v kategoriji do 73 kilo-
gramov. V konkurenci kar 45 
borcev je na hrbet za ipon 
vrgel Maročana Bourassija 
in Rusa Isajeva, z juko pa je 
premagal Mongolca Ganbaa-
tarja in Francoza Chaineja. V 
finalu mu je nasproti stal Ko-
rejec Gui-Man Bang. »Roki« 
je izgubil tudi njun tretji 
medsebojni dvoboj. Lucija 
Polavder (nad 78 kg) je bila 
po porazu z Japonko Jama-
be v repasažu najprej boljša 
od Nemke Konitz, v borbi za 
bron pa še z iponom od Bri-
tanke Sarah Adlington.

Ček speljala 
domačinki
V Parizu je nastopilo 472 

borcev in bork iz 75 držav. 
Da bo močna adutinja naše 
reprezentance na aprilskem 
evropskem prvenstvu v 
Montpellierju in na avgusto-

Ana prva, Rok drugi, 
Lucija tretja Velenškova slavila v polni dvorani Bercy

vskem svetovnem prvenstvu 
v Čeljabinsku, je nakazala 
Ana Velenšek. Stopila je na 
najvišjo stopničko. V katego-
riji do 78 kilogramov je ugna-
la vse tekmice in poskrbela 
za najodmevnejši dosežek 
slovenske – pravzaprav celj-
ske – odprave. Na svoji poti 
do prvega mesta je nanizala 
zmage s Kazahstanko Aman-
geldijevo, Nemko Malzahn, v 
polfinalu z Nizozemko Stee-
nhuis in v finalu še z doma-
činko Madeleine Malonga. 

Nad njeno predstavo je bil 
navdušen tudi trener Marjan 
Fabjan, sama pa je dejala: »V 
vsaki borbi sem morala po-
kazati več, toda očitno sem 
bila za to odlično pripravlje-
na.« Francozinjo je ugnala 
predčasno. »V preteklosti 
sva se že borili. Tedaj sem jo 
premagala in zato sem bila v 
nedeljo pred finalom precej 
sproščena in samozavestna,« 
je priznala Ana iz Šmartnega 
v Rožni dolini, potem ko je 
zapustila dvorano Bercy z 12 

tisoč gledalci – s čekom za pet 
tisoč dolarjev. Odprava San-
kakuja je nato ostala v Parizu 
na pripravah in imela kopico 
težav s prevozi ob stavki ta-
ksistov – za dva kilometra so 
potrebovali pol ure –, domov 
pa se bo vrnila danes. Konec 
tedna bosta tekmi v Rimu 
in Oberwartu, naslednji re-
snejši test pa bo grand prix 
v Düsseldorfu med 21. in 23. 
februarjem.

DEAN ŠUSTER
Foto: EJU

Takole je Ana Velenšek zaključila pariški finale.

Včerajšnje popoldne bo za večno zapisano v zgodovino 
slovenskega olimpizma. Na zimskih olimpijskih igrah v 
Sočiju so namreč kar trem slovenskim športnicam okoli 
vratu obesili odličja.

Najprej sta bronasti medalji prejeli smučarska tekačica 
Vesna Fabjan in biatlonka Teja Gregorin (osvojili sta jih 
sicer v torek), nato pa zlato še Črnjanka Tina Maze za zmago 
v sredinem smuku. Med dobitniki kolajn so se pridružile 
smučarskemu skakalcu Petru Prevcu, ki je v nedeljo osvojil 
srebrno medaljo na srednji skakalnici. Med hudo gospo-
darsko krizo in po ujmi, ki je prizadela celotno državo, so 
športniki poskrbeli za dvig morale, deležni pa so bili čestitk 
celotnega državnega vrha. Obenem so izpostavili, da igre v 

Sočiju še zdaleč niso končane in da imamo še precej želez 
v ognju.

Danes bo v Rusijo na prizorišče ZOI odpotoval laški deskar 
Rok Marguč. Člana velenjskega kluba SBK Viharnik nastopa 
čakata 19. in 22. februarja (paralelni veleslalom in slalom). 
Istočasno bo tekmovala velenjska deskarka Gloria Kotnik, 
članica kluba Deska Velenje.

V torek je navdušil tudi najmlajši slovenski olimpijec v 
Sočiju. 17-letni Velenjčan Tim Kevin Ravnjak se je v sne-
žnem žlebu uvrstil v finale, med najboljšo dvanajsterico. 
Že to je bil podvig, vreden pohvale. V finalu je Ravnjak nato 
osvojil osmo mesto. Nekdanji mladinski svetovni prvak je 
bil upravičeno navdušen nad svojo predstavo. »Vse skupaj 

je zame ne le športna, temveč življenjska izkušnja. Obenem 
sem dobil odlično popotnico za nadaljnjo športno kariero. 
Pravzaprav se mi je vse, kar sem želel storiti, istočasno sesta-
vilo. Že uvrstitev v finale je zame izjemen uspeh. Razmere 
so bile še težje kot v kvalifikacijah. Res sem zelo vesel,« je 
misli strnil član kluba kluba Deska Velenje.

Včeraj sta v nordijski kombinaciji nastopila člana SSK Ve-
lenje Marjan Jelenko in Gašper Berlot. Hokejisti so že z 
uvrstitvijo na ZOI navdušili slovensko javnost, ki bo pozorno 
spremljala njihove nastope (danes, 13.30 – Rusija, sobota, 
9.00 – Slovaška, nedelja, 13.30 – ZDA), čeprav nimajo prak-
tičnih možnosti za visoko uvrstitev.

DEAN ŠUSTER

Bera, kot je še ni bilo

NA KRATKO

Staš Skube tretjič
Velenje: Izvrstni organizator igre rokometašev Gorenja 

Staš Skube je bil izbran v idealno postavo 8. kroga lige 
prvakov, pa čeprav je njegovo moštvo doma izgubilo s Ham-
burgom. Mali veliki mož je v najboljši sedmerici kroga že 
tretjič v tej sezoni. Gorenje bo po derbiju z Mariborom 
skušalo v nedeljo na Danskem presenetiti Allborg. Dan 
prej bo v Celju gostovalo Zaporožje. »Pivovarji« so v gosteh 
igrali neodločeno s Sankt Petersburgom 29:29 in ogrozili 
svoj preboj v osmino finala. Obenem pa imajo zaradi zmage 
Zagreba nad Ukrajinci lepe možnosti za osvojitev tretjega 
mesta v skupini.

Oba v Istri
Medulin: Nogometaši Rudarja so v Medulinu s 3:1 pre-

magali hrvaški Inter. V Istro, v Dajlo pri Umagu, so včeraj 
odpotovali tudi Celjani. Danes bodo igrali s hrvaškim dru-
goligašem Gorico, ob povratku pa še z Ankaranom. Zaradi 
poškodb so doma ostali Marijo Močič, Matic Žitko in Iztok 
Močivnik.

Dodatek se je izmuznil
Celje: V 6. krogu 2. dela mednarodne hokejske lige INL je 

Triglav zmagal v Celju s 3:2. Zadel je v prvi in zadnji minuti, 
vmes so mladi Celjani povedli z 2:1 po golih Mihe Mercine 
in Nejca Kastelica. Po izenačenju Gorenjcev je kazalo na 
podaljšek, toda 21 sekund pred koncem je zadel Terlikar.

Drsalci med zmajčki
Ljubljana: Na tekmovanju v umetnostnem drsanju za 

Zmajčkov pokal je med članicami Daša Grm osvojila 3. 
mesto. Med mladinkami je bila Pina Umek peta, Patricija 
Juren pa je zaradi poškodbe odstopila po kratkem progra-
mu. Med dečki je zmagal Luka Logar, med deklicami je 
bila Nina Polšak tretja, v najmlajši kategoriji pa Tija Ota 
Pušnik peta.

Janežič rekordno
Ljubljana: Na državnem prvenstvu za starejše mladince so 

atleti celjskega Kladivarja osvojili tri medalje. Luka Janežič 
je slavil v teku na 60 m z osebnim rekordom 6,92 sek. Luka 
Jereb je bil drugi v skoku s palico (440 cm), Vid Železnik 
Ketiš pa tretji v skoku v daljino (657 cm). (DŠ)

Vse več medalj za slovenske
športnike
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Panorama

Športni koledar

KOŠARKA
Pokal KZS, zaključni tur-

nir, polfi nale: Hopsi – Krka 
79:97; Vujasinovič 16, Udrih 
15, Wangmene, Robertson 
14, Jagodnik 10, Gabriel 8, 
Vašl 2; Kastrati 16, Hukić 
14, četrtfi nale: Krka – Ro-
gaška 76:61; Bečirovič 17, 
Hukič, Booker 13; Brkić 
14, Jozović 12, Nikolič 11, 
Čebular 8, Miljković 7, Ko-
štomaj 5, Pelko, Smajlović 
2, Hopsi – Grosuplje 87:82; 
Vujasinovič 25, Robertson 
15, Jagodnik 14, Udrih 12, 
Wangmene 9, Vašl 6, Gabri-
el 4, Godler 2; Williams 23, 
Burage 15.

Jadranska liga (ž), 10. 
krog: Budućnost – Athlete 
Celje 65:68; Deura 15, Ra-
dović 14; Gajić 17, James 
16, Abramovič 12, Lisec 10, 
Ocvirk 3. Vrstni red: Athlete 
18, Radivoj Korać 16, Crvena 
zvezda, Budućnost 15, Čelik, 
Play Off 13.

1. SL (ž), drugi del, 3. krog: 
Athlete – Grosuplje 76:48, 
Triglav – Konjice 89:46. Vr-
stni red: Athlete, Triglav 25, 
Grosuplje 21, Domžale 18, 
Konjice, Odeja 14.

ROKOMET
Liga prvakov, skupina 

A, 8. krog: St. Petersburg 
– Celje Pivovarna Laško 
29:29 (16:13); Kalarash 7, 
Kuzmin 5; Marguč 9, Sku-
be, Zelenović 5, Žvižej 4, 
Lekai, Slišković 2, Mlakar, 
Poteko 1. Vrstni red: Vesz-
prem 15, Rhein Neckar 12, 
Celje, Motor 7, Zagreb 6, 
St. Petersburg 1, skupina 
D: Gorenje – Hamburg 29:36 
(13:19); Skube 7, Papež 5, 
Cehte, Šoštarič 4, Bećiri 3, 
Golčar 2, Gams, Dujmović 
1; Mahe, Canellas 5. Vrstni 
red: Hamburg 14, Flensburg 
13, Aalborg 8, Gorenje, Rio-
ja 6, Halmstad 1.

1. SL (ž), 17. krog: Ze-
lene doline Žalec – Naklo 
Tržič 43:25 (25:7), Velenje 
– Piran 26:23 (12:14), Koper 
– Celje Celjske mesnine 20:31 
(11:17). Vrstni red: Zagorje 
34, Celje 26, Velenje, Krka 
23, Žalec 20, Piran 17, Aj-
dovščina 13, Piran 6, Ptuj 2, 
Naklo Tržič 0.

MALI NOGOMET
1. SL, 11. krog: Dobovec 

– Velike Lašče 3:3 (0:2); Voj-
sk (23, 37), Gamilec (30). 
Vrstni red: Litija 28, Oplast 
25, Sevnica 24, Škofi je 14, 
Dobovec 13, Puntar 11, Ve-
like Lašče 6, Maribor 2.

ODBOJKA
1. DL, zelena skupina, 

Četrtek, 13. 2.

KOŠARKA
Jadranska liga (ž), četr-

tfi nale, prva tekma, Celje: 
Athlete – Medveščak Zagreb 
(19).

Petek, 14. 2.

MALI NOGOMET
1. SL, 12. krog, Kobarid: 

Oplast – Dobovec (20).

ODBOJKA
1. DL (ž), modra skupina, 

6. krog: Braslovče – GO Vol-
ley (20).

Sobota, 15. 2.

KOŠARKA
1. SL, 15. krog, Polze-

la: Hopsi – Rogaška (19), 
Šentjur: Tajfun – Portorož 
(19.30), Ljubljana: Slovan 
– Zlatorog, Šoštanj: Elektra 
– Grosuplje (20).

2. SL, 16. krog, Domžale: 
Lastovka – Terme Olimia 
Podčetrtek (17).

3. SL - vzhod, 15. krog: Ko-
njice – Pingvini (18), Celje: 
Luxuris – Janče (19).

1. SL (ž), drugi del, 4. 
krog, Celje: Athlete – Odeja 
(16.30).

ROKOMET
Liga prvakov, skupina A, 

9. krog: Celje Pivovarna La-
ško – Zaporožje (20.30).

1. SL (ž), 17. krog: Celje 
Celjske mesnine – Velenje, 
Zagorje – Zelene doline Ža-
lec (19).

ODBOJKA
1. DL, zelena skupina, 

4. krog: Šoštanj Topolšica 
– Krka (17).

1. DL (ž), zelena skupina, 
4. krog, Žirovnica: Zgornja 
Gorenjska – Aliansa Šempe-
ter (17).

Nedelja, 16. 2.

ROKOMET
Liga prvakov, skupina D, 

9. krog: Aalborg – Gorenje 
Velenje (14.15).

3. krog: Šoštanj Topolšica 
– Fužinar 2:3. Vrstni red: 
Fužinar 22, Krka 21, Šoštanj 
Topolšica 19, Triglav 17.

1. DL (ž), modra skupi-
na, 4. krog: Kema Puconci 
– Braslovče 0:3. Vrstni red: 
Calcit 18, Branik 17, Bra-
slovče 11, Formis 7, GO 
Volley 6, Puconci 4; zelena 
skupina: Luka Koper – Ali-
ansa Šempeter 3:0. Vrstni 
red: Koper 27, Vital 18, Ali-
ansa 17, Zgornja Gorenjska 
14. (MiK)

Mariborska dvorana Tabor je ob 
koncu preteklega tedna gostila za-
ključni turnir pokalnega tekmovanja. 
Košarkarji Rogaške so v četrtfi nalu s 
76:61 klonili proti novomeški Krki, 
polzelskim Hopsom pa je z zmago 
s 87:82 proti Grosupeljčanom uspel 
preboj v polfi nale, ko je s 25 točkami 
blestel Daniel Vujasinovič.

Polzelane je zatem tako kot Slatin-
čane zaustavila Krka, ki je bila uspe-
šnejša s 97:79. Zasedba trenerja Boštja-
na Kuharja ni našla pravega recepta 
v obrambi, potem ko je v napadu še 
nekako steklo. Novomeščani so se ve-
selili tudi v velikem fi nalu, v katerem 
so nadigrali ljubljansko Olimpijo ter 

po končnih 83:70 vpisali prvi pokalni 
naslov v zgodovini kluba. Ljubljančani 
ostajajo pri devetnajstih naslovih.

Finiš rednega dela sezone
Pred košarkarji je zdaj končnica 

rednega dela sezone državnega pr-
venstva. Do konca ostajajo še štirje 
krogi. Najbolj mirni so v slatinskem in 
polzelskem taboru. Oboji so že lahko 
z mislimi v ligi za prvaka, potem ko 
zaostajajo le za vodilnim Heliosom. 
Ekipi Hopsov in Rogaške si bosta v so-
boto stali nasproti na Polzeli (19.00). 
Ogorčen boj bo za četrto mesto, ki 
še kot zadnje pelje v ligo za prvaka. 
Trenutno to mesto drži Portorož, ki 

ima enako število točk kot Grosuplje. 
Zmago manj ima laški Zlatorog. Ta 
je v medsebojnih obračunih boljši 
tako od Portorožanov kot Grosupelj-
čanov, kar pomeni, da bi se v primeru 
istega števila točk po zadnjem krogu 
prav Laščani veselili četrtega mesta. 
Zlatorog v soboto čaka gostovanje 
pri Slovanu, zatem domači tekmi s 
Hopsi in Rogaško, za konec pa še 
gostovanje pri Heliosu. Šentjurčani 
in Šoštanjčani pa so se z igranjem v 
ligi za obstanek morali sprijazniti že 
pred časom. Tajfun bo v soboto gostil 
Portorož (19.30), Elektra pa Grosuplje 
(20.00).

MITJA KNEZ

Celjske košarkarice so 
v zadnjem krogu rednega 
dela sezone Jadranske lige 
vpisale že osmo letošnjo 
zmago, ob le dveh porazih. 
Slavile so tudi na gosto-
vanju v Podgorici pri Bu-
dućnosti.

Premagale so jo z 68:65 in 
potrdile prvo mesto v skupini 
B. Marica Gajić je vpisala 17 
točk. 16 jih je prispevala Ta-
velyn James, 12 pa Rebeka 
Abramovič, ki se uspešno 
vrača po poškodbi kolena.

»Čudna« tekma
Košarkarice Athleta so 

tekmo v oddaljeni črnogor-
ski prestolnici zelo dobro 
začele. Ob polčasu so vodile 
za štiri točke, potem pa v na-
daljevanju dopustile, da so 
jih gostiteljice ujele in pobe-
gnile tudi že za petnajst točk. 
Končnica tekme je bila izje-
mna, ko je zasedbi trenerja 
Damirja Grgiča uspel veliki 
met. V izdihljajih tekme so 
ujele domačinke in na koncu 
slavile. »To je bila čudna tek-
ma. Bila je polna preobratov. 
Po dobrem prvem polčasu, 
ko bi lahko občutneje vodili, 
smo v začetku drugega pol-
časa doživeli popoln mrk. 
Igrali smo v povsem napač-
nem ritmu in nasprotniku 
dovolili, da naredi delni re-
zultat 20:1. V zadnji četrtini 
smo spet preobrnili rezultat 
in na koncu zmagali v do 
sedaj še neosvojljivi trdnjavi 
Morača,« je po tekmi dejal 
trener Athleta Damir Grgič. 
Gostitelji so se pred tem »za-
kalkulirali«. Njihov izračun 
je bil napačen, trener Miloš 
Kovać je v zadnjem delu tek-
me iz igre namreč povlekel iz-
kušene igralke, namesto njih 
pa v igro poslal mlajše … V 
primeru zmage bi Budućnost 
v četrtfi nalu Jadranske lige 
igrala s Triglavom, tako pa bo 
njen nasprotnik Partizan.

Za zaključni turnir z 
Medveščakom
Prva tekma drevi v Celju - Athlete osvojil tudi Moračo

Medveščak ima celotno 
postavo reprezentance Hr-
vaške letnika 1993/94. Ta 
je na preteklem evropskem 
prvenstvu osvojila bronasto 
medaljo. Na mladinskem 
EP so zasedle sedmo mesto. 
Glavne igralke so Ivana Ti-
kvić, Anamarija Begić, Ru-
žica Đankić, Anja Majsto-
rović in Nina Premusanac. 
Medveščak je v zadnjih le-
tih vseskozi tik pod vrhom 
hrvaškega prvenstva, pred 
njim je le evroligaška ekipa 
Novi Zagreb.

Eva Lisec je poudarila, da morajo drevi že v uvodu tekme Zagrebčankam 
pokazati, kdo so gospodarice v celjski dvorani.

Neugodne 
tekmice
Ker je kranjski Triglav v 

zadnjem krogu skupine A v 
gosteh premagal Medveščak, 
bodo prav Zagrebčanke na-
sprotnice celjskih košarkaric 
v četrtfi nalu. Kar nekaj časa je 
že kazalo, da bi lahko bil na-
sprotnik zmagovalk skupine 
B Srbobran, a je do odločitve 
prišlo prav v zadnjem krogu. 
V četrtfi nalu bo osem ekip 
igralo na dve zmagi, skupni 
zmagovalci se bodo uvrstili 
na zaključni turnir. Celjanke 
bodo prvo tekmo z Medve-
ščakom nocoj odigrale v do-
mači dvorani Gimnazije Celje 
– Center. »S prvim delom smo 
lahko zadovoljni, čeprav se 
pred začetkom sezone nismo 

obremenjevali z rezultatom, 
kajti še vedno je to za nas 
razvojna liga. Je zelo dobra 
in več kot potrebna za naše 
mlade igralke. Imamo odličen 
rezultat, a zdaj to ne pomeni 
nič več. Vse moramo staviti v 
četrtfi nale, ki nam lahko pri-
nese zaključni turnir. V prete-
klih sezonah bi nam rezultati, 
ki so nam uspeli letos, že pri-
nesli uvrstitev med četverico. 
Zdaj je pač drugače,« meni 
Damir Grgič.

Ključ do uspeha 
obramba in skok
Zagrebčanke so v rednem 

delu sezone na desetih tek-
mah vpisale šest zmag in 
štiri poraze. Gre za izjemno 
neugodno ekipo, predvsem 

pod obročema. »Medveščak 
igra v valovih in je ekipa, ki 
smo si jo najmanj želeli. Ima 
kvaliteto z odlično centrsko 
linijo. Dobro poznamo njene 
slabosti in tudi dobre plati, 
zato smo se dobro pripravili 
nanjo. To bomo poizkusili 
unovčiti že na prvi tekmi. 
Mislim, da je predvsem od 
nas odvisno, kdo bo potoval 
na zaključni turnir,« je de-
jal Grgič. O nasprotnicah je 
spregovorila še Eva Lisec: »V 
prvem delu sezone smo se 
borile po najboljših močeh. 
Pokazale smo, da smo mla-
de in talentirane igralke. Da 
lahko igramo proti vsaki eki-
pi. To je za nami. Moramo se 
osredotočiti na nadaljevanje 
in upravičiti rezultate iz pr-
vega dela sezone. Velik plus 
je, da bo prva tekma v domači 
dvorani, kjer nas bodo bodrili 
naši gledalci. Gostjam mora-
mo pokazati, kdo je tukaj 
gospodar. Recept do uspeha 
pa so v prvi vrsti volja, želja 
in maksimalna osredotoče-
nost.« Nocojšnja tekma se 
bo začela ob 19. uri. Druga 
bo čez teden dni v Zagrebu, 
morebitna tretja še teden ka-
sneje v Celju.

MITJA KNEZ
Foto: GrupA

Hopsi obstali v polfinalu 
proti kasnejšim prvakom
Pred košarkarji zadnji štirje krogi 1. slovenske lige
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NE PREZRITE

KRONIKA

Na podlagi 50., 60., 61.a in 96. člena Zakona o prostorskem 
načrtovanju - ZPNačrt (Uradni list RS, št. 33/07, 70/08–ZVO-
1B, 108/09, 80/10-ZUPUDPP (106/10 popr.), 43/11-ZKZ-C, 
57/12, 57/12-ZUPUDPP-A, 109/12 in 35/13-skl. US) in 19. 
člena Statuta Mestne občine Celje (Uradni list RS, št. 106/13)

župan Mestne občine Celje s tem

JAVNIM NAZNANILOM
OBVeščA JAVNOSt O JAVNI RAZgRNItVI

1. dopolnjenega osnutka sprememb in dopolnitev Odloka 
o zazidalnem načrtu Lava (uradno prečiščeno besedilo),

2. dopolnjenega osnutka občinskega podrobnega prostor-
skega načrta za gradnjo enodružinskih stanovanjskih 
hiš Babno – Ložnica IV,
ki ju je pripravil Sektor za prostorsko načrtovanje in 
evropske zadeve, v sodelovanju z Razvojnim centrom 
PLANIRANJE, d. o. o., Celje

I.
1. Spremembe in dopolnitve odloka pod št. 1 se nanašajo 

na vsebinsko spremembo in dopolnitev 7. člena in dodani 
novi 7.a člen, ki podajata natančnejše pogoje za gradnjo 
ograj in omogočata tudi prostostoječo gradnjo enostav-
nih in nezahtevnih objektov.

2. OPPN Babno –Ložnica IV obsega parcele št. 1149/3, 
1149/5, 1151/1, 1149/4, 1151/2, vse k.o. Medlog. Površina 
območja meri cca 0,83 ha.

II.
1. gradivo pod točko 1. bo javno razgrnjeno od 21. 2. 2014

do vključno 10. 3. 2014, gradivo pod točko 2. pa od 
21. 2. 2014 do vključno 24. 3. 2014

- v prostorih Mestne občine Celje, Oddelka za okolje in pro-
stor ter komunalo, na Sektorju za prostorsko načrtovanje 
in evropske zadeve, soba za stranke, III. nadstropje, trg 
celjskih knezov 9, Celje,

- na sedežu Mestne četrti Lava, Iršičeva ulica 2a, Celje (javna 
razgrnitev pod št. 1),

- na sedežu Krajevne skupnosti Medlog, Babno 3a, Celje 
(javna razgrnitev pod št. 2).

III.
Javni obravnavi bosta potekali:
- 4. 3. 2014 v sejni sobi pod dvoranami Narodnega doma 

Mestne občine Celje, trg celjskih knezov 9, 3000 Celje s 
pričetkom ob 15. uri, za javno razgrnitev pod št. 1,

- 19. 3. 2014 v sejni sobi pod dvoranami Narodnega doma 
Mestne občine Celje, trg celjskih knezov 9, Celje, s pričet-
kom ob 16. uri, za javno razgrnitev pod št. 2.

IV.
1. V okviru javne razgrnitve ima javnost pravico dajati pri-

pombe in predloge na dopolnjen osnutek prostorskega 
akta. Pripombe in predlogi se lahko do vključno 10. 3. 2014
(za gradivo pod točko 1) oz. do vključno 24. 3. 2014 (za 
gradivo pod točko 2) podajo pisno na mestih javne raz-
grnitve kot zapis v knjigo pripomb in predlogov, lahko 
se pošljejo na naslov Mestna občina Celje, Oddelek za 
okolje in prostor ter komunalo, trg celjskih knezov 9, Celje, 
ali na elektronski naslov prostor@celje.si, pri čemer se v 
rubriki »zadeva« navedejo ključne besede: »ZN Lava« za 
javno razgrnitev pod št. 1 in »OPPN Babno – Ložnica IV« 
za javno razgrnitev pod št. 2.

2. Mestna občina Celje bo preučila pripombe in predloge 
javnosti in do njih zavzela stališče, ki ga bo objavila na 
spletnih straneh Mestne občine Celje: http://moc.celje.
si/moc_planiranje_stalisca in posredovala v sprejem.

3. šteje se, da je pri dajanju pripomb in predlogov z navedbo 
imena in priimka ali drugih osebnih podatkov dan prista-
nek za objavo teh podatkov v stališču, ki bo objavljeno 
na spletni strani in posredovano v prejem. Osebe, ki ne 
želijo, da se v stališču objavijo njihova imena in priimki 
ali drugi osebni podatki, morajo to posebej navesti.

Bojan šrot
župan

»Gasilci so prekaljeni mački. Vajeni so veliko hujših pri-
zorov, kot so bili zadnji v zimski ujmi. So pa izmučeni in 
utrujeni. Ni prijetno, ko vidijo, da je poškodovan kolega, kar 
se je zgodilo tudi na Celjskem. Pri odpravljanju posledic so 
se poškodovali štirje gasilci. Takrat za trenutek pade motiva-
cija, ampak fantje so zagnani in so naslednji dan že delali na 
terenu. Kapo dol,« je v pogovoru za Novi tednik med drugim 
dejal namestnik poveljnika Civilne zaščite za Zahodno Šta-
jersko regijo Silvester Šrimpf.

Z besedo junaki v pogo-
vorih, medijih in na sple-
tnih socialnih omrežjih v 
dneh po zimski naravni 
nesreči največkrat opisu-
jemo gasilce po vsej drža-
vi. Fantje in dekleta so bili 
vse dni na terenu, utrujeni 
in premraženi. Reševali so 
tuja premoženja, ponekod 
celo sosedske spore. Svoje 
družine so v času pomoči 
drugim postavili na stran-
ski tir, čeprav so morda tudi 
sami imeli doma zaradi 
ujme težave. Kar štirje ga-
silci so bili na našem obmo-
čju tudi poškodovani.

Na srečo njihove poškod-
be niso terjale bivanja v 
bolnišnici, moč in volja do 
pomoči sta jih skoraj vse ta-
koj po prvi oskrbi gnali spet 
na teren. Poškodovani so bili 
trije gasilci v Šaleški dolini 
in eden v Celju. Enemu je 
zdrsnilo na hribovitem te-
renu, nakar si je poškodoval 
nogo, drugi ima zlomljeno 
ključnico, dva so lažje po-
škodovale veje. Kaj vse se je 
dogajalo na terenu bo znano 
do konca tedna. Vsa prosto-
voljna gasilska društva te dni 
namreč zbirajo podatke o 
številu ur, ki so jih namenili 
delu na terenu, in tudi po-
datke o morebitni škodi na 
svoji gasilski opremi. Nato 
jih morajo poslati Gasilski 
zvezi Slovenije. Točna šte-
vilka oziroma višina škode 
še ni znana, je pa znano, da 
je zimska ujma udarila tudi 
po njihovi opremi.

Bo mačeha 
spremenila svoj 
odnos?
Država je do položaja pro-

stovoljnega gasilca mače-
hovska, veliko več posluha 
zanje imajo lokalne sku-
pnosti in poklicni gasilci, ki 
jim pomagajo tudi s svojo 
opremo. Pogovarjali smo se 
z nekaterimi gasilci, s po-
veljniki gasilskih društev in 
predsedniki gasilskih zvez s 
tistih območij, ki sta jih žled 
in sneg najbolj prizadela. Ve-
dno se pokaže, da so ravno 
prostovoljni gasilci ključni 
pri pomoči ob takšnih narav-
nih nesrečah, zato upajo, da 
bo država vendarle razvezala 
mošnjiček in izboljšala nji-
hov položaj. »Pogosto se na 
terenu, kadar pride do narav-
ne nesreče, čaka na gasilce, 
ki pomagajo. Ko nesreče ni, 

Razumljivo, da jim 
rečejo junaki
Na Celjskem med pomočjo ljudem po zimski ujmi poškodovani kar štirje gasilci

»Od države kapne tu in tam kakšna pomoč, vendar pa gasilci vemo, da je tako: kolikor posluha ima nek 
župan za gasilce v svoji občini, toliko denarja in opreme gasilci imajo,« nam je dejal gasilec iz enega izmed 
gasilskih društev na območju širše celjske regije.

Gasilska zveza Celje je prav tako nekaj svojih enot 
poslala na pomoč kolegom v drugih regijah in občinah, 
saj jo je območje Celja v zadnji naravni nesreči v pri-
merjavi z drugimi občinami še ›dobro odneslo‹. Nekaj 
škode je zaradi posredovanja tudi na njihovi opremi, 
predvsem na gasilskih oblekah, na enem izmed vozil 
pa je prišlo tudi do poškodovanja luči. Določeno no-
vejšo opremo imajo vsa gasilska društva na splošno 
že zavarovano, težje pa je pri starejši opremi, če je ta 
poškodovana, saj je vprašanje, če bodo zavarovalnice 
škodo takrat povrnile.

se na njihovo pripravljenost 
in požrtvovalnost pogosto 
pozabi. Gasilci bomo ve-
dno pomagali, saj nam je to 
v krvi, zato smo tu, vendar 
mislim, da bi morali v dr-
žavi enkrat za vselej status 
gasilca tudi urediti, tako kot 
je treba,« je izjava gasilca, 
ki ne želi biti imenovan. V 
preteklih dneh je enako kot 
njegovi kolegi delal skoraj do 
onemoglosti. Da je lahko po-
magal drugim, si je v službi 
uredil tudi dopust.

In so šle hlače!
Znano je, da je bilo v pre-

teklih dneh najhuje v Šale-
ški dolini. Posledice nudenja 
pomoči soljudem se poznajo 
tudi na gasilski opremi. Kot 
nam je povedal podpoveljnik 
Gasilske zveze Šaleške doli-
ne Boris Brinovšek, je teža 
posredovanja uničila tudi 
motorno žago. Tja so vodil-
ni gasilskih društev v Žalcu, 
Celju in tudi Šmarju napotili 
dodatno še okoli 60 gasilcev. 
»Večja in manjša podjetja, 
lokali in picerije so ponujali 
hrano za naše gasilce. Kra-
jani in občani so cenili našo 
pomoč« je razlagal Brinov-
šek. Številne izraze hvale-
žnosti te dni dobivajo tudi 
gasilci prostovoljnih društev 
znotraj Gasilske zveze Zreče-
Vitanje, kamor spadajo PGD 
Zreče, Stranice, Gorenje pri 

Zrečah in Vitanje. V Zrečah 
je malo manjkalo, da se ni 
poškodoval gasilec. Med 
odstranjevanjem podrtega 
drevja je pravočasno odsko-
čil, da ni nanj padla veja. 
Med posredovanjem je bila 
tudi tam uničena motorna 
žaga.

Kolegi iz Avstrije 
takoj v Zreče
A bolj kot oprema so po-

membni gasilci, pravi po-
veljnik PGD Zreče Marijan 
Jelenko. Utrujeni so in iz-
mučeni. Tudi na območju 
Zreč je bilo namreč hudo in 
tudi tja so te dni morale do-
datne gasilske ekipe z drugih 
območjih, eno od trgovskih 
podjetij je ravno za tisto ob-
močje doniralo tri električne 
agregate. Brez razmisleka je 
na območje Zreč prišlo tudi 
precej gasilcev iz sosednje 
Avstrije. Zadnja ujma je ne-
dvomno pokazala, da gasilci 
potrebujejo še več zaščitne 
opreme, je dejal Jelenko. 
Glede na izmenjavo izkušenj 
z avstrijskimi kolegi je še 
dodal, da imajo prostovoljni 
gasilci v Avstriji svoj položaj 
bolje urejen. Da je resnično 
več posluha za status gasilca 
med ljudmi, kaže podatek, 
da je podjetnik s Stranic za 
gasilce na zreškem območju 
doniral 200 evrov, da so ime-
li dodatno za gorivo, ko so 
odšli na teren.

Gasilci tudi 
mediatorji
Ko so se začele razmere v 

nekaterih občinah na našem 
območju umirjati, gasilci 
niso končali delo, temveč so 
šli pomagat v druge regije. 
Tako je iz Gasilske zveze 
Šmarje pri Jelšah minuli ko-
nec tedna več kot deset enot 
odšlo v Cerknico in Loški Po-

tok, pred tem še dve ekipi v 
Šaleško dolino in še na neka-
tera območja, kjer so potre-
bovali pomoč. V nedeljo sta 
se domov na Šmarsko vrnili 
dve gasilski ekipi, ki sta bili 
na terenu dva dni nepretrgo-
ma. Tudi pri tamkajšnjih ga-
silcih bo zaključno poročilo 
po posredovanju pokazalo, 
da je je bilo uničenih nekaj 
intervencijskih oblek, nam je 
dejal poveljnik Gasilske zve-
ze Šmarje pri Jelšah Bogdan 
Krumpak.

Pomen gasilcev v stiski so 
občani občutili tudi na vojni-
škem območju. Tudi tisti, ki 
škode morda niso neposre-
dno občutili, so bile besede 
predsednika Gasilske zveze 
Vojnik-Dobrna Bena Poder-
gajsa: »Klicali so nas posa-
mezniki, ki sicer niso gasil-
ci, če lahko kako pomagajo. 
Še skavti iz naše občine so 
ponudili pomoč.« Sicer pa 
so tudi sami gasilci videli, 
kaj pomeni prava oprema. 
Ravno pred kratkim so v 
Vojniku in na Dobrni kupili 
motorne žage, še kako prav 
pa so jim prišli gasilci, ki so 
jih na tečajih uporabili za 
ravnanje z žago. So se pa iz 
zadnje ujme, tako je omenil 
Podergajs, naučili veliko tudi 
ljudje. Predvsem tisti, ki so 
bili v medsoseskem sporu. 
Kot je dodal, se je na terenu v 
času največje ujme dogajajo 
tudi to, da sosed ni pustil od-
straniti dreves, ki so zaradi 
žleda in snega ogrožala so-
sedovo hišo – samo zato, ker 
je bil z njim v sporu. Ne si-
cer veliko časa, a nekaj ven-
darle, je bilo na terenu zato 
namenjeno tudi pogovorom, 
da so to reševali. Gasilci so 
tako nastopili tudi v vlogi 
mediatorjev.

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: US
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Na gospodarskem oddel-
ku Okrožnega sodišča v 
Celju se je v sredo, 5 febru-
arja, nadaljevala obravnava 
spora med laško občino in 
Storitvenim podjetjem La-
ško, hčerinskim podjetjem 
nemške multinacionalke 
WTE. Podjetje občino toži 
zaradi neplačanih računov 
za čiščenje odpadnih voda 
od leta 2009 do 2011. Svoj 
pogled na zgodbo je tokrat 
pojasnil nekdanji župan 
Jože Rajh, v mandatu ka-
terega je občina podpisala 
koncesijsko pogodbo. Osta-
le vabljene priče na obrav-
navo niso prišle.

Kot smo že poročali, je ob-
čina en spor s podjetjem že 
izgubila v arbitraži, ko jo je 
podjetje tožilo zaradi nepla-
čanih računov do leta 2009. 
V novi tožbi WTE zahteva še 
plačilo računov od leta 2009 
do 2011. Na občini menijo, 

Spet vlom v 
parkomat

V preteklih dneh sta bila spet dva primera poskusa vloma 
v parkomata, in sicer na Teharski cesti in pri železniški 
postaji. Storilcu ni uspelo odnesti gotovine, je pa na vsakem 
parkomatu povzročil kar za okoli dva tisoč evrov škode.

Takšni vlomi v Celju sicer niso pogosti, se pa dogajajo. Na-
zadnje smo o tem poročali lani spomladi, ko so policisti tudi 
prijeli storilca, ki je takrat vlomil v kar 18 parkomatov v Celju. 
Takrat si je uspel nabrati 250 evrov, medtem ko je na parkoma-
tih povzročil za več kot 12 tisoč evrov škode. Pristojni podjetja 
ZPO, kjer so zadolženi za upravljanje s parkirišči ravno zaradi 
vlomov blagajno praznijo večkrat na dan. Zgodilo se je tudi, 
da so storilci v en parkomat vlomili dvakrat na dan in to samo 
nekaj minut zatem, ko so ga vzdrževalci popravili. Do zdaj 
so največkrat vlomili v parkomate pri križišču Oblakove in 
Ipavčeve ulice, v Aškerčevi ulici in pri parkirišču Tkanina.

Trčil v peško in 
odpeljal

V križišču Vodnikove ulice in Gledališkega trga v Celju se 
je v ponedeljek, okoli 11.30 ure zgodila prometna nesreča 
s pobegom.

Neznani voznik avtomobila sive barve je na prehodu za pe-
šce trčil v peško. Ženska je padla, voznik pa je sprva na kraju 
nesreče ustavil. Ko pa je peška stopila proti vozilu, je odpeljal v 
smeri Gregorčičeve ulice. Zaradi razjasnitve okoliščin policija 
naproša morebitne očividce, naj pokličejo na 113.

Led poškodoval 
peterico

Policisti iščejo voznika, ki je pretekli četrtek, ko so bile 
na našem območju izrazito zimske razmere, okoli 8. ure 
zjutraj, povzročil prometno nesrečo na avtocesti izven 
Šentruperta.

Neznani voznik je najverjetneje vozil proti Ljubljani, 
nakar je iz avtomobila, znamka ni znana, na osebno vo-
zilo, v katerem je bilo pet oseb, padel večji kos ledu. Vseh 
pet oseb se je v prometni nesreči lažje poškodovalo. Vse 
informacije morebitnih očividcev policija zbira na številki 
113 ali na anonimni številki policije 080 1200. To je bila 
že druga takšna nesreča le v nekaj dneh na Celjskem. 
Pred tem se je na podoben način poškodovala sopotnica 
v vozilu, na katerega je padel led s tovornjaka, ki je vozil 
na drugem avtocestnem pasu.

Dimnik povzročil 
požar

V nedeljo popoldne je zagorelo na stanovanjski hiši v 
Rečici ob Savinji. Do požara je prišlo zaradi dotrajanosti 
dimnika. Ogenj se je iz dimnika razširil na ostrešje.

Povzročeno škodo ocenjujejo na 5 tisoč evrov. Gasilci so 
morali požar gasiti tudi v Petrovčah, kjer je zagorela manjša 
vrtna uta. Do požara je prišlo zaradi kratkega stika na ele-
ktrični napeljavi.

SIMONA ŠOLINIČ

Neporavnani laški 
računi
Nekdanji župan, ki je podpisal pogodbo, ne vidi razlogov za razhajanja pri 
opravljenemu in zaračunanemu čiščenju odplak

Jože Rajh je kot priča povedal, da ob predaji županskega 
stolčka Francu Zdolšku Občina Laško še ni v celoti izpol-
nila svojih finančnih obveznosti do tega projekta. Je pa 
nekdanji župan dejal, da so bile »poti napeljane tako, da 
bi projekt lahko pripeljali do konca«. Dodal je, da se tudi 
podjetje WTE ni držalo aneksa, ki je določalo območje 
čiščenja in da se tega aneksa zaradi spleta več okoliščin 
naj ne bi držalo niti danes. Po njemu znanih informacijah 
koncesionar naj ne bi v celoti realiziral tudi odvoza fekalij 
iz delov občine, ki zaradi oddaljenosti niso priključeni na 
čistilno napravo. Kot je še dejal, sam roka za dokončanje 
gradnje čistilne naprave ni jemal strogo. »Glede na to, 
da je WTE prevzel koncesijo za 25 let, se mi je zdelo, da 
več časa kot bodo porabili za gradnjo, manj časa jim bo 
ostalo za obratovanje.«

Občina del plačila zadrži

Odvetnica laške občine 
Anja Jandrok je povedala, 
da so povprečni zneski ra-
čunov za čiščenje odpadne 
vode tudi iz časa, ko je bilo 
na čistilno napravo na za-
četku obratovanja priklo-
pljenih le nekaj deset go-
spodinjstev, znašali okoli 
80 tisoč evrov. To pomeni 
2.200 evrov na uporabni-
ka.

Matej Oset iz Pivovarne 
Laško in Robert Bizjak iz 
podjetja WTE, ki sta bila 
prav tako vabljena kot pri-
či, tokrat nista prišla. Svoje 
stališče bosta lahko poja-
snila 2. aprila, ko bodo v 
razpravno dvorano pova-
bljene tudi nekatere druge 
priče.

da so zaračunane količine 
očiščene vode previsoke, 
ker sprva na čistilno napra-
vo ni bilo priklopljenih toli-
ko gospodinjstev, saj kana-
lizacijsko omrežje še ni bilo 
zgrajeno. WTE pa vztraja 
pri določilih iz koncesijske 
pogodbe, ki je količine odpa-
dnih voda določila vnaprej.

Rajh: »Vse črno na 
belem«
Jože Rajh je občino vodil 

od leta 1998 do 2006. Leta 
2001 je po odločitvi občin-
skega sveta s podjetjem 
WTE podpisal koncesijsko 
pogodbo za gradnjo čistilne 
naprave in kanalizacijskega 
omrežja. Prav ta pogodba in 
njeni aneksi naj bi laški ob-
čini prinesli nemalo težav. 
Rajh je na pričanju dejal, da 
je bilo v pogodbi natančno 
določeno, na kakšen način 
bodo upoštevane količine 
odpadne vode in kakšna bo 
cena njihovega čiščenja, zato 
razhajanj po njegovih bese-
dah ne bi smelo biti.

Račune 
»pokasiral« novi 
župan
Aneks, da bo čiščenje vode 

namesto občanom koncesi-
onar zaračunaval občini, je 
utemeljil s pojasnilom, da so 

banke za odobritev kredita, 
potrebnega za gradnjo či-
stilne naprave, kot partnerja 
zahtevale občino in ne ob-
čanov. Ker so čiščenje odpa-
dnih voda uredili s pomočjo 
koncesije in laška občina 
ni bila investitorka, ni bila 
upravičena do predvidene-
ga nepovratnega evropskega 
denarja. Zato je gradnjo dela 
kanalizacijskega omrežja iz-
vzela iz koncesijske pogodbe 
in začela vode graditi sama, 
je dejal.

Vzrok za visoke račune je 
po njegovem mnenju v tem, 
da je koncesionar želel čim 
prej poplačati kapitalski vlo-
žek, ki ga je imel pri gradnji 
čistilne naprave. Ko je Rajh 
še bil na čelu občine, naj bi 

ta prejela samo en račun za 
strošek čiščenja odpadnih 
voda. Nekdanji župan se ne 
spominja, če je račun občina 
zavrnila ali poravnala, saj naj 
bi »dospel v predvolilnem 
času«.

TV

Občina Laško je čiščenje voda začela podjetjem zara-
čunavati leta 2010 in gospodinjstvom leta 2012. Vodja 
urada za gospodarske javne službe, okolje in prostor 
Andrej Kaluža je pojasnil, da občina poravna položnice, 
ki jih prejme od WTE samo v tistem delu, ki se nanaša 
na čiščenje odpadnih voda Pivovarne Laško, medtem 
ko plačila ostalih uporabnikov zadrži.

Obveznosti Pivovarne Laško predstavljajo približno 
tretjino vrednosti računa, ki mesečno znaša med 60 in 
80 tisoč evri. Preostanka občina po besedah Kaluže ne 
poravna, saj se ne strinja z oblikovano ceno. »V stroških 
so namreč všteti tudi kapitalski vložki v gradnjo čistilne 

naprave. Ti pa niso natančno dorečeni, saj sta imeli stro-
ške pri tej gradnji tako občina kot pivovarna. Dokler tega 
razmerja ne dorečemo in porazdelimo, računov ne bomo 
plačevali,« je povedal. Pri tem se, kot je zatrdil, laška obči-
na s predstavniki podjetja WTE dogovarja tudi o možnosti 
rešitve spora z mediacijo.

Občina je doslej na približno šestih kilometrih obstoječe-
ga omrežja zgradila dodatnih 34 kilometrov kanalizacijskih 
vodov, v naslednjih letih pa načrtuje še gradnjo okoli 10 ki-
lometrov. Podoben je tudi obseg kanalizacijskega omrežja, 
ki naj bi ga sprva zgradil koncesionar, nato pa je v projekt 
zagrizla občina sama.

INFO 113

Na Okrožnem sodišču v Celju in v njegovih organizacij-
skih enotah so v začetku tega leta reorganizirali delo na 
področju reševanja prekrškovnih zadev. Zdaj je namreč v 
Celju enotni oddelek, ki je namenjen obravnavi prekrškov 
s celotnega celjskega območja. Torej teh spisov ne rešu-
jejo več na okrajnih sodiščih, ki so izven Celja. V praksi 
to pomeni, da če je nekdo moral na obravnave zaradi 
storjenega prekrška v Slovenske Konjice ali v Šmarje pri 
Jelšah, bo moral zdaj v Celje.

Vsi »prekrški« zdaj v Celju
Sprememba pri sodni obravnavi prekrškov na Celjskem

Sedež novega oddelka je 
v Prešernovi ulici v Celju 
v stavbi okrajnega sodi-
šča. Vanj so prestavili tudi 

vse sodnice, ki so prej de-
lovale na ostalih okrajnih 
sodiščih celjskega sodnega 
okrožja, in vse sodno ose-

bje. Tudi zato je bilo v pre-
teklih tednih na hodnikih 
celjskega sodišča mogoče 
zaznati več novih obrazov 
in selitev pisarniških stva-
ri. Na Okrožnem sodišču 
v Celju pravijo, da sledijo 
prednostnim nalogam, ki jih 
je že lani začrtalo Vrhovno 
sodišče Republike Slovenije 
in se nanašajo predvsem na 
čas reševanja prekrškovnih 
zadev. Lani junija sta se 

namreč vrhovno sodišče in 
Vlada Republike Slovenije 
s podpisom listine zaveza-
la, da bosta poskrbela za 
skrajšanje časa postopkov. 
S takšnim načinom organi-
ziranja poslovanja sodišč 
želijo predvsem poenotiti 
standarde poslovanja vseh 
organizacijskih enot celjske-
ga okrožja. »Predvsem pa 
vsem strankam omogočiti, 
da o njihovih pravicah in 

obveznostih sodišče odloči 
v enakem ali primerljivem 
času na ravni celotnega 
okrožja. Uspešnost poslo-
vanja sodišč je odvisna 
predvsem od pristopa posa-
meznih sodišč k organizaciji 
poslovanja. Ugotovljeno je 
namreč bilo, da način or-
ganiziranosti poslovanja 
sodišča neposredno vpliva 
na kakovost pravnih postop-
kov in procesov, predvsem 
pa na čas reševanja zadev,« 
pojasnjuje direktorica Okro-
žnega sodišča v Celju Kseni-
ja Ručigaj. Prenos spisov o 
prekrških in njihove obrav-
nave v Celju naj bi tako na 
dolgoročno prinesel še kraj-
ši čas postopkov.

SŠol
Foto: arhiv NT (GrupA)

Ali iz Ljubljane tiho in počasi pri-
hajajo spremembe, ki nakazujejo 
ukinitev vseh okrajnih sodišč na 
Celjskem?
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ČETRTEK, 13. februar
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
6.30 Vaše mnenje šteje, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.30 Poročilo PU Celje, 8.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 10.00 Novice, 12.00 Novice, 12.15 Odmev, 
14.00 Regijske novice, 14.10 Kalejdoskop, 15.00 Šport da-
nes, 15.30 Dogodki in odmevi RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 
Skladbi tedna (domača, tuja), 18.00 Odmev – ponovitev, 
19.00 Novice, 19.15 Kalejdoskop – ponovitev, 24.00 SNOP 
(Radio Celje)

PETEK, 14. februar
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
6.30 Vaše mnenje šteje, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.30 Poročilo PU Celje, 8.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 10.00 Novice, 11.15 Radi ste jih poslušali, 
12.00 Novice, 12.15 Od petka do petka, 13.00 Kulturni 
mozaik, 14.00 Regijske novice, 14.10 Hit lista Radia Celje – s 
hiti prežeto popoldne, 15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki in 
odmevi RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 Skladbi tedna (doma-
ča, tuja), 18.00 Poglejte v zvezde z Gordano in Dolores, 
19.00 Novice, 19.15 Gostimo gostoljubnega glasbenega 
gurmana, 20.00 Clubbing z DJ Teom, 24.00 SNOP (Radio 
Velenje)

SOBOTA, 15. februar
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 8.00 Poročila, 8.45 Skladbi 
tedna (domača, tuja), 9.15 Otroški radio, 10.00 Novice, 
11.00 Kulturni mozaik, 11.20 Kuhajmo skupaj, ponovitev, 
12.00 Novice, 12.15 Tedenski osir, 14.00 Regijske novice, 
14.15 Gostimo gostoljubnega glasbenega gurmana, pono-
vitev, 15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki in odmevi RaSlo, 
17.00 Kronika, 18.00 Lestvica - 20 vročih Radia Celje, 
19.00 Novice, 24.00 SNOP (Radio Velenje)

NEDELJA, 16. februar
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 8.00 Poročila, 8.45 Skladbi 
tedna (domača, tuja), 9.10 Luč sveti v temi, 10.00 Novi-
ce, 10.10 Znanci pred mikrofonom, 11.15 Tedenski osir 
– ponovitev, 12.00 Novice, 12.10 Pesem slovenske dežele, 
13.00 Čestitke in pozdravi, 24.00 SNOP (Radio Velenje)

PONEDELJEK, 17. februar
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
6.30 Vaše mnenje šteje, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.30 Poročilo PU Celje, 8.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 9.15 Predstavitev skladb za domačo in tujo 
pesem tedna, 10.00 Novice, 10.15 Ponedeljkovo športno 
dopoldne, 12.00 Novice, 12.15 Vaš zakaj, naš zato, 13.00 
Kulturni mozaik, 13.15 Izbiramo skladbi tedna, 14.00 Re-
gijske novice, 15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 Skladbi tedna (domača, tuja), 
18.00 Znanci pred mikrofonom, ponovitev, 19.00 Novice, 
19.15 Katrca, 24.00 SNOP (Radio Slovenske gorice)

TOREK, 18. februar
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
6.30 Vaše mnenje šteje, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.30 Poročilo PU Celje, 8.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 9.15 Zdravo z naravo, 10.00 Novice, 12.00 
Novice, 12.15 Male živali, velike ljubezni, 13.00 Kulturni 
mozaik, 14.00 Regijske novice, 15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 Skladbi 
tedna (domača, tuja), 18.00 Strokovnjak svetuje, 19.00 
Novice, 19.15 Zadnji rok z Boštjanom Dermolom, 24.00 
SNOP (Radio Slovenske gorice)

SREDA, 19. februar
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
6.30 Vaše mnenje šteje, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.30 Poročilo PU Celje, 8.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 10.00 Novice, 10.15 Kuhajmo skupaj, 11.15 
Zeleni val, 12.00 Novice, 13.00 Kulturni mozaik, 13.20 
Mali O – pošta, 13.30 Mali O – klici, 14.00 Regijske novi-
ce, 14.15 Poudarjeno, 15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki 
in odmevi RaSlo, 16.20 Filmsko platno, 17.00 Kronika, 
17.45 Skladbi tedna (domača, tuja), 18.00 Pop čvek, 19.00 
Novice, 19.15 Zeleni val, ponovitev, 24.00 SNOP (Radio 
Slovenske gorice)

TEDENSKI SPORED 
RADIA CELJE

TUJA LESTVICA
	 1.	 HAPPY	-	PHARRELL	WILLIAMS	(4)
	 2.	 CAN’T	REMEMBER	TO	

FORGET	YOU	-	SHAKIRA	FEAT.	
RIHANNA	 (3)

	 3.	 TEAM	–	LORDE	 (5)
	 4.	 GHOST	TOWN	-	JAKE	OWEN	 (4)
	 5.	 I	WANT	IT	ALL	–	KARMIN	 (3)
	 6.	 MILLIONAIRE	-	SCOUTING	

FOR	GIRLS	 (1)
	 7.	 INSTANT	CRUSH	-	DAFT	PUNK	

FT.	JULIAN	CASABLANCAS	 (5)
	 8.	 RUDE	–	MAGIC!	 (2)
	 9.	 SELFIES	-	NINA	NESBITT	 (2)
	10.	 QUEENIE	EYE	–	PAUL	

McCARTNEY	 (1)

DOMAČA LESTVICA
	 1.	 VZEM’	SI	ČAS	–	ANU	 (2)
	 2.	 HČI	VAŠKEGA	UČITELJA	–	MI2	 (6)
	 3.	 POT	V	NEZNANO	–	

MAGRATEJA	 (4)
	 4.	 ZGODBA	ZASE	-	IN	&	OUT	 (5)
	 5.	 POZITIVNE	MISLI	-	DAN	D	 (1)
	 6.	 NJENA	POT	–	LAVENDER	 (2)
	 7.	 POHITIVA	–	PHONOMONICS	 (5)
	 8.	 NOVI	SVET	-	SOULGREG	

ARTIST	 (3)
	 9.	 PIR	-	SELL	OUT	 (2)
	10.	 NE	MOREM	–	SONS	 (1)

PREDLOGA ZA TUJO 
LESTVICO:
ADORE	YOU	–	MILEY	CYRUS
THE	SILENCE	-	BASTILLE

PREDLOGA ZA DOMAČO 
LESTVICO:
POLJUB	NA	KLOPCI	-	NINA	
PUŠLAR
NAJIN	SVET	-	NIKKA

Lestvico	20	vročih	lahko	poslušate	
vsako	soboto	ob	18.	uri.	Za	svoje	
najljubše	skladbe	lahko	glasujete	na	
spletni	strani	www.radiocelje.com.

20 vročih 
Radia Celje

PREDLOGI

	 1.	 ANSAMBEL	AKORDI:	Najina	zgodba
	 2.	 ATOMIK	HARMONIK:	Natoči	ga,	

kelnarca
	 3.	 ANSAMBEL	AZALEA:	Daj,	daj
	 4.	 PRIMORSKI	FANTJE:	Ledene	rože
	 5.	 ANSAMBEL	SEKSTAKORD:	Čaka	me	

ljubi

Po slovensko 
s Katrco

RADIO, KI GA BEREMO

Življenje in delo celjske 
svetovne popotnice Alme 
M. Karlin že osemnajst let 
raziskuje kulturna antro-
pologinja in etnologinja 
Barbara Trnovec iz Pokra-
jinskega muzeja Celje, v 
sklopu katerega je od leta 
2009 v celjski Stari grofiji 
na ogled stalna razstava 
Alma M. Karlin Poti.

Trnovčeva je življenje te 
znane Celjanke začela ljubi-
teljsko raziskovati leta 1997, 
ko jo je pot zanesla v Celje, 
in leta 2004 še znanstveno 
pod mentorstvom prof. dr. 
Zmaga Šmitka. Ugotovila je, 
da obstajajo številna besedi-
la o tej Celjanki, v katerih so 
navedeni neresnični podatki, 
ki so se v vseh teh letih do-
dobra zakoreninili v javno-
sti. V tokratni oddaji Znanci 
pred mikrofonom se bomo z 
Barbaro Trnovec pogovarjali 
prav o izmišljotinah o Almi-
nem življenju in nenazadnje 
o njenih moških. Pogovoru 
prisluhnite to nedeljo nekaj 
minut čez 10. uro na Radiu 
Celje. Bodite v naši družbi!

ŠO
Foto: arhiv NT (GrupA)

Tokrat o moških 
Alme M. Karlin

Barbaro Trnovec iz Pokrajinskega muzeja Celje navdušujeta predvsem 
Almin pogum in ljubezen do učenja.

Se česa naučimo iz 
vremenskih ujm?

Vreme je ponovno pokazalo svojo moč. Žled je tudi v krajih na Celjskem povzročil veliko 
škode. Pri odpravi posledic še vedno pomagajo poklicni in prostovoljni gasilci, predstavniki 
civilne zaščite, gozdarji, električarji, tudi vojaki. Natančna škoda še ni znana, očitno pa bo 
njeno poplačilo tudi tokrat predvsem na plečih občin in posameznikov. V oddaji Odmev na 
Radiu Celje se bomo tokrat spraševali, ali se ljudje, tako strokovnjaki kot družba nasploh, 
iz tovrstnih naravnih nesreč, ki so vse pogostejše, sploh kaj naučimo. Spraševali se bomo, 
ali so pristojne službe uspele uskladiti svoje aktivnosti in koliko si dejansko pomagajo med 
seboj, ali bi bilo mogoče kakorkoli preprečiti oz. zmanjšati škodo, ki je nastala v gozdovih, 
in zakaj je toliko električnih kablov še vedno v zraku in ne pod zemljo. Zanimalo nas bo 
tudi, kakšna je v takšnih situacijah vloga državljanov. Tudi vi boste dobili priložnost, da z 
nami delite svoje mnenje, in sicer danes, v četrtek, po 12. uri.
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MOTORNA 
VOZILA

PRODAM

GOLF 4 diesel, letnik 1999, avtomatik, 
odlično ohranjen, prodam. Telefon 031 
374-877.� 414

KUPIM

OSEBNO vozilo, od letnika 2000, v kakr-
šnem koli stanju, kupim. Telefon 041 
708-497.� 93

AVTO, lahko je poškodovan ali v okvari, 
od letnika 1998 naprej, kupim. Telefon 
041 654-667.� 289

POSEST

PRODAM

DOBRNA, Klanc. Prodam mešani gozd; 
26.464 m², za 13.000 EUR. Prodam 
tudi stanovanjsko hišo z gospodarski-
ma poslopjema; 873 m² dvorišča ter 
1.647 m² pašnika, za 36.500 EUR. 
Informacije po telefonu 041 708-198.
� n

CELJE, Šentjungert. Prodava več zazidlji-
vih parcel za zidanice, z delno ureje-
no projektno dokumentacijo, cena od 
13.000 do 29.500 EUR. Informacije po 
telefonu 041 708-198.� n

LAŠKO, Plazovje. Prodava stanovanjsko 
hišo, grajeno med 1993 in 2000, sku-
pne stanovanjske površine približno 83 
m² (klet + pritličje), staro stanovanjsko 
hišo – zemljišče pod stavbo 50 m² in 
gospodarski objekt z nadstrešnico v iz-
meri približno 54 m², kmetijskega in 
stavbnega zemljišča približno 17.400 
m², priključki: voda, elektrika, skupaj 
za 109.500 EUR. Informacije po tele-
fonu 041 708-198.� n NOVA Cerkev, Lemberg. Prodava sta-

novanjsko hišo na naslovu Lemberg 
pri Novi Cerkvi 9/b, 121,90 m² neto 
tlorisne površine, s kletjo, odprtim bal-
konom, shrambo, kurilnico ter odprto 
teraso, pripadajoče zemljišče: travnik 
v izmeri 132 m², travnik v izmeri 1.416 
m², travnik v izmeri 314 m², pašnik v 
izmeri 111 m², ogrevanje na kurilno 
olje ali trdo kurivo, priključki: elek-
trika, voda, telefon, za 68.500 EUR. 
Informacije po telefonu 041 708-198.
� n

KUPIM

V CELJU kupim hišo, lahko je tudi v slab-
šem stanju. Telefon 041 866-822.
� 435

Odkup

zlata-srebra
GOTOVINA TAKOJ!!!

ZLATARNA AdAMAS
Trg celjskih knezov 4, 3000 Celje

03/5442-180
Mitja Udovč, s.p., Celje

15%

ROČNA AVTOPRALNICA GRA-
JŽL; Teharska cesta 35, Celje, pon.–
pet. 9.00–16.00, sob. 10.00–16.00, 
ned. 10.00–14.00; dežurni telefon 
070 771-262. NAROČNIKI Novega 
tednika 5 % popusta!

- SLIkOPLeSkARSTVO PeTeR
OCVIRk s.p., Arja vas 56a, 3301 
Petrovče, nudi 15% popust na vse 
storitve. Popusti se ne seštevajo. 
Tel.: 041 346 328
- CVeTLIČARNA IN DARILNI 
BUTIk NATAŠA, NATAŠA
HRIBeRNIk, s.p., Drofenikova 
ulica 15, 3230 Šentjur,
podarja 10% popust na vse svoje 
storitve
- AVTO SAFIR, PROFeSIONALNO 
POLIRANJe IN GLOBINSkO ČI-
ŠČeNJe AVTOMOBILA, Jolanda 
Salamon s.p., Delavnica: PGD Celje 
- Gaberje, Mariborska cesta 80/b, 
3000 Celje. Telefon: 041-698-283. 
www.avtosafir.com - 10% popust 
na vse svoje storitve

ODDAM

UREJEN poslovni prostor, 28 m², z dvori-
ščem, za priročno delavnico, skladišče 
ali podobno, ob cesti Arclin–Ljubečna, 
oddam v najem. Telefon 041 262-063.
� 436

STANOVANJE

PRODAM

ŠTORE, Lipa. Opremljeno, vseljivo trisob-
no stanovanje z garažo, nizek blok, 
prodam za 78.000 EUR. Telefon 041 
847-093.� 320

KUPIM

V CELJU kupim stanovanje do 55 m², lah-
ko je tudi v slabšem stanju. Telefon 
041 966-822.� 435

ODDAM

STANOVANJE v Celju, na Lavi, Pucova uli-
ca, 33 m², novo opremljeno, oddam. 
Telefon 051 351 676.� p

GARSONJERO na elitni in mirni lokaciji v 
Celju, cena 200 do 220 EUR + varščina, 
oddamo. Telefon 051 653-812.� 425

GARAŽA

ODDAM

RIBIŠKA družina Celje, Čopova 19, Celje 
daje v najem garažo v garažni hiši v 
Vojkovi ulici v Celju. Garaža se nahaja 
v pritličju – prvo garažno mesto. Vse in-
formacije po telefonu (03) 492-8640, 
ob torkih od 8. do 12. in četrtkih od 8. 
do 12. ure.� n

CELEIA - MESTO POD MESTOM
Sobota, 22. februar 2014, ob 11.00

GROFJE CELJSKI
Sobota, 15. februar 2014, ob 11.00

F
E
B
R
U
A
R

Otroška delavnica

IZDELAJ ČELADO RIMSKEGA VOJAKA
Sobota, 22. februar 2014, od 10.00 do 12.00

Info in najave za otroške delavnice:  E: muzej@pokmuz-ce.si, info@pokmuz-ce.si;  
  T: 03 428 09 62, 03 428 09 50 

P o k r a j i n s k i  m u z e j  C e l j e

Javna vodstva

Predavanje

VALENTINOVO Z ALMO 
IN NJENIMI MOŠKIMI
Petek, 14. februar 2014, ob 17.00

STROJI

PRODAM

TRAKTORSKI viličar prodam. Cena po do-
govoru. Telefon 041 547-769.� Š�36

NOŠENO traktorsko škropilnico Agromeha-
nika, sadjarsko-vinogradniško, 200 l, 
prodam. Telefon (03) 748-3113, 041 
585-004.� 442

KUPIM

TRAKTOR, do 90 KM, lahko poškodovan 
ali v okvari in ostalo kmetijsko meha-
nizacijo, kupim. Telefon 040 507-060.
� 289

TRAKTOR, prikolico, kosilnico, motokul-
tivator in drug stroj, tudi v okvari, 
kupim. Telefon 041 425-703.� 354

TRAKTOR Deutz, Zetor, Imt, Ursus, Tomo 
Vinkovič, Štore kupim. Telefon 070 
644-195.� p

MALI OGLASI / INFORMACIJE
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Pomlad bo na tvoj vrt prišla 
in čakala, da prideš ti, 
in sedla bo na rožna tla 

in jokala, ker te ni. 
(S. Gregorčič)

Z A H VA L A

Ob boleči in nenadomestljivi 
izgubi našega dragega

IVANA BELEJA
Žoharjevega Ivana 

z Zgornje Rečice pri Laškem

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
sosedom in znancem, ki ste z nami sočustvovali in nam v 
težkih trenutkih bolezni in slovesa našega dragega moža 
in ata kakorkoli pomagali. S spoštovanjem in hvaležno-
stjo se bomo spominjali vseh izrečenih besed sožalja, 
tolažbe, ljubečih stiskov rok, ganljivega nagovora, čutno 
zapetih pesmi, odigrane žalostinke, lepo opravljenega 
cerkvenega obreda in čutečega spremstva rudarjev. Hvala 
praporščakom za izkazano čast ob slovesu. Iz srca hvala 
vsem za darovano cvetje, sveče, sv. maše, vsem, ki ste se 
mu poklonili in ga v tako velikem številu pospremili na 
njegovi zadnji poti. Tebi, dragi mož in ata, ki si za zmeraj 
zaspal v neskončni čas in hkrati ostal še tu, del nas, pa za 

vse, kar si nam v življenju dal, še enkrat HVALA TI!

Žalujoči: žena Micka, sin Slavko, hčerka Danica 
z Brankom, vnukinji Irena z Markom in Tanja ter 

pravnukinja Zarja
445

Dobrota tvojih rok ne mine, 
čas ohranja nam spomine 

in hvaležne misli nate.

Z A H VA L A

Zapustil nas je dragi oče, stari 
ata, praded, stric in svak

BRANKO VOGA
iz Javorja 

(1937 - 2014)

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, 
sosedom, prijateljem in znancem, ki ste nam bili v po-
moč, nam izrazili sožalje, darovali sveče, za svete maše 
ter ga v velikem številu pospremili na njegovi zadnji 

poti.
Posebej se zahvaljujemo osebju Doma upokojencev 
Šmarje pri Jelšah za oskrbo v zadnjih mesecih njegovega 
življenja, župniku gospodu Marku Šramlu za skrbno in 
lepo opravljen cerkveni obred, cerkvenim pevcem sve-
tega Urbana za ubrano petje, gospodu Mirku Čandru za 
izrečene čustvene poslovilne besede, pevcem za odpete 
žalostinke, trobentaču in pogrebni službi Zagajšek iz 

Šentjurja.

Žalujoči vsi njegovi: hčerki Branka, Zdenka in sin 
Matej z družinami ter vnuki in pravnuki

p

Z A H VA L A

V 82. letu nas je zapustil

LUDVIK 
JAKOB
nazadnje je bival v 

Špesovem domu v Vojniku
(11. 7. 1932 – 28. 2. 2014)

Ob nepričakovani izgubi ata, brata in strica se is-
kreno zahvaljujemo vsem sodelavcem, sosedom, 
znancem, prijateljem in Cinkarni Celje za darovano 
cvetje in sveče, za vsa izrečena sožalja in darovane 
maše. Hvala duhovniku Jožetu Planinšku za opra-
vljen obred in pevcem za odpete žalostinke. Iskrena 
hvala vsem, ki ste ga v tako velikem številu pospre-

mili na njegovi zadnji poti.

Žalujoči vsi njegovi
r

NAROČITE

IME IN PRIIMEK:

ULICA:

KRAJ:

DATUM ROJSTVA:

Naročam Novi tednik za najmanj 6 mesecev

PODPIS:

NT&RC d.o.o. bo podatke uporabljal samo za potrebe naročniške službe Novega tednika.

NAROČILNICA      NAROČILNICA NAROČILNICA Novi tednik vam dostavimo na dom. 
V prosti prodaji stane četrtkova 
izdaja – dva časopisa v enem in TV-
Okno – 2,50 evra.

Dodatni popusti pri plačilu naroč-
nine vnaprej: 7 % pri plačilu za eno 
leto, 3,5 % pri plačilu za pol leta, 2 % 
pri plačilu za tri mesece.

Ugodnosti za naročnike: brezplačno prejemajo vse posebne izdaje 
Novega tednika, imajo pravico do štirih brezplačnih malih oglasov 
in dveh čestitk na Radiu Celje.

Novi tednik že 69 let. Piše o življenju in delu prebivalcev z območja 33 občin.

OB ČETRTKIH – INFORMACIJE IZ VAŠEGA KRAJA – ZGODBE S CELJSKEGA

MALI OGLASI / INFORMACIJE

OPREMA

PRODAM

KAVČ, ki se raztegne v posteljo, prodam. 
Telefon 031 638-934.� 402

AKUSTIKA

ODDAM

TV Sony, ekran 70, dobro ohranjen, od-
dam. Telefon (03) 573-9332.� 421

ŽIVALI
PRODAM

PRAŠIČE, od 30 do 200 kg, domača hra-
na, možna rezervacija kolin in dostava, 
prodamo. Telefon 031 311-476.� p

KOKOŠI nesnice, mlade, grahaste, rjave, 
črne, štajerke in bele lahke, prodamo. 
Nakup 10 nesnic – petelin brezplačno. 
Telefon 031 461-798, 041 582-119, 
070 270-438, (03) 5471-244, 041 
763-800, (03) 5472-070.� p

KOKOŠI nesnice, jarkice (rjave in bele), 
tik pred nesnostjo, stare 19 tednov, 
prodamo. Pripeljemo na dom. Telefon 
041 710-113.� p

TRI bikce, rjave pasme, stare 14 dni, pro-
dam. Cena po dogovoru. Telefon 031 
275-348.� 381

PRAŠIČE, domače vzreje, težke od 30 
do 150 kg, prodam. Domača hrana, 
možna dostava. Andrejeva kmetija iz 
Jazbin, telefon 031 509-061.� n

TELIČKE simentalke, 150 do 200 kg, pro-
dam. Telefon 041 794-301.� 400

KRAVO, teličko in bikca, vsi so simentalci, 
prodam. Telefon 041 596-475.� 406

PRAŠIČA za zakol, težkega 150 kg, pro-
dam. Telefon (03) 5795-668.� 410

MLADO kravo za zakol prodam. Telefon 
041 958-884.� 414

PRAŠIČE, domače reje, od 40 do 50 kg, 
mesni tip, prodamo. Telefon 031 544-
653.� Š�33

TELICO, staro 4 mesece, pasma LS, mesna-
ti tip, težko 170 kg, prodam. Cena po 
dogovoru. Telefon 031 407-219.� 417

BIKCA in teličko, simentalca, stara pri-
bližno 3 tedne, prodam. Telefon 031 
840-282.� 415

TELIČKO, težko 160 kg, prodam. Telefon 
051 450-110.� L�26

TELICO simentalko, težko 270 kg, možna 
dostava, prodam. Telefon 031 639-
370.� L�27

PONI kobilico, brejo ter bikca in telico, 
težka 220 in 370 kg, prodam. Telefon 
031 709-823.� 422

BIKCA simentalca, 260 kg, pašen, eko 
reja, teličko simentalko, 250 kg, pa-
šno, eko reja, možen prevoz, prodam. 
Telefon 070 866-657.� 434

KRAVO simentalko, po telitvi, težko 600 
kg, prodam. Telefon (03) 5792-174, 
031 422-606.� 423

KRAVO simentalko, z drugim teličkom, 
starim en mesec, prodam. Telefon 
041 892-601.� 430

BIKCA in teličko, 120 do 130 kg, prodam 
ali menjam za drva, brejo kravo. Tele-
fon 031 424-547.� 440

DVE telički, stari 14 dni, prodam. Telefon 
(03) 573-8140.� 444

TELIČKO simentalko, staro 14 dni in dva 
bikca, čb, eden križan s simentalcem, 
prodam. Telefon 041 920-416.� 453

KUPIM

DEBELE krave in telice za zakol ter suhe za 
dopitanje kupim. Plačilo takoj + davek. 
Telefon 040 647-223.� Š�256

VSE vrste krav in telic, plačilo takoj, 
najboljše plačilo v februarju, kupim. 
Telefon 041 544-270.� p

DEBELE in suhe krave in telice za izvoz, 
plačilo takoj, kupim. Telefon 041 653-
286.� Š�24

KRAVE in telice za zakol in dopitanje ku-
pim. Telefon 031 743-351.� 219

TELIČKO simentalko, težko od 100 do 130 
kg, kupim. Telefon 031 840-282.�415

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

SLAMO in seno, velike bale, 400 do 500 
kg, 2,4 x 1,2 x 1 m, slama 129 EUR/t 
– za krave mlekarice, seno 189 EUR/
t + 9,5 % DDV, prodam. Telefon 041 
560-068, Dušan.� p

SENO v kockah, približno 70 kosov, s hri-
bovitega predela, ročno spravljeno, do 
10 kosov po 4 EUR, več po 3,5 EUR, 
prodam. Telefon 031 490-500.� 389

SILAŽNE bale (seno) prodam ali menjam 
za govedo. Telefon 041 245-894.
� Š�32

SENO v kockah, primerno za konje ali 
bike, prodam. Cena po dogovoru. 
Telefon 031 407-219.� 417

SLADKO seno v kockah prodam. Šentjur, 
telefon 041 641-333.� p

BALE sena, otava, fi 135, prodam. Telefon 
031 862-081.� 443

OSTALO

PRODAM

BUKOVA drva, kratko nažagana, na pale-
tah, metrska ali hlodovina, z dostavo, 
ugodno prodam. Telefon 051 359-555; 
www.drva.info.� n

BUKOVA metrska ali kratko nažagana 
drva prodam. Možna dostava. Ugodno. 
Telefon 070 376-076.� p

RAZLIČNO velike kmečke koše, pletene iz 
trt, prodam. Šmarje, telefon 031 876-
179.� 409

TELICO, mešane pasme, LB + ČB, brejo 8 
mesecev, lepo, 180 kg teličko simental-
ko, diatonično harmoniko Lanzinger, 
Be, Es, As diamant s 4 poltoni, staro 
eno leto in BCS diesel, motor Lambor-
ghini, kot nova, prodam. Telefon 031 
866-924.� 419

ŠTEDILNIK, desni, na trda goriva, lepo 
ohranjen, nerjaveča pločevina in je-
klene verige za traktor TV 30 Kararo, 
750-16. prodam. Telefon 051 624-250.
� 404

BUTRNIK za ročno izdelavo butar in Rem-
sov stiskalnik za aluplast cevi prodam. 
Telefon 031 611-745.� 427

DRVA, nacepljena na dolžino 33 cm, cena 
220 EUR/4 m, prodam. Valentina, te-
lefon 041 880-226, (03) 746-2900.
� 449

PODARIM
DVA dvoseda in trosed, sedežno garnituro, 

zastekljena okenska krila, balkonska 
vrata in barvni televizor podarim. 
Telefon (03) 748-3113, 041 585-004.
� 442

ZMENKI
SI želiš nov začetek? Moški, vegetarijanec, 

športnik iz Ljubljane, urejen, podjetnik, 
47 let, 174 cm, te vabi na neobvezno 
sadno kupo. Bodi brez obveznosti, pri-
jetnega videza. Telefon 041 843-364.
� p
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Odšel je tja, kjer ni gorja 
in ne bolečine, 

tja, kjer vsa bolečina mine, 
tam, kjer je le tema 

in tišina, 
naj duša njegova 

v miru počiva.

Z A H VA L A

Zapustil nas je dragi mož, ata, dedi, tast in brat

BOGOMIR – 
ANTON KOŽELJ

iz Leskovca 
(15. 2. 1944 – 19. 1. 2014)

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem soro-
dnikom, sosedom, znancem in prijateljem, ki ste bili v 
teh težkih trenutkih z nami, nam izrazili ustna in pisna 
sožalja, darovali sveče in za svete maše in ga pospre-
mili na njegovi zadnji poti. Hvala gospodu župniku 
Alojzu Kostanjšku za opravljen obred in sveto mašo, 
gospodu Ofentavšku za poslovilni govor, pevcem in 

trobentaču.
Iskrena hvala vsem.

Žalujoči vsi njegovi
p

Tam, kjer si ti, 
ni sonca ne luči, 
le tvoj nasmeh 

nam v srcih še živi 
in nihče ne ve, 
kako zelo boli.

V  S P O M I N

Letos mineva 17 let, kar nas 
je zapustil naš dragi

VANČI ZDOVC
iz Laškega

Hvala vsem sorodnikom in prijateljem, ki v njegov spo-
min prižgete svečo in postojite ob njegovem grobu.

Žalujoča žena Štefka
L 30

Srce je omagalo, 
tvoj dih je zastal, 

a nate spomin 
bo večno ostal.

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi drage 
mame, babice in prababice

TEREZIJE PAINKRET
iz Podvina pri Polzeli 37 b, Polzela 

(14. 9. 1932 – 28. 1. 2014)

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste se dotaknili 
njenega življenja in jo skupaj z nami pospremili na 

zadnjo pot. Vsem še enkrat hvala.

Žalujoči vsi njeni
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Kako je prazen dom, dvorišče, 
naše oko zaman te išče, 
ni več tvojega smehljaja, 

le trud in delo tvojih rok ostaja.

Z A H VA L A

Po dolgoletni bolezni nas je 
zapustil dragi mož, oče, dedi 

in brat

ANTON GOLEŽ
iz Šentjurja 

(15. 9. 1941 – 31. 1. 2014)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, pri-
jateljem in znancem za izrečena sožalja, darovano cvetje, 
sveče, svete maše, darove cerkvi in ostalo pomoč. Iskrena 
hvala članom Lovske družine Šentjur za organizacijo lo-
vskega pogreba in župniku g. Vinku Čonču za opravljen 
cerkveni obred. Hvala govornikoma g. Mirku Čandru in 
g. Branetu Podgoršku, pevcem, rogistom, praporščakom, 
Čebelarskemu društvu Šentjur, pogrebni službi Zagaj-
šek, sosedi Tončki Rakuša in članom župnijske Karitas 
za opravljene molitve. Posebna zahvala osebju Splošne 
bolnišnice Celje, dr. Čoloviću, dr. Pekarovićevi za vso 
skrb, obiske na domu in spodbudne besede v zadnjih 
dneh, medicinski sestri Verici Krajnc ter osebju Lekarne 

sveti Jurij.
Hvala vsem, ki ste ga v tako velikem številu pospremili 

na njegovi zadnji poti.
Žalujoči: žena Tonika, hčeri Jožica in Marjeta z 
družinama, sestra Olga z družino in brat Slavo z ženo 

Ingrid
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Z A H VA L A

Ob boleči izgubi 
dragega moža, 
očeta, dedija

EDVARDA 
PLEMENITAŠA

iz Klanjškove ulice 10, Celje

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prija-
teljem, znancem in sosedom, da ste ga pospremili 
na njegovi zadnji poti, nam izrekli pisno in ustno 

sožalje. Hvala za darovano cvetje in sveče.

Žalujoči vsi njegovi
432

Odšla je tja, 
kjer solze ne bolijo, 

odšla je tja, 
kjer misel se konča, 

odšla je tja, kjer sanje oživijo, 
odšla je tja in tam je zdaj 

doma.

V  S P O M I N

13. februarja 2014 je minilo 5 let, 
kar nas je zapustila draga

MELITA VOLAVŠEK
Boleča je izguba, ne glede na to, koliko časa smo 

preživeli z ljubljeno osebo.
Hvaležni smo, da nam je bila dana čast preživeti vsaj 

nekaj časa z našim zakladom.

Njeni najdražji
433

Poroke
Laško
Zlato poroko sta prazno-

vala zakonca Ana in Daniel 
CENTRIH iz Trobnega Dola.

Smrti
Celje
Umrli so: Ignac MAGDIČ 

iz Šmartnega v Rožni dolini, 
63 let, Ivan KUDER iz Griž, 
77 let, Terezija PAINKRET 
s Polzele, 81 let, Vincencij 
ŽMAHAR iz Šentjurja, 82 let, 
Viktorija EREMITA iz Tabo-
ra, 84 let, Rafael AJDNIK iz 
Celja, 79 let, Branko VOGA 
iz Celja, 77 let, Ana VODOV-
NIK iz Celja, 70 let, Edvard 
PLEMENITAŠ iz Celja, 81 let, 
Cecilija VERBOTEN iz Celja, 
93 let, Josip PASARIĆ iz Ce-

lja, 47 let, Vinko MOČNIK iz 
Celja, 67 let.

Laško:
Umrl je: Janez BELEJ iz 

Zgornje Rečice, 83 let.
Šmarje pri Jelšah
Umrli so: Alojzija REZEC 

iz Pilštanja, 75 let, Marija 
BRAČUN iz Vetrnika, 93 
let, Liza RANČAN iz Poklek 
pri Podsredi, 104 leta, Ema 
ZENDZIANOVSKY iz Celja, 
97 let, Olga JELOČNIK iz Lju-
bljane, 91 let.

Žalec
Umrli so: Karl ŠVENT iz 

Gotovelj, 67 let, Silva Ma-
rija HOLOBAR iz Vrbja, 82 
let, Marija BLAGOTINŠEK s 
Polzele, 85 let.

Mozirje
Umrli so: Amalija STRO-

ŽIČ iz Črete pri Kokarjah, 
64 let, Franc PETERKA iz 
Zgornjih Kosez, 77 let, Ma-
rija NUČIČ iz Zapuž, 80 let, 
Pavla TROGAR iz Ljubnega 
ob Savinji, 74 let.

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi drage mame, 
sestrične, ome in prababice

FINIKE 
KRAJNC

iz Podgorja v Celju

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijate-
ljem, sosedom in sodelavcem, ki ste jo v tako velikem 
številu pospremili na njeni zadnji poti. Hvala osebju 
nevrološkega oddelka bolnišnice Celje za lajšanje 

bolečin v času njenega zdravljenja.
Hvala tudi za izrečena sožalja in darovane sveče.

Žalujoči vsi njeni
439

Sporočamo žalostno vest, 
da nas je zapustila naša sodelavka

BRIGITA 
DROFENIK

roj. Svenšek 
(14. 9. 1973 - 6. 2. 2014)

Pokopali smo jo v torek, 11. februarja 2014, na 
pokopališču v Zibiki.

Kolektiv CRI Celje, d. o. o.

n Velenje
Umrli so: Zofija PREVOL-

NIK iz Celja, 88 let, Stani-
slav PUČNIK iz Slovenskih 
Konjic, 77 let, Jožefa KALI-
ŠNIK iz Nazarij, 84 let, Cita 
LEDINEK iz Spodnjih Grušo-
velj, 74 let, Antonija KOŠAN 
iz Velenja, 82 let, Marija JA-
VORIČ iz Šmarja pri Jelšah, 
91 let, Stanislav FELICIJAN 
iz Velenja, 81 let, Verona 
URANKAR iz Laškega, 79 
let, Frančišek GLINŠEK iz 
Velenja, 84 let, Nada PALIR 
iz Velenja, 69 let.

Zaposlimo prodajalca mesa
za prodajalno v Celju, Cesta na Ostrožno 
22. Nedelja in ponedeljek prosto. Vloge 
pošljite na Mesnica Fingušt, Sp. Gaj 
pri Pragerskem 9, 2331 Pragersko ali

fingust.pragersko@siol.net.

Info: 031 614-534

V DRUŠTVU osamljenih čebelic in metuljev 
Evrina iz Kovinarske 6 v Celju je mnogo 
osamljenih dam, gospodov, ki iščejo 
svojega prijatelja, prijateljico. Pokliči-
te, sreča je na vaši strani. Telefon 041 
525-061. 438

RAZNO
POSOJILA za zaposlene in upokojence! 

Izplačilo gotovine takoj. Posojilo lahko 
vračate s položnicami (tudi za osebe 
z nižjimi dohodki). Info-kredit, d. o. 
o., Mariborska cesta 86, Celje, telefon 
059 226-600, 051 886-600. n

PREMOG (tudi v vrečah) zelo ugodno, z 
dostavo. Telefon 041 279-187. Prevo-
zništvo Vladimir Pernek, s. p., Sedlašek 
91, Podlehnik. n

POPRAVILO in zatesnitev vseh vrst oken, vrat 
in senčil. David Pisanec, s. p, telefon 040 
236-156, e-mail: dapis@siol.net. 441

GRADITELJI, pozor! Po ugodnih cenah 
izdelujem peči in bojlerje za central-
no ogrevanje. Garancija za peči je 5 
let. Anton Aplenc, s. p., Prekorje 29 a, 
telefon 541-5011, 041 531-976. 446

MALI OGLASI / INFORMACIJE

ZAPOSLITEV
IŠČEM delo: čiščenje, pospravljanje, po-

moč starejšim ljudem. Telefon 041 
857-309. 340

STARO železo, radiatorje, peči in ostalo 
brezplačno odpeljemo. Miladin Goli-
jan, s. p., Kidričeva 3, Velenje, telefon 
040 465-214. n

Za nedoločen čas

zaposlimo

natakarja
Kava in ti, d. o. o.,

PE Oštarija, Levec 4a,
3301 Petrovče.

Informacije na gsm

041/680-809, g. Srečko
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KINO

PRIREDITVEProsta delovna mesta objavljamo po podatkih Za-
voda RS za zaposlovanje. Zaradi pomanjkanja prosto-
ra niso objavljena vsa. Prav tako zaradi preglednosti 
objav izpuščamo pogoje, ki jih postavljajo delodajal-
ci (delo za določen čas, zahtevane delovne izkušnje, 
posebno znanje in morebitne druge zahteve). Vsi na-
vedeni in manjkajoči podatki so dostopni:

· na oglasnih deskah območnih služb in uradov za 
delo zavoda;

· na domači strani Zavoda RS za zaposlovanje:
http://www.ess.gov.si;
· pri delodajalcih.
Bralce opozarjamo, da so morebitne napake pri 

objavi mogoče.

BORZA DELA / VODNIK

KINO VELENJE

UE CELJE

ORODJAR
ORODJAR - M/Ž; IZDELAVA ORODIJ ZA BRI-

ZGANJE PLASTIKE; VZDRŽEVANJE ORODIJ; 
PREIZKUŠANJE ORODIJ; IZDELAVA, VODENJE 
IN ARHIVIRANJE SPREMNE DOKUMENTACI-
JE; DELO PO NAVODILIH VODJE, NEDOLOČEN 
ČAS, 22.2.2014; PENCA, ORODJARSTVO-PLA-
STIKA, D.O.O., KIDRIČEVA ULICA 13, 3000 
CELJE
AVTOMEHANIK

AVTOMEHANIK - M/Ž; POPRAVILA VOZIL, 
NEDOLOČEN ČAS, 20.2.2014; RO + SO TRGOVI-
NA IN SERVIS D.O.O., SKALETOVA ULICA 13, 
3000 CELJE

AVTOMEHANIK - M/Ž; POPRAVILO - SERVIS 
OSEBNIH VOZIL, NEDOLOČEN ČAS, 9.3.2014; 
BN - LOGISTIKA, POSREDNIŠTVO, TRGOVINA, 
STORITVE, PROMET, D.O.O., NA GRIČU 1, 
3202 LJUBEČNA
ELEKTROMONTER

SAMOSTOJNI ELEKTROMONTER - M/Ž; SA-
MOSTOJNO IZVAJANJE EL. INŠTALACIJ, PRI-
KLOP OMAR, LUČI, POLAGANJE KABLOV IN 
KABELSKIH TRAS, DOLOČEN ČAS, 6 MESECEV, 
17.2.2014; ELTELL INŠTALACIJE, STORITVE IN 
TRGOVINA D.O.O., NA OTOKU 1, 3000 CELJE
SPREJEMALEC V AVTOSERVISU

SERVISNI SVETOVALEC - M/Ž; SPREJEM 
STRANK ZA SERVIS - OBRAČUN DELA, NEDO-
LOČEN ČAS, 6.3.2014; RO + SO TRGOVINA IN 
SERVIS D.O.O., SKALETOVA ULICA 13, 3000 
CELJE
PRODAJALEC PO TELEFONU

“TELEFONSKI AGENT V KONTAKTNEM 
CENTRU (CALLCENTER) - M/Ž; TELEFONSKO 
INFORMIRANJE O POSAMEZNIH STORITVAH, 
IN TRŽENJE TEH STORITEV IN IZDELKOV”, DO-
LOČEN ČAS, 12 MESECEV, 15.2.2014; MANDA-
TUM, POSPEŠEVANJE PRODAJE, D.O.O., BREG 
21, 3000 CELJE
VOZNIK TOVORNJAKA

VOZNIK TOVORNEGA VOZILA V MEDNARO-
DNEM PROMETU - M/Ž; VOZNIK V ŠPEDICIJI, 
DOLOČEN ČAS, 6 MESECEV, 14.2.2014; PRE-
VOZNIŠTVO MATJAŽ FARKAŠ S.P., DOBRNA 
3 D, 3204 DOBRNA
ELEKTRIČAR

ELEKTRIČAR - M/Ž; ELEKTRIINŠTALACIJE, 
MONTAŽA - DELO V AVSTRIJI, DOLOČEN ČAS, 
12 MESECEV, 21.2.2014; UDOTEC, MONTAŽA 
IN POLAGANJE KABLOV, MATIJA UDOVCIC 
S.P., TRNOVELJSKA CESTA 2, 3000 CELJE
STROJNI MEHANIK

STROJNI MEHANIK - DELO JE V ŠTORAH 
- M/Ž; DELA STROJNEGA MEHANIKA, DO-
LOČEN ČAS, 3 MESECE, 14.2.2014; FIMS, 
FUTURISTIČNE INTELIGENTNE MARKETINŠKE 
STORITVE, D.O.O., KOTNIKOVA ULICA 5, 1000 
LJUBLJANA
VZDRŽEVALEC PNEVMATIK IN 
VULKANIZER

VULKANIZER - M/Ž; MENJAVA PNEVMATIK 
NA OSEBNIH IN TOVORNIH VOZILIH, NEDOLO-
ČEN ČAS, 9.3.2014; BN - LOGISTIKA, POSRE-
DNIŠTVO, TRGOVINA, STORITVE, PROMET, 
D.O.O., NA GRIČU 1, 3202 LJUBEČNA
ZIDAR

SLIKOPLESKAR, FASADER, ZIDAR, POLA-
GALEC MAVČNIH PLOŠČ - M/Ž; OMETAVANJE 
STEN, KITANJE, BELJENJE, POSTAVLJANJE 
TOPLOTNE IZOLACIJE, POSTAVLJANJE MAVČ-
NIH PLOŠČ, DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 
22.2.2014; AGRES, SLIKOPLESKARSTVO,FA
SADERSTVO IN POSREDNIŠTVO BERLONNA, 
GELTEN KRASNIĆI S.P., CANKARJEVA ULICA 
8, 3000 CELJE

ZIDAR - M/Ž; ZIDARSKA DELA V GRADBENI-
ŠTVU, DOLOČEN ČAS, 9 MESECEV, 19.2.2014; 
ZIDARSTVO IN FASADERSTVO BEQIR TELAKU 
S.P., KLANJŠKOVA ULICA 18, 3000 CELJE
TESAR

TESAR - M/Ž; TESARSKA DELA V GRADBENI-
ŠTVU, DOLOČEN ČAS, 9 MESECEV, 19.2.2014; 
ZIDARSTVO IN FASADERSTVO BEQIR TELAKU 
S.P., KLANJŠKOVA ULICA 18, 3000 CELJE
FRIZER

“FRIZER - M/Ž; SAMOSTOJNO FRIZIRANJE, 
PRANJE, BARVANJE, STRIŽENJE, UREJE-
NOST SALONA, ČISTOČA”, DOLOČEN ČAS, 
12 MESECEV, 21.2.2014; FRIZERSKI STUDIO 
MATEJA, FRIZERSKA MOJSTRICA, MATEJA 

JANČIČ S.P., ULICA MESTA GREVENBROICH 
9, 3000 CELJE
TEHNIČNI RISAR ZA STROJNI-
ŠTVO

PROJEKTANT KONSTRUKTER / TEHNIČNI 
RISAR NA SISTEMIH CAD - M/Ž; PROJEKTI-
RANJE ORODIJ NA PODROČJU LETALSKE IN 
AVTOMOBILSKE INDUSTRIJE, DOLOČEN ČAS, 
3 MESECE, 24.2.2014; NOVO MEKO PROIZVO-
DNJA IN TRGOVINA D.O.O., MARIBORSKA 
CESTA 181, 3211 ŠKOFJA VAS
TRGOVSKI POSLOVODJA

POSLOVODJA - M/Ž; IŠČEMO KANDIDATA 
ZA DELO V CELJU. NALOGE: POSLOVODSKA 
DELA V MALOPRODAJI, PRODAJA DROB-
NE GALANTERIJE, ČEVLJEV, NAROČANJE 
BLAGA, FIZIČNO PREVZEMANJE BLAGA, 
UREJANJE ZALOG, UREJANJE PRODAJNEGA 
PROSTORA (IMETI OBČUTEK ZA ESTETIKO), 
VISOKA KOMUNIKATIVNOST, POZNAVANJE 
BLAGAJNIŠKEGA SISTEMA, NATANČNOST 
PRI DELU, VISOKA SAMOINICIATIVNOST, 
SPOSOBNOST ORGANIZACIJE DELA, IMETI 
SPOSOBNOST OCENJEVANJA PRIORITETNOST 
DEL., DOLOČEN ČAS, 3 MESECE OZ. MOŽNOST 
PODALJŠANJA, 13.2.2014; ACRON TRGO-
VSKO PODJETJE D.O.O., PAMEČE 167, 2380 
SLOVENJ GRADEC
SOCIALNI DELAVEC ZA DELO S 
STAREJŠIMI OBČANI

SOCIALNI DELAVEC - PRIPRAVNIK - M/Ž; PR-
VA SOCIALNA POMOČ, SPREJEM PRI VKLJU-
ČEVANJU STANOVALCEV, INDIVIDUALNO IN 
SKUPINSKO DELO S STANOVALCI, DOLOČEN 
ČAS, 12 MESECEV, 14.2.2014; DOM OB SAVI-
NJI CELJE, JURČIČEVA ULICA 6, 3000 CELJE

UE LAŠKO

GOZDAR SEKAČ
GOZDAR SEKAČ-TRAKTORIST - M/Ž; IZ-

VEDBA SEČNJE IN GOZDNOGOJITVENIH DEL 
V GOZDU TER SPRAVILO LESA Z GOZDNIM 
TRAKTORJEM, NEDOLOČEN ČAS, 13.3.2014; 
SMER, SVETOVANJE, MARKETING, ENER-
GETIKA, RAZVOJ D.O.O., JELOVO 18, 1433 
RADEČE
KOMERCIALIST ZA PRODAJO

KOMERCIALNO TEHNIČNI SVETOVALEC 
ZA PODROČJE SEVEROVZHODNE SLOVENIJE 
IN VZHODNE AVSTRIJE - M/Ž; AKTIVNO 
PRODAJANJE IN POSPEŠEVANJE PRODAJE 
NA TERENU (ZBIRANJE NAROČIL, IZDELO-
VANJE PONUDB, PRODAJANJE IZDELKOV IN 
STORITEV), SODELOVANJE IN VZDRŽEVANJE 
STIKOV S KUPCI IN IZVAJALCI STORITEV 
(KOOPERANTI), ISKANJE NOVIH KUPCEV IN 
KVALITETNIH IZVAJALCEV STORITEV, IZDE-
LOVANJE KALKULACIJ IN POKALKULACIJ 
TER OBLIKOVANJE PRODAJNIH CEN, PROUČE-
VANJE POTREB KUPCEV IN SVETOVANJE ZA 
UČINKOVITO UPORABO PROIZVODOV IN STO-
RITEV, DOLOČEN ČAS, 6 MESECEV, 14.2.2014; 
DEMIT, PRODAJA TOPLOTNO IZOLATIVNIH 
FASAD, INŽENIRING IN ZAKLJUČNA DELA V 
GRADBENIŠTVU, D.O.O., SPODNJA REČICA 
77, 3270 LAŠKO

UE MOZIRJE

UPRAVLJAVEC STROJEV ZA 
PROIZVODNJO DRUGIH LESENIH 
IZDELKOV

DELO V MIZARSKI DELAVNICI IN MONTAŽI 
- M/Ž; DELO NA STROJIH, IZDELAVA LESENIH 
IZDELKOV, MONTAŽA, DOLOČEN ČAS, 24 ME-
SECEV, 14.2.2014; POSTORIMO, MIZARSTVO, 
HENRIK TOMINŠEK S.P., ŠENTJANŽ 6, 3332 
REČICA OB SAVINJI

UE SLOVENSKE KONJICE

VARILEC
VARILEC CO2 - M/Ž; VARILEC CO2 IN ZNANJE 

ELEKTRO VARENJA., DOLOČEN ČAS, 6 MESE-
CEV, 20.2.2014; VOLENSA, POSREDNIŠTVO, 
TRGOVINA IN STORITVE, D.O.O., STARI TRG 
21, 3215 LOČE
VARILCI IPD.

VARILEC - M/Ž; VARENJE PO MIG/MAG 
IN TIG POSTOPKU. POSAMEZEN VARILEC 
OBVLADA POSAMEZEN POSTOPEK. DELA SE 
IZVAJAJO V NEMČIJI. DOLOČEN ČAS, 3 ME-
SECE, 13.3.2014; VOLENSA, POSREDNIŠTVO, 
TRGOVINA IN STORITVE, D.O.O., STARI TRG 
21, 3215 LOČE

MONTER KOVINSKIH KONSTRUK-
CIJ

MONTER KOVINSKIH KONSTRUKCIJ - M/Ž; 
SAMOSTOJEN MONTER. DELA SE OPRAVLJA-
JO VNEMČIJI. NEDOLOČEN ČAS, 13.3.2014; 
VOLENSA, POSREDNIŠTVO, TRGOVINA IN 
STORITVE, D.O.O., STARI TRG 21, 3215 LOČE

UE ŠENTJUR PRI CELJU

VOZNIK TOVORNJAKA
VOZNIK TOVORNEGA VOZILA V MEDNARO-

DNEM CESTNEM PROMETU - M/Ž; VOZNIK 
TOVORNEGA VOZILA V MEDNARODNEM CE-
STNEM PROMETU - M/Ž, VOZNIK/VOZNICA 
V CESTNEM PROMETU, NEDOLOČEN ČAS, 
14.2.2014; GV TRADE PREVOZNIŠKE STORI-
TVE D.O.O., ULICA DUŠANA KVEDRA 33, 3230 
ŠENTJUR
IZVAJALEC SUHOMONTAŽNE 
GRADNJE

IZVAJALEC SUHOMONTAŽNE GRADNJE 
-MONTER - M/Ž; MONTAŽA GIPS PLOŠČ IN 
ARMSTRONG STROPOV, DOLOČEN ČAS, 12 
MESECEV, 13.2.2014; POLAGANJE GIPS 
PLOŠČ ANDREJ KAVKA S.P., ULICA I. CELJSKE 
ČETE 22, 3230 ŠENTJUR
DELAVCI ZA PREPROSTA DELA V 
PREDELOVALNIH DEJAVNOSTIH

D. N., DELAVEC V PROIZVODNJI - DELO V 
ŠENTJURJU - M/Ž; PAKIRANJE, PRELAGA-
NJE TEŽJIH BREMEN, SORTIRANJE, DELO V 
PROIZVODNJI, NEDOLOČEN ČAS, 14.2.2014; 
PLANTUS DRUŽBA ZA PROIZVODNJO NARAV-
NIH GNOJIL D.O.O., SINJA GORICA 2, 1360 
VRHNIKA
TEHNIK ZA STROJNIŠTVO

UPRAVLJALEC PROIZVODNE LINIJE - DELO V 
ŠENTJURJU - M/Ž; VODENJE STROJEV, UPRA-
VLJANJE PROIZVODNE LINIJE, PAKIRANJE, 
SORTIRANJE. NEDOLOČEN ČAS, 14.2.2014; 
PLANTUS DRUŽBA ZA PROIZVODNJO NARAV-
NIH GNOJIL D.O.O., SINJA GORICA 2, 1360 
VRHNIKA
ZOBOZDRAVNIK

DOKTOR DENTALNE MEDICINE - M/Ž; DELO 
V MLADINSKI ZOBOZDRAVSTVENI AMBULAN-
TI, NEDOLOČEN ČAS, 15.2.2014; FERDENT, ZO-
BOZDRAVSTVENE STORITVE, D.O.O., CESTA 
LEONA DOBROTINŠKA 6 A, 3230 ŠENTJUR

UE ŠMARJE PRI JELŠAH
VOZNIK TOVORNJAKA

VOZNIK TOVORNEGA MOTORNEGA VOZILA 
- M/Ž; PREVOZ BLAGA V MEDNARODNEM 
CESTNEM PROMETU, VOZNIK/VOZNICA V CE-
STNEM PROMETU, DOLOČEN ČAS, 3 MESECE, 
28.2.2014; ŠMARJETRANS CVETKO JEZOV-
ŠEK PODJETJE ZA ŠPEDICIJO IN TRGOVINO, 
D.O.O., OBRTNIŠKA ULICA 10, 3240 ŠMARJE 
PRI JELŠAH

VOZNIK TOV.MOT.VOZILA - M/Ž; PREVOZ 
BLAGA V MEDNARODNEM TRANSPORTU, 
VOZNIK/VOZNICA V CESTNEM PROMETU, 
NEDOLOČEN ČAS, 13.2.2014; ŠMARJETRANS 
CVETKO JEZOVŠEK PODJETJE ZA ŠPEDICIJO 
IN TRGOVINO, D.O.O., OBRTNIŠKA ULICA 10, 
3240 ŠMARJE PRI JELŠAH

VOZNIK TOVORNEGA VOZILA V MEDNARO-
DNI ŠPEDICIJI - M/Ž; VOZNIK NA RELACIJI 
SLO-HU-UA-BY-RUS-KZ+EU, VOZNIK/VOZNICA 
V CESTNEM PROMETU, DOLOČEN ČAS, 12 
MESECEV, 13.2.2014; DESTRA D.O.O. TRGO-
VINA, PROIZVODNJA, STORITVE, ZGORNJE 
NEGONJE 11, 3250 ROGAŠKA SLATINA

VOZNIK - M/Ž; VOZNIK TOVONEGA VOZILA, 
DOLOČEN ČAS, 3 MESECE, 14.2.2014; VZDRŽE-
VANJE ELEKTRONSKIH NAPRAV IN AVTOPRE-
VOZNIŠTVO, DANIEL OGRINC,S.P., KVEDROVA 
ULICA 3, 3250 ROGAŠKA SLATINA
IZVAJALEC SUHOMONTAŽNE 
GRADNJE

SUHOMONTAŽA - M/Ž; POLAGANJE GIPS 
PLOŠČ - ARMSTRONG STROPOVI, DOLOČEN 
ČAS, 6 MESECEV, 15.2.2014; GRADBENA ME-
HANIZACIJA IVAN FERČEC S.P., SV. FLORIJAN 
58, 3250 ROGAŠKA SLATINA
ZDRAVNIK SPECIALIST SPLOŠNE 
MEDICINE

ZDRAVNIK SPECIALIST SPLOŠNE ALI DRU-
ŽINSKE MEDICINE - M/Ž; DELO ZDRAVNIKA 
SPECIALISTA V AMBULANTI V ZDRAVSTVE-
NEM DOMU ŠMARJE PRI JELŠAH, NEDO-
LOČEN ČAS, 5.3.2014; ZDRAVSTVENI DOM 
ŠMARJE PRI JELŠAH, CELJSKA CESTA 16, 
3240 ŠMARJE PRI JELŠAH
LOGOPED ZA INDIVIDUALNO 
GOVORNO TERAPIJO

LOGOPED - M/Ž; LOGOPEDIII, V ZRAVSTVE-
NEM DOMU ŠMARJE PRI JELŠAH, OPRAVLJA-
NJE DEL IN NALOG LOGOPEDA- DISPANZER ZA 
MENTALNO ZDRAVLJENJE, NEDOLOČEN ČAS, 
21.2.2014; ZDRAVSTVENI DOM ŠMARJE PRI 
JELŠAH, CELJSKA CESTA 16, 3240 ŠMARJE 
PRI JELŠAH
FIZIOTERAPEVT

“DIPLOMIRANI FIZIOTERAPEVT - M/Ž; 
OPRAVLJANJE VSEH VRST TERAPIJ S PODRO-
ČJA TERAPIJE, SKRB ZA UREJENOST DELOV-
NEGA OKOLJA, OSTALA DELA PO NALOGU 
NADREJENEGA”; DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 
18.2.2014; TERME OLIMIA D.D., ZDRAVILIŠKA 
CESTA 24, 3254 PODČETRTEK

PRAVNIK
PRAVNIK - M/Ž; UREJANJE PRAVNIH ZA-

DEV, NEDOLOČEN ČAS, 13.3.2014; AR PLANE, 
KORPORACIJSKO UPRAVLJANJE IN PRAVNA 
PISARNA, D.O.O., ZAGAJ 53, 3256 BISTRICA 
OB SOTLI

UE VELENJE

VARILEC
VARILEC CO2 - M/Ž; VARJENJE PO POSTOP-

KU, NEDOLOČEN ČAS, 18.2.2014; SKUPINA 
D & D POSLOVNE STORITVE, INŽENIRING ZA 
KADRE, ORGANIZACIJO IN OSTALE POSLOVNE 
STORITVE, D.O.O., PREŠERNOVA CESTA 22 D, 
3320 VELENJE

UE ŽALEC

ZIDARJI IPD.
ZIDAR - DELO V NEMČIJI - M/Ž; DELA V 

GRADBENIŠTVU, DOLOČEN ČAS, 3 MESECE, 
13.2.2014; APB UDVINČIČ STORITVE, D.O.O., 
DOBRIČ 43, 3313 POLZELA
TESAR

TESAR - DELO V NEMČIJI - M/Ž; TESARSKA 
DELA, DOLOČEN ČAS, 3 MESECE, 13.2.2014; 
APB UDVINČIČ STORITVE, D.O.O., DOBRIČ 43, 
3313 POLZELA
VOZNIK TOVORNJAKA

VOZNIK TOVORNJAKA ZA PREVOZ LESA 
- M/Ž; PREVOZ LESA, MANIPULACIJA LE-
SA, SORTIRANJE LESA, NEDOLOČEN ČAS, 
20.2.2014; GOZDARSKA ZADRUGA VRANSKO 
Z.O.O., VRANSKO 16 A, 3305 VRANSKO

VOZNIK TOVORNEGA VOZILA - M/Ž; PRE-
VOZ BLAGA PO EVROPI S TOVORNIM VOZI-
LOM, VOZNIK/VOZNICA V CESTNEM PROME-
TU, DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 18.2.2014; 
TRANSPORTI ENES DRAGANOVIĆ S.P., CESTA 
OB ŽELEZNICI 4, 3310 ŽALEC
UPRAVLJAVEC STROJEV GRADBE-
NE MEHANIZACIJE

STROJNIK TEŽKE GRADBENE MEHANIZA-
CIJE - M/Ž; UPRAVLJAVEC STROJEV TEŽKE 
GRADBENE MEHANIZACIJEV NEMČIJI, 
DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 1.3.2014; APB 
UDVINČIČ STORITVE, D.O.O., DOBRIČ 43, 3313 
POLZELA
ŽELEZOKRIVEC

ŽELEZOKRIVEC - DELO V NEMČIJI - M/Ž; 
ŽELEZOKRIVSKA DELA, DOLOČEN ČAS, 3 ME-
SECE, 13.2.2014; APB UDVINČIČ STORITVE, 
D.O.O., DOBRIČ 43, 3313 POLZELA
FASADER

FASADER - DELO V NEMČIJI - M/Ž; FASA-
DERSKA DELA, DOLOČEN ČAS, 3 MESECE, 
13.2.2014; APB UDVINČIČ STORITVE, D.O.O., 
DOBRIČ 43, 3313 POLZELA
ELEKTROINŠTALATER

SAMOSTOJNI ELEKTROINŠTALATER - M/Ž; 
GROBE IN FINE INŠTALACIJE ELEKTROINŠTA-
LATERSKIH DEL, DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 
22.2.2014; HALOMOJSTRI, PRENOVA STANO-
VANJ IN KOPALNIC, D.O.O., CVETLIČNA ULICA 
3, 3313 POLZELA
SLIKOPLESKAR

SLIKOPLESKAR - M/Ž; SLIKOPLESKARSKA 
IN FASADERSKA DELA NA GRADBIŠČIH 
V NEMČIJI, DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 
1.3.2014; APB UDVINČIČ STORITVE, D.O.O., 
DOBRIČ 43, 3313 POLZELA
PRODAJALEC

PRODAJALEC - M/Ž; PRODAJA KRUHA IN 
PECIVA, DOLOČEN ČAS, 4 MESECE, 14.2.2014; 
TONI-PEK PROIZVODNJA, TRGOVINA IN STO-
RITVE D.O.O., ŠLANDROV TRG 1, 3310 ŽALEC
TEHNOLOG STROJNIŠTVA

TEHNOLOG - KOMERCIALIST - M/Ž; SKRB ZA 
OBSTOJEČE KUPCE IN PRIDOBIVANJE NOVIH 
KUPCEV, KONTAKTIRANJE - OBISKOVANJE 
TER TEHNIČNO KOMERCIALNO SVETOVANJE 
KUPCEM, SODELOVANJE PRI PRIPRAVI PO-
NUDB IN POGODB, DOSEGANJE PLANIRANIH 
POSLOVNIH REZULTATOV, FINANČNA IN 
TEHNIČNA REALIZACIJA POGODB, ANALIZA 
TRGA KONKURENCE, DOLOČEN ČAS, 3 MESE-
CE, 19.2.2014; DOLINŠEK - S D.O.O. SERVIS IN 
TRGOVINA ŠEMPETER, VRTNA ULICA 9, 3311 
ŠEMPETER V SAVINJSKI DOLINI

ČETRTEK, 13. 2.

16.00 Osnovna šola Zreče
Valentinova delavnica

17.00 Knjižnica Šentjur
Domišljavi snežak
lutkovna pripovedna 
predstava v izvedbi 
gledališča Čaramesto

17.30 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Škrat Sanjavec
plesna predstava za 
otroke; za Cici abonma in 
izven

18.00 Muzej novejše zgodovine 
Celje
Franc Trček: Vstajniški 
dnevnik, Lenart Zajc: 
Vstaja zombijev: Dnevnik 
protestnika
predstavitev knjig in 
pogovor z avtorjema

18.00 Galerija Nika Ignjatiča 
Celje
Likovna dela različnih 
slikarjev iz Celja in 
okolice
odprtje prodajne razstave

18.00 Osrednja knjižnica Celje
Peter Zupanc: Obešanje 
zmajeve glave: 21. 
impresij s Kitajske
pogovor z avtorjem bo 
vodil Marijan Pušavec

18.00 Center starejših Hiša 
generacij Laško
Ljubezen je ena sama 
pesem
glasbeni večer z Vokalno 
skupino Chillax

18.00 Večnamenska dvorana 
Rimske Toplice
Prireditev ob slovenskem 
kulturnem prazniku

18.00 Dom kulture Velenje
Pepelka
muzikal

19.00 Dom sv. Jožefa Celje
Viktor Frankl – velikan 
20. stoletja
predava dr. Sebastjan 
Kristovič

19.19 Knjižnica Velenje
Pravljični večer za 
odrasle
glasbena gostja 
Aleksandra Cavnik

19.30 Celjski dom
Tango compas
veliki Valentinov koncert

19.30 Glasbena šola Velenje
Koncert nagrajencev
regijsko tekmovanje 
mladih glasbenikov 
celjskega in koroškega 
območja

20.00 Špital za prjatle Celje
Belgijski pesnik 
Bardthesque Jaques
večer video in slam poezije

21.00 Špital za prjatle Celje
Četrtek je dan za jam

PETEK, 14. 2.

15.00 Modra dvorana v hotelu 
Dobrava Zreče
Mlada literatura Urška
regijsko srečanje mladih 
literatov od Celja do 
Koroške

17.00 Pokrajinski muzej Celje
Valentinovo z Almo in 
njenimi moškimi
predava Barbara Trnovec

18.00 Večnamenska dvorana 
Rimske Toplice
Prireditev ob slovenskem 
kulturnem prazniku

19.00 Dom sv. Jožefa Celje
Glasba na hribu
orgelski solo koncert 
organista Jerneja Mazeja

CINEPLEXX
Spored od 13. 2. do 19. 2.
Kinematografi  si pridržujejo 
pravico do spremembe pro-
grama.
12 let suženj – zgodovinska 
drama
četrtek, petek, sobota, nedelja, 
torek, sreda: 18.40, 20.45
ponedeljek: 18.40, 20.45
Agent Ryan – akcijska drama
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 17.50
sobota: 17.50, 22.30
Ameriške prevare – kriminalna 
drama
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 18.15

petek: 18.15, 21.50
sobota: 18.15, 21.30
Divja salsa – komedija
od petka do srede: 19.00
Herkul: Začetek – akcijska pu-
stolovščina, 3D
sobota, nedelja: 14.15
Herkul: Začetek – akcijska pu-
stolovščina
četrtek: 15.45, 18.55
od sobote do srede: 15.45
Klub zdravja Dallas – biograf-
ska drama
od četrtka do srede: 15.50
Ledeno kraljestvo – animirani
sobota, nedelja: 13.40
Lego fi lm – animirana komedi-
ja, 3D
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 15.30, 17.30
sobota, nedelja: 13.30, 15.30, 
17.30
Lego fi lm – animirana kome-
dija
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.30
sobota, nedelja: 14.30, 16.30
Neskončna ljubezen – roman-
tična drama
četrtek, sobota, nedelja, ponede-
ljek, torek, sreda: 19.30, 21.00
petek: 19. 30. 21.20
Ona – komična romantična dra-
ma
od četrtka do srede: 20.00
Pločevinko – družinski
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 15.40
sobota, nedelja: 13.50, 15.40
Purana na begu – animirana 
komedija, 3D
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.00, 18.00
sobota, nedelja: 14.00, 16.00, 
18.00
Purana na begu – animirana 
komedija
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 17.00
sobota, nedelja: 15.00, 17.00
RoboCop – akcijska domišljijska 
kriminalka
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 20.15
petek, sobota: 20.15, 21.45
Vampirska akademija – akcij-
ska domišljijska komedija
od četrtka do srede: 17.40, 
19.45
Volk z Wall Streeta – drama, 
triler
od četrtka do srede: 20.50
Zimska pripoved – fantazijski
od četrtka do srede: 16.15, 18.30, 
21.15

od ČETRTKA do NEDELJE
19.00 Neskončna lepota – ko-
mična drama
SREDA
19.00 Lech Walesa, človek upa-
nja – biografska drama

PETEK
18.00 Reševanje gospoda Ban-
ksa – biografska komedija, dra-
ma
20.00 Neskončna lepota – ko-
mična drama
20.30 Odvisniki od seksa – ro-
mantična komedija, drama
SOBOTA
18.00 Zeleno kolo – družinska 
drama
19.00 Reševanje gospoda Ban-
ksa – biografska komedija, dra-
ma
20.00 Odvisniki od seksa – ro-
mantična komedija, drama
NEDELJA
16.00 Zeleno kolo – družinska 
drama
18.00 Odvisniki od seksa – ro-
mantična komedija, drama
19.00 Neskončna lepota – ko-
mična drama
20.15 Reševanje gospoda Ban-
ksa – biografska komedija, dra-
ma
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19.00 Večnamenska dvorana GD 
Vrh nad Laškim
Večer, posvečen 
slovenskemu kulturnemu 
prazniku

19.19 Knjižnica Velenje
Kajuh, moj pesnik
odprtje razstave

19.30 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Tanja Žagar z gosti
Valentinov koncert

19.30 Kulturni center Laško
Nuška Drašček, vokal, in 
Blaž Jurjevčič, klavir
Valentinov koncert

20.00 Kulturni dom pri Termah 
Zreče
Klape Kampanel
Valentinov koncert

20.00 Terme Dobrna
Stand up komedija
gost Miki Bubulj

21.00 do 03.00 Krčma 
TamKoUčiri Celje
Petkov tematski 
TamKoUčiri žur z didžeji

21.00 eMCe plac Velenje
Vlentinov večer

SOBOTA, 15. 2.

10.00 Muzej novejše zgodovine 
Celje
Herman Lisjak in 
kvartet violončel 
Violoncellissimo
glasbena sobotnica

10.00 Kinodvorana Kozje
Pepi Burja med lutkami
Zmajčkov abonma in 
izven v izvedbi Igorja 
Somraka

10.30 Dom kulture Velenje
Zajček zdravnik
Pikin abonma in izven

11.00 Pokrajinski muzej Celje
Grofje Celjski
javno vodstvo po razstavi

15.00 Kulturni dom Virštanj
Pravljična urica

17.00 Celjska Kulturnica
Kamišibai: O Muci 
Copatarici
lutkovna predstava za 
otroke; gostuje Lutkovno 
gledališče Tri – Natalija 
Herlec

19.00 Celjski dom
Vokal BK studio
tradicionalni Valentinov 
koncert

20.00 Špital za prjatle Celje
Makedonski večer
večer makedonske glasbe 
z Goranom Bojčevskim ter 
gosti

20.00 Kulturni center Laško
Kaj pričakovati, ko 
pričakuješ
romantična komedija 
(film)

21.00 Večnamenska športna 
dvorana Podčetrtek
Valentinov žur s Severino

21.00 eMCe plac Velenje
The Pussywarmers and 
Reka
etno koncert

21.00 Mestni kino Metropol
Matej Krajnc in Sužnji 
sendvičev
predpremiera plošče Na 
meji

NEDELJA, 16. 2.

16.00 Kulturni dom Dobrna
Valentinov koncert

16.00 in 19.00 Dom II. 
slovenskega tabora Žalec
Najlepše melodije 
Dalmacije
Valentinov koncert

17.00 Grajska Mega pri Dvorcu 
Novo Celje
Karmen Zidar Kos
koncert za citrarski 
abonma in izven

17.00 Dom kulture Griže
Cvetje hvaležno 
odklanjamo
komedija v izvedbi KUD 
Šmartno v Rožni dolini

17.00 Kulturni center Laško
Lepotica in zver
muzikal v izvedbi Vokalne 
skupine Lilija

17.00 Dom kulture Velenje
Instant
komedija; abonma 
nedeljsko gledališko 
popoldne

18.00 Športna dvorana Janina 
Rogaška Slatina
Klape Kampanel
Valentinov koncert

PONEDELJEK, 17. 2.

17.00 Osnovna šola Stranice
Stonoga Tina išče moža
ura pravljic

17.30 Osrednja knjižnica Celje
S kolesom po Maroku
predava Vinko Cedilnik

18.00 Knjižnica Rogaška Slatina
Oljke in oljčno olje v 
življenju Istranov
predava Rožana Koštial

18.00 Knjižnica Kozje
Zgodba o Frideriku in 
Veroniki
predstavitev knjige Karla 
Gržana

18.00 Mestna knjižnica Šoštanj
Avtohtone slovenske 
sorte in izmenjava semen
predava Jernej Mazej

TOREK, 18. 2.

9.30 in 16.00 Muzej novejše 
zgodovine Celje
Živeti v Celju
predstavitev obrtnika 
čevljarja Antona Mužiča

16.30 Glasbena šola Rista Savina 
Žalec
Mesečni nastop učencev 
glasbene šole

16.30 Osnovna šola Zreče
Mala miška, pazi se
ura pravljic

17.00 Knjižnica Velenje
Ura pravljic v angleškem 
jeziku
namenjene otrokom od 5. 
leta; pripoveduje Romana 
Bonno

18.00 Celjska Kulturnica
Slikarsko-pesniški večer
umetnika: Rok Komel in 
Ivana Andrić Todić

18.00 Medobčinska splošna 
knjižnica Žalec
Tvegano iskanje resnice – 
v sodelovanju z društvom 
Znamenje
predstavitev knjige 
Vekoslava Grmiča

18.00 Dom kulture Velenje
Jubox App
plesno-glasbena predstava

18.00 Velenjski grad
Spominska razstava ob 
70-letnici prihoda XIV. 
divizije na Štajersko
odprtje razstave

19.19 Mestna knjižnica Velenje
Ogenj, rit in kače niso za 
igrače
predstavitev knjige Milene 
Miklavčič

19.30 Glasbena šola Velenje
Orgelski koncert
koncert v okviru 
mednarodne orgelske šole

SREDA, 19. 2.

16.00 Ekomuzej Žalec
Smernice dobrih 
higienskih navad v 
čebelarstvu
predava Andreja Kandolf 
Borovšak

17.00 Knjižnica Velenje
Ura pravljic
pripoveduje Edita Prah 
Šincek

18.30 Glasbena šola Rista Savina 
Žalec
Nastop godalnega 
oddelka glasbene šole

19.00 Mestna knjižnica Šoštanj
Kajuh, moj pesnik
odprtje razstave

19.00 Dom sv. Jožefa Celje
Branje in meditacija 
Svetega pisma
vaditelj Jože Kužnik

19.19 Mestna knjižnica Velenje
Limfni sistem
predava Sonja Auberšek

19.30 Celjski dom
Jan Grčar, saksofon
koncertni abonma

19.30 Kulturni center Laško
Okrogli muzikanti
koncert; gostja Aleksandra 
Križan

20.00 Max club Velenje
Marko Črnčec Group
koncert

Društva vabijo
SOBOTA, 15. 2.

8.00 Ploščad centra Nova Velenje
Kmečka tržnica

9.00 do 12.00 Žalec
Podeželska tržnica

9.00 do 12.00 Žalec
Podeželska tržnica
humanitarno zbiranje 
otroških oblačil, obutve 
in igrač

PONEDELJEK, 17. 2.

16.00 Mladinski center Velenje
Inkubus
popoldanski mladinski 
center

SREDA, 19. 2.

6.30 do 8.00 Celjski mladinski 
center
Začnimo dan zdravo
zdrav brezplačen zajtrk

Razstave

Osrednja knjižnica Celje: 
razstava ob 100-letnici rojstva 
Mile Kačič – V meni je ogenj, do 
preklica.

Muzej novejše zgodovine 
Celje: Zvezdna proga – razstava 
o holokavstu, gostovanje ma-
riborske knjižnice in Sinagoge 
Maribor, do 28. 2.

Galerija sodobne umetnosti 
Celje in Likovni salon Celje: 
pregledna razstava del Željka 
Opačaka, do 30. 3.

Kvartirna hiša Celje: slikar-
ska razstava Krajine, portreti, 
tihožitja, avtorja Antona Herma-
na, do 1. 3.

Galerija Nika Ignjatiča Ce-
lje: prodajna razstava likovnih 
del različnih slikarjev iz Celja in 
okolice, do 22. 3.

Galerija Volk Celje: prodaj-
na razstava likovnih del iz stalne 
zbirke olja na platno različnih 
avtorjev, do 28. 2.

Dom sv. Jožefa Celje: razsta-
va olja in portreti Stevana Djuki-
ća, do preklica

Avla OŠ Lava Celje: razstava 
del Likovne šole Umbra ob njeni 
20. obletnici delovanja, do 28. 
2.

Citycenter Celje: fotografska 
razstava Ekonomske šole Celje, 
do 16. 2.

Galerija Železarskega muze-
ja Teharje: razstava Delu čast in 
oblast – predelovalni obrati jese-
niške železarne, avtorja Zdenka 
Torkar Tahir in dr. Marko Mu-
gerli, do 10. 3.

Kulturni dom Dobrna: raz-
stava fotografa mag. Toneta Bre-
cla, do 13. 4.

Galerija Velenje: pregledna 
razstava Oko. Misel. Roka. av-
torja Jožeta Domjana, do 15. 3.

Stalne razstave

Pokrajinski muzej Celje – 
Stara grofija: Etnološka zbirka, 
Kulturno- in umetnostnozgodo-
vinska razstava, Od gotike do hi-
storicizma po korakih (prilago-
jeno za osebe z motnjami vida), 
Lapidarij, Alma M. Karlin: Poti.

Pokrajinski muzej Celje 
– Knežji dvorec Celeia – mesto 
pod mestom, Grofje Celjski.

Pokrajinski muzej Celje, 
Planina pri Sevnici: Etnološka 
zbirka Šmid.

Zgornji trg Šentjur: Rifnik 
in njegovi zakladi, Pesem južne 
železnice.

Ipavčeva hiša Šentjur: Ipav-
ca – življenje in delo Gustava in 
Benjamina Ipavca.

Pri železniški postaji Šen-
tjur: Muzej Južne železnice.

Planina pri Sevnici: Kozjan-
sko žari.

Ponikva, Uniše: Slomškova 
rojstna hiša.

Cerkev sv. Leopolda Loka 
pri Žusmu: Glažute na obmo-
čju Žusma.

Muzej Laško: Laško – potova-
nje skozi čas; Geologija okolice 
Laškega; Pivovarstvo in zdravili-
ški turizem.

Muzej novejše zgodovine 
Celje: Živeti v Celju, Zobozdra-
vstvena zbirka.

Otroški muzej Hermanov br-
log: Kraški ovčar pri Hermanu 
Lisjaku.

Fotografski atelje Josipa Pe-
likana: stalna postavitev.

Dvorec Strmol: Kuharca (Po-
krajinski muzej Celje); Hetiške 
tkanine in vezenine (Pokrajinski 
muzej M. Sobota); Mednarodna 
zbirka likovne umetnosti
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FOTO TEDNA
Foto: SHERPAKo narava pokaže zobe …

Tako je Daniel Centrih opisal občutke, 
ko je po petdesetih letih znova nataknil 
prstan na roko svoje žene Anice. Zaobljube 
sta zakonca iz Trobnega Dola pri Šentru-
pertu ponovila pred Bogom, pa tudi civil-
no. Zlato poroko sta proslavila v veselem 
vzdušju v krogu najdražjih. Kot se spodo-
bi, brez petja in plesa ni šlo.

Spoznala sta se popolnoma nepričakova-
no. Anica je teden dni pomagala pri velikem 
kmetu, kjer so opravljali žetev in mlačev ter 
druga poljska dela, Daniela pa je pot ob 
pravem času zanesla mimo. Bila sta si všeč 
in začutila sta, da bi lahko skupaj preživela 
življenje. Poročila sta se 1. februarja 1964 v 
Jurkloštru in na isti datum letos praznovala 
svojo zlato poroko. Trden zakon sta spletla 
predvsem po zaslugi medsebojnega spošto-
vanja, sodelovanja in dobre volje. »Včasih 
mora imeti prav eden, drugič pa drug,« sta 
razkrila svoj recept za srečo.

Srednja pot je najboljša
Rodilo se jima je pet otrok: Daniel, Milan, 

Ljubica, Alojz in Silvester. Zakonca Centrih 
sta povedala, da sta hvaležna, da je življenje 
družini natrosilo ravno pravo mero preizku-
šenj in hkrati srečnih in veselih trenutkov. 

Čisto enostavno ni bilo, prehudo pa tudi 
nikoli, je zatrdil Daniel. Medtem ko je sam 
skrbel za kruh pri hiši, je bila Anica skrbna 
gospodinja. Ko je bil dobro desetletje tudi 
po ves teden na terenu, je bil najbolj srečen, 
ko se je ob koncu tedna vrnil domov k ženi 
in otrokom.

Nasmeh narišejo vnuki in 
pravnuki
»V dobrem in slabem«, sta znova izrekla 

zaobljubo v kapeli pri sv. Barbari v Trobnem 
Dolu, ko ju je poročil Iztok Hanžič, civilni 
obred pa je opravil laški župan Franc Zdol-
šek. Kot sta povedala Anica in Daniel, so jima 
povabljenci pripravili nemalo lepih presene-
čenj. Med drugim so ju poslali na medene 
tedne v Rogaško Slatino.

Tudi sedaj, ko sta starejša, jima ni nikoli 
dolgčas. Še vedno rada postorita kakšno delo 
na domači kmetiji, za dušo si privoščita po-
čitek ali se snideta s prijatelji. Družbo jima 
delajo vnuki Simon, Matjaž, Peter, Uroš, Rok 
in Klemen ter vnukinje Lucija, Kristina in 
Neža. Še posebej sta vesela obiskov pravnu-
kov Tijana, Line in Jasmine.

TV
Foto: osebni arhiv

Zdi se, kot da bi bilo včeraj …

Anica in Daniel Centrih sta 1. februarja praznovala zlato poroko.
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Med ljudmi, ki 
živijo z naravo

Predstava pred 
našim oknom

Rosvita in Jure si nikoli nista mislila, 
da bosta ljubezen svojega življenja spo-
znala preko spleta. Medtem ko danes 
prijateljstva in »zveze na klik« niso nič 
nenavadnega, pred desetimi leti ni bilo 
tako. Naša sogovornika komaj verja-
meta, kako se je medmrežje razvilo od 
časov, ko je povezalo njuni usodi.

Ko Amor puščico 
sproži na spletu
Jure in Rosvita sta bila ob pravem času na pravem mestu – Klik kot izhodišče, 
nadaljevanje v rokah posameznika

Danes se mnoge vezi med 
ljudmi stkejo s pomočjo 
družabnih omrežij, spo-
znavnih portalov, celo ob 
igranju igrice na internetu 
se lahko razvije poznan-
stvo, ki preraste v kaj več. 
Pred desetimi leti pa smo 
ob omembi razmerja, ki bi 
se začelo na medmrežju, 
morda le malce dvomeče za-
strigli z ušesi. Takrat sta se 
s pomočjo računalniškega 
programa mIRC, ki je prav-
zaprav mlajši brat progra-
mov Messenger in Skype, 
po naključju »kliknila« tudi 
Rosvita Zidar iz Šentjurja in 
Jure Ramšak iz Liboj.

mIRC je bil računalniški 
program za dopisovanje za 
operacijski sistem Windo-
ws, na katerega si se prijavil 
s svojim vzdevkom. S klikom 
si lahko nato začel pogovor z 
ljudmi, ki so bili v tistem tre-
nutku prav tako za računal-
nikom in so s tabo delili isti 
kanal. Naša sogovornika sta 
se v program prijavila, da bi 
preganjala dolgčas in se za-
bavala. Medtem ko je bil pri 
Rosviti, ki ima računalnike v 
malem prstu, mIRC prižgan 
skoraj noč in dan, je Jure 
splet uporabljal le za iskanje 
prostih del preko študentske-
ga servisa. Naključje je hote-
lo, da sta ob istem trenutku 
naletela drug na drugega.

Od črk do 
fotografij
Dolgo časa sta si dopisova-

la. Večji prelomen trenutek je 
bila izmenjava fotografij. Te 
so danes sestavni del vsakega 
profila na družabnih omrež-
jih. Ko je internet šele začel 
pohod v naše domove, jih je 
bilo nekoliko težje spraviti na 
računalnik in jih pošiljati na-
okoli. Jureta je v objektiv digi-
talnega fotoaparata ujel sosed 
in mu posnetek poslal po ele-
ktronski pošti. Rosvita pa se 
je znašla in svojo fotografijo 
posnela sredi Celja na aparatu, 
ki je bil namenjen pošiljanju 
digitalnih razglednic. Nato sta 
se dogovorila za srečanje.

Med virtualnim in 
resničnim
Seveda je mIRC tako kot 

današnje spletne klepetalnice 
dopuščal, da je nekdo osebi 
na drugi strani zaslona lahko 
prikazal svojo drugačno po-
dobo. Kljub temu, da Rosvita 

Jure in Rosvita sta prepričana, da je včasih lahko življe-
nje težko že samo po sebi. Pred mesecem ju je pretresla 
smrt Juretove mame in tudi s to izgubo sta se lažje soočila 
z medsebojno podporo. »Najbolj pomembno se nama zdi, 
da je zveza močna in da imava oba iste cilje, pozitivno 
razmišljava in si pomagava. Misliva, da je v teh časih 
to vredno največ. Prav tako veliko šteje trdnost, zato ne 
živiva z danes na jutri, ampak poskušava gledati nekaj 
dni naprej. Ko je zunaj vse kaotično, je lepo imeti dom, 
kamor se vrneš,« sta povedala.

Dopolnjujeta se
Rosvita je študirala računalništvo in mate-

matiko. Med opravljanjem izpita za tovorna 
vozila je spoznala, da ji je na kožo pisan po-
klic učiteljice vožnje v avtošoli. Komaj čaka 
pomlad, da bo učila motoriste, najbolj pa se 
veseli, da bo čez tri leta svoje znanje preda-
jala bodočim voznikom tovornjakov.

Jure, po poklicu sicer komercialist, je 
pred letom in pol zajadral v podjetniške 

»Nekateri se spoznajo na zabavi, drugi kje drugje … 
Splet je lahko prvi ključni moment, da se nekje najdeš, 
naprej pa je obstoj vsake zveze odvisen od obeh posame-
znikov,« pravi Jure Ramšak.

vode, kjer sodeluje tudi z Rosvito. Kadar je 
eden od njiju bolj obremenjen, mu lahko 
na pomoč priskoči drugi. Da bi bila sode-
lavca ves delovni čas, pa si ne predstavljata. 
Dopolnjujeta se tudi, kar se gospodinjstva 
tiče. On še posebej rad postori kaj zunaj, 
kadar ima njegovo dekle več dela v službi, 
se dobro znajde tudi pri drugih opravilih. 
Ona pa dokazuje, da ženske ne sodijo le 
za štedilnik. »Če bi mi pustil, bi se z mo-
torno žago odpravila tudi v gozd,« nam je 
zatrdila.

ni vedela, ali bi se pojavila na 
dogovorjenem mestu ali ne in 
jo je tudi slabost mučila ves 
dan, je na koncu zbrala po-
gum. Jure je bil pred prvim 
srečanjem bolj sproščen, saj 
ni gojil prevelikih pričako-
vanj. Na druženju ob pijači 
sta se nato pogovarjala vso 
noč, dokler niso zaprli loka-
la, kjer sta se dobila. Za na-
slednji zmenek sta si izbrala 
ogled filma v kinu, nato sta 
tipkanje po tipkovnici zame-
njala s telefonskimi pogovori 
in srečanji.

On med 
motoriste, ona 
med voznike
Zanimivo je, da v času, ko 

sta se spoznavala na spletu, 
nista imela skupnih intere-
sov. Drug pri drugem sta naj-
bolj cenila preprostost. Ko sta 
postala par, pa sta se začela 
zanimati za skupne konjičke. 
Rosvita je Jureta navdušila za 
motociklizem in deskanje na 
snegu. Jure, ki je že na začet-
ku njunega poznanstva vozil 
tovornjake, pa je svojo boljšo 
polovico prepričal, da je nare-
dila izpit za tovorna vozila. »Če 
bi bila po duši manekenka, ne 
vem, če bi najina značaja šla 
skupaj. Težko bi me prepričal, 
da bi šla za volan težkega vozi-
la ali si umazala roke. Zgleda, 

da je bilo pač namenjeno, da 
se najini poti prepleteta,« pravi 
Rosvita. To se je potrdilo tudi, 
ko sta si uredila dom in zaži-
vela na svojem.

Praznik je lahko 
vsak dan
Valentinovega ne praznu-

jeta posebej, tudi obletnicam 
ne posvečata prevelike pozor-
nosti. Cenita pa trenutke, ki si 
jih lahko ukradeta zase in ko 
nista obremenjena z delom. 
Tudi konci tedna so pri njiju 
rezervirani za dvojino. »Dan 
je ne glede na to, kako se 
imenuje, lahko enak tistemu 
pred njim ali enemu za njim. 
Bolj pomembno je, da sva si 
nasploh naklonjena. Sicer pa 
postavljava na prvo mesto pri-
lagajanje, zaupanje in vztraja-
nje,« pravita. Prav po zaslugi 
teh vrednot je njuna zveza 
obstala tudi, ko sta bila med 
Rosvitinim študijem vsak na 
svojem koncu države in ko 
so njuno skupno pot prekri-
žale druge ovire. Zavedata 
se, da je vsaka zveza skupek 
vzponov in padcev. Ker ju je 
minulo leto zaradi bridkih 
trenutkov kar pretreslo, sta 
prepričana, da bo zdaj zanju 
in za njune najbližje vendarle 
posijalo sonce.

TINA VENGUST
Foto: Osebni arhiv

V NOVEM TEDNIKU
Prvo, prvega 
ne pozabiš 

nikoli

Valentinovo

Več na strani 42
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Aleš Rojc: »Radijske zveze so 
bile osnova za sporazumevanje 
z ekipami na terenu.« Za njim je 
»idealna« karierna pot, saj je v 
28 letih napredoval od monterja 
v vzdrževalni skupini, kjer se je iz-
učil plezanja in dela na drogovih, 
do del v nadzorništvu in dežurni 
službi. Ob nadaljnjem šolanju je 
»tak kader uporaben tako v ope-
rativi kot v projektivi,« pravi vodja 
DE Celje.

Hudo, ki si ga niti 
predstavljati ni mogoče
Električarji na terenu po 15 ur dnevno – Neprevozne ceste, smrtno nevarni gozdovi, a ljudje razumevajoči in prijazni

Elektrikarji so zagotovo 
eni tistih, ki so se zadnje 
dni nagarali še za nekaj te-
dnov naprej. A kljub temu, 
da je do danes na širšem 
Celjskem zasvetila luč tudi v 
najbolj odročnih domačijah 
v Zgornji Savinjski in Šale-
ški dolini, jih zdaj ne čaka 
počitek. Le v nekoliko bolj 
umirjen 8-urni delovnik se 
bodo počasi lahko vrnili in 
sistematično kilometer za 
kilometrom spet vzposta-
vljali elektro omrežje.

V Elektru Celje skrbijo 
za oskrbo z elektriko na 
Celjskem in ob tem še v Po-
savju in na Koroškem. Prav 
na Koroškem so v prvih do-
movih ugasnile žarnice že 
v petek, 31. januarja, in ko 
so v soboto zjutraj tudi dru-
god na terenu zaznali, da 
postajajo razmere kritične, 
so se operativni delavci za-
čeli javljati v službo. »Jasno 
nam je bilo, kaj nas čaka, a 
takšnega razdejanja na tere-

nu nismo pričakovali, zlasti 
pa ne, da lahko žled zajame 
tako veliko območje,« pripo-
veduje vodja Distribucijske 
enote (DE) Celje Aleš Rojc. 
Prve dneve so celjski elektro 
monterji ostajali na doma-
čem terenu, a že v torek so 
šli pomagat na območje DE 
Velenje, ki zajema Savinjsko, 
Zgornjo Savinjsko in Šaleško 
dolino. Že dan prej, v pone-
deljek, se je v Velenje selila 
enota operativcev iz Rogaške 
Slatine, ki je potem na tem 
območju ostala vse do kon-
ca tedna, pomagat sta prišli 
tudi dve skupini iz Krškega. 
»Tistih nekaj ur, kolikor jim 
je uspelo na noč, so prespali 
v Velenju,« pravi vodja DE 
Velenje Ivan Gregorc.

Kilometri 
daljnovodov na 
tleh
Razmere na širšem obmo-

čju Celja so bile bolj obvladlji-
ve kot v Savinjski, Zgornji Sa-

vinjski in Šaleški dolini. Tam 
so namreč iz omrežja izpadli 
prav vsi daljnovodi, ki se na-
pajajo iz RTP Velenje, razen 
kabelske mreže v samem me-
stu, in iz RTP Mozirje. Proti 
RP Nazarje, ki napaja celotno 
Zgornjo Savinjsko dolino, je 
bil čez hrib podrt ves daljno-
vod, kar so zasilno reševali z 
univerzalnimi kabli. »Dobro, 
da smo jih imeli nekaj na za-
logi,« pravi Gregorc in dodaja, 
da tudi v Savinjski dolini ni 
bilo malo dela. Najbolj kriti-
čen je bil daljnovod Ponikva, 
močno prizadet je bil osre-
dnji del Savinjske doline od 
Šempetra proti Vranskemu, 
izpadla sta še daljnovoda čez 
Motnik in proti Letušu. »Kot 
bi pustošil orkan! Najtežje 
je bilo, da smo se do okvar 
sploh lahko prebili,« še pravi 
Gregorc in dodaja, da so bile 
ceste neprevozne zaradi po-
drtih dreves, poti pa prekrite 
z ledom. »Naši pogodbeni 
gradbinci z mehanizacijo in 

monterji z motornimi žaga-
mi so bili kot gozdarji, ko so 
utirali pot,« pravi in ob tem 
večkrat poudari, da ne bi niti 
približno tako hitro zmogli 
brez prostovoljnih gasilcev, 
pripadnikov civilne zaščite 
in domačinov, ki so poma-
gali z motornimi žagami in s 
traktorji.

»Ljudje so nas bili povsod na terenu zelo 
veseli. Prinašali so nam čaj, nas vabili v 
hiše, naj se pridemo pogret. Brez pomo-
či gasilcev, pripadnikov civilne zaščite 
in domačinov ne bi prišli do okvarjenih 
mest tako hitro. Bili so kot tank, ki je 
prodiral naprej in nam oral ledino, da 
so naši z mehanizacijo prišli zraven,« 
kar ni našel besed zahvale Gregorc.

Ponekod na omrežju so napajanje zagotovili z univerzalnim kablom, ki so ga imeli na zalogi. Zdaj so ga naročili in 
proti koncu februarja pričakujejo s Finske za DE Velenje 34 km, za DE Slovenj Gradec pa 31 km tega kabla. Obešanje 
nižje na drogove ali bližnja drevesa ob daljnovodih je bilo začasno, sledilo bo obešanje na nove stebre ali vkopavanje v 
zemljo. Ker gre za obstoječe trase daljnovodov, dodatnih soglasij v podjetju v večini primerov ne bodo potrebovali. So 
pa ves čas na terenu tudi projektanti, ki zbirajo podatke za pripravo projektne dokumentacije. Ta bo namreč osnova 
za pridobitev uporabnega dovoljenja za vsak obnovljen daljnovod. V podjetju zadnja leta nove daljnovode polagajo 
pod zemljo. Ponekod je to lažje, drugod, kjer imajo lastniki zemljišč pomisleke, malo težje, pravijo in dodajajo, da je 
glede na vremenske pojave to najboljša rešitev. Tako želijo v naslednjih letih spraviti pod zemljo čim več kablov na 
najbolj kritičnih odsekih daljnovodov. Za območje Laškega z okolico je po predlanskem snegolomu zdaj pripravljena 
vsa dokumentacija, da bodo lahko kabliranje izvedli še letos.

V ledu in snegu 
ter ob neznosnem 
pokanju
Organizacijsko je DE Velenje 

razdeljena v štiri nadzorništva 
s štirimi elektro montažnimi 
skupinami, skupaj šteje pri-
bližno 60 monterjev in drugih 
tehničnih sodelavcev. S kolegi 
iz DE Celje in z dvema skupi-
nama iz DE Krško so bili ves 
čas na terenu, zlasti na Graški 
Gori, na območju Pake, v oko-
lici Šoštanja, po Zgornji Savinj-
ski dolini … A ker je bila močno 

prizadeta tudi Koroška, je bilo 
treba del ekip »posoditi« še v te 
kraje. Minuli petek, ko smo se 
srečali v okolici Ponikve, je bila 
glavnina elektrikarjev v Šale-
ški in Zgornji Savinjski dolini, 
v Savinjski dolini je bilo treba 
odpraviti še nekaj okvar na 
nizkonapetostnem omrežju, v 
nedeljo so bili brez elektrike le 

še trije odjemalci v bližini jame 
Pekel. In tudi zato se je na utru-
jene obraze elektro monterjev 
počasi vračal nasmeh. »Kaj se 
čudite? Danes je v primerjavi s 
prejšnjimi dnevi prav lepo,« je 
preglasil agregat v bližini eden 
od njih. Oprtan z zvitkom uni-
verzalnega kabla na hrbtu se 
je napotil v hrib, vmes pa si 
je le utrgal še nekaj minut in 
opisal grozote prejšnjih dni, 
ko je »drevje pokalo huje, kot 
da bi bili na fronti, s kombijem 
zaradi ledu in hlodov na cesti 

Električarji bodo posledice vremenske ujme odpravljali še vse leto, 
kjer se bo le dalo, bodo kable vkopali v zemljo. (Foto: Elektro Celje)

V prikolici kombijev na štirikolesni pogon, s kakršnimi so se elektrikarji prebijali po terenu, je bila del nepogrešljive opreme 
tudi motorna žaga.

Brez pomoči plezalk ne bi šlo na 
drog, za delo na višini pa je nujen 
tudi poseben varovalni pas.
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Ivan Gregorc: »Pametni telefoni so 
›pametni‹, le dokler imajo signal.« 
Ves pretekli teden je domov pri-
hajal okrog polnoči, ob pol šestih 
se je vračal nazaj v službo. Po hitri 
koordinaciji tehničnega osebja, 
ko so skupaj pregledali stanje na 
omrežju in prešteli nove izpade, so 
s centrom vodenja naredili dnevni 
delovni načrt, ki pa se jim je vmes 
neštetokrat »porušil«, saj so se 
razmere na terenu zelo hitro spre-
minjale. Kot sin elektro monterja je 
v stiku z elektriko že od malih nog, 
v 37 letih pa je v Elektru Celje delal 
kot projektant, v službi vzdrževanja 
in zdaj kot vodja DE Velenje.

nisi prišel nikamor, peš pa je 
bilo zaradi slabe vidljivosti 
tudi nevarno«. V petek pa je 
ob sicer dokaj močnem vetru, 
ki je tu pa tam še pripomogel 
k podiranju kakšnega drevesa, 
sijalo sonce …

»Utrujenost na varnost ne sme vplivati. 
Zato pa se pozna pri hitrosti del. Treba 
je razmisliti, kaj in kako boš naredil. 
Dokler si spočit, gre hitro, ko je utruje-
no telo, pa tudi glava ›dela‹ počasneje. 
Vsako stvar je treba dvakrat premisliti. 
Na terenu so bile zato ves čas tudi ekipe 
službe varnosti pri delu in spremljale 
delo monterjev, jim svetovale, če je bilo 
treba kaj drugače zastaviti,« pravi Rojc.

»Te dni smo videli prav vse možne tipe okvar. Celo sami smo 
bili presenečeni, da je kaj takega sploh mogoče. Pretrganih 
vodnikov smo vajeni, tokrat pa so bili izpuljeni drogovi z 
betonskimi kleščami vred, zviti jekleni jambori, prelomljeni 
zatezni betonski drogovi, ki prenesejo res velike sile, jeklene 
konzole so se zvijale, kot bi bile iz papirja … Tudi če bi bili 
vsi objekti močno predimenzionirani in povsem novi, je ne bi 
veliko bolje odnesli,« je prepričan Rojc.

Opremljeni z 
rezervnimi oblačili
Elektro monterji so vaje-

ni dela v vseh vremenskih 
razmerah. Kot pravi Rojc, 
je posredovanj na terenu 
najmanj v lepem vremenu. 
Zato imajo posebna zaščitna 
oblačila tako za dež kot tudi 
za sneg. A pretekli teden jim 
tudi sicer nepremočljivi vi-
soki čevlji, snežne gamaše, 
posebna zaščitna obleka in 
rokavice niso prav veliko 
pomagali. »Po nekaj urah je 
tudi sicer nepremočljiv ma-
terial popustil,« pravi Rojc in 
dodaja, da so se takrat ope-
rativci preobuli in preoblekli 
vsaj v suhe čevlje in oblačila, 
ki so jih imeli s seboj za re-
zervo. »In tudi vsaj malo po-
greli,« dodaja Gregorc in se 
ob tem zahvaljuje vsem do-
mačinom, ki so električarjem 
nosili topel čaj in jih vabili k 

domači peči. Tudi v podjetju 
so poskrbeli za dostavo to-
plih napitkov in seveda tople 
malice, ki so jo delavci poje-
dli kar na terenu.

Sicer pa so v dobesedno 
nemogočih razmerah ekipe 
delale po 15 ur dnevno. Za-
čenjale so ob 7. uri, ko se je 
že svetlilo, delo pa končale 
v trdi temi. »Ponoči seveda 
ni šlo. Prenevarno bi bilo,« 
poudari Rojc in doda, da je 
varnost delavcev na terenu 
vendarle na prvem mestu.

Navajeni 
ponavljanja
Razmere se se ves teden 

dobesedno iz minute v mi-
nuto spreminjale. Vodi, ki so 
jih operativci končno uspeli 
priključiti v omrežje, so bili 
že v naslednjem trenutku 
prekinjeni. Nekje na trasi je 
spet padlo drevo … In tako je 
bilo treba na istem območju 
posredovati tudi po trikrat, 
štirikrat. »Tega so naši ljudje 
vajeni, a vseeno …« opo-
zori Gregorc, da v takšnih 

»Zdaj sistem vzpostavljamo začasno, 
čaka pa nas še dolgotrajna obnova 
omrežja. Prepričan sem, da bo ves le-
tošnji program popravil, načrtovanih 
obnov in gradnje novih vodov treba 
preusmeriti v odpravo posledic žleda,« 
pravi Gregorc.

Na območjih DE Celje in DE Velenje je po 750 km 20 
kilovoltnih daljnovodov in 2.500 km nadzemnih nizko-
napetostnih vodov. V preteklih dneh je bilo pregledano 
celotno omrežje, podrobnejši pregledi bodo sledili v na-
slednjih tednih. Reden pregled vseh daljnovodov, ob ka-
terem naredijo elektrikarji tudi spisek potrebnih del ter 
opreme, ki jo je treba zamenjati, so v Elektru Celje opravili 
decembra. Da je omrežje skrbno vzdrževano, nadzirajo 
tudi elektro-energetski inšpektorji, ki jih imajo v podjetju 
na obisku skoraj vsak mesec.

Čeprav je bilo dnevno na terenu tudi do 400 ljudi, je pomoč zdravnika zaradi bole-
čin v križu iskal le elektro monter iz Rogaške Slatine. In še ta v domačo oskrbo ni šel 
zaradi padca ali podobne poškodbe, temveč zaradi preobremenitve. Povprečna starost 
operativcev je nad 45 let, kar seveda pomeni, da težje prenesejo obremenitve, kakršnih 
so bili deležni pretekli teden.

prestavljale z enega na dru-
go mesto. »Prav zaradi tega 
je morala biti komunikacija 
izjemno dobra in natančna. 
Preštete smo morali imeti vse 
svoje ljudi, vse kooperante in 
vse druge, ki so nam poma-
gali,« pojasnjuje Rojc. A to 
še zdaleč ni bilo lahko v raz-
merah, ko je bila praktično 
vsa Zgornja Savinjska dolina 
tudi telefonsko odrezana od 
preostalega sveta. Pomagali 
so si z radijskimi zvezami, a 
tudi pri tem so potrebovali 
agregate, saj so bili tudi repe-
titorji daljši čas brez napaja-
nja. Ekipe v Zgornji Savinjski 
dolini so zato opremili še s 
satelitskimi telefoni, a zaradi 

slabo poznali. Vse posege, 
zlasti vključevanje posame-
znih vodov nazaj v omrežje, 
je zato s centrom vodenja 
usklajeval koordinator del 
na določenem območju. »Ta 
je na delovišču presodil, kdaj 
bo mogoč ponoven vklop, 
pred tem pa skrbel, da so 
se vsi držali naših petih zla-
tih pravil,« pravi Gregorc in 
potrka na les, da se tragična 
nesreča, kakršna se je zgodi-
la kolegu iz Elektra Maribor, 
ne bi nikoli več ponovila. A 
kljub temu, da je bil center 
vodenja kot nekakšno srce 
odpravljanja okvar na terenu, 
v Celju vendarle niso obrača-
li stikala za ponoven vklop v 

izjemno razgibanega obmo-
čja so bili tudi ti v nekaterih 
krajih brez signala.

Srce v Celju
Središče vodenja odpra-

vljanja okvar na omrežju je 
bilo v Celju na sedežu pod-
jetja. Delo, opozarjata sogo-
vornika, je bilo tokrat zelo 
stresno, ker je bilo vključe-
nih toliko ljudi. Običajno 
namreč okvare na svojem 
območju odpravljajo ope-
rativci iz posameznih nad-
zorništev, tokrat pa so se 
jim pridružili še električarji 
iz drugih krajev, ki so teren 

omrežje. Ko je bilo na terenu 
vse pripravljeno in natančno 
preverjeno, so vse vključitve 
vodov nizkonapetostnega 
omrežja opravili delavci na 
terenu. Iz centra namreč 
lahko daljinsko vključujejo 
ali izključujejo le razdelilne 
transformatorske postaje in 
transformatorske postaje, za 
ročne vklope pa je bilo spet 
treba do veliko mest pešačiti, 
ker preprosto niso bila dosto-
pna. In to vsak dan, ponekod 
na istem mestu tudi po tri-
krat ali štirikrat.

IVANA STAMEJČIČ
Foto: GrupA

trenutkih vsaj malo pade 
morala. Če k temu prište-
jemo še številne prehojene 
kilometre, težo materiala, ki 
so ga na najbolj nedostopna 
mesta znosili na hrbtih in v 
rokah, in strah, ki jih je ves 
čas spremljal zaradi pokanja 
in podiranja dreves v bližini, 
potem je delo elektro mon-
terjev v zadnjih dneh pravi 
presežek.

Natančno 
usklajevanje
Ne le zaradi vremenskih 

razmer, odpravljanje okvar 
na elektro omrežju je bilo 
tokrat še bolj zahtevno, ker 
je bilo na tako obsežnem 
terenu toliko ljudi. V koni-
cah je namreč okvare hkrati 
odpravljalo le malo manj kot 
400 ljudi, ekipe so se hitro 

Pet varnostnih pravil, ki jim elektro monterji pravijo zlata pravila, je 
zapisanih tudi na delovni izkaznici.

Tudi če bi bili stebri povsem 
novi, obremenitve ne bi zdr-
žali. (Foto: Elektro Celje)

Brez univerzalnega kabla, ki so ga elektrikarji začasno vpenjali na še stoječe drogove in tudi bližnja 
drevesa, bi bila oskrba z elektriko motena še dlje.
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Letošnja novost Kulturnega maratona je bil recital Prešernovih pesmi v slovenščini, latinščini, angleščini, 
nemščini, francoščini, španščini in ruščini z naslovom Prešernova romantika ne pozna meja. Dijaki so 
recitirali pesmi največjega slovenskega pesnika v vseh jezikih, ki se jih učijo v šoli.

Kolaž srednješolske 
razigranosti
Dijaki I. gimnazije v Celju tudi letos pripravili Kulturni maraton

Kulturni praznik različ-
ne ustanove in generacije 
obeležijo na različne nači-
ne. Če se ene odločijo pri-
praviti proslavo, spet druge 
priredijo literarne večere 
ali dneve odprtih vrat, s ka-
terimi želijo medse priva-
biti karseda veliko ljudi in 
s tem širiti pomen kulture. 
Na še posebej zanimiv na-
čin se obeleževanja kultur-
nega praznika lotevajo na I. 
gimnaziji v Celju, kjer je v 
tednu pred 8. februarjem še 
posebej živahno. Vsako leto 
namreč pripravijo Kulturni 
maraton, ki so ga letos pod-
naslovili Teden kulture.

Zametki te večdnevne kul-
turne prireditve, na kateri 
tako ali drugače sodelujejo 
vsi dijaki, segajo v 70. leta 
prejšnjega stoletja. V zadnjih 
letih se je njen obseg razširil, 
saj postreže z vrsto različnih 
dogodkov in delavnic. Že tra-
dicionalno je Teden kulture 
uvedel nastop mešanega pev-
skega zbora, dan kasneje pa 
je bila še premiera Fedrinega 
gledališča. Mladi gledališč-
niki pod režisersko taktirko 
četrtošolca Luke Marcena so 
uprizorili predstavo Dogodek 
v mestu Gogi. Grumovo be-
sedilo, ki je nastalo konec 
20. let prejšnjega stoletja, so 
dijaki nekoliko posodobili in 
tako odgovorili na izzive, ki 
jih postavlja sodobna družba. 
Mentorica Fedrinega gledali-
šča Klara Pavšer Stropnik je 
vsako leto navdušena, da se 
srednješolci vedno znova od-
ločajo za zahtevne predstave, 
v katere je treba vložiti veliko 
truda.

Številne delavnice
Še posebej živahen utrip 

je bilo na najstarejši celjski 
gimnaziji mogoče čutiti v 
petek, ko so se v šoli zvrstili 
različni dogodki in delavnice. 
V prenovljeni šolski knjižni-
ci je bilo literarno srečanje 
Fedrovanje, ki so se ga poleg 
domačih literatov udeležili še 
dijaki s Slovenske gimnazije v 
Celovcu in pesnica Vida Mo-
krin Pauer. Spet drugi dijaki 
so kulturni praznik obeležili 

Fedrino gledališče je letos premierno uprizorilo predstavo Dogodek v 
mestu Gogi. Kot pravi režiser, četrtošolec Luka Marcen, so besedilo 
skladno z duhom časa nekoliko posodobili. Predstava na eni strani 
prikaže Hano, dekle, ki ji je uspelo pobegniti iz Goge, kamor se je nato 
ponovno vrnila, in na drugi strani Gogovce, ki se nikoli ne morejo rešiti 
pridiha tega mesta.

Profesor Jože Petrak Zajc je vodil fotografsko delavnico, ki so se je 
poleg dijakov udeležili tudi učenci iz III. OŠ Celje. Tema delavnice je bila 
manipulacija s časom, prikazanim na fotografiji. Pri tem so se udele-
ženci seznanili z uporabo stativa in s podaljšanjem časa osvetlitve.

V okviru Kulturnega maratona se je zvrstilo več likovnih delavnic. Ena je bila likovno-fizikalna, na kateri so 
dijaki iz odpadnega materiala izdelali zbiralnik za zamaške, ki jih v dobrodelne namene zbirajo v šoli.

V sklopu Kulturnega maratona je mogoče opaziti precej delavnic, ki 
se navezujejo na tehnološke iznajde družbe. Z njimi namreč želijo od-
govoriti na izzive sodobnega časa. Na eni so dijaki ustvarjali risanko. 
S fotoaparatom so posneli približno 200 fotografij, ki so jih nato s 
pomočjo računalniškega programa zmontirali v sedemminutni video.

Fedrovanje je srečanje mladih literatov, na katerem se predstavijo 
člani šolskega literarnega krožka. Letos so k sodelovanju povabili tudi 
dijake Slovenske gimnazije v Celovcu. Literarna gostja je bila pesnica 
Vida Mokrin Pauer, ki se je dijakom predstavila in v nadaljevanju pri-
pravila z njimi tudi delavnico.

Ena zanimivejših aktivnosti je poslikava šolskega hodnika v kleti I. 
gimnazije v Celju. Dijaki vsako leto puste bele stene poživijo z najra-
zličnejšimi barvnimi poslikavami. Nič drugače ni bilo letos.

z recitiranjem Prešernovih 
pesmi v vseh jezikih, ki se jih 
učijo v šoli. Zvrstile so se tudi 
delavnice, kot so ura latinšči-
ne, predstavitev debatnega 
krožka, delavnica Potep po 
Evropi ob 10-letnici članstva 
Slovenije v Evropski uniji, de-
lavnici orientalskega plesa in 
hip hopa ter likovne in vizual-
ne delavnice, med katere sodi-
jo poslikava hodnika v kleti, 
fotografska, likovno-fizikalna 
in arhitekturna delavnica, po-
stavitev in odprtje razstave, 
»stop-motion« animacija ter 
»photoshop« triki. Dijaki so 
si ogledali tudi bogato bero 
šolske filmske produkcije, 
od igranega filma Razbiti 
spomini, kratkega filma Our 
Hometown v angleščini do 
igrano-dokumentarnega filma 
o najstarejšem celjskem gim-
nazijcu Odsev preteklosti. Vsi 
tisti, ki bolj kot na sedmo ume-
tnost prisegajo na glasbo, so 
prisluhnili koncertu šolskega 
big banda in vokalne skupine 
Chillax in si ogledali muzikal 
v angleščini Shine.

Sodelujejo vsi
Nad vsem dogajanjem bdi 

profesorica slovenščine Juana 
Robida, ki pravi, da je organi-
zacija te večdnevne prireditve 
zelo zahtevna, zato se priprav 
nanjo lotijo zelo zgodaj. Za-
dnja leta je veliko lažje, saj 
so mentorji, ki soustvarjajo 
Kulturni maraton, vajeni kon-
cepta dela, še posebej spodbu-
dno pa je, da s svojimi idejami 
kulturno dogajanje bogatijo 
tudi dijaki. Ti se namreč ma-
ratona vsako leto veselijo ne 
samo zato, ker jim v času do-
godkov odpade pouk, temveč 
tudi zato ker imajo priložnost, 
da se predstavijo sošolcem in 
obenem vidijo, kaj ustvarjajo 
drugi. Pomembno je izposta-
viti, da v Kulturnem maratonu 
sodelujejo prav vsi dijaki, in 
sicer bodisi kot organizatorji 
bodisi kot nastopajoči.

ŠPELA OŽIR
Foto: GrupA
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3
IN NAJ MATURANT
NAJ MATURANTKA

Glasujte za svojega kandidata!

V akciji Naj maturantka in naj 
maturant boste bralci letos že tre-
tjič izbirali dekle in fanta, ki bosta 
prejela laskavi naziv in ob tem tudi 
lepo nagrado. Kar tri mesec bo tra-
jal izbor med kandidati iz različnih 
srednjih šol s Celjskega za uvrstitev 
v majski finale.

Januarja smo maturantske razrede 
povabili, naj izberejo svoja predstav-
nika, ki jih bosta zastopala v tekmova-
nju. Ponekod so poslali v boj le enega 
kandidata. Vsi pa bodo imeli enake 
izhodiščne možnosti. To pomeni, da 
bodo objavljene njihove portretne 
fotografije v vsaki številki časopisa v 
tistem mesecu, ko se bo predstavila 
njihova šola. Postopoma bomo ob 
tem objavljali tudi njihove večje foto-
grafije v maturantski opravi.

Bralci bodo imeli možnost, da gla-
sujejo za »svojega« kandidata. Tisti 
maturant in tista maturantka, ki bo-
sta do konca meseca zbrala največ 

glasov, se bosta uvrstila v finalni maj-
ski krog tekmovanja.

Februarja bomo torej objavljali 
prvi krog kandidatov, marca in aprila 
še naslednja dva. Vsak mesec bosta 
znana dva finalista. Vseh šest se bo v 
končnem obračunu pomerilo maja.

Učitelji lahko pomagajo
Že lani smo uvedli dodatno točkov-

anje razrednika ali učiteljskega zbora. 
Ta lahko namreč izbranemu kandida-
tu (le enemu!) iz posameznega ma-
turantskega razreda dodeli dodatnih 
sto točk za njegovo učno in delovno 
uspešnost. Zavedamo se namreč, da 
sošolci in sošolke pri izbiri kandida-
ta ne upoštevajo predvsem in zgolj 
učnega uspeha. Prav zato dajemo do-
datno možnost, da se pri glasovanju 
upošteva tudi ta razsežnost izbranega 
kandidata. Seveda nam morajo razre-
dniki to sporočiti, in sicer na elektron-
ski naslov tednik@nt-rc.si.

Spremljajte Novi tednik. Sproti vam bomo razkri-
vali tudi vabljive nagrade in druge spodbude, ki 
jih načrtujemo v akciji. Za zdaj vam lahko nami-
gnemo, da sta lanska zmagovalca Lidija Lubej in 
Anže Brezovšek za nagrado odpotovala v Pariz. 
Nagradili pa smo tudi njuna razreda!

ŠOLSKI CENTER CELJE: Gimnazija Lava (GL), Srednja šola za gradbeništvo in varovanje okolja (SŠGVO), Srednja šola 
za kemijo, elektrotehniko in računalništvo (SŠKER) in Srednja šola za storitvene dejavnosti in logistiko (SŠSDL).
ŠOLSKI CENTER ŠENTJUR (ŠCŠ)

Na enem kuponu lahko glasujete za enega naj maturanta ali za eno naj maturantko. Pri glasovanju bomo 
upoštevali le originalne pravilno izpolnjene kupone, ki nam jih boste poslali po pošti ali prinesli osebno.

sezona 
AKCIJE!

Kupon pošljite na Novi tednik, Prešernova ulica 19, 300 Celje.

V akciji Naj maturantka, 
naj maturant se bodo 
ta mesec predstavili 
kandidati naslednjih šol:

Foto: Nataša Müller, GrupA, oblikovanje: Andreja Balja

Monika 
Oset

4. C, GL

Florijan 
Klezin

4. D, GL

Adrijana 
Lilek

4. A1, SŠSDL

Tadej
Štefančič

K-4. A, SŠKER

Sabina 
Mansutti
4. T, ŠCŠ

Matija 
Lesjak

2. PTI, ŠCŠ

Luka 
Stante

G-4. C, SŠGVO

Luka 
Klanšek
4. B, GL

Saša 
Črep

4. D, GL

Tjaša 
Jazbec

3. C2, SŠSDL

Alma 
Bilajac

K-4. A, SŠKER

Blaž 
Klepej

R-4. B, SŠKER

Žana
Kompolšek
2. PTI, ŠCŠ

Nives 
Čakš

G-4. C, SŠGVO

Marko 
Kugonič
4. A, GL

Tjaša 
Župnek
4. E, GL

Tamara 
Pungartnik

3. C1, SŠSDL

Gregor 
Krajnc

4. P1, SŠSDL

Dušan 
Kondič

R-4. A, SŠKER

Anže 
Terčak

3. M, ŠCŠ

Saša 
Osek

G-4. B, SŠGVO

Zmagovalca 
februarskega 

kroga  
glasovanja bomo 

objavili 

6. 
marca.

Marisa 
Harder
4. B, GL

Domen 
Preložnik
4. E, GL

Rene 
Hriberšek

3. C1, SŠSDL

Maja 
Jošić

R-4. B, SŠKER

Diana 
Domitrovič
3. SM, ŠCŠ

Tilen 
Pungaršek

G-4. B, SŠGVO

Mubina 
Vrtagič
4. A, GL

Žiga 
Kotnik Klovar

4. C, GL

Robert 
Božnik

2. B4, SŠSDL

Kaja 
Krašovec

4. P1, SŠSDL

Simon
Turnšek

E-4. A, SŠKER

Jan
Narat

4. T, ŠCŠ

Urh 
Jurjec

G-4. A, SŠGVO

Pravila glasovanja in sodelovanja v akciji

Podatki o osebi, ki je glasovala:

ime in priimek .............................................................................................................

naslov .....................................................................................................................................

kontaktni telefon/e-pošta ..............................................................................

KUPONNAJ MATURANTKAINNAJMATURANT

Glasujem ZA
naj maturantko /naj maturanta

ime in priimek: ..................................................................................................

pod zaporedno številko: 

�

1 2 3 4 5

6 7 8 9 10

11 12 13 14 15

16 17 3 18 19

20 21 22 23 24

25 26 27 28 29

30 31 32 33 34

TRETJA

AKCIJA
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Kuponi, s katerimi glasujete za svojega favorita, sicer prihajajo v uredništvo, prave-
ga navala pa še ni in pričakujemo, da nas boste v prihodnjih dneh zasuli z njimi.

Vsi ostali še čakajo na vaše glasove,
zato hitro svinčnik in škarje v roke!

Pošljite ali prinesite nam kupone
in pomagajte svojemu kandidatu do zmage!

1. teden 
glasovanja
je za nami!

Med dekleti 
za zdaj vodi Monika 
Oset z Gimnazije 
Lava, saj ji je sto točk 
namenila razredničarka 
Mojca Poharc. Sledita ji 
Tjaša Jazbec iz Srednje 
šole za storitvene 
dejavnosti in logistiko 
in Tjaša Župnek z 
Gimnazije Lava.

Med fanti 
imajo po dva glasova 
Marko Kugonič, Domen 
Preložnik in Florjan 
Klezin z Gimnazije 
Lava ter Gregor Krajnc 
iz Srednje šole za 
storitvene dejavnosti in 
logistiko.

11. Robert Božnik 12. Tamara Pungartnik

15. Adrijana Lilek14. Tjaša Jazbec
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12. Tamara Pungartnik

17. Gregor Krajnc

13. Rene Hriberšek

16. Kaja Krašovec
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Po žledu plazovi, poplave?
Tudi naše območje čaka dolgotrajna sanacija po zimski ujmi

Vodja izpostave Uprave RS za zaščito in reševanje 
Celje in namestnik poveljnika Civilne zaščite za za-
hodno štajersko regijo Silvester Šrimpf.

Končni podatki o nastali škodi po zimski 
ujmi na Celjskem še niso znani. Že od pr-
vega dne naravne nesreče, ki je prizadela 
Slovenijo, jih zbirajo v regijskih in državnih 
štabih Uprave RS za zaščito in reševanje 
(URSZR). Podatke sporočajo poveljniki ob-
činskih štabov civilne zaščite in župani ob-
čin, gasilske enote, gospodarske družbe in 
vse ostale enote, vpete v pomoč in reševanje 
nastale situacije. A natančna številka, ki bo 
pokazala, kako hudo sta bila poškodovana 
narava in premoženje ljudi, še ne bo zna-
na tako kmalu, pravi namestnik poveljnika 
Civilne zaščite za zahodno štajersko regijo 
Silvester Šrimpf. V vseh občinah pa se je 
med zimsko ujmo in po njej pokazalo, da 
si ljudje znajo pomagati ter se boriti proti 
silam narave organizirano in z medsebojno 
pomočjo, pravi Šrimpf.

»Župan za operativno delovanje in vodenje 
enot v času naravnih nesreč imenuje občin-
ski štab in poveljnika. Potem se koordinirajo 
naloge pristojnih služb znotraj posamezne 
občine. Nekateri župani in poveljniki civilne 
zaščite so se na Celjskem zelo dobro odzvali, 
ves čas smo z njimi v stiku, saj poročajo o 
škodi, obračali so se na nas za dodatno po-
moč ali s prošnjami po dodatnih delovni sili 
za odstranjevanje posledic. V vseh občinah 
namreč niso imeli dovolj ljudi na razpolago. 
Podatke smo nato zbirali na regionalni ravni, 
jih posredovali službi za podporo državne-
mu štabu civilne zaščite, kjer so se usklajevali 
tudi s Slovensko vojsko. O teh stvareh smo 
se dogovarjali dnevno in naslednji dan smo 
na določena območja napotili dodatne ekipe 
gasilcev ali vojakov …«

Takšne zmrzali Slovenija ni vajena. Se 
bo šele čez čas pokazala prava veličina 
škode?

Da. Predvsem v gozdovih in na elektro 
omrežju, drugje mislim, da vsaj na našem 
območju ne. Če se primerjamo z notranjsko 
regijo, kjer je bila »ledena doba«, vemo, da 
tako hudo pri nas ni bilo. Je pa veliko škode 
na električni infrastrukturi in drevju. Če ne bi 
bilo izpada elektrike, bi zadeve pri nas popra-
vili v enem dnevu.

Kaj je zdaj največja grožnja pri odpravi 
posledic? Veter? Plazovi?

Pri nas predvsem odjuga. In s tem dodatno 
lomljenje drevja in vej. Posledično se bodo 
pojavljali zemeljski plazovi. Glede na oceno 
ogroženosti glede plazov smo regija, ki je zelo 
ogrožena. Bojim se, da se bodo začeli premi-
kati že obstoječi plazovi ali da se bodo pojavili 
novi, ko bo odjuga še bolj pritisnila.

Ampak plazovi niso grožnja le zdaj, am-
pak vse leto.

Res je. Nevarnost zemeljskih plazov žal ni 
vezana samo na čas po naravni nesreči, am-
pak na obdobje po vsakem obilnem deževju. 
Tudi na poletje, če neprestano dežuje in so tla 
preveč razmočena. Takrat pride do premika-
nja zemljine, zdrsov ali podorov. Večji plazovi 
pa bodo terjali dolgoletno odpravo posledic.

V ujmi so bili v pomoč vključeni tudi 
vojaki, a so lahko pomagali le pri odstra-
njevanju drevja, saj za drugo pomoč niso 
usposobljeni.

Način sodelovanja z vojaki in njihovo me-
hanizacijo ne more biti drugačen, kot je. Vsi 
vemo, kaj je primarna naloga vojske in čemu 
je namenjena. V primerih naravnih in dru-
gih nesreč pa je na razpolago civilni zaščiti, 
ampak samo v času intervencijskih ukrepov 
za zagotavljanje najnujnejših pogojev za ži-
vljenje. Kasneje, ko se vzpostavijo normalni 
življenjski pogoji in so ceste prevozne, ko je 
zagotovljena oskrba z vodo ali elektriko in nič 
več ne ogroža varnosti ljudi, se izda sklep, 
da se intervencijski ukrepi končajo, in takrat 
nastopi dolgoročno obdobje redne sanacije. 
Ta pa je v rokah pristojnih služb.

Za odpravo posledic v gozdovih niti vsi 
gasilci niso usposobljeni, ker nimajo tečaja 
za uporabo motornih žag (gasilci sekači). 
Kako ste to reševali? Jih je bilo sploh do-
volj?

»Pohvala vsem, ki so poma-
gali na terenu, je potrditev, 
da je človek ravnal pravilno. 
Vse te pohvale prenesemo 
sodelavcem. Večinoma jim to 
pomeni več kot višja plača. 
Gre za zadovoljstvo, hkrati 
pozitiven razmislek, kaj bi se 
še dalo izboljšati, da bi lahko 
naredili še več in še hitreje.«

V prvem trenutku takšne nesreče ni nobe-
ne strokovne pomoči dovolj. Pri tem je treba 
razumeti pravila v sistemu pomoči. Naprej 
sta na vrsti reševanje življenj in večjega pre-
moženja ter zagotavljanje najnujnejše oskrbe. 
Pri tako imenovanih sekačih je problem, ker 
so za to delo najbolj kvalificirani gozdarji. 
In takšnih, ki imajo koncesijo, je na našem 
območju deset. Mislim, da ta številka pove 
vse glede na obseg ujme. Pred leti smo že 
ob manjših nesrečah ugotavljali, da potrebu-
jemo gasilce, ki znajo ravnati z motornimi 
žagami. V vsakem gasilskem društvu je zdaj 
vsaj ena motorna žaga, nekaj gasilcev pa je 
usposobljenih za delo z njo. In ti se vključijo 
v pomoč v takšnih situacijah. Nikakor pa ne 
pripadniki vojske. Oni za takšno delo niso 
usposobljeni.

Je zelo narobe, če nekdo, ki za to ni uspo-
sobljen, prime za žago v nesreči takšne raz-
sežnosti, kjer včasih vsaka sekunda šteje?

Razumem, kaj želite vprašati. Zamislite si, 
če bi bil pripadnik civilne zaščite, ki bi opra-
vljal nekaj, za kar ni usposobljen, poškodo-
van. Če bi se to zgodilo, vemo, kje in kdo je 
odgovoren. Zato organiziramo delo tako, da 
na terenu aktiviramo tiste, ki so za določe-
no delo pravilno opremljeni in usposobljeni. 
Skupine smo organizirali tako, da so bili v 
njih po dva delavca cestnega podjetja, ki je 
pristojno za vzdrževanje cest, dva sekača in 
ostali gasilci ter vojaki, ki so skrbeli za fizično 
odstranjevanje s kamioni in z ostalo mehani-
zacijo. Tu so še ostali – tudi domačini, kmetje, 
ki znajo ravnati z motornimi žagami in imajo 
opravljene tečaje.

Bo civilna zaščita tudi vpeta v nadaljnjo 
sanacijo?

Ne, ker je to področje gozdarske stroke. Mi 
skrbimo samo za nujne intervencijske ukrepe. 
Če pa bi obstajala še kakšna nevarnost, bi se 
vključili.

V medicini poznamo sistem triaže, kar 
pomeni, da je treba najprej pomagati naj-
bolj ogroženemu poškodovancu. Kaj pa pri 
nedavnem izpadu elektrike? Lahko prihaja 
do napak?

Do napak lahko pride vedno, toda sistem 
je zasnovan tako, da ga vsi spoštujejo. Tudi 
župani vidijo, da je samo z upoštevanjem tega 
mogoče organizirano reševanje v primeru na-
ravnih nesreč. Rezultat sta hitrejše ukrepanje 
in hitrejša pomoč ljudem. Prav pa je, da ljudje 
za svojo varnost poskrbijo tudi sami. Samopo-
moč je del sistema zaščite in reševanja. Poma-

gati sebi in tudi sosedom. Potem sledi pomoč 
gasilcev in ostalih skupin civilne zaščite, kar 
vsi upoštevajo. Ko pa se zgodi nesreča večjih 
razsežnosti, je poveljnik civilne zaščite tisti, 
ki s pomočjo strokovnjakov z različnih po-
dročij dela koordinira delo. Dodeljevanje na-
log posameznim skupinam civilne zaščite je 
odvisno od posamezne skupine. To pomeni, 
da naloge gasilcem določa poveljnik gasilcev, 
saj najbolj pozna svojo stroko.

Prihajajo kakšne pritožbe, pohvale s te-
rena? Kakšne?

Pritožb nismo dobili, ne vem pa, ali je ka-
kšna pritožba prišla v občine. Imamo pa kar 
nekaj zahval prebivalcev iz drugih regij. Ljudje, 
ki imajo svojce na Celjskem, so z našo pomočjo 
navezali stik z njimi in skupaj smo preverili, 
ali so dobro in ali kaj potrebujejo. Tudi obči-
ne in podjetja se nam zahvaljujejo. Res pa je, 
da tudi župane ves čas sprašujemo, ali še kaj 
potrebujejo v občinah. Imamo dobre odnose, 
a včasih se pokaže, da morda ponekod svoje 
potrebe prepozno izrazijo. Zgolj zato, ker vsi 
ne vedo, kakšne zmogljivosti za nudenje po-
moči imajo pripadniki civilne zaščite ali vojska. 
Zato jim poskušamo dopovedati, naj povedo, 
kaj potrebujejo, na ravni regije ali posameznih 
organizacij pa bomo ugotovili, ali jim je možno 
pomagati glede na zmogljivosti.

Pomoč na terenu je pokazala solidarnost, 
a tudi pomanjkljivosti. Minuli teden je iz-
padel sistem Zare, ki je namenjen komuni-
ciranju med reševalci in različnimi sestavi 
v sistemu zaščite in reševanja. Za kakšen 
sistem gre, zakaj je zatajil?

Zare pomeni sistem zvez za zaščito in reše-
vanje. Gre za sistem radijskih zvez z omrež-
jem repetitorjev, v katerem potekajo pogovori 
preko radijskih postaj. V tem sistemu zvez 
deluje tudi sistem »tihega aktiviranja«, name-
njen aktiviranju pripadnikov reševalnih služb, 
predvsem gasilcev. Včasih smo gasilce aktivi-
rali le z alarmi preko siren, danes se to počne 
le še v zelo majhnem obsegu. Zaradi žleda 
pa je repetitor na Golteh izpadel iz električne 
napetosti, rezervno napajanje pa je zdržalo 
samo določen čas. Nato so se izpraznili aku-
mulatorji in prišlo je do mrka. Za nekaj časa 
so vzdrževalci linije preusmerili na druge re-
petitorje, potem pa sistem spet vzpostavili.

Koliko težav na terenu vam je povzročil 
ta izpad?

Nekaj težav, a ne večjih. Komunicirali smo 
tudi z mobilniki, in sicer tam, kjer je bilo to 
mogoče, saj na območjih Nazarij, Luč, Solča-
ve nekaj časa ni bilo ne klasične ne mobilne 
povezave. Kljub temu večjih nevšečnosti ni 
bilo. Tudi župani so se znašli. En dan so v eni 
občini delali kar trije župani skupaj. Znali so 
se prilagoditi situaciji.

Kaj pa zveze z 112? Dnevno vas je klicalo 
tudi dva tisoč ljudi. Je bilo kaj zmede?

Naši operaterji že pri klicu naredijo selek-
cijo, še posebej, če dobijo več klicev o do-
godku na isti lokaciji. Tehnologija, s katero 
delajo, jim to omogoča. Rad bi povedal, da 
ima marsikdo operaterje za telefoniste, a to 
niso. To so strokovnjaki z znanjem. Zaslužijo 
si pohvale, ker so te dni delali prekomerno in 
to delo je zelo stresno. Nekdo kliče, prijavlja 
poškodbe, okvare, nesreče, klicatelji so pa-
nični in operaterji presodijo, kako in kakšne 
ekipe obvestiti in koga poslati na pomoč.

Ljudje so za pomoč klicali tudi na 113, 
kar je OKC, ki je na policiji. Prihaja kdaj do 
podvajanja informacij ali posredovanja?

Ne. Povezani smo s posebnim komunika-
cijskim kanalom, ki omogoča redno in ne-
moteno izmenjavo podatkov. Tudi če elek-
tričnega ali mobilnega signala ni, povezava 
dela. Enako je z reševalci. Če kdo kliče na 
113 in potrebuje gasilce, iz OKC vežejo klic k 
nam, ker oni po predpisih ne morejo aktivirati 
gasilcev. Tu ni težav.

URSZR ima načrte reševanja za različne 
primere naravnih nesreč. Ali obstaja sploh 
kakšen načrt za takšne primere naravnih 
nesreč, kot se je zgodila zdaj?

Ne. Posebnega načrta za žled nimamo v 

regiji, se pa v takih primerih ukrepi izvajajo 
na način, kot so opredeljeni v načrtih za druge 
podobne nesreče.

Kaj to pomeni?
Po dosedanjih ocenah, nesrečah, vplivu 

podnebja na našem območju nismo pričako-
vali takšne nevarnosti žledu. Podnebne raz-
mere se spreminjajo in temu se bodo morale 
prilagoditi tudi ocene ogroženosti in v skladu 
z njimi tudi načrt.

Izkazalo se je tudi, da v Sloveniji ni bilo 
dovolj električnih agregatov. Ali to pomeni, 
da država na takšno obliko naravne nesreče 
ni bila pripravljena? Kaj se je iz tega nau-
čila?

Če to povežem z načrtom reševanja: ne glede 
na to, ali ta je ali ga ni, bi izvajali ukrepe, kot 
smo jih. Ti ne bi bili drugačni. Zato ker se pri-
lagajamo rešitvam, ki jih imamo v določenem 
trenutku na razpolago. Uporabljamo skupine 
in pripadnike civilne zaščite, ki vedo, kako 
neko situacijo rešiti. Res pa je, da nikoli ni na 
razpolago vseh sredstev, ki bi jih potrebovali. 
Ko je bila lani na območju Velenja poplava, je 
bilo veliko polomljenih vej. Tamkajšnji župan 
je jasno povedal, da ni bilo motornih žag, ker 
do takrat še niso imeli takega dogodka. In so 
jih kupili. In zdaj so jim prišle še kako prav. 
Enako je z agregati. Prej jih ni bilo, zdaj so si 
jih mnogi nabavili. Enako je na ravni regije in 
države. Potem so tu še mednarodna pomoč 
sosednjih držav in mehanizma Civilne zaščite 
EU ter zmogljivosti Slovenske vojske.

Pomoč je spet temeljila na prostovoljstvu. 
Precej gasilske opreme je bilo v teh dneh 
poškodovane na terenu. Država pa varčuje 
tudi pri prostovoljnih gasilcih.

V zadnji nesreči nismo zaznali pomanjkanja 
gasilske opreme, ampak izčrpanost gasilcev 
predvsem v Šoštanju, Velenju in Zgornji Savinj-
ski dolini. Nekaj gasilcev smo prerazporedili, 
predvsem gasilce sekače in gasilce z vozili, na 
katerih so bili nameščeni agregati. S tem so se 
vozili od hiše do hiše, da so občanom zagotovili 
elektriko za osnovne potrebe. Država je žal v 
finančni krizi in poskrbi le za najnujnejše delo-
vanje gasilskih enot. A vemo: tudi če bi bilo več 
denarja, ne bi bilo dovolj, saj so potrebe vedno 
velike. Smo pa dosegli vsaj to, da se gasilcem 
povrnejo intervencijski stroški za opremo, 
gorivo, refundacije plače. Nikakor tu ne gre 
za njihovo plačilo ur pri izvajanju intervencij. 
Gasilci si res zaslužijo boljši status.

Kako ga doseči?
Morda bi jih kako nagradili. Predlagane 

so bile že davčne olajšave, a ni bilo sprejeto, 
morda kakšna sistemska rešitev, da bi imeli 
na primer prednost pri zaposlitvi, morda neke 
ugodnosti za delodajalca, če jih zaposluje, 
saj bi bili vsaj na takšen način stimulirani. 
Delajo v svojem prostem času, tvegajo svoja 
življenja. Ponekod imajo težave z delodajal-
ci. V naši regiji sicer takšnega izstopajočega 
primera še ni bilo, a je jasno, da nihče ne bo 
nekomu dal odpovedi, ker je gasilec, ampak 
bo navedel drug razlog. Prav bi bilo, da bi 
imeli delodajalci več posluha zanje, ko morajo 
iti na teren pomagat. Kajti lahko se zgodi, da 
bo kdaj ogroženo njihovo podjetje in takrat 
pridejo ravno ti gasilci na pomoč …

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: SHERPA
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Prejšnji mesec se je zgo-
dilo, da so sosedi, ki imajo 
staro električno napelja-
vo, ostali brez električne 
energije. Ostali so brez 
svetlobe, brez možnosti 
kuhanja in brez gretja, 
čeprav imajo v stanova-
nju centralno kurjavo 
na plin. Plinsko peč pač 
poganja črpalka, ki je na 
elektriko. Podobne teža-
ve so se v preteklih dneh 
zgodile množicam ljudi na 
Celjskem, ki so ostali brez 
elektrike zaradi naravne 
nesreče. Kaj lahko storimo 
v takšnem položaju, kako 
smo lahko pripravljeni?

V nekdanji državi so nas 
stalno opozarjali, kako mo-
ramo pravočasno poskrbeti 
zase v takšnih in drugačnih 
izjemnih razmerah, zdaj 
smo mnogo bolj prepuščeni 
sami sebi. V tržnem gospo-
darstvu, za nekatere gnilem 
kapitalizmu, pač imajo v 
trgovinah tisto, kar lahko 
prodajo. To se je izkazalo 
tudi konec tedna, ko sem se 
napotil v tri večje trgovine 
v Celju in okolici ter se po-
zanimal, s čim in po čem se 
lahko oskrbimo v primeru, 

Razmere, kot smo jim 
bili priča v zadnjih dneh, 
nas lahko odrežejo od sve-
ta, ko smo naenkrat odvisni 
sami od sebe. S preudarno 
sestavljeno zalogo živil in z 
ustrezno zalogo pitne vode 
lahko svojo družino obvaru-
jemo pred nekaterimi neu-
godnimi presenečenji.

Na Upravi RS za zaščito in 
reševanje (URSZR) poudar-
jajo, da hrana ni pomembna 
le za preživetje, temveč tudi 
zato, ker se z njo telo obna-
vlja, ohranja svojo delovno 
sposobnost in kljubuje bo-
leznim in naporom. Ko osta-
nemo brez elektrike, si lahko 
za prvo silo pomagamo pred-

vsem z vnaprej pripravljeno 
hrano. »Pri tem moramo mi-
sliti na potrebe družinskih 
članov. Če imamo v družini 
dojenčka, bolnika, starejšo 
osebo ali člana, ki ima dieto, 
je treba pripraviti zalogo hra-
ne posebej zanje. Prav tako 
je dobro predvideti hrano za 
domače živali,« izpostavlja 
vodja sektorja za načrtovanje 
in preventivo na URSZR mag. 
Mojca Zupan.

Najnujnejša živila
URSZR ima na svoji sple-

tni strani objavljen seznam, 
ki lahko ljudem služi kot po-
moč pri pripravi nujne zaloge 
hrane. Gre za živila, ki naj bi 

odraslemu človeku ob predpi-
sanih količinah in preudarni 
porabi zadostovala za mesec 
dni. Na seznamu kot predlo-
ge, ki jih lahko pojemo, ne 
da bi jih termično obdelali, 
najdemo prepečenec, trde 
kekse, konzerve fižola, leče, 
pločevinke z mesom, ribami, 
konzervirano sadje in zele-
njavo, marmelade, med … V 
paket osnovnih živil za nuj-
ne primere lahko dodamo še 
kondenzirano mleko, mleko 
v prahu, razne maščobe, kot 
so mast, zaseka, margari-
na. Luknjo v želodcu lahko 
ublažimo še s čokolado, z 
oreščki, s suhim sadjem. Da 
naš jedilnik v primeru izpada 

Nič nas ne sme presenetiti
Kaj se dobi v trgovinah, če ostanemo brez svetlobe, gretja in kuhalne plošče?

Oprema za gretje, osve-
tljevanje in kuhanje v iz-
rednih razmerah, ko osta-
nemo brez elektrike, nas 
bi skupaj stala 139 evrov. 
Plinska peč stane 109 evrov, 
namizna svetilka najmanj 
sedem evrov in plinski ku-
halnik 23 evrov in več.

Na električno energijo se ne moremo povsem zanesti. In kako je z drugimi možnost-
mi? Med izjemnimi vremenskimi razmerami se lahko še manj zanesemo na sončno 
ali vetrno energijo, saj je za prvo potrebno sonce in za drugo veter. Obojega v naših 
vremenskih razmerah ni vedno v izobilju. Prof. Danijel Vončina z ljubljanske fakul-
tete za elektrotehniko me je v pogovoru opozoril na možnost energije gorivnih celic, 
kar razvijajo po svetu že od sredine prejšnjega stoletja. Gre za skladiščeni vodik, ki je 
lahko tudi v jeklenkah. Mogoča je uporaba tako za osvetljevanje kot za gretje. Prejšnje 
desetletje je bil razvoj gorivnih celic hiter, vendar se je upočasnil, saj se cena nafte ni 
bistveno višala. Na energijo gorivnih celic bomo morali očitno še počakati.

če doma ostanemo brez 
elektrike. In kaj so nudili v 
dneh hude stiske v celjskih 
Merkurju in Baumaxu ter 
šentjurskem Akvoniju?

Kako bi se greli?
Peči na trda goriva v celjskih 

trgovinah ni manjkalo. Mene 
je bolj zanimalo, kaj lahko 
storimo, če doma nimamo di-
mnika. Med tremi obiskanimi 
blagovnicami sem našel edino 
alternativno možnost v Mer-
kurju, kjer so imeli plinsko 
peč italijanskega proizvajalca, 
ki stane 109 evrov. »Po njih ni 
povpraševanja, le zdaj, ko je 
zmanjkalo elektrike, je bilo,« 
je povedal trgovec na oddelku 
s pečmi. »Ko je kriza, je tudi 
to dobro,« je dodal. V šentjur-
skem Akvoniju je plinskih 
peči preprosto zmanjkalo. In 

Baumaxova blagovnica? Tam 
ni bilo nobene peči na plin niti 
petrolejske peči. Zaradi slabe 
izbire alternativnih ogrevalnih 
naprav v naših blagovnicah bi 
lahko skorajda ostali na mr-
zlem.

S čim bi si svetili?
Za osvetljevanje stanovanja 

je bilo v naših blagovnicah ko-
nec tedna več možnosti, tudi 
po zaslugi med ljudmi prilju-
bljenega poletnega kampira-
nja. Za osvetljevanje stano-
vanja bi si v Baumaxu lahko 
pomagali z manjšo namizno 
svetilko z led diodami in na 
navadne baterije. Z njo bi bili 
na svetlem približno petnajst 
ur. Običajno stane 14 evrov, 
trenutno je znižana za 50 
odstotkov. Solarna svetilka, 
ki se na soncu polni od 5 do 

8 ur (ter nato sveti pet ur), je 
bila znižana na 10 evrov. V 
Merkurju so bile svetilke, ki 
svetijo s pomočjo plinske kar-
tuše (in so stale od 23 do 25 
evrov), razprodane. Ostale so 
od lanske poletne zaloge.

V šentjurskem Akvoni-
ju mi je trgovka ponudila 
večnamensko svetilko z led 
diodami, ki jo je mogoče na-
pajati tako na elektriko kot iz 
avtomobilskega akumulatorja 
(cena 19 evrov). Podobno na-
pajanje je za ročno svetilko, ki 
služi predvsem za osvetlitev v 
daljavo (cena 23 evrov). Starih 
dobrih petrolejk, enakih, kot 
so jih množično uporabljali 
na slovenskem podeželju, 
ni bilo na zalogi. Trgovka je 
povedala, da jih sicer prodajo 
veliko, tako za okras kot za 
druge potrebe. Petrolejke so 

nazadnje imeli po osem evrov, 
liter petroleja stane štiri evre. 
V Akvonijevi trgovini bi lahko 
kupil tudi solarno svetilko, ki 
se na močnem soncu polni 12 
ur in sveti do osem ur.

Kako bi kuhali?
»Ravno danes smo prodali 

zadnji kuhalnik na plinsko 
kartušo, in sicer z enim ku-
hališčem. Kupila ga je druži-
na smučarjev iz Postojne, ki 
je vedela, kaj jo čaka doma,« 
je v petek povedala prodajalka 
v Merkurjevi tehnični blagov-
nici v Celju. Takšne, razpro-
dane plinske kuhalnike, ki so 
stali od 23 do 28 evrov, je pri 
njih kupilo tudi nekaj drugih 
kupcev, predvsem iz Savinj-
ske doline. Povedali so, da so 
ostali brez elektrike. Kupiti je 
bilo mogoče še plinske kuhal-
nike slovenskega proizvajalca 
na dve kuhališči, tri ali štiri, 
ki stanejo od 25 do 34 evrov. 
Imeli so jih na oddelku z opre-
mo za kampiranje, vendar so 
jih naročili takoj po začetku 
zadnjih izjemnih vremenskih 
razmer, je povedala trgovka. 
Za vsak primer.

V Baumaxu je bil edini 
kuhalnik na plinsko kartušo, 

»Ko ni elektrike in toplote, ki sta pravzaprav osnova udob-
nega življenja, ki smo ga vajeni, je treba potrpeti in biti bolj 
skromen. Hrano je dobro razdeliti preudarno in imeti v mi-
slih, da morajo zaužite kalorije zadostovati za več dni. Naše 
telo pa zdrži še in še. Tudi če smo kakšen teden brez hrane, 
to ne bi smel biti problem,« je dejal alpinist Aco Pepevnik.

Prehranjevanje: ko moka, sladkor in 
jajca niso dovolj

Poleg skrbi za hrano, ki nam pride prav ob izrednih razmerah, je od časa do časa pripo-
ročljivo preveriti zalogo domače lekarne, kjer ne smejo manjkati obveze, gaze, zdravila 
za blažitev bolečin in prebave, sredstva proti vročini ter vsa tista zdravila, ki jih moramo 
redno jemati. Med pripomočki za osebno higieno je dobro zagotoviti mila, zobne paste 
in ščetke, šampone za lase, pralne praške, toaletni papir in razkužila. V spremenjenih 
življenjskih razmerah nam bodo po priporočilih URSZR v veliko pomoč še vžigalice, 
sveče, žepna svetilka, radijski sprejemnik na baterije, rezervni baterijski vložki, odpirač 
za pločevinke in kaseta iz negorljivega materiala za dokumente ter dragocenosti.

elektrike ne bo omejen le na 
vnaprej pripravljeno hrano, 
je doma pametno imeti plin-
ski kuhalnik, ki je uporabna 
alternativa, ko zatajijo sodob-
nejši kuhalniki.

Sedem litrov vode 
na dan
Kadar mislimo na zaloge, 

pogosto pozabimo, kako po-
membna je zaloga pitne vode. 
Mojca Zupan je povedala, da 
odrasla oseba za pitje in kuho 
potrebuje dva do tri litre vode 
na dan. Če upoštevamo umi-
vanje živil, pomivanje posode 
in osebno higieno, potrebu-
jemo približno sedem litrov 
dnevno, za pripravo otroške 
hrane in čajev je treba doda-
tno zagotoviti še do dva litra 
vode. »Seveda se količina 
potrebne vode razlikuje od 

osebe do osebe. Dojenček po-
trebuje sorazmerno manjše 
količine, medtem ko se koli-
čina za odrasle spreminja od 
starosti, zdravstvenega sta-
nja. Pitno vodo vsebujejo tudi 
drugi napitki, kot so osvežil-
ne pijače, sokovi, kompoti, 
trajno sterilizirano mleko in 
podobno. Da lahko prebrodi-
mo začetne težave, moramo 
imeti doma zalogo vsaj za tri 
dni. Priporočam originalno 
ustekleničeno pitno vodo, ki 
jo hranimo v hladnem prosto-
ru, zaščitenem pred soncem 
in drugimi viri toplote,« je 
dejala Zupanova.

Iznajdljivost in 
skromnost
Izrednih razmer so dobro 

vajeni tudi alpinisti. Aco 
Pepevnik je opozoril, da je 

na prvem mestu skrb za var-
nost, šele nato pride na vrsto 
zadoščanje drugih potreb. 
Ko v kuhinji ne moremo pri-
pravljati obrokov kot sicer, 
je po njegovem mnenju naj-
bolj pomembno poskrbeti za 
zadostno količino tekočine, 
da preprečimo dehidracijo. 
Kljub neugodnim razmeram 
v preteklih dneh meni, da so 
ljudje pri roki zagotovo imeli 
kaj za pod zob, če so le bili 
nekoliko iznajdljivi. Večje te-
žave kot kruljenje v želodcu 
lahko po besedah Pepevnika 
posamezniku zada njegova 
psihološka plat. Ta nas bo 
na primer opozarjala tudi, 
kadar se nekaj dni zapovr-
stjo ne bomo umili, čeprav 
nam zaradi tega ne bo prav 
nič hudega.

TINA VENGUST

ki sem ga našel v kotičku z 
opremo za kampiranje, le za 
zunanjo uporabo in stane 57 
evrov. Boljšo izbiro so imeli 
v Akvoniju, kjer je trgovec 
povedal, da je po kuhalni-
kih na plin, ki se priključijo 
na plinsko bombo, povečano 
povpraševanje. Ponudil ga je 
lahko z dvojno ploščo (za 64 
evrov) in s trojno (95 evrov). 
Skrivnost višje cene je v do-
datnem varovalu, dodatni 
varnosti.

Po pohajkovanju po neka-
terih trgovinah ugotavljam, 
da je izbira različnih možno-
sti za osvetljevanje, gretje in 
kuhanje v izjemnih vremen-
skih razmerah slaba, prilago-
jena običajnemu povpraše-
vanju. Na takšne vremenske 
razmere, kot so zavladale po 
Sloveniji po zadnjem žledu, 
se je zato zaradi slabe izbire 
treba pripraviti pravočasno. 
»Nič nas ne sme presenetiti,« 
so ponavljali dan za dnem v 
nekdanji državi, čeprav bal-
kanski.

BRANE JERANKO

Ko si vonj po dišečih martinovih dobrotah lahko le prikličemo v spomin. Prav bi nam prišel kakšen »festival prostega vstopa« do alternativne kuhinje, tudi svetilke, ki je že tonila v pozabo, se brez elektrike ne bi branili.
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Februar v znamenju ljubezni in kulture
Spomin na prvo, prvega in ljubezen do knjige

Leto je naokoli in lani nas je v akciji Prvo, prvega ne 
pozabiš nikoli za valentinovo prepričala Šentjurčanka 
Tina Vengust. Poslala nam je skrbno ohranjeni vozovnici 
za vlak, ki ju je z dragim popeljal na eno prvih, usodnih 
popotovanj. Tina je po spletu okoliščin zdaj že več mese-
cev nepogrešljiva novinarka naše medijske hiše. Kdo bo 
naša Tina letos? Nas boste uspeli prepričati z ohranjenim 
spominkom, ki vas spominja na vašega prvega fanta, vaše 
prvo dekle?

Vsako leto tudi za dan ali dva veliko govorimo o kulturi. In 
smo se v Novem tedniku odločili, da razmislek o kulturi razši-
rimo kar na ves februar. K sodelovanju bomo povabili različne 
kulturnike, ki imajo tako ali drugače opravka s knjigo. Tej želi-
mo na svojevrsten način pomagati tudi z akcijo Za knjigo, ki jo 
želimo pripeljati do uspešnega konca v sodelovanju s Klubom 
modrosti ter z vami, našimi bralci. In kot lahko preberete v 
spodnjem pojasnilu, vsaj enemu se bo podarjena knjiga v naš 
knjižni sklad zelo izplačala. Obeta se mu namreč oddih.

Gostujoči pisci, ki bodo razmišljali o dražeh in pasteh 
življenja (životarjenja) s slovensko knjigo ali preživetja z 
njo, nas bodo prav zagotovo tudi navdihnili, da bomo pre-
poznali še kakšen izziv, da odpremo oči tistim, ki imajo v 
rokah škarje in platno. Torej, režiserji kulturne politike na 
Slovenskem, zgolj slavnostni govori enkrat na leto za »obstoj 
inu razvoj« kulture našega naroda ne bo dovolj.

UREDNIŠTVO

V uredništvu Novega tednika, spodbujeni z branjem 
knjig za rubriko Bukvarna, želimo za knjigo storiti še več. 
Predvsem želimo naše bralce spodbuditi k nakupu knjig in 
jih povabiti, da že kupljeno in prebrano knjigo podarijo.

Za knjigo Skupaj s Klubom modrosti

Komu? Za to smo poskrbeli 
skupaj s celjskim Klubom mo-
drosti, ki spodbuja druženje 
ob knjigi. Poleg knjižnice v 
prostorih društva na Hudinji 
v Celju je postavil še sloven-
ski knjižnici v hotelih v Banji 
Vrućici v Bosni in Hercegovini 
ter na Dugem otoku na Hrva-
škem, kamor hodijo na oddih 
tudi člani kluba. V uredništvu 
Novega tednika smo pripravili 
posebno polico za knjige, ki 
nam jih boste podarili za vse 
tri omenjene knjižnice Kluba 
modrosti. Knjigo nam lahko 
prinesete vsak delovni dan. In 
zakaj bi to storili?

Prinesite nam jih 
osebno
Knjig nam ne pošiljajte po 

pošti. Prinesite nam jih oseb-
no v uredništvo Novega te-
dnika, v Prešernovo ulico 19 
v Celje. Z veseljem bomo ob 
podarjeni knjigi, ki mora biti 
izdana v letih 2012 ali 2013, 
zapisali tudi vaš razmislek o 
tem, zakaj berete in s kakšnim 
namenom knjigo podarjate. O 
poteku akcije vas bomo sproti 
obveščali.

Podarite knjigo … 
... in z malo sreče boste šli na izlet!

V NOVEM TEDNIKU
Prvo, prvega 
ne pozabiš 

nikoli

Valentinovo

Zanima nas vaš skrbno shranjen poru-
menel list prve pesmice, pismo, ki vam 
je pospešilo ritem srca, škatlica s spo-
minkom nanj, nanjo. Original zadržite, 
pošljite fotografijo spominka in kratek 
opis prvega srečanja.

Obudite spomin, ko vas je zaščegetalo 
samo ob misli nanj, nanjo. In po kopici 
selitev, novih ljubezni ste prav ta spomi-
nek vselej skrbno hranili tam nekje na 

dnu predala, v posebni mapici, stran od 
nepoklicanih oči. Prvo, prvega torej ne po-
zabiš nikoli! Original ali kopijo spominka 
nam pošljite v februarju letos. Upoštevali 
bomo vse, kar bo prispelo do vključno 28. 
februarja 2014. V uredništvu Novega tedni-
ka bomo izbrali tistega ali tisto, ki nas bo 
najbolj navdušil/a. Obdarili vas bomo z na-
grado za razvajanje v dvoje. Rezultati bodo 
objavljeni v Novem tedniku 6. marca.

Pošljite nam …
… vaš ljubezenski spominek 

na prvo ljubezen!

Če boste februarja, v mesecu kulture, podarili knji-
go za našo akcijo Bukvarne, boste za nagrado morda 
lahko šli na izlet!

To možnost ponuja Klub modrosti iz Celja, s katerim 
smo se lani konec leta odločili za akcijo zbiranja knjig za 
njegove knjižnice v Celju, Banji Vrućici in na Dugem oto-
ku. Med vsemi bralci, ki bodo februarja podarili novejšo 
knjigo, ki ni izšla pred letom 2012, bomo izžrebali tistega, 
ki bo lahko od 21. do 24. marca s člani kluba brezplačno 
odpotoval v Banjo Vrućico. Nekaj dni bo lahko užival v 
tem zdraviliškem kraju in si ogledal, kako nastaja tamkaj-
šnja knjižnica, za katero med drugim zbiramo knjige.
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Denar bi koval (19) 1
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ZGODBE IZ KAMRE Rubriko pripravlja 
Osrednja knjižnica Celje.

kamra
www.kamra.si

140 korakov po zgodovini Cinkarne Celje (2)

Prve »fužine« za topljenje 
cinkove rude (cinkarne) na 
Slovenskem so nastale že 
v prvi polovici 19. stoletja. 
Prva je bila v Železni Kapli, 
sledila je Rosthornova na 
Prevaljah (1824–1828), nato 
je po 15-letnem premoru 
sledila še v Zagorju ob Savi. 
Manjša »fužina« za topljenje 
cinka je bila še v Šentjanžu 
na Dolenjskem, ki jo je leta 
1862 ustanovil dunajski tr-
govec in industrijalec Lu-
dwig Kuschel. Obratovala je 
samo do leta 1878. Zadnja, 
a najmodernejša in najpo-
membnejša cinkarna na 
Slovenskem je bila leta 1873 
ustanovljena v Celju.

Med celjskimi industrijski-
mi podjetji ima od nje daljšo 
tradicijo samo še štorska žele-
zarna, ki je bila ustanovljena 
že leta 1850. Po prvotnih na-
črtih naj bi cinkarno postavili 
v Rimskih Toplicah, a je temu 
nasprotoval lastnik vrelca 
zdravilne vode. V tem času sta 
se odbor celjske mestne obči-
ne in župan dr. Josef Necker-
mann zavzela, da bi jo država 
postavila v Celju. Avstrijska 
država je leta 1873 odobrila 
prošnjo celjskega mestnega 
sveta za postavitev topilnice 
surovega cinka v Gaberjah 

Začetki daljnega leta 1873 … in Alfred Nobel

Do konca februarja vas 
vabimo v II. nadstropje 
celjske knjižnice, kjer si 
lahko ogledate razstavo o 
zgodovini Cinkarne Celje, 
ki so jo pripravili zaposleni 
podjetja.

Prihodnjič: Ledino je zaorala metalurška dejavnost

Družina Hess se je po 
prihodu z Moravske v 
Celje naselila v Kvartir-
ni hiši (Gosposka ulica 
3), kamor je po nevesto 
Amalijo, mlajšo sestro 
Sofije Hess, prišel tudi 
Albert Brunner. Oba go-
spoda, inženirja Nobel in 
Brunner, sta si kasneje 
veliko dopisovala in tako 
razpravljala o potrebah in 
delovanju nove cinkarne. 
Nobel ga je tudi še večkrat 
obiskal v Celju in mu kot 
sposobnemu strokovnja-
ku celo ponudil dobro 
plačano službo v eni svo-
jih tovarn na Švedskem. 
Ker je bil Brunner na cin-
karno zelo navezan, ma-
mljive ponudbe ni sprejel. 
Cinkarno je vodil vse do 
smrti leta 1899.

Več o razmerju Sofije 
Hess s švedskim znan-
stvenikom Alfredom No-
belom, prijateljevanju 
slednjega z Albertom 
Brunnerjem v prispevku 
dr. Janeza Cvirna z naslo-
vom Alfred Nobel in nje-
gova velika požiralka de-
narja (Zgodovina za vse, 
2000, št. 2, str. 5-19).

Uporabljeni viri: 130 let 
Cinkarne, 2003, 140 let Cin-
karne, 2013, Cvirn J. Alfred 
Nobel in njegova velika po-
žiralka denarja (Zgodovi-
na za vse, 2000, št. 2, str. 
5-19).

Doprsni kip Alfreda Nobela v Gosposki ulici 3 v Celju (Foto: Blaž Čre-
pinšek)

pri Celju. Ko je bilo končno 
odločeno, da bo cinkarna v 
Celju, je bilo treba zanjo ku-

piti zemljišče in začeti gradnjo 
tovarniških poslopij, naprav in 
upravnega poslopja.

Kot lokacija bodoče cin-
karne je bilo predvideno 
Gaberje, zato je država od 
celjskega usnjarja Josefa Jel-
lenza tam kupila zemljišče 
tik ob zahodni strani žele-
znice. Kupo-prodajna po-
godba je bila podpisana 31. 
marca 1873. Kasneje, ko se 
je cinkarna širila, je država 
zemljišča dokupovala še od 
drugih lastnikov. Cinkarna 
je začela obratovati oktobra 
1875 in je prvotno obsegala 
samo topilnico in keramič-
ni oddelek, vodenje pa so 
zaupali rudarskemu svetni-
ku Albertu Brunnerju. Do 
konca prve svetovne vojne 
so mu sledili Alojzij Janouš, 
Edvard Synek in Baltasar 
Baebler.

Morda niste 
vedeli …
•da je bil Albert Brunner, 

mož Amalije (roj. Hess), 
mlajše hčere uglednega 
celjskega trgovca Heinricha 
Hessa;

•da je Alfred Nobel imel 
ljubezensko razmerje s So-
fijo Hess, najstarejšo hčerko 
navedenega celjskega trgov-
ca oziroma sestro omenjene 
žene Alberta Brunnerja.

SREČKO MAČEK

Albert Brunner (1839–1899)

Štiriindvajsetletni A. P., doma v 
Dobrovi pri Šmartnem, si je janu-
arja 1933 pri Albinu Mencingerju 
sposodil 10-dinarski kovanec.

Doma si je pripravil komad bakra, 
ga preganil ter dal med obe krili iz-
posojeni kovanec. Nato je tolkel po 
navedenem bakru toliko časa, da se 
je vanj vtisnila obojestranska slika 
pravega novca. Na ta način si je na-
redil model za kovanje 10-dinarskega 
novca. Nato je naredil mešanico iz 
cina in svinca in naredil plošče, iz 
katerih je izrezal kroge. Tako prire-
zan material je vstavil med navedeni 
krili bakra, kjer je bil vtisnjen novec. 
Nato je zopet tolkel po bakru tako 
dolgo, da se je vtisnila v navedeno 
mešanico obojestranska slika tega 
novca. Za konec je še nazobčal ro-
bove z nožem. Tako izdelan novec 
je še istega dne izročil Ferdinandu 
Globočniku, kateremu je dolgoval 
ravno 10-dinarski kovanec. Ta si je 
v trafiki z njim kupil cigarete. Da je 
ponaredek, je lastnik trafike ugotovil 
šele naslednjega dne. Pri trafikantu 
se je našel tudi novec, ki je služil A. 
P. za model in se je pri tolčenju neko-
liko sploščil. A. P. si je izdelal orodje 
tudi za izdelavo dvodinarskih novcev 
in italijanske lire. Za poskus pona-
rejanja denarja mu je bila prisojena 
kazen petih mesecev zapora, 240 din 
denarne kazni ter izguba častnih pra-
vic za dobo enega leta.

SI_ZAC/0609, Okrožno sodišče Celje, AŠ 
124, Vr V 30/33 Sodba apelacijskega sodišča v Ljubljani, s katero se je A. P. zvišala kazen s petih mesecev na eno leto. 



44 Št. 7, 13. februar 2014REPORTAŽA

Spomini na dni, 
ko je vladal strah
Pri Janku Podkrižniku, sekaču in lastniku podrtega gozda

Sekača oziroma gozdnega 
delavca Janka Podkrižnika 
smo zmotili že minulo sre-
do, ko zaradi ledenega obje-
ma še ni mogel v gozd, slike 
ledene moči narave pa so 
bile tudi doma na Rečici ob 
Savinji še zelo žive.

»Konec tedna sva s sinom 
cele noči orala sneg. Eden na 
traktorju, drugi pred strojem 
z motorno žago v rokah, da 
je rezal veje in hlodove, ki so 
zapirali ceste. Še tiste vejice, ki 
jih nisva rezala, so se spreme-
nile v gorjačo, ki je tolkla po 
traktorju in drobila ogledala. 
Vmes se je slišalo pokanje dre-
ves, ovitih v led … Če je počila 
vejica, sva v strahu odskočila, 
pri čemer je pokalo kar naprej. 
Kot bi gozd godrnjal in res se 
v takšnih razmerah niti za 
trenutek ne počutiš varno,« je 
Podkrižnik slikovito opisoval 
dogajanje v najhujših urah. V 
zgodnjem jutru je nameraval 
zakuriti v štedilniku na drva 
in skuhati kavo, a so že prišli 
klici na pomoč.

Nevarno tudi v 
prihodnje
Reševati je bilo treba hišo na 

Ljubnem, kjer so padla drevesa 
že zlomila del ostrešja. »Kako 
težko je takšno ledeno drevo, 
sploh ne moreš oceniti, ker je 
napeto in zmrznjeno. Ko odre-
žeš del, se sproži in lahko udari 
vate, ti polomi roke, te udari po 
glavi … Zavedam se, kaj se lah-
ko zgodi, kako nevarno je, zato 
me je bilo kljub dolgoletnemu 
delu v gozdu strah. Priznam,« 
je povedal Janko. Nato je opisal 
postopek: »Po drevesu sploh ne 
moreš plezati, ker je prenevar-
no. Uporabiti je treba lestev, da 
drevo navežeš – pričakuješ na-
mreč lahko, da bo drevo padlo 
tja, kamor je nagnjeno. Torej v 
tem primeru na hišo. Zato smo 
ga navezali in podrli. Še to je 
izjemno nevarno, saj se lahko 
odlomi krošnja in pade na hišo, 
lahko se deblo sprosti in te sti-
sne v hrib …«

Tudi v prihodnje, ko bodo po 
gozdovih pele žage in se bo na 
veliko sekalo, bo potrebna pre-

vidnost, opozarja Janko. »Res 
bo treba paziti, kako se bo kdo 
lotil sečnje in spravila lesa. Dre-
vesa bodo verjetno ostala na-
gnjena in napeta, vsaka nepra-
vilna ocena bo sekače spravila 
v hudo nevarnost. Z vsakim 
rezom, ki sprosti energijo dre-
vesa, se lahko poškoduješ.«

Lahko bi …
Tudi zato so se Podkrižniku 

smilili zagnani gasilci in tudi ele-
ktričarji. »Vsaka čast gasilcem, 
tako so mladi in tako zagnani, 
ampak pogosto sem pomislil, ko 
sem gledal posnetke, če sploh 
vedo, v kakšno nevarnost se 
spravljajo. Smilili so se mi fan-
tje, ki so dneve in noči zastonj 
delali. Vem, da so ustrezno 
usposobljeni, vendar je vpraša-
nje, koliko imajo ustrezne pra-
kse in če se zavedajo, kakšni 
nevarnosti so izpostavljeni.« 
Tudi zato ni odveč razmišljanje 
posameznih lastnikov gozdov, 
ki so večinoma ustrezno izobra-
ženi in opremljeni, da bi jih lah-
ko poklicali na pomoč. Da ne bo 

Janko Podkrižnik

pomote – v mnogih primerih so 
pomagali, vzeli v roke motorne 
žage, nekateri so tudi člani ga-
silskih društev. A vendar … »Če 
bi šli na primer ob daljnovodih, 
bi lahko sekači porezali padla 
drevesa, za nami pa bi lahko 
gasilci in vojaki bistveno lažje 
in varneje odstranjevali veje,« je 
v sredo navrgel Podkrižnik, ki 
ga sicer v teh dneh kličejo kme-
tje oziroma lastniki gozdov, ki 

Različne 
preizkušnje …

V precejšnjih težavah 
so se znašli tudi bolni-
ki, ki so za vzdrževanje 
življenjskih funkcij pri-
klopljeni na električne 
naprave. Okrog teh se 
pletejo različne zgodbe. 
Tudi ta, kako je objoka-
na hči pritekla po gozdu 
ob potoku, in to v času, 
ko je drevje najbolj po-
kalo. Skoraj že v temi se 
je zaletela v gasilce in jih 
prosila za pomoč. Seveda 
so takoj krenili proti do-
mačiji, usposobili cesto 
in pripeljali vse potrebno 
za pomoč bolniku. Iznaj-
dljivost ljudi, seveda ta-
kšnih, ki se na svoj posel 
spoznajo, res ne pozna 
meja. Z užitkom smo med 
drugim prisluhnili tudi 
doživeti pripovedi o tem, 
kako so na eni od kmetij 
molzli s pomočjo soda 
za gnojevko. Spet drugje 
je bilo nekoliko težje. »V 
hlevu imamo 25 krav, ki 
smo jih enkrat molzli na 
roke. Po treh urah mol-
že sem jokal, tako so me 
bolele mišice. Pomagali 
so tudi drugi domači, ki 
so vedra z namolženim 
mlekom hladili v snegu. 
Za naslednjo molžo sem 
se raje potrudil in poiskal 
agregat,« je pripovedoval 
mlad gospodar.

bi bili radi čimprej na vrsti. Ko 
bo gozd dopuščal, se bo začelo 
zares.

»Nikamor ne 
prideš«
Janko je med tistimi, ki na 

domači kmetiji v Radmirju po 
malem kmetuje in s sinovoma 
opravlja popoldansko dejav-
nost v gozdu. Kljub pridnosti in 
prizadevnosti pravi, da kruha 
ni veliko, še bolj pa ga boli, ker 
bi rad dokupil nove stroje, a ne 
gre. Na zadnjem razpisu sta mu 
zmanjkali dve točki, da bi mu 
pomagala država. »Nikamor ne 
prideš,« je po zgornjesavinjsko 
ocenil Janko in dodal, da ljudje 
v gozdu vidijo samo denar, a 
nihče ne ve, koliko trpljenja se 
skriva za kupi lesa. »Če ne delaš 
sam, torej če najameš sekače, 
ni ostanka dohodka, praktično 
imaš izgubo.«

Kot opaža Podkrižnik, je veli-
ko manj poškodovanih gozdov 
na ravnini. »Ko je v hribih padla 
bukev, jih je veliko potegnila za 
seboj. Kmetje, ki imajo izpite 
za motorno žago, bodo že sami 
pospravili po gozdu, drugi bodo 
najeli sekače, kot sem sam. Pro-
blem je, ker je polomilo listavce 
in drobne iglavce in velike raču-
nice s tem lesom ne bo.«

Še nekaj je opazil Janko: v do-
mačem sadovnjaku se je zaradi 
prevelike teže podrlo več sadnih 
dreves. Gozdar jih bo poskusil 
rešiti tako, da jih bo obrezal in z 
vitlo postavil nazaj. »Če se bodo 
prijela, se bodo. Škoda se mi zdi 
teh starih dreves, ki so dolga leta 
dajala sadje.«

Solčevani v akciji (Foto: CENE ROBAN)

Izjemna akcija v Solčavi
Da solidarnost in pomoč 

sočloveku še obstajata, se je 
izkazalo v Solčavi, kjer so 
domačini od nekdaj vajeni 
sodelovati v zavedanju, da 
brez pomoči bližnjemu naj-
brž ne bi obstajali.

Zaradi ledu se je ob cesti Sol-
čava–Logarska dolina podrl ki-
lometer daljnovoda. Ob pomo-
či Elektra Celje so domačine v 
petek povabili na posebno ak-
cijo, da bi s skupnimi močmi 
po nedostopnem strmem tere-

nu potegnili visokonapetostni 
daljnovodni kabel, težak 2,5 
tone. Na pobudo se je odzva-
lo 70 domačinov, ki so ob 9. 
uri zjutraj prihajali iz centra, 
z bližnjih domov in oddaljenih 
kmetij, tudi od tam, kjer sami 
niso imeli elektrike. Toliko po-
zitivne energije in dobre volje 
že dolgo ni bilo mogoče opa-
ziti na enem mestu.

Akcija, dobro koordinirana 
v sodelovanju med elektrom, 
civilno zaščito in gasilci, je 
uspela, najpomembneje pa je, 
da se ni zgodila nobena nesre-
ča, česar so se najbolj bali. Dele 
trase so na najbolj nevarnih od-
sekih prečkali domači alpinisti, 
ki imajo primerno opremo. Po 
pričakovanjih naj bi akcija tra-
jala cel dan, v Solčavi pa so jo 

končali v dveh urah. Menda 
tudi zaposleni iz Elektra Celje 
skoraj niso mogli verjeti, da je 
mogoče tako na hitro zbrati to-
liko pridnih ljudi.

»Kabel smo potegnili brez 
pomoči strojev, na roke, bi 
rekli po domače. Zame je bil 
to veličasten dogodek, tudi 
potrditev, da je v slogi moč. 
Hkrati smo dobili še en do-

kaz, da bomo na Solčavskem 
preživeli le tako, da bomo dr-
žali skupaj,« je omenil župan 
Alojz Lipnik in dodal, da je 
akcija prinesla še en dokaz, 
kako pomembna je lokalna 
oblast. Težko si predstavlja-
mo, kako bi delo, podobno 
solčavskemu, koordinirali in 
speljali iz kakšnega večjega 
centra.
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Člane slovenske jamar-
ske reševalne službe, ki so 
prav tako del sistema zašči-
te in reševanja, smo ujeli 
na Ljubnem.

Zgovorni fantje in nasme-
jano dekle so v enem od za-
selkov z vrvno tehniko s hiše 
potegnili drevo in nato prišli v 
središče po nadaljnja navodi-
la. »Potrebno se nam je zdelo, 
da ponudimo pomoč. Nekaj 
jamarjev je prišlo na Ljubno, 

Ciril Podkrižnik: 
»Včasih si posekal 
pet dreves in si pre-
živel dva meseca. 
Danes moraš nase-
kati za dva tovor-
njaka hlodovine.«

Med ljudmi, ki 
živijo z naravo
Nekaj dni po najhujšem smo se ustavili pri Cirilu Podkrižniku v Primožu

Kar ne moreš verjeti, ka-
kšen idiličen lep dan se lah-
ko naredi po vsem tem, kar 
je kruta narava prizadejala 
ljudem. To smo spoznavali 
v okolici Ljubnega, kamor 
smo se odpravili po za veči-
no ljudi neprevozni maka-
damski cesti. Splužena je 
bila, vendar spolzka, led je 
počasi popuščal, kolesnice 
so grabile … In smo prišli do 
sredine klanca in nismo mo-
gli naprej. Na desni hrib, na 
levi prepad, pri čemer pro-
stora niti za pešca ni. Skrat-
ka, vožnja, ki bo ostala kar 
nekaj časa v spominu.

Ampak takšne razmere za 
Cirila Podkrižnika, Spodnje-
ga Detmerja po domače, niso 
nič posebnega. Res je tudi, da 
so ljudje v malce bolj odroč-
nih območjih čisto drugače 
pripravljeni na vremenske 
nevšečnosti in tudi drugače 
sprejemajo naravne zakoni-
tosti. Nenazadnje iz dneva 
v dan živijo z naravo, ki jo 
neskončno spoštujejo, in se 

zavedajo, kako zelo odvisni 
so od njene muhavosti. Zato 
potrpijo tudi takrat, ko poka-
že svojo divjo čud.

Od razgleda ne 
živiš
»Ko zaide k nam obiskova-

lec, ne more verjeti, kakšen 

razgled se nudi izpred naše 
kmetije. Ampak kaj, ko se od 
razgleda ne da živeti,« pravi 
Ciril, ki je otroška leta preži-
vel na Ljubnem, nato pa se 
naselil na tej nekoliko odroč-
ni kmetiji v Primožu. Prijate-
ljica Zofka na domači kmetiji 
skrbi za mamo, o hčeri Tanji 
pa smo v NT pisali pred krat-
kim, ko si je na mednarodnem 
tekmovanju harmonikarjev za 
nagrado Avsenik priigrala zla-
to priznanje. »Ima veselje, da 
jo je luštno pogledati.«

Od sobote do srede je bila 
kmetija brez elektrike. »Bolj 
kot to, da je ni bilo, me je 
motilo, da telefoni niso de-
lovali. V teh koncih smo pač 
vajeni, da zmanjka elektrike. 
Tudi prej je včasih ni bilo po 
dva, tri dni. Vemo, da če je 
napaka, jo električarji od-
pravijo, takoj ko jo lahko. 
Ampak v teh razmerah ne 
moreš pričakovati, da bodo 
takoj pritekli. Včasih kar ne 
razumem ljudi, ki so tako 
nestrpni,« pravi Ciril in do-

Ciril je eden redkih, ki ima na trak-
torju še nerazbiti stranski ogledali. 
Ju je pač pravočasno zložil.

daja, da je na kmetiji boljša 
oskrba, odkar so lani posta-
vili nov transformator in vod 
do hiše vkopali v zemljo.

Ko žaga umolkne
Tako je tudi tokrat dokaj 

mirno prenašal, da ni bilo 
»toka«. »Ponoči sem spal, zju-
traj šel nekoliko prej v hlev, da 
sem pravočasno postoril vse 
potrebno. V hlevu je deset 
glav živine, predvsem krave 
dojilje. Nato sem dneve pre-
življal na cesti, med oranjem 
in čiščenjem padlih dreves, 

kar nekaj dni sem šele pono-
či prihajal domov. Pri vzpo-
stavljanju prevoznosti mi je 
pomagal eden od sosedov. V 
ponedeljek, se mi zdi, mi je 
zmanjkalo goriva v motorni 
žagi, tako da sem se odpravil 
peš domov. Potem se skoraj 
nisem mogel prebiti do trak-
torja, ker je spet na novo vse 
podrlo,« je smeje opisoval go-
spodar Ciril.

Najhuje v gozdovih
Najhuje je seveda v goz-

dovih. »Smreka, nanjo se 
najbolj obesi lubadar, jo je 
dobro odnesla, listavci pa so 
praktično vsi na tleh. Bukev, 
hrast … Drva niti niso tako 
pomembna, da bi le smrekov 
les pravočasno spravili iz goz-
da. Cena bo nekaj srednjega, 
medtem ko bo drv ogromno. 
Sami jih porabimo približno 
20 kubičnih metrov, kaj bo 
z ostalim, je vprašanje. Ob 
tem bo tudi spravljanje lesa 
iz gozda zelo nevarno, sploh 
v tako grdem svetu. Na rav-
nem bi bila mala malica, tule 
bo pa vse mogoče,« je omenil 
Podkrižnik. Pri odstranjeva-
nju lesa so tudi v Primožu 
na pomoč priskočili vojaki. 
Seveda zdaj v teh hribih ra-
čunajo, da bo držala obljuba 
župana Franja Naraločnika 
glede novega asfalta. Potem 
bo življenje nekoliko lažje. 
»Vsako leto je nekaj – letos 
bo mogoče samo ta naravna 
nesreča, lani je bila suša, prej 
so bile poplave. Pol travnika 
je odneslo, tisti mali potok je 

tako tekel, kot bi bila Ljub-
nica.«

Smilijo se mu živali
Pri Detmarju imajo status 

ekološke kmetije. Če nič druge-
ga, lahko tako nekoliko dražje 
prodajajo goveda Šaleški kme-
tijski zadrugi. »Resda gre pri ki-
logramu za 40 centov razlike, a 
pri 300 kilogramih je že nekaj 
dodatnih evrov. A kaj bi tarnal, 
je pač tako, da moraš biti malo 
bolj skromen in zadovoljen z 
malim. Je pa res, da nisem ku-
pil novega stroja, vse je staro. 
Oče je kupil nov traktor in to je 
bil edini nov stroj pri hiši.«

Podkrižnik zna v naravi 
tudi uživati, saj je že skoraj 
četrt stoletja lovec. »Res imam 
dovolj dela, vendar ni lepše-
ga, kot vzeti puško in oditi na 
jago,« je povedal Ciril, ki je 
tudi čebelar. V teh dneh se mu 
najbolj smilijo živali. »Tu jih 
je polno, vendar zdaj skoraj 
nobene ne vidim. Najbrž so 
se potuhnile v dolinah, miru-
jejo, se skrivajo in varčujejo 
z močmi in energijo. Le tako 
bodo preživele.« Tudi zato 
niso odveč opozorila, naj lju-
dje ne hodijo v gozd in naj ne 
plašijo živali, ki z begom izgu-
bijo ogromno energije. »Lju-
dje bomo že nekako. Saj se bo 
uredilo.« Eno težavo pa je le 
občutil tudi Ciril. V hlevu ima 
telička, ki še sesa, sam pa po-
tem kravo do konca pomolze. 
Ker ni imel prižganega radia, 
še krava ni dala mleka, tako 
kot je vajena ob taktih glasbe 
iz radijskega sprejemnika.

Večinoma so bili ljudje veseli, ko so jih zagledali, vojaki pa so se potrudili po najboljših močeh.

Bernard Štiglic: 
»Kaj se ljudje nau-
čimo po tovrstnih 
preizkušnjah? Po 
vsaki naravni ne-
sreči smo vsi nekaj 
časa zelo pametni. 
Vendar imamo zelo 
kratek spomin. 
Minili bosta leto ali 
dve in se bomo spet 
vse na novo učili.«

Pridemo, da pomagamo

Verjetno bodo tudi tokrat kot po vsaki naravni nesreči 
popisovali škodo. Ustrezni obrazci so ponavadi na občinah, 
kjer tudi zbirajo podatke in jih posredujejo ministrstvu. 
»Potem v občinah nič več ne vemo niti nimamo podatkov, 
kako je s pomočjo, ker je to stvar ministrstva, ki se pogo-
varja z vsakim upravičencem posebej. Vendar vemo, da 
ljudje ponavadi ne dobijo veliko in so zaradi tega neredko 
jezni, svoje gnev pa zlivajo na občine. Seveda je tudi to 
razumljivo, saj smo mi tisti, ki popisujemo škodo,« je bilo 
mogoče slišati v številnih občinskih upravah.

Bernard Štiglic (prvi z leve) s kolegi, z jamarji reševalci, ki so si kar po poti privoščili sendvič in odhiteli na drug teren.

od koder sem tudi sam. Ljudje 
se nas povsod razveselijo, saj 
pridemo, da pomagamo. In še 
nekaj sem opazil: še vedno jih 
je strah,« je razlagal domačin 
Bernard Štiglic, prav tako pro-
stovoljni reševalec. Da mora 
biti človeku prostovoljstvo 
dano, da mora imeti nekaj več, 
je dokaz prav on, ki z družino, 
ženo in s petimi otroki živi na 
Teru, ki je precej odmaknjen 
od ravnine.

mi,« je povedal Bernard, nato 
pa skupaj z drugimi sedel v 
avto. Jamarji reševalci, ne-
kateri usposobljeni za delo z 
motornimi žagami, drugi za 
delo na višini, vsi skupaj pa 
imenitna delovna skupina, so 
se odpravili v Savino, kjer so 
čistili pod daljnovodom …

Otroci so se šele v petek prvič 
odpravili v šolo, ker si jih prej 
niso upali peljati po cesti. Dre-
vesa so se pač kar naprej po-

dirala. »Tudi okrog nas je tako 
pokalo, da smo se že skoraj s 
strahom spogledovali. Nismo 
imeli elektrike, a je tudi nismo 

pogrešali. Povezavo z dolino 
smo vzpostavili po UKV-po-
staji in ugotavljali, da se ima-
jo marsikje drugje slabše kot 

Vojaki z vejami
V minulih dneh se je veliko 

govorilo o vojakih Slovenske 
vojske, ki so z veliko dobre 
volje priskočili na pomoč.

V občinah na Celjskem so 
pomagali vojaki iz 20. peho-
tnega polka, ki sodi v 72. bri-
gado. Mnogi med njimi so bili 
tudi domačini, tako da so še z 
večjim veseljem pljunili v roke, 
odstranjevali podrt les, pregle-
dovali teren in bili pogosto pre-
senečeni, kako mirno so ljudje, 
tisti najbolj ranjeni, prenašali 
težave. Tudi med domačini so 
bili dobro sprejeti, čeprav so 
jih mogoče včasih čudno po-
gledali, ker niso imeli s sabo 

motorne žage. Res smo sliša-
li, da bi domačini pričakovali 
nekaj več izkušenj, ampak … 
»Nimamo jim kaj reči, dobro 
so naredili, vse so očistili in 
sprostili ceste, pa še dobro vo-
ljo so prinesli,« je bilo mogoče 
slišati med ljudmi.

V razprave o tem, kdaj in 
kako bi bilo treba vpoklicati 
vojsko, se ne bomo vtikali. 
Dodajmo le, da je stotnica 
Aleksandra Ferlež omenila, 
da se lahko zgodi, da bodo vo-
jaki pomagali tudi pri čiščenju 
vodotokov.

URŠKA SELIŠNIK
Foto: US
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V uredništvu Novega tednika, spodbujeni z branjem 
knjig za rubriko Bukvarna, želimo za knjigo storiti še več. 
Predvsem želimo naše bralce spodbuditi k nakupu knjig in 
jih povabiti, da že kupljeno in prebrano knjigo podarijo.

Za knjigo Skupaj s Klubom modrosti

Komu? Za to smo poskrbeli 
skupaj s celjskim Klubom mo-
drosti, ki spodbuja druženje 
ob knjigi. Poleg knjižnice v 
prostorih društva na Hudinji 
v Celju je postavil še sloven-
ski knjižnici v hotelih v Banji 
Vrućici v Bosni in Hercegovini 
ter na Dugem otoku na Hrva-
škem, kamor hodijo na oddih 
tudi člani kluba. V uredništvu 
Novega tednika smo pripravili 
posebno polico za knjige, ki 
nam jih boste podarili za vse 
tri omenjene knjižnice Kluba 
modrosti. Knjigo nam lahko 
prinesete vsak delovni dan. In 
zakaj bi to storili?

Prinesite nam jih 
osebno
Knjig nam ne pošiljajte po 

pošti. Prinesite nam jih oseb-
no v uredništvo Novega te-
dnika, v Prešernovo ulico 19 
v Celje. Z veseljem bomo ob 
podarjeni knjigi, ki mora biti 
izdana v letih 2012 ali 2013, 
zapisali tudi vaš razmislek o 
tem, zakaj berete in s kakšnim 
namenom knjigo podarjate. O 
poteku akcije vas bomo sproti 
obveščali.

Podarite knjigo … 
... in z malo sreče boste šli na izlet!

Če boste februarja, v mesecu kulture, podarili knji-
go za našo akcijo Bukvarne, boste za nagrado morda 
lahko šli na izlet!

To možnost ponuja Klub modrosti iz Celja, s katerim 
smo se lani konec leta odločili za akcijo zbiranja knjig za 
njegove knjižnice v Celju, Banji Vrućici in na Dugem oto-
ku. Med vsemi bralci, ki bodo februarja podarili novejšo 
knjigo, ki ni izšla pred letom 2012, bomo izžrebali tistega, 
ki bo lahko od 21. do 24. marca s člani kluba brezplačno 
odpotoval v Banjo Vrućico. Nekaj dni bo lahko užival v 
tem zdraviliškem kraju in si ogledal, kako nastaja tamkaj-
šnja knjižnica, za katero med drugim zbiramo knjige.

Jean M. Auel: Otroci zemlje

Tokrat vam v branje ne 
ponujamo ene, ampak kar 
šest knjig. Toliko se jih je 
namreč do zdaj nabralo v 
slovenskem prevodu zbirke 
Otroci zemlje. Če s knjigami 
radi pobegnete iz sedanjosti 
in vašo domišljijo razvnema-
jo vprašanja, kako so živeli 
v ledeni dobi, potem je saga 
o Ajli, ki v pradavni Evropi 
išče svoj dom, prava za vas.

Zbirka Otroci zemlje je bila 
doslej prevedena v več kot 
dvajset jezikov in že več kot 
45 milijonov bralcev po vsem 
svetu se je do zdaj že podalo 
na vznemirljiv izlet v prete-
klost človeštva. Zgodba o 
vsakdanjem življenju človeka 
pred 30.000 leti je zasnovana 
zelo spretno. Pisateljica Jean 
M. Auel si je namreč zamisli-
la srečanje pripadnikov dveh 
različnih stopenj v razvoju 

Živeti in preživeti 
v ledeni dobi

spet nauči govoriti, v njej pa 
prebudi tudi ljubezen in strast. 
S svojim moškim se poda na 
nevarno in tvegano potovanje 
po ledeni Evropi. Srečujeta se 
z različnimi tujci, med kateri-
mi Ajla zaradi svojih zdravil-
skih veščin, lovskih spretnosti, 
znanja, kako zanetiti ogenj, 
ter sporazumevanja z živalmi 
zbuja strah, spoštovanje in 
tudi veliko sovražnosti.

Čeprav je zgodba o Ajli 
izmišljena in čeprav je kljub 
krutemu svetu, v katerem se 
odvija, tu in tam nekoliko pre-
več »pocukrana«, se jo splača 
prebrati. Tudi zato, da vas na-
uči, kako si lahko brez paste 
temeljito očistite zobe, kako 
lahko brez plina ali elektrike 
segrejete vodo in katera ze-
lišča morate skuhati, ko vas 
boli glava. Namig, kako lah-
ko ulovite mamuta, pa ni več 
uporaben.

JANJA INTIHAR

O avtorju:
Jean M. Auel je ameriška pisateljica finskega porekla, 

rojena leta 1936. Po nekaj različnih uradniških službah 
je leta 1976 ostala brez dela. Odločila se je, kot je večkrat 
sama poudarila, za najtežje početje v življenju - pisanje. 
Na misel ji je namreč padla zgodba o deklici iz ledene 
dobe. Vendar je kratka zgodba prerasla v roman, ki je bil 
tako dolg, da ga je razdelila na šest knjig. Arheološka in 
paleontološka znanja za pisanje je nabirala v knjižnicah, 
udeležila se je nekaterih arheoloških seminarjev in srečanj, 
pridružila se je tečajem preživetja v divjini, bila je na te-
čajih izdelovanja kamnitih orodij, obdelave živalskih kož, 
izdelovanja vrvi. V zahodni in vzhodni Evropi je obiskal 
vse kraje, ki jih opisuje, spustila se je celo v jame, kjer se 
dogajajo zgodbe iz njenih knjig. Zbirka Otroci zemlje je 
njeno najbolj znano delo. V Sloveniji je do zdaj prevedenih 
šest knjig – Rod jamskega medveda, Dolina konj, Lovci na 
mamute, Pot domov, Zavetje skal in Dežela poslikanih jam 
– vendar to še ni konec.

»Pa je frufru res pomagal ženskam ujeti 
moške?« je vprašala Ajla. »Verjetno 
je bilo odvisno od moškega,« je rekla 
Prva. »Menda naj bi frufru spominjal 
na sramne dlake in namigoval, da je 
ženska voljna. Če se moški hitro vzbu-
ri ali ga zanima določena ženska, ga 
frufru vzburi in bo toliko časa hodil za 
njo, dokler ženske ne zapre svoje pasti.« 
(Dežela poslikanih jam)

Za knjigo
Skupaj s Klubom modrosti

človeške vrste – kromanjon-
cev in neandertalcev.

Zgodba o svetu, ki je mor-
da nekoč bil tukaj, kjer smo 
danes mi, je predvsem zgod-
ba o deklici Ajli, pripadnici 
višje kromanjonske rase, ki v 
potresu izgubi svoje ljudstvo. 
Reši in vzgoji jo neandertalsko 
pleme, ki je v vseh pogledih, 
predvsem pa razumskem kot 
telesnem, bolj zaostalo od nje. 
Čeprav je drugačna, saj se joče 
in smeji, je radovedna in celo 
govori, jo rod neandertalcev 
sčasoma sprejme za svojo. 
Vendar je konflikt neizogiben. 
Ajla v boju za preživetje prekr-
ši celo vrsto rodovnih tabujev, 
zato je izgnana iz krutega, a 
kljub temu varnega zavetja 
plemena. Odpravi se na pot, za 
katero upa, da jo bo pripelja-
la do ljudi, ki so podobni njej 
in pri katerih bo našla svoje 

bistvo in tudi ljubezni. Njena 
neustrašnost in radovednost, 
predvsem pa neizmerna želja 
po učenju jo popeljejo v svet, 
kjer se mora popolnoma sama 
boriti s sovražno pokrajino in 
nevarnimi živalmi. Pri tem od-
krije v sebi številne veščine, ki 
ji pomagajo preživeti, posta-
ne začetnica človeštva kot ga 
poznamo danes. Po treh letih 
samote, ko ji družbo delata 
le konj in volk, (ja, tudi divje 
živali zna ukrotiti).

Ajla reši mladega moškega 
pred smrtonosnimi kremplji 
jamskega leva. In končno sre-
ča pripadnika svoje vrste, ki jo 

Knjižica za vsako 
polico

Na polico, ki še vedno vztrajno čaka na vaše knjige, ki jih 
boste podarili drugim bralcem, smo dodali še eno: Poezije 
Franceta Prešerna.

Čeprav v malce razvrednoteni, žepni različici s priporočeno 
ceno 6,90 evra, smo v enem od trgovskih centrov zanjo odšteli le 
2,90 evra. Tudi ta razkorak med ceno založnika in tisto, po kateri 
knjigo naposled proda trgovec, je ena od plati zvona, ki jo bije 
slovenska knjiga. Če k temu dodamo, da so bile ob knjigi v nakup 
podarjene še lično zavite čokoladne Prešernove kroglice, je vtis o 
popolni komercializaciji knjige in njene usode kot na dlani … A 
kljub temu Prešernove Poezije sodijo v sleherni slovenski dom, 
bodisi v žepni ali kakšni trdnejši vezavi. BPT
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Hranite doma predmete iz prve svetov-
ne vojne? Pisma, fotografi je, dnevnike ali 
druge predmete? Bi želeli, da jih objavimo 
v Novem tedniku in si jih na svetovnem 
spletu ogledajo tudi drugi?

Ob bližnji stoletnici začetka prve svetovne 
vojne z Osrednjo knjižnico Celje vabimo k so-
delovanju vse imetnike gradiva, ki se nanaša 
na obdobje 1914–1918 in govori o vsakdanjem 
življenju ljudi v zaledju in na frontah.

Gradivo lahko osebno prinesete v Osrednjo 
knjižnico Celje, Muzejski trg 1a, na domo-
znanski oddelek (2. nadstropje). Predmete in 

Zbiramo spomine
Sto let od začetka prve svetovne vojne (1914–1918) Pismo 

»pranoni«
Gabrijel Grosar je bil kot vojak na 

Tirolskem, od koder je svojemu sva-
ku Jožefu in sestri (moji »pranoni«) 
Marjuti poslal sliko.

Njegova družina je bila v begunstvu 
in je trpela pomanjkanje. Na hrbtni 
strani slike je Gabrijel zapisal: »Dragi 
mi svak, naj prvo te srčno pozdravim 
tebe in Marjutu. Kako se kaj imaš? Ali 
si zdrav in kaj pa delaš, ali si pri Ko-
vači na stanovanji. Jast sem še precej 
zdrav. Tako mislim, da najde ta listek 
tebe in tvojo družino enako. Kako gre 
tam pri vas. Veš kaj, hudo mora biti. 
Sprejmi mnogo srčnih pozdravov ti in 
tvoja družina. Zbogom nasvidenje ne 
vem kdaj. Prosim odgovor. Pozdrav s 
tirolskih planin. Svak Gabrijel.«

Gabrijel Grosar, vojak na Tirolskem

dokumente si bomo ogledali in vas prosili, da 
nam zaupate zgodbo, ki se navezuje nanje. 
Na koncu jih bomo previdno digitalizirali in 
vam jih takoj vrnili.

Najbolj zanimive zgodbe in fotografi je gra-
diva bomo objavili v Novem tedniku in na 
portalu Kamra. Portal slovenske kulturne 
dediščine Kamra upravlja Osrednja knjižni-
ca Celje in je dostopen na spletnem naslovu 
www.kamra.si.

Info: 03 / 426 17 24, 426 17 36
e-pošta: robert.ozura@knjiznica-celje.si, 

srecko.macek@knjiznica-celje.si

Napisal naj bi pet tisoč 
črk o položaju knjige v slo-
venskem kulturnem prosto-
ru. A ko se naloge lotevam, 
najprej pomislim na to, 
kakšna je pravzaprav vloga 
knjige v mojem življenju. 
Nekateri se z njo v resnici 
ne srečajo nikoli ali morda 
le v šoli, sam pa sem jo spo-
znal v kar nekaj različnih 
vlogah. In če hočem odgo-
voriti na zastavljeno vpra-
šanje, moram (prvič doslej) 
poiskati vsa svoja različna 
razmerja s knjigo.

Bralec. Prvo knjigo v ži-
vljenju, Črno kokoško Rusa 
Pogorelskija, mi je pri ka-
kšnih petih letih podarila 
šoštanjska soseda, mati 
znanega fotoreporterja 
Joca Žnidaršiča. Ta knjiga 
je uspešno prestala številne 
selitve in še se skriva na eni 
od polic. Spomin se naprej 
sprehodi do prvega razreda 
osnovne šole, do čudovite 
zbirke Čebelica in kasneje 
do Sinjega galeba. V tisto 
stisnjeno knjižnico ob ve-
lenjskem delavskem klubu 
sem se vpisal v začetku 
šestdesetih letih in prijazna 
knjižničarka Ivanka mi je 
dodelila številko 1444 (še 
jo imam, le enico je raču-
nalnik zamenjal s šestico). 
Kaj vse sem od tam znosil 
domov – od Petnajstletnega 

Imel sem jo na (skoraj) vse načine
Moja srečanja s knjigo

GOSTUJOČE MNENJE / PODLISTEK

kapitana, Robina Hooda, 
Razbojnikov iz močvirja 
Ljanš do Josipa Vandota in 
njegovega Kekca. Bil je čas 
brez tisoč televizijskih pro-
gramov, interneta in podob-
nih zadev. Otroci smo bili 
na ulici, v gozdu, na igrišču 
in za knjigo. Nekaj prebra-
nih knjig na teden namreč 
ni bil poseben dosežek. In 
tako sem navado (razvado, 
ljubezen do branja?) prene-
sel v naslednja desetletja. 

Bral (berem) sem skoraj 
vse po vrsti, le znanstvene 
fantastike ne maram, a tudi 
za »težje«, bolj fi lozofske 
tekste je zmanjkovalo volje. 
V obdobjih miselne lenobe 
ali stresnih dni prav prija 
kakšna poštena kriminalka, 
na jedilnem listu se morajo 
tuji avtorji obvezno mešati 
z domačimi.

Prodajalec. Da, knjige 
sem nekaj časa tudi prodajal 
kot akviziter. Mislim, da je 

šlo za neko zbirko o kavbo-
jih in Indijancih. S to zbirko 
sem založil vse sorodnike, ki 
se jim je zasmilil ubogi štu-
dent. Zanje bi bilo zagotovo 
ceneje, če bi mi podarili kar 
provizijo.

Kupec. Pravzaprav je bilo 
moje načelo vedno, da de-
narja za leposlovje ne bom 
zapravljal, ker knjigo enkrat 
preberem in je ne vzamem 
več v roke. Poleg tega so 
bile knjižnice v moji bliži-
ni vedno dobro založene. 
Strokovno knjigo kupim po 
temeljitem premisleku. To-
zadevno sem škrt, priznam. 
Čeprav po drugi strani knjigo 
rad podarim

Organ. V letu 1988 sem 
prevzel vodenje Kulturnega 
centra Ivana Napotnika Vele-
nje, v okviru katerega je bila 
tudi knjižnica, in tako sem, 
čeprav posredno, prevzel od-
govornost za knjigo in branje 
v dolini, kar se pravzaprav 
dogaja še danes, ko služim 
kruh v velenjski knjižnici, ki 
je danes samostojni zavod.

Založnik in izdajatelj. V 
času, odkar sem organ, smo 
izdali veliko knjig, v katere 
sem se podpisal kot založnik 
in izdajatelj. Zbirka Šaleški 
razgledi, monografi je Vele-
nja …

Urednik. Preden knjiga 
izide, jo je treba vsebinsko 

urediti in tudi to sem počel. 
Tudi kdaj po svojih močeh 
pomagal pri oblikovanju. Biti 
recimo urednik monografi -
je o najlepšem slovenskem 
mestu je velika čast in odgo-
vornost.

Avtor. Tudi tega oreha se je 
bilo treba lotiti in to je prav-
zaprav najbolj ustvarjalno 
srečanje s knjigo. Kot avtor 
ali soavtor sem se ukvarjal 
predvsem s spominsko lite-
raturo. Pravo leposlovje mor-
da še pride na vrsto.

Prevajalec. Če odraščaš v 
socializmu, če ti je nekaj let 
edina televizija jugoslovan-
ska in če ne gojiš sovraštva 
do drugih ljudi in drugač-
nega jezika, potem si eden 
tistih srečnežev, ki zna kate-
rega od jezikov bivših jugo-
slovanskih republik. In tako 
sem se lotil tudi prevoda iz 
srbskega jezika v slovenske-
ga. Ampak – obratno ne bi 
šlo.

Tiskar. Ne, priznam, ni-
koli nisem natisnil nobene 
knjige, sem pa dodobra spo-
znal proizvodne procese v 
slovenskih tiskarnah.

Morda izgleda tale moj od-
nos s knjigo malo šizofreno, 
ampak res sem imel srečo, da 
sem imel knjigo na (skoraj) 
vse možne načine. Kar seve-
da ne pomeni, da jo poznam 
do obisti. Vem le to, da od 

Vlado Vrbič je direktor Knjižnice Velenje, publicist, režiser večih spo-
minskih dogodkov, avtor in prevajalec nekaj monografskih del.

vsake knjige, ki jo odprem, 
nekaj odnesem. Naslovi in 
avtorji mi hitro uidejo, ci-
tatov se ne spomnim, toda 
nekje zadaj ostanejo sledi, 
po katerih me včasih čisto 
nehote potegne. Tudi najbolj 
pogrošne knjige lahko imajo 
svoje sporočilo, le zaznati ga 
je treba.

Tistih pet tisoč dodeljenih 
besed sem skoraj v celoti 
porabil za nekaj drugega, 
namesto da bi pisal o Tru-
barjevi veličini, slovenskem 
kulturnem boju, tarnal in ja-
dikoval nad nesrečno usodo 
slovenske knjige, avtorjev in 
založnikov v tem trenutku in 
v tem družbenem sistemu (ki 
smo si ga – mimogrede – na 
ramena naprtili sami). Zato 
le trije, štirje stavki o tem, 
zakaj me ni strah za usodo 
slovenske knjige:

pred sedemdesetimi leti 
je Karel Destovnik – Kajuh 
v deževnem novembrskem 
dnevu nekje sredi gozdov 
soborki Brini, ki je pisalni 
stroj držala v naročju, nare-
koval sedemindvajset svojih 
pesmi. Te pesmi so potem 
kar na prostem razmnožili 
v osemintridesetih izvodih, 
listi so bili zaradi dežja raz-
močeni, verzi ponekod ko-
maj razpoznavni. Toda kljub 
vsemu je ta knjižica ostala 
do danes …

www.kamra.sikamra
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TEDENSKA ASTROLOŠKA 
NAPOVED

	 13.	 če	 list

	 14.	 pe	 list	do	9.	ure,	od	10.	ure	plod

	 15.	 so	 plod	

	 16.	 ne	 korenina	do	15.	ure,	od	16.	ure	plod

	 17.	 po	 od	8.	ure	korenina

	 18.	 to	 korenina

	 19.	 sr	 korenina

čas	za	presajanje	je	do	24.	februarja	do	1.	ure.

Podatki	so	vzeti	z	dovoljenjem	avtorice	iz	setvenega	pri-
ročnika	Marije	Thun	za	leto	2014,	ki	ga	v	Sloveniji	izdaja	
v	neskrajšani	obliki	založba	Ajda,	Vrzdenec,	tel.:	01/754	
07	43.

četrtek,	 13.	 februar:	
Luna	bo	bivala	v	ognjenem	
levu,	 zato	 bo	 dan	 dinami-
čen	in	poln	strasti.	Ob	5.31	
bo	Merkur	vstopil	v	zname-
nje	vodnarja,	v	katerem	bo	
močno	 izrazil	 nenavadne	
ideje,	 originalnost	 in	 željo	
po	 spremembah.	 V	 pozno	
popoldanskih	urah	bo	Luna	
v	 prijetnem	 trigonu	 z	 Ura-
nom	 poskrbela	 za	 prijetna	
doživetja,	 mogoče	 je	 tudi	
kakšno	presenečenje.

petek,	 14.	 februar:	 Dan	
zaljubljenih	bo	pod	vplivom	
Lune	v	levu,	zato	bodo	čustva	
močno	 izražena.	 Dogajale	
se	bodo	spremembe,	način	
komunikacije	bo	izrazitejši,	
zato	bo	lahko	prišlo	do	nepri-
čakovane	spremembe.	Luna	
bo	v	kvadraturi	s	Saturnom,	
kar	ne	bo	najlažji	aspekt.

sobota,	 15.	 februar:	 Ob	
1.54	bo	nastopila	polna	luna	
v	znamenju	leva.	Zato	pre-
vidnost	pri	delovanju	ne	bo	
odveč.	Čustva	in	razum	bodo	
v	nasprotju,	pojavile	se	bodo	
lahko	blokade.	Ne	bo	dobro	
delovati	na	silo.	Luna	bo	v	
jutranjih	urah	v	opoziciji	z	
Merkurjem,	 kar	 bo	 lahko	
povzročalo	kakšne	pomote	
ali	 napačno	 razumevanje.	
Luna	 bo	 ob	 9.27	 vstopila	
v	 znamenje	 device,	 obču-
tljivejši	bo	živčni	sistem.	V	
večernih	 urah	 se	 bo	 Luna	
srečala	z	Merkurjem	in	bila	v	
opoziciji	z	Neptunom.	Oko-
liščine	bodo	dobre,	vendar	
bo	slepi	optimizem	prevla-
doval	nad	razumom,	kar	je	
dober	aspekt	za	sanjarjenje,	
ljubezen	in	nekoliko	slabši	
za	sprejemanje	pomembnih	
odločitev.

nedelja,	16.	februar:	Luna	
bo	v	jutranjih	urah	v	lepem	
odnosu	z	Jupitrom,	zato	bo	
dobra	volja	tista,	ki	bo	prije-
tno	obarvala	dan.	V	dopol-
danskih	urah	bo	Merkur	v	
trigonu	z	Marsom	poskrbel,	
da	bo	akcija	obrodila	sado-
ve.	Izredno	dober	aspekt	za	
prodorno	 delovanje.	 Luna	
bo	v	dobrem	aspektu	tudi	s	
Plutonom	in	z	Venero,	lahko	
se	zgodijo	pozitivne,	usodne	
zadeve	na	ljubezenskem	po-
dročju,	tudi	pri	financah	ne	
kaže	slabo.

ponedeljek,	17.	februar:	
Luna	bo	v	jutranjih	urah	v	

Ne ris, pobegli lev

na	prvo	februarsko	soboto	je	bil	na	Juneževi	domačiji	
v	tržišču	pri	rogaški	slatini	pod	okriljem	društva	Gaja,	
društva	za	ohranjanje	slovenskih	narodnih	jedi	in	obi-
čajev	občine	rogaška	slatina,	»furež«,	kot	pravijo	koli-
nam	na	Štajerskem.	te	še	danes	veljajo	za	pravi	kmečki	
praznik.

lepem	sekstilu	s	Saturnom	
predvsem	delovala	na	vse	za-
deve,	ki	jih	je	treba	urejevati,	
moč	prodornosti	bo	poveča-
na,	zato	lahko	pričakujemo	
tudi	rezultate.	Ob	21.24	bo	
Luna	 vstopila	 v	 znamenje	
tehtnice,	 v	 kateri	 bo	 izpo-
stavila	 željo	 po	 ravnotežju	
in	 usklajevanju	 nerešenih	
odnosov.

torek,	18.	februar:	V	po-
poldanskem	času	bo	Luna	v	
opoziciji	z	Uranom,	kar	bo	
lahko	prineslo	spremembe	
na	 poti.	 Malce	 kasneje	 bo	
tudi	 v	 napetem	 kvadratu	
z	Jupitrom,	zato	ne	bo	pa-
metno	 izzivati	 sreče.	 Ob	
20.01	 bo	 Sonce	 vstopilo	 v	
ribi.	Pred	nami	bo	čustveno	
obarvan	 mesec,	 v	 katerem	
ne	 bo	 manjkalo	 intuitivne	
zaznave	 in	 želje	 po	 strasti	
in	ljubezni.	V	večernih	urah	
bo	napet	aspekt	med	Luno	in	
Plutonom	svaril	pred	napeto-
stjo	in	blokadami.

sreda,	19.	februar:	V	ju-
tranjih	urah	bosta	Merkur	in	
Saturn	v	kvadratu,	delovanje	
bo	upočasnjeno,	prisotna	bo	
nevarnost	negativne	avtori-
tete.	Pazite,	da	ne	boste	na-
redili	kakšne	večje	napake.	
Samozavest	ne	bo	na	najviš-
ji	ravni,	saj	bo	Luna	tudi	v	
kvadraturi	z	Venero.	Popol-
danske	ure	bodo	prijetnejše,	
Luna	bo	v	dobrem	odnosu	z	
Merkurjem,	čustva	in	razum	
bodo	usklajeni.	Malce	pred	
polnočjo	bo	nastopilo	sreča-
nje	Lune	in	Marsa.	Aspekt	bo	
povečeval	strast	in	čustva.

Astrologinji
GORDANA	in	DOLORES

»Iz	živalskega	vrta	v	Šmar-
jeti	pri	Celju	je	pobegnil	le-

deni	kralj	živali.	Še	dobro,	da	
imamo	snežaka	Šmarječana,	

ki	ga	 je	ulovil	 in	se	z	njim	
malo	pocrkljal,«	so	zapisali	
pošiljatelji	te	prikupne	foto-
grafije	s	snežno	skulpturo.	

Avtorja	sta	Gašper	Bračun	
in	njegov	oče	peter,	ki	bi	še	
veliko	ustvarila,	če	odjuga	ne	
bi	pobrala	snega.

»Furež« na Juneževi domačiji
Mesarji	Anton	Sajko,	Jože	

Prah,	Ivo	Klemenčič	in	Uroš	
Lorenčak	so	se	po	»fureškem«	
zajtrku	(lipov	čaj	z	domačo	sli-
vovko,	orehova	potica	in	sala-
me	z	zadnjih	kolin)	odpravili	

proti	hlevu	in	prašič	je	končal	
svojo	življenjsko	zgodbo.	Naj-
prej	ga	je	bilo	treba	očistiti	šče-
tin,	kar	so	opravili	v	leseni	ba-
nji.	Prašiča	so	posuli	s	smolo,	
polili	s	kropom	in	odstranili	
ščetine.	Nato	so	prašiča	dali	
na	»šrogl«,	leseno	mizo	in	ga	
razkosali	na	dele.	Ob	enajsti	
uri	je	sledila	»fureška«	mali-
ca.	Po	običaju	so	gospodinje	
postregle	 s	 praženimi	 jetri,	
krompirjem	v	oblicih	in	kislim	
zeljem.	V	popoldanskih	urah	
so	mesarji	delali	krvavice	in	
mesene	klobase	ter	si	ob	tem	
pripovedovali	anekdote,	ki	so	
jih	doživeli	na	»furežih«	dru-
god.	Zvečer	je	sledila	obilna	
»fureška«	večerja	 s	 svinjsko	
juho	z	domačimi	rezanci.	Sle-
dilo	so	krvavice	in	»hrtišovna«	
(križne	kosti,	iz	katerih	se	je	
skuhala	juha)	s	kislim	zeljem	
in	praženim	krompirjem,	nato	
so	bile	na	vrsti	svinjska	pečen-
ka,	pečena	rebrca	 in	zelena	
solata,	za	poobedek	pa	suhe	
slive,	namočene	v	žganju	za	
boljšo	prebavo.	Vsi	zbrani	so	
se	ob	pesmi	družili	še	dolgo	
v	noč.

POLONA	BERCKOMesarji Ivo, Uroš in Jože pri izdelovanju mesenih klobas
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Ko gredo gasilci na pomoč

Se narava maščuje?
Rada sem imela gozd, v njem sem se počutila srečno in predvsem varno. Prečudovit je bil 

pogled na zasnežene veje. Danes pa … Ko hodim po cesti, gledam levo in desno, opazujem 
visoke smreke in razmišljam, kateri vrh ali veja se bosta zlomila in zaprla že tako ozko 
cesto. Ali padla name? Smreke se podirajo kot domine. Vse se lomi, poka. In še vedno je 
vse okovano v led. Smo za vse res krivi ljudje?

MARIJA KRAČUN

Velika praznična turneja

Gasilci PGD Rečica so se v soboto, 8. februarja, že v zgo-
dnjih jutranjih urah odpravili proti Gorenjemu Logatcu.

magati ljudem. Fantje, vam 
in vašim tovarišem, ki v teh 
dneh nesebično nudite po-
moč po vsej Sloveniji, vsaka 
čast.

SABINA ŠMAUC

Na povabilo slovenskih društev iz Zrenjanina in Suboti-
ce, veleposlaništva Republike Slovenije v Beogradu in Na-
cionalnega sveta slovenske manjšine so letošnje prazno-
vanje slovenskega kulturnega praznika naših zdomcev v 
Srbiji z dvema koncertoma počastili mladi glasbeniki iz 
Gimnazije Celje - Center.

mednarodno turnejo od-
potovali vsi trije glasbeni 
sestavi – dekliški pevski 
zbor pod vodstvom Davida 
Preložnika, FaVoZa, fanto-
vska vokalna zasedba pod 
vodstvom Gregorja Deleje 
in The Šlagers pod vod-

stvom Saše Šonca. Več kot 
80 mladih je navdušilo šte-
vilno občinstvo v kulturnem 
centru Cekom v Zrenjaninu 
in dan kasneje na osrednji 
proslavi ob slovenskem 
kulturnem prazniku v me-
stni hiši v Subotici. Številne 
protokolarne goste iz srbske 
politike, gospodarstva, šol-
stva in kulture je nagovoril 
tudi veleposlanik Republi-

ke Slovenije v Srbiji Franci 
But. Zadnji dan turneje so 
pevke in pevci obiskali tudi 
Beograd.

Program koncertov je ob-
segal pretežno dela iz zakla-
dnice slovenske ljudske in 
umetne glasbe, nastop pa so 
popestrili tudi s slovensko 
besedo. Ob spominu na dr. 
Franceta Prešerna so glas-
beniki počastili tudi 100-

letnico smrti slovenskega 
skladatelja Davorina Jenka, 
ki je velik del svojega življe-
nja preživel v Srbiji, postavil 
temelje umetne srbske zbo-
rovske glasbe, obenem pa je 
uglasbil tudi srbsko himno 
Bože pravde in je avtor prve 
srbske operete Čarovnica.

GD
Foto: arhiv GCC 

(Katarina Tadina)
Prvič v zgodovini šole, 

ki se sicer lahko pohvali z 
izjemno pestrim obšolskim 
življenjem, so na skupno 

Z ekipo 15 gasilcev, agre-
gati in motornimi žagami so 
pomagali tovarišem in kraja-
nom pri odstranjevanju po-

sledic naravne katastrofe, ki 
je v prejšnjih dneh prizadela 
Slovenijo. Na pot so odšli do-
bre volje in pripravljeni po-
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V družbi, v kateri živimo, ima znanje neprecenljivo 
vrednost. Z njim se tako rekoč srečujemo na vsakem ko-
raku, toda v Osnovni šoli Frana Kranjca smo šli še korak 
dlje. Namesto da bi se o svetu in drugih kulturah učili le 
v šolskih klopeh, smo svet pripeljali kar k sebi. Tako smo 
sledili motu neprofitne organizacije iEARN in se z učenci 
od 1. do 4. razreda pridružili projektu Izmenjava voščilnic 
– Holiday Card Exchange.

Izmenjava voščilnic po svetu
de in s Tajvana. Tudi preko 
spleta smo si s predstavniki 
teh držav izmenjali kar nekaj 
zanimivosti in toplih ter pri-
jaznih besed.

S pomočjo izmenjave vo-
ščilnic smo spoznali, da je 
svet raznolik, poln priložno-
sti in ljudi, ki so navsezadnje 
tako kot mi drugačni, toda 
enaki.

Ob koncu projekta so 
učenci z nami delili nekaj 
misli:

»Najbolj všeč mi je bilo, da 
smo lahko videli, kako je v 
drugih državah. Tudi njihova 
pisava se mi zdi zanimiva.« 
(Alja, 3. b)

»Ko so mi poslali pismo, 
mi je bilo zelo všeč. Bil je 
najlepši trenutek. Tudi darilo 

je bilo zelo lepo. Želim si, da 
bi si še kdaj izmenjali voščil-
nice.« (Gašper, 3. a)

»Všeč mi je bilo, ko smo 
ustvarjali in izdelovali vo-
ščilnice.« (Lovro, 3. a)

»Nikoli ne smemo poza-
biti, da imamo priložnosti 

za učenje ves čas odprte in 
da si lahko, le če si to dovolj 
želimo, približamo svet na 
dlan in se o njem marsikaj 
naučimo. Znanje je namreč 
tisto, ki nas obogati za vse 
življenje.« (Vodja projekta, 
Alja Žekar)

Vse od oktobra smo z 
mentorji pridno ustvarjali 
voščilnice in zapisovali lepe 

misli za »prijatelje« iz Zdru-
ženih držav Amerike, Rusije, 
Belorusije, Ukrajine, Kana-

Uredništvo objavlja pisma bralcev po svoji presoji v skladu 
z uredniško politiko, razen ko gre za odgovore in popravke 
v skladu z Zakonom o medijih. Dolžina naj ne presega 40 
vrstic, daljše prispevke krajšamo v uredništvu oziroma jih 
avtomatično zavrnemo. Da bi se izognili nesporazumom, 
morajo biti pisma podpisana in opremljena s celotnim ime-
nom, naslovom ter s telefonsko številko avtorja, na katero 
lahko preverimo njegovo identiteto. V časopisu pismo pod-
pišemo z imenom in s priimkom avtorja ter krajem, od koder 
je doma. UREDNIŠTVO

Če imate težave in ne 
veste, kam bi se obrnili, 
lahko pokličete številko 
našega Modrega telefo-
na 031/569-581, vsak 
dan med 10. in 17. uro. 
Svoja vprašanja za Mo-
dri telefon lahko med 
ponedeljkom in petkom 
zastavite tudi po telefo-
nu 42-25-158. 

Odmev

Tujci so željni 
slovenskega 
mleka
6. februarja ste v Novem 

tedniku št. 6 v članku Tujci 
so željni slovenskega mleka 
zapisali trditev, da slovenske 
mlekarne kmetom plačuje-
jo mleko petino manj od 40 
centov, kolikor ponujajo tuj-
ci, kar seveda ne drži.

Mlekarna Celeia je v de-
cembru 2013 v povprečju za 
kvaliteto mlečne maščobe 
4,31 odstotka in vsebnost 
beljakovin 3,43 odstotka 
plačala na kmetovem dvori-
šču oziroma na prevzemnem 
mestu 0,3854 evra za liter.

Nekateri proizvajalci imajo 
izredno kvaliteto mleka, kot 

na primer rejec, ki je v de-
cembru 2013 oddal mleko z 
vsebnostjo mlečne maščobe 
4,40 odstotka in vsebnostjo 
beljakovin 3,86 odstotka. 
Mlekarna Celeia je plačala 
mleko na kmetovem dvori-
šču 0,4121 evra za liter. Ta-
kšna pač je realna slika iz 
Mlekarne Celeia.

Februarja 2014 se je odku-
pna cena mleka v naši mle-
karni še zvišala za pol centa 
za liter.

MARJAN JAKOB,
direktor Mlekarne Celeia

Prejeli smo

Zamude pri 
protipoplavnih 
ukrepih
Kot občan MO Celje, ki je 

bil že dvakrat poplavljen, 
sem precej zaskrbljen gle-
de poteka del na projektu 
protipoplavnih ukrepov na 
območju MO Celje.

Že nekaj mesecev opazu-
jem, da dela (kljub ugodne-
mu vremenu) ne opravljajo 
s takšno dinamiko in z obse-
gom, kot bi morali v skladu 
s pogodbo.

Zadnje novice iz medijev, 
da je Danilo Senič predlagal 
prisilno poravnavo družbe 
Nivo, ki pa se lahko hitro 
konča tudi s stečajem, so me 
spodbudile, da sem preveril 
stanje projekta.

Gre za največji projekt, ki 
ga trenutno izvaja ministr-
stvo za kmetijstvo in oko-
lje (MKO), ki je investitor. 
Menim, da se zelo ležerno 

obnaša do projekta, saj leži-
jo pogodbe za potrebna ze-
mljišča na MKO tudi po več 
mesecev. V prvi fazi projekta 
so to opravili zelo hitro. Prav 
tako bi MKO in pooblaščeni 
inženir – Projekt Nova Gorica 
– morala ukrepati v skladu 
z določili pogodbe in poskr-
beti za ukrepe, da se nastale 
zamude zmanjšajo.

Dela izvaja družba Nivo 
Eko. Vendar lahko pome-
ni stečaj družbe Nivo, ki je 
družbi Nivo Eko posodila re-
ference in vse resurse izved-
be ob javnem naročilu, veliko 
nevarnost za prekinitev po-
godbe. To bi pomenilo veli-
ko katastrofo za vse občane 
MOC, ker bi ostali še naprej 
ogroženi pred poplavami, saj 
bi MKO preostali denar preu-
smerilo v druge projekte (po 
izjavi direktorja pristojnega 
direktorata na MKO). Prav 
tako se nihče v Sloveniji ne 
ukvarja z drugo fazo tega 
projekta, za katero je MKO 
ob pripravi vloge za kohezij-
ska sredstva uradno zagoto-
vil predstavnikom Evropske 
skupnosti, da se bo začela 
fizično izvajati še pred kon-
cem prve faze. Zaenkrat niti 
ni podatkov, če je uvrščena v 
operativni program za finanč-
no perspektivo 2014–21.

Moje mnenje je, da je si-
tuacija precej resna in da 
bi bilo treba pridobiti trdna 
zagotovila Republike Slove-
nije, da bo projekt v celoti in 
v predvidenem roku realizi-
ran. Žal je moje opozarjanje 
ministra Židana glas vpijoče-
ga v puščavi, verjemite pa, 
da nisem edini, ki je zaskr-
bljen, ampak so tudi tisti, ki 
ob vsakem večjem deževjem 
s strahom gledajo v narašča-
joče reke, ki jih ogrožajo.

ROMAN KRAMER,
Celje

Zahvale

Prizadevni pri 
odpravljanju 
posledic
Ledena ujma, ki je te dni 

zajela Slovenijo, je žal pri-
zadela tudi naše območje. 
Veliko cest je bilo neprevo-
znih, prišlo je do izpadov 
električne energije, moteni 
so bili oskrba s pitno vodo 
in številni delovni procesi.

Pri odpravljanju posledic, 
ki so jih povzročile izredne 
vremenske razmere, so po-
membno vlogo opravili do-
mači gasilci PGD Zreče, PGD 
Gorenje pri Zrečah in PGD 

Stranice, predstavniki Elektra 
Maribor s pomočjo elektrikar-
jev Republike Hrvaške, Upra-
va RS za zaščito in reševanje, 
gasilci gasilskih društev iz Re-
publike Avstrije, vzdrževalci 
cest in vodovodov, pripadniki 
civilne zaščite, usposobljeni 
kmetje, samostojni podjetni-
ki, gozdarji in drugi prosto-
voljci. Da so lahko pomagali 
ljudem, so bili izpostavljeni 
velikemu osebnemu tvega-
nju. Pomembno vlogo so od-
igrali tudi številni donatorji 
materialnih sredstev, kot je 
na primer Baumax Celje z 
donacijo treh agregatov, a 
tudi gostinci, sobodajalci in 
mediji, kot je na primer Radio 
Rogla. Na pomoč z agregati 
so nam priskočili tudi Obči-
na Rogatec, Gasilska zveza 
Šmarje pri Jelšah, podjetje 
Gradnje Marguč …

Zato se vsem omenjenim 
in neomenjenim zahvalju-
jemo za izredno nesebično 
solidarnost, prizadevanje in 
trud pri zagotavljanju nor-
malnih razmer ter odpravlja-
nju posledic ujme, prebival-
kam in prebivalcem pa tudi 
za samopomoč, strpnost in 
razumevanje v teh izrednih 
vremenskih razmerah.

Mag. BORIS PODVRŠNIK
župan Občine Zreče
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Pozimi, ko pritisne mraz, 
se nekatere ptice same 
približajo človekovim na-
seljem. Če jim ponudimo 
primerno hrano, bodo pri-
šle na naš vrt. V Društvu za 
opazovanje in proučevanje 
ptic Slovenije (DOPPS) po-
jasnjujejo, da je to verjetno 
glavni razlog, da je zimsko 
hranjenje ptic postalo tako 
priljubljeno. Ni namreč 
lažjega načina, da si ptice 
ogledamo od blizu in jih 
spoznamo. Je pa dobro upo-
števati nekaj zakonitosti, da 
s svojim početjem pticam ne 
bomo škodovali.

Hranjenje je za ptice po-
membno v močno degradira-
nem, spremenjenem okolju. 
To so na primer naselja, kjer so 
ptice izgubile veliko naravnih 
možnosti za prehranjevanje. 
Da bo življenjski prostor zanje 
bolj prijazen, po besedah Eve 
Vukelič iz DOPPS ne smemo 
pretirano urejati svojega oko-
lja – intenzivno uporabljati pe-
sticidov, preveč kositi trave in 
obrezovati dreves. »Če imajo 
ptice okolje, v katerem lahko 
gnezdijo, lahko nadomestijo 
izgube, ki jih utrpijo zaradi 
plenilcev, hude zime, bolezni. 
Če nimajo kje gnezditi in se 
ne morejo razmnoževati, tudi 
zimsko krmljenje ne pomaga, 
saj ne morejo nadaljevati svoje 
vrste.«

»Pticam lahko pomagamo s postavitvijo gnezdilnic in krmilnic v okolici našega 
doma. Dolgoročno pa lahko zanje največ naredimo, če ohranjamo njihovo okolje 
in jim omogočimo, da lahko v njem najdejo dovolj hrane za svoje mladiče in da 
lahko poleti v njem namestijo svoja gnezda,« pravi Eva Vukelič iz Društva za opa-
zovanje in proučevanje ptic Slovenije.

Predstava pred 
našim oknom
Z majhnimi spremembami lahko pomagamo pticam v naši bližini

Naravni način 
krmljenja
K ohranjanju raznolikosti 

ptic lahko pomagamo tako, 
da okrog svojega doma po-
sadimo domorodne vrste 
rastlin, ki uspevajo na robu 
gozda. Predvsem gre za 
iglavce in listavce, ki imajo 
čim bolj goste veje, kamor se 
lahko skrijejo ptice. Še bolj 
zanimive so vrste, ki obro-
dijo plodove. Med njimi je 
Vukeličeva naštela črni trn, 
šipek, dobrovito, robido, ma-
lino, glog, mokovec, skorš, 
krhljiko, bezeg, bršljan, div-
jo trto. To so predvsem vrste, 
ki jih najdemo, ko se odpra-
vimo na sprehod v gozd ali 
ob potoku. Kosi, brinovke ali 
carar bodo z veseljem pozo-
bali grozdje na brajdah in 
sadje, ki ga bomo pustili na 
drevesih.

Hranjenje s 
krmilnico
Ptice lahko začnemo kr-

miti, ko odpade listje, pa vse 
do takrat, ko začne znova 
poganjati. Gre torej za čas od 
konca oktobra do konca mar-
ca. Hranjenje lahko ima tudi 
negativne učinke, pri čemer 
so možne grožnje predvsem 
prenos bolezni in zajedavcev 
ter težave s presnovo zaradi 
neprimerne količine in se-

stave hrane. Eva Vukelič je 
poudarila, da ptic ne smemo 
hraniti s človeško hrano, torej 
z živili, ki so kuhana, prede-
lana in soljena. V sili pojedo 
tudi drobtine in kruh, vendar 
je zanje kljub temu najbolj-
ša hrana tista, ki je čim bolj 
naravna. Najbolj univerzalna 
hrana so sončnična semena. 
Pticam lahko nastavimo tudi 
bukov žir, ki smo ga nabrali 
jeseni, ali bučna semena. Ve-
likemu detlu lahko nastavimo 
tudi cele orehe in lešnike. 
Najbolje je, da jih postavimo 
kar na tla ob drevesu. Drozgu 
in taščici nastavimo sadje, 
ovsene kosmiče ali rozine.

Stik s pernatim 
svetom
Pticam lahko škodimo, če 

je hrana pokvarjena ali ple-
sniva. Zato moramo skrbeti, 
da jo hranimo na suhem me-
stu. Ko jih začnemo hraniti, 
vmes ne smemo odnehati. 
Na nastavljene zalogaje se 
namreč navadijo in hrano 
pričakujejo. Zato ni dobro, 
da jih pustimo na cedilu. 
Paziti pa moramo tudi na to, 
da dobro očistimo krmilnico, 
saj se sicer med pticami lahko 
prenašajo bolezni.

S postavljanjem krmilnic 
na naša drevesa, ograje, te-
rase bodo ptice prišle v našo 
bližino in lažje jih bomo opa-

zovali. Na DOPPS menijo, da 
se ob tem razvija boljši odnos 
do teh živali. »To je enostaven 
način, da pridemo v stik z na-
ravo, sploh pozimi, ko ta po-
čiva in je dogajanje v njej bolj 
prikrito. Ljudje se na ta način 
navdušijo za njeno opazova-
nje in se bolj skrbno obnašajo 
do rastlin in živali.«

Pomoč pri 
gnezdenju
Če se odločimo, da bomo 

pticam postavili gnezdilni-
co, moramo paziti, da je ta 
dobro in trdno izdelana, da 
ne predstavlja pasti za nje-
ne prebivalce. Glede na to, 
katerim vrstam nameščamo 
gnezdilnico, moramo poskr-
beti za primerno veliko odpr-
tino. Sinice potrebujejo manj-
še odprtine, velike okoli 3,2 
centimetra, škorci potrebu-
jejo od 4,5 do 5 centimetrov 
velik vhod. Gnezdilnica mora 
biti globoka, da podmladka 
ne ogrožajo mačke.

Zagotovimo jim 
mir
Ker so ptice v času gnez-

denja zelo občutljive, jih v 
tem času ne smemo motiti. 
Odsvetovano je fotografiranje 
gnezda ter jemanje jajc in mla-
dičev v roke. Če se bodo ptice 
čutile ogrožene, lahko namreč 
zapustijo svoj zarod. Prepogo-

Eden izmed najbolj znanih slovenskih izumiteljev Peter Florjančič je za 
zatočišče ptičjim družinam izdelal zanimivo ptičjo krmilnico. Ta omo-
goča zavetje ptičjim družinam v okolju našega doma, ker jo pritrdimo 
na okno, pa bomo lahko iz svojega doma opazovali zanimivo predstavo 
ptic med hranjenjem. Krmilnica je iz enega kosa in se z nekaj prepro-
stih pregibov sestavi. Na hrbtni strani ima dva samolepilna trakova, 
s katerima jo pritrdimo na steklo okna. Na sprednji strani vsebuje 
poleg zaščitnega robu za ptičjo hrano še polkrožni trak, ki omogoča 
vpenjanje posodice z vodo. Nato pa lahko opazujemo hranjenje ptic 
iz neposredne bližine.

V Sloveniji gnezdi okrog 200 vrst ptic. Med njimi jih je kar 163 uvrščenih na rdeči seznam ptičev gnezdilcev, kar pomeni, da so tako ali druga-
če ogrožene. Nekatere med njimi so celo na pragu izumrtja, nekaj gnezdilk pa je pri nas že izginilo. Kot pravijo v DOPPS, je za ogroženost in 
izumiranje ptic danes kriv človek. Zato je povsem moralno, da pticam pomagamo. Vendar moramo vedeti, kako.

Ptice okoli nas
DOPPS je med 27. januarjem in 2. februarjem pripravil 

vsakoletno akcijo Ptice okoli nas, v okviru katere državljane 
vsako zimo spodbuja k opazovanju ptic, ki se pojavljajo v naši 
okolici. Z akcijo želi društvo spodbujati k boljšemu zavedanju 
narave ter spremljati, kaj se dogaja s pticami v naseljih. Kot 
poudarjajo v društvu, spremembe v številu ptic posredno 
govorijo tudi o kvaliteti našega okolja.

Akcija poteka tako, da si državljani enkrat v obdobju njene-
ga trajanja izberejo pol ure, ko opazujejo in beležijo vrste in 
število opaženih ptic. Lani je pri štetju ptic sodelovalo preko 
1.200 opazovalcev. Ti so opazili več kot 9.000 ptic 55 različnih 
vrst. Letošnje podatke o opazovanju ptic še dobivajo. Eva Vu-
kelič je ocenila, da so ljudje letos opazili manj ptic v naseljih. 
To je verjetno posledica mile zime. Kljub zadnji ohladitvi so 
ptice še vedno našle dovolj hrane, kjer so se zadrževale – ali 
še vedno na severu ali pa v gozdu.

Najboljše so lesene, dovolj velike krmil-
nice z lastno streho, ali pa kar preprost 
pladenj, postavljen na suho mesto. 
Idealno je, če je hrana pticam dostopna 
iz vseh smeri. Krmilnica bo neprimerno 
bolje obiskana, če bo postavljena v bli-
žino kritja, to je v ali ob krošnjo drevesa 
ali grma, najmanj 1,5 m nad tlemi.

Pomembno je, da opremimo tudi okno, 
skozi katero opazujemo ptice. Idealno 
je, če nanj pritrdimo svetlo prosojno 
zaveso, ki bo omogočila, da ptic ne 
bomo plašili z našimi sunkovitimi gibi. 
Da preprečimo morebitne trke ptic s 
steklom, lahko nanj kaj nalepimo ali 
narišemo.

sto smukanje okoli gnezdilnic 
bo pritegnilo tudi pozornost 
mačkov ali drugih plenilcev. 
Po koncu gnezdenja, oktobra 
ali novembra, je gnezdilnico 
priporočljivo dobro očistit, saj 
bomo tako odstranili parazite 
in jo pripravili na naslednje 
stanovalce.

TINA VENGUST
Foto: SHERPA

Ptice, ki se pojavljajo pov-
sod po državi, so sinice, kosi, 
golobi in vrane. Na podeželju 
bomo pogosteje opazili čuka, 
velikega skovika, smrdoka-
vro, vijeglavko, srakoperja. 
Bistveno več je kmečkih la-
stovk, ki gnezdijo pod stre-
hami hlevov, zanje v naravi 
sploh ni znanih gnezdišč.
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Rubriko Za zdravje ureja Anja Deučman. 
Predloge oziroma ideje ji lahko 
posredujete na anja.deucman@nt-rc.si

V celjski območni enoti 
Zavoda za zdravstveno za-
varovanje Slovenije (ZZZS) 
opažajo, da nekateri oku-
listi na Celjskem od zava-
rovanih oseb zahtevajo 
plačilo ali doplačilo za 
razne storitve, ki jih sicer 
krijeta osnovno in dodatno 
zdravstveno zavarovanje. V 
ZZZS ob tem poudarjajo, 
da so storitve z napotnico 
pri okulistih za zavarovane 
osebe brezplačne. V prime-
ru suma nepravilnosti ljudi 
pozivajo, naj spregovorijo.

Kot je pojasnila vodja od-
delka za izvajanje zdravstve-
nega zavarovanja v celjski 
območni enoti ZZZS mag. 
Sergeja Rajh Travner, je 
na nepravilnosti opozorilo 
kar nekaj zavarovancev, ki 
so potrkali na vrata ZZZS. 
Območna enota je zatem iz-
vedla še anketo in nadzor ter 
ugotovila več primerov neu-
pravičenega zaračunavanja 
storitev. Največ nepravilnosti 
je bilo na področju zdravlje-
nja sive mrene.

Z napotnico je 
plačnik ZZZS
V primeru kakršnihkoli 

težav z očmi zaradi bolezni 
je za pregled pri okulistu po-
trebna napotnica, ki jo izda 
osebni zdravnik. Za pregled 
se je treba naročiti, pri čemer 
mora vsak izvajalec omogo-
čiti osebno naročanje in na-
ročanje preko telefona ali po 
elektronski pošti. Napotnico 
je treba dostaviti pet dni po 

prejetem datumu za pregled. 
Okulist v nobenem primeru, 
kadar ima bolnik napotnico, 
pregleda in nadaljnjega zdra-
vljenja, preiskav ter posegov 
ne sme zaračunati. »Kadar 
ste napoteni k okulistu za-
radi na primer sive mrene, 
vas je na podlagi napotnice 
dolžan pred operacijo pre-
gledati, opraviti vse potrebne 
meritve, po operaciji pa vas 
naročiti na ponovni pregled, 
ki ga ponavadi opravi nasle-
dnji dan. Nobene od teh sto-
ritev vam ne sme zaračunati, 
saj so vse storitve vključene 
v ceno, ki jo krije zdravstve-
no zavarovanje,« poudarja 
Rajh Travnerjeva.

Samoplačniki le 
izven rednega 
delovnega časa
Okulist lahko (takšna je 

praksa tudi pri vseh osta-
lih specialistih) storitev za-
računa le, kadar se bolnik 
sam odloči, da ne bo čakal 
na pregled v čakalni vrsti in 
kadar je storitev tudi izvede-
na izven rednega delovnega 
časa, ki je določen v pogod-
bi z ZZZS. Ordinacijske čase 
vseh izvajalcev si je mogoče 
ogledati na spletni strani 
ZZZS. Naša sogovornica ob 
tem opozarja, da mora v tem 
primeru okulist, že preden 
opravi pregled ali poseg, bol-
niku dati v podpis izjavo, na 
kateri mora biti jasno razvi-
dno, za katero samoplačni-
ško storitev se je odločil in 
zakaj. Po opravljeni storitvi 

Nekateri okulisti neupravičeno 
zaračunavajo storitve
Dobro je poznati svoje pravice – Če imate napotnico, je storitev brezplačna

Otroci do 15. leta in odrasli v primerih ametropije 10 in 
več ali izgube vida 90 odstotkov in več so do pripomočka 
za vid, ki ga krije ZZZS, upravičeni vsakih 12 mesecev, 
ostali pa vsakih 24 mesecev. Po tem obdobju zavarovanec 
nima avtomatično pravice do novega pripomočka, če je 
obstoječi še vedno funkcionalno ustrezen in uporaben. 
To mora preveriti zdravnik okulist, preden predpiše nov 
pripomoček za vid. Če postane pripomoček funkcional-
no neustrezen pred iztekom trajnostne dobe, na primer 
zaradi spremenjene dioptrije, lahko okulist predpiše nov 
pripomoček, a le, če to odobri imenovani zdravnik ZZZS. 
V primeru malomarnega ali neustreznega ravnanja s pri-
pomočkom pred iztekom trajnostne dobe mora nov pri-
pomoček plačati zavarovana oseba sama.

Zdravniki okulisti, ki sprejemajo bolnike z napotnica-
mi, delajo tako v bolnišnicah kot v zdravstvenih domovih, 
prav tako mednje sodijo zasebniki s koncesijo. Njihov 
seznam je mogoče poiskati na spletni strani ZZZS, Rajh 
Travnerjeva pa ob tem poudarja, da se lahko bolniki sami 
odločijo, h komu bodo odšli na pregled ali poseg, pri če-
mer je priporočljivo primerjati čakalne dobe. Te so obja-
vljene na spletni strani Nacionalnega inštituta za javno 
zdravje. Pregledi in posegi na napotnico so za zavarovane 
osebe brezplačni, saj jih krije ZZZS, morajo pa bolniki ne 
glede na to, v kateri del Slovenije se odpravijo k okulistu, 
sami kriti potne stroške, če ne izberejo najbližjega.

Pri boleznih oči in ob neostrem vidu ter nakupu očal je dobro poznati svoje pravice. (Foto: SHERPA)

mora izdati račun, s katerega 
je natančno razvidno, katero 
storitev je posameznik pla-
čal.

Potrebujete očala 
ali leče?
Nepravilnosti, ki jih je 

celjska območna enota ZZZS 
ugotovila med nadzorom, 
se nanašajo predvsem na 
odpravljanje težav z očmi 
zaradi bolezni, pozabiti pa 
ne smemo niti na pravila v 
primeru ugotavljanja slabo-
vidnosti in nakupa očal ali 
leč. Za pregled zaradi ugota-
vljanja ostrine vida in pred-
pisa očal ali leč napotnica ni 
potrebna, posameznik se le 
naroči. Tudi tega pregleda 
okulist ne sme zaračunati, 
če je posameznika uvrstil 
v čakalno knjigo in pregled 
izvedel v okviru rednega de-

lovnega časa za zavarovane 
osebe ZZZS. »To velja tudi v 
primeru, če zdravnik ob pre-
gledu ugotovi, da očal ali leč 
ne potrebujete ali do njih iz 
sredstev zdravstvenega za-
varovanja nimate pravice. 
Slednje velja v primeru, da 
potrebujete očala za bližino 
in ste mlajši od 63 let, prav 
tako zavarovanje ne krije 
leč, če imate prenizko diop-
trijo,« pravi sogovornica in 
dodaja, da so po drugi stra-
ni samoplačniški pregledi, ki 
jih posamezniki opravijo pri 
okulistih, ki opravijo pregled 
pod okriljem optikov. V tem 
primeru morajo tudi pred-
pisana očala ali leče plačati 
sami, saj okulist v tem pri-
meru ne sme izdati naročil-
nice za očala ali leče. »Kadar 
stroška pregleda in/ali očal 
oziroma leč ne želite plačati 

v celoti, se torej ne naročaj-
te na preglede pri optikih, 
četudi so na isti lokaciji kot 
zdravnik okulist.«

Plačilo ZZZS za 
nekatere okvirje
Kadar zdravnik pri pre-

gledu sicer ugotovi, da po-
sameznik potrebuje očala 
oziroma leče in izpolnjuje 
pogoje za predpis naročilni-
ce, mu je dolžan po pregle-
du takoj izročiti naročilnico 
zanje. Optika, pri katerem 
naročimo očala ali leče, si 
lahko prosto izbiramo, zato 
okulist izdaje naročilnice ne 
sme pogojevati z naročilom 
očal ali leč pri točno določe-
nem optiku. Očala ali leče na 
naročilnico je mogoče uve-
ljaviti samo pri optikih, ki 
imajo sklenjeno pogodbo z 
ZZZS, kar je vidno po zeleni 
nalepki »Dobavitelj ZZZS«, 
nalepljeni na vidnem mestu 
optike. Vsak optik je skladno 
s pogodbo dolžan imeti na 
zalogi tudi okvirje in stekla 
po cenovnem standardu, kar 
pomeni, da zanje zavarovani 
osebni ni treba doplačati niti 

centa. Če se posameznik od-
loči za nadstandardne okvir-
je in stekla, mora razliko v 
ceni nad standardom plačati 
sam, s čimer ga je optik dol-
žan seznaniti in mu prav 
tako v podpis predložiti izja-
vo o strinjanju z doplačilom. 
Naročilnica sicer velja 30 dni 
od izdaje, kar pomeni, da je 
treba v tem obdobju naročiti 
očala ali leče.

Ukrepajte!
V celjski območni enoti 

ZZZS pravijo, da morajo za-
varovanci čim bolje pozna-
ti svoje pravice in da naj v 
primeru suma kršitev tega 
nikakor ne pometejo pod 
preprogo. Sergeja Rajh Trav-
ner pravi, da so vrata enot in 
izpostav ZZZS odprta, vsak 
prijavljeni primer bo zavod 
preveril in ob potrjenih ne-
pravilnostih plačani znesek 
zavarovancu povrnil. Tako 
so v zavodu storili tudi v že 
raziskanih primerih, okulisti, 
ki so kršili pravila, so morali 
plačati tudi kazen. Postopki 
še niso končani, zato imen še 
ne razkrivajo javnosti.

Približno polovica kadilcev umre 
zaradi bolezni, povzročenih prav s 
kajenjem. V Sloveniji to vsako leto 
pomeni smrt 3.600 ljudi, kar je skoraj 
deset na dan. Vsak četrti umre pred 
60. letom starosti.

Po podatkih Nacionalnega inštitu-
ta za javno zdravje kadi vsak četrti 
Slovenec, star med 25 in 64 let. Med 
15-letniki kadi vsak peti mladostnik, 
raziskave pa kažejo, da kar 70 odstot-
kov kadilcev začne kaditi že pred 19. 
letom starosti. V zadnjih letih se delež 
kadilcev ne zmanjšuje, med ženskami 
se na primer celo povečuje. Na inštitu-
tu poudarjajo, da je zmanjšanje dele-
ža kadilcev mogoče le z učinkovitim 

izvajanjem ukrepov in s popolnimi 
prepovedmi, na primer oglaševanja, 
pri čemer izpostavljajo, da Slovenija 
močno zaostaja, saj od leta 2007 ni 
uvedla nobenega novega zakonodaj-
nega ukrepa.

Programi pomoči
Tobak je sicer najbolj nevarna 

splošno uporabljana droga v Evropi, 
njegova raba pa je dejavnik tveganja 
za nastanek in razvoj vrste kroničnih 
nenalezljivih bolezni, ki so pogosto 
neposredni vzrok smrti kadilcev. 
»Vpliv kajenja je nesporno dokazan 
pri različnih vrstah rakov, boleznih 
srca in ožilja ter kronični obstruktivni 

pljučni bolezni, težavah z zanositvijo 
in impotenco,« razlaga mag. Tomaž 
Čakš iz Nacionalnega inštituta za 
javno zdravje. Ker nikotin povzroča 
zasvojenost, mnogi kadilci, četudi že-
lijo, ne uspejo prenehati kaditi. To naj 
bi sicer, kot kažejo ankete, poskušalo 
več kot polovica kadilcev. Strokovnja-
ki poudarjajo, da jim je pri opušča-
nju kajenja še naprej nujno ponujati 
programe, ki jim omogočajo prepo-
trebno podporo. Organizirajo jih v 
zdravstvenovzgojnih centrih, ki so v 
zdravstvenih domovih po vsej Slove-
niji. Na voljo sta tako skupinsko kot 
individualno svetovanje.

AD

Cigareto v koš
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Poznate tisti zoprn tre-
nutek, ko zjutraj sedete v 
avto in ga skušate vžgati, 
a namesto znanega zvoka 
motorja zaslišite le čudno 
kašljanje ali še tega ne? Če 
niste pozabili natočiti ben-
cina, je najpogosteje kriv 
prazen akumulator. Sploh 
v mrzlih zimskih dneh 
lahko starejši akumulator 
dokončno odpove.

A za to nista kriva pre-
slaba zmogljivost ali neu-
strezno vzdrževanje, kot je 
bilo to pogosto pri starejših 
modelih. Sodobnejši aku-
mulatorji so zaradi večjega 
števila aparatur, ki jih imamo 
v avtu, bolj obremenjeni in 
lahko odpovedo tudi v lepem 
vremenu, visoka vročina jim 
lahko škodi enako kot hud 
mraz.

Kakšnega izbrati?
V povprečju akumulatorji 

zdržijo pet ali šest let, pravi 
Hinko Drobne, vodja trgo-
vine v Avtohiši Škorjanec. 
Sicer pa lahko s posebnim 
aparatom izmerijo, kako 
zmogljiv je akumulator v 
vozilu, in vozniku svetujejo 
menjavo, če je to potrebno. 
Včasih je kriv polnilec, ki ne 
dela pravilno in akumulator-
ja ne napolni, ta pa se zato še 
hitreje iztroši.

Pri nakupu novega aku-
mulatorja je treba preveriti 
starega, saj se med seboj 
razlikujejo, pravi Drobne. 
Pomembna sta velikost in 
položaj polov, saj ga sicer 
ne bo mogoče namestiti. Na 
akumulatorju tudi piše, ko-
liko amperov zagonske moči 
ima. Pravilo, ki ga je dobro 
upoštevati, je, da ima nov 
vsaj tako zagonsko moč kot 
star ali da je nekoliko moč-
nejši (do pet amperskih ur). 
»Če je premočen, lahko pride 
do tega, da bo treba zame-
njati tudi polnilec, ker ta ne 
bo dovolj napolnil akumu-
latorja in bo odpovedal prej, 
kot bi sicer.«

Strokovnjaki svetujejo, da pri nakupu akumulatorja pazite, da je bil izdelan pred 
manj kot tremi meseci ali da je bil po tem času ustrezno vzdrževan. Akumulator, 
ki ga imajo dlje na zalogi, trgovec ali serviser pa zanj ne poskrbi z električnem 
dopolnjevanjem, se prazni.

Ko je treba avto zjutraj vžgati s pomočjo kablov, je čas, da se odločite za nakup novega akumulatorja. Hinko Drobne opozarja, da je treba pred 
nakupom preveriti, kakšen je bil dosedanji akumulator, saj se modeli razlikujejo.

Ko zjutraj 
ne vžge …
Povprečno naj bi akumulatorji zdržali 
pet do šest let

S kabli za vžig in s prijaznim sosedom si lahko pomagate, če avto zjutraj ne vžge. Postopek je enostaven, 
vseeno pa je treba biti pazljiv.

Ob nakupu nove-
ga akumulatorja 
lahko pustijo kupci 
starega pri njih 
in še popust do-
bijo, pravi Hinko 
Drobne. Odpa-
dni akumulatorji 
naj bi končali na 
ustrezni deponiji, 
saj gre za nevaren 
odpadek, ali pri 
proizvajalcu in ne 
v naravi.

Skrb za 
akumulator

Drobne pravi, da posebne-
ga vzdrževanja akumulatorji 
ne potrebujejo. Pri določe-
nih tipih, ki niso zaprti, je 
treba preverjati, ali je v njih 
dovolj tekočine, in doliti de-
stilirano vodo, če so celice 
v akumulatorju na suhem. 
Razne aktivnosti, kot jih je 
že doživel, ko so vozniki 
akumulator toplo ovili in 
ga skušali tako dodatno za-
ščititi, pa nimajo nobenega 
učinka, pravi Drobne. Se pa 
zagotovo pozna, ali vozite le 
na kratke razdalje, opozarja 
in priporoča občasno daljše 
vožnje, ko lahko v celotnem 
akumulatorju steče proces, 
ne samo v delu celic.

Izpraznijo ga lahko poza-
bljene prižgane luči, česar je 
pri novejših avtih manj, saj 
imajo opozorila, ki onemo-
gočajo pozabljivost. Obre-
menjujejo pa ga nenehno 
prižgane luči in različna 
oprema v avtih. Še celo ključ, 
ki ga pustimo v vozilu, ko ga 
imamo v garaži, lahko pome-
ni določeno porabo, saj raču-
nalnik v avtu to zazna.

Vžig s kabli
Ko vam prijazen sosed 

priskoči zjutraj na pomoč 

in vam s kabli pomaga pri 
vžigu, je dobro vedeti nekaj 
osnovnih pravil. Če je aku-
mulator povsem zanič, tudi 
s kabli ne bo vžgal. Če pa 
vam to uspe, ga lahko na ta 
način napolnite le za nekaj 
časa. Kmalu bo spet zatajil. 
Drobne ugotavlja, da zadnje 
čase kar veliko ljudi sprašuje 
po kablih. Starejši vozniki jih 
imajo in znajo z njimi ravna-
ti, mlajši ne. Vsi pa bi radi 
čim dlje ohranili življenjsko 
dobo akumulatorja.

Kakšen je postopek? Drob-
ne pojasnjuje, da morata obe 
vozili imeti ugasnjen motor, 
izključene vse porabnike ele-
ktrike, prepričati se morate 

Tudi cena je pri nakupu pomembna, saj 
so dražji tudi boljši. Najcenejši so okrog 
160 evrov, vsi imajo dve ali tri leta ga-
rancije.

tudi, da ključ ni v položaju 
za kontakt. Kabla za vžig sta 
rdeče in črne barve. Rdeča 
pomeni, da s tem kablom po-
vežete pozitivna pola obeh 
akumulatorjev, s črnim pa 

negativna. Za lažje ločeva-
nje, kam je treba pritrditi 
kateri kabel, Drobne svetu-
je, da si je najlažje zapomniti 
to, da so kleme za pozitivni 
pol večje od negativnega. 

Obratno zato kablov niti ne 
morete namestiti. Najprej 
je treba povezati pozitivna 
pola, nato negativna. Prija-
zen sosed lahko nato prižge 
svoj avto in šele nato tudi vi 

svojega. Ko odstranite kable, 
naj motor nekaj časa teče, da 
se akumulator napolni, še 
boljša je daljša vožnja.

TATJANA CVIRN
Foto: SHERPA
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Ste slišali kako dobro 
šalo? Pošljite nam jo na 
Novi tednik, Prešernova 19, 
3000 Celje in če se bo tudi 
nam zdela smešna, jo bomo 
objavili.

REŠITEV SUDOKU 87

Seme
Črnogorec je prišel v Zagreb, naročil kavo in kot je v navadi 

zraven dobil žličko.Pogledal je okrog sebe, pospravil žličko 
v žep in pomislil: vprašal bom dedka, kaj je to. Prišel je v 
Črno goro, izvlekel žličko in vprašal: »No, dedek, povej mi, 
kaj je tole?«

Dedek ves prestrašen: »Takoj to odnesi iz hiše in iz države, 
nesrečnik! A ne vidiš, da je to seme lopate!?«

V troje
Mujo vpraša Sulja: »Imaš rad seks v troje?«
Suljo: »Še vprašaš! Obožujem ga!«
Mujo: »Potem pa teci domov!«

Pogumen
Hiša gori. Hrabri mož steče v hišo in privleče ven sina. 

Nato gre spet noter in prinese ženo. Potem gre še enkrat in 
privleče psa. Potem gre še enkrat in pride ven brez vsega in 
še enkrat tako. Gasilec ga čudno gleda in vpraša, kaj počne. 
On pa: »Taščo obračam!«

Varčen
Savinjčan se po dolgih letih pregovarjanja končno spravi 

k frizerju.
Frizer: »Kako naj vas ostrižem?«
Savinjčan: »Najbolje bi bilo, če kar zastonj!«

Darila
Je rekla soseda sosedi: »Ti, kmalu boš imela rojstni dan. 

Veš, kaj ti bom kupila?«
»Nimam pojma, kaj?«
»Zavese.«
»Zavese? Zakaj pa?«
»Zato da ne bom gledala, kako se z možem naga lovita 

po stanovanju!«
Druga malo pomisli in pravi: »Saj imaš tudi ti kmalu rojstni 

dan. Tudi jaz vem, kaj ti bom kupila. Očala!«
»Očala? Zakaj pa?«
»Zato ker tisto ni moj mož, ampak tvoj!«

Šalo nam je poslala Milka Selič iz Gorice pri Slivnici.

Otroška
Pri verouku: »Glejte, otroci, kadar dežuje, Bog joka, 

kadar je sonce, se smeji.«
Vilko dvigne roko: »Kaj pa takrat, ko je oblačno? Ali 

takrat kadi?«

»Življenje je pač takšno, da nas odbija kot biljardne 
krogle sem ter tja. Nimam občutka, da bi me že odbilo 
v luknjo.«

Direktor Zgodovinskega arhiva Celje dr. Borut Batagelj 
v govoru na proslavi za kulturni praznik, ko je razlagal, 
kako se je kot Primorec znašel v Celju.

Darila
Pred kratkim smo Špeli Kuralt zaželeli veliko uspeha 

na novi delovni poti, zdaj kaže, da se je zanjo odločila tudi 
Anja Deučman. Špeli smo ob slovesu podarili multiprak-
tik, za Anjo pa smo ugotavljali, da bomo glede na precej 
krajšo kariero v naši hiši zbrali za – ročni stepalnik.

Lojzeta Peterleta so nekoč v športni dvorani v Treb-
njem gledalci in radijski poslušalci spoznavali tudi po 
bolj vedri in duhoviti plati. Tako ga je voditelj Rado Časl 
v imenu poslušalcev z Dolenjske vprašal, kaj meni o tem, 
da s svojo brado nekoliko spominja na Kristusa. Peterle 
je odgovoril: »To je zame kompliment. Bil bi pa vesel, če 
bi znal delati tudi čudeže.«

Anekdoto je poslala Martina Žužek z Dobrne.

Bolje stare modrosti kot nove norosti. (slovenski)

Spraševali smo vas, kakšno nagrado je dobil pred krat-
kim Srečko Remih iz Imenega, ki smo ga predstavili v 
prejšnjem Novem tedniku.

Pravilen odgovor se glasi: Bloudkovo nagrado za ži-
vljenjsko delo.

Majico NT&RC bo za pravilen odgovor po pošti prejel 
Miroslav Zidar, Kozje 144, Kozje.

V Novem tedniku lahko tokrat preberete povabilo za 
sodelovanje v akciji, ki je vezana na praznik zaljublje-
nih. Kaj želimo, da nam pošljete?

Kupone z odgovorom pošljite najkasneje do torka, 18. febru-
arja, na naslov Novi tednik, Prešernova ulica 19, 3000 Celje. 
Izžrebanemu nagrajencu bomo podarili majico NT&RC.

RAZVEDRILO

Za vse v življenju se mora-
mo potruditi. V mladih letih 
se naša vitka postava nekako 
ureja kar sama od sebe, kot 
od boga dana, v starih letih 
se moramo zanjo potruditi. V 
mladih letih hočemo z vitko 
postavo ugajati, v starejših in 
starih letih se moramo odveč-
nih kilogramov varovati za-
radi zdravja. Obakrat zaradi 
srca, vendar v mladih letih 
zaradi zaljubljenosti in na 
stara leta zaradi kardiologa.

Debelost je bolezen! Varuj-
te se bolezni srca in ožilja, ki 
so posledica odvečne telesne 
teže! In še in še poslušam iz 
dneva v dan različna opozori-
la, ki nam segajo do srca. Do 
srca, ki ga v srednjih in starih 
letih pač moramo varovati, si-
cer bomo razveselili upravljav-
ca pokojninske blagajne. Jaz 
sem v svojih poznih srednjih 
letih nabral 110 kilogramov, 
kar je veliko veliko preveč, če-
prav tolikšnega presežka na 
oko niti ni videti. No, slaba 
tolažba.

In kaj storiti? Posvečajte 
se redni telesni aktivnosti, 
hodite vsaj pol ure na dan, 
nas svarijo tisti, ki nas straši-
jo pred hudimi posledicami. 
In ko zjutraj vstanem, naj bi 
telovadil. Dvignem roko, to še 
nekako gre, ko počepnem, v 
kosteh zaškripa, vendar vsee-
no nadaljujem. Nato me nekje 
zaboli, mogoče od revme, in 
odneham. Ura je pozna, mo-
ram pohiteti, saj ima služba 
prednost pred redno vsako-
dnevno jutranjo telovadbo, se 
tolažim. Namesto v avtomobil 
sedem na kolo in se spustim 
v petminutni dir, da ulovim 
začetek jutranje seje. Tam 
nato rabim pet minut, da se 
moje srce, skrito za preveč iz-
datno odvečno oblogo, umiri. 
V naših službah ni kot kje na 
Japonskem, da bi zaposleni 
skupaj telovadili, čeprav ima-
mo večinoma sedeče delo. In 
nizajo se ure in ure sedenja in 
potem spet sedem na kolo ter 
odhitim domov.

Doma sem nato za telesno 
dejavnost preutrujen in po-
sedim. Zvečer se bom malce 
razgibal, načrtujem pozno 
popoldne, opravil bom vsaj 
četrturni ali polurni sprehod. 
Potem je na televiziji kakšna 
zanimiva oddaja in seveda ne 

Nikoli končana 
bitka

gre, da bi sredi oddaje odšel 
in zamudil njen konec. Ah, 
saj je še dovolj časa, če nič 
drugega, bom šel na sprehod 
šele po deseti večerni uri, spet 
načrtujem. No, saj se že po-
znam, da iz teh načrtov ne 
bo nič, si natočim resnico, 
vendar bo danes čisto druga-
če, obljubim sam sebi. In ko 
je ura deset zvečer, me prime 
lakota in odprem vrata hladil-
nika. Naredim si sendvič, ki 
kmalu konča v mojem želod-
cu. Ko ga pojem, je ura že tako 
pozna, da se mi ne da več 
ven, moram se tudi pripraviti 
za naslednji dan. Da bi pred 
spanjem telovadil? Telovadba 
pred spanjem ni najbolj pri-
poročljiva, z izjemo kakšne z 
erotiko povezane telovadbe, 
ki ne uničuje spanca. Moje sa-
motolažbe ne zmanjka, vsaj 
toliko je je, kot je mojih odveč-
nih kilogramov, le moje nujne 
telesne dejavnosti ni in ni.

No, pa počakajmo na konec 
tedna, ko je včasih več pro-
stega časa. Letos, ko je zima 
mila, se je mogoče odpraviti 
tudi kam navkreber. Mogoče 
bi bilo danes, ko je primerno 
vreme vreme, prav, da se od-
pravim na Celjsko kočo, Boč, 
Šmohor, Hom, Rifnik ali 
Paški Kozjak, kar bi bilo za 
moje premočno telo odlično. 
In z avtomobilom se odpeljem 
pod vznožje gore, kjer me str-
mina ne zamika, zato se mi 
ne da iti iz avtomobila. Vsak 
spodoben štajerski hrib ima 
svojo cesto in zakaj bi peša-
čil ter se mučil, si mislim ob 
vznožju hriba za volanom 
avtomobila. In se odpeljem 
proti vrhu k bolj svežemu in 
bolj zdravemu zraku kar z 
avtomobilom.

Vem, da se v svojih po-
znih srednjih letih igram z 
zdravjem in mogoče celo z 
življenjem, z vsem najdrago-
cenejšim, kar premoremo. Še 
kakšno leto imam do pokoja 
in takrat bo časa in energije 
v izobilju, se tolažim. In moč-
no upam, da do takrat ne bo 
moje srce zbolelo in se bom 
v tem primeru moral takšni 
telesni dejavnosti, ki jo veno-
mer načrtujem za današnji 
vsakdanjik, celo izogibati. In 
se po takšnem razmišljanju 
odločim, da bo od jutri zjutraj 
vse drugače, da bom prej vstal 
in opravil jutranjo telovadbo. 
Bo iz te moke kaj kruha?

DEBELUHAR

Zaupate nam že

69 let
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Ona: Resda ni lepo, če svo-
je skrbi prelagamo na druge, 
vendar je že skrajni čas, da si 
tudi vi malo odpočijete živce, 
saj vam v preteklih dneh niso 
prizanašali. Torej se sprostite 
in uživajte, koristilo vam bo!

On: Pri napredovanju vas 
sodelavci ne bodo ovirali, na-
sprotno, celo pomagali vam 
bodo, tako da boste prav pri-
jetno presenečeni. Končno bo 
tudi vam padla sekira v med, 
zato sodelavcem izkažite svojo 
hvaležnost.

Ona: Z močno voljo lahko na-
redite preobrat tako v poslovnem 
kot tudi ljubezenskem življenju. 
Presenetil vas bo obisk starega 
prijatelja, ki vam bo prinesel še 
bolj presenetljive novice.

On: Pogrešate to, kar so 
vam nekoč vsi zavidali, vi pa 
ste lahkomiselno vrgli stran. V 
prihodnje bodite bolj premišlje-
ni, da ne boste ponavljali sta-
rih napak. Posvetite se svojim 
najbližjim, pogrešajo vas.

Ona: Morali boste izbirati 
med dvema možnostma. To-
krat bi bilo dobro, če bi za spre-
membo opustili princip kovan-
ca in bi stvar dobro premislili. 
Seveda je končna odločitev 
predvsem odvisna od vas.

On: Prišli boste v obdobje, 
ko boste kvasili takšne neu-
mnosti, da nihče ne bo mogel 
ločiti, ali je to napuh ali le gola 
naivnost. Prevelika odkritost 
se vam lahko še maščuje, zato 
raje popazite na besede.

Ona: Srečali boste prijatelji-
co, ki se vas bo odkrito razvese-
lila. V zaupnem pogovoru boste 
izvedeli marsikatero skrivnost 
o svojem partnerju, kar vam 
bo v roke položilo izredno moč-
no orožje za prihodnost.

On: Če boste podcenjevali 
malenkosti, ki odločajo o po-
teku nekega dogodka, se vam 
lahko zgodi, da boste izpadli iz 
igre. To se vam utegne še kako 
otepati, saj bodo namesto vas 
priložnost izkoristili drugi.

Ona: Nikar se ne vdajajte 
pretiranem malodušju, ampak 
poskusite srečo tudi kje drugje. 
V tretje gre rado! Predvsem 
poskrbite za rešitev fi nančnih 
težav, saj je to prvi korak k re-
šitvi ostalih problemov.

On: V vaše življenje bo vsto-
pila neznanka, ki vam bo v 
prihodnosti veliko pomenila. 
Toda nikar preveč ne hitite, 
ampak prepustite pobudo 
njej. Na koncu bosta tako ali 
tako zadovoljna oba, kar je 
tudi najvažnejše … predvsem 
v ljubezni!

Ona: Igra, ki jo igrate, je 
vse prenevarna, da bi se vse 
končalo kolikor toliko dobro 
za vas. Prijatelj vas bo povabil 
na pijačo, kar bo le pretveza za 
nekaj povsem drugega. Od vas 
pa je odvisno, ali vam bo tisto 
drugo všeč.

On: Naredili boste potezo, ki 
vam bo za dalj časa zagotovi-
la naklonjenost osebe, ki vam 
lahko v marsikaterem pogledu 
veliko pomaga. To bo vzbudilo 
precejšnjo zavist v krogih vaših 
prijateljev, vendar konkretnih 
potez ne bodo zmogli.

Ona: Zadnje čase se dogajajo 
stvari, ki vam nikakor niso po 
volji, vendar to še ne pomeni, 
da morate ravnati panično. Lo-
tite se stvari počasi in premišlje-
no in bodo tudi rezultati takšni, 
kot bi si jih lahko samo želeli.

On: Pazite se nepričakova-
nega napada sovražnikov, ki 
bodo združili svoje napore in 
vas poskusili osamiti. Nekdo 
vam bo priskočil na pomoč, 
vendar tega ne boste uspeli po-
polnoma izkoristiti …

Ona: Zaljubljeno se boste 
spogledovali z znancem, ki 
vam je zadnje čase kazal kar 
precejšnjo naklonjenost. Interes 
je vsekakor povsem obojestran-
ski, zato ne pričakujte kakšnih 
večjih ovir pri zbližanju.

On: Sprijaznili se boste z na-
stalo situacijo na ljubezenskem 
področju, saj vam kaj drugega 
enostavno ne bo preostalo. Bili 
ste vse preveč zaverovani v sa-
mega sebe in svoj uspeh, da bi 
lahko opazili prepreke, ki jih 
nikoli ne manjka.

Ona: V srce vam bo prišel ne-
dvoumen namig, to pa vas bo 
tako zmedlo, da še nekaj časa 
ne boste trezno mislili, ampak 
le medleli od skoraj bolečega 
hrepenenja. To je lahko varlji-
vo, saj se vam lahko kaj hitro 
zgodi, da boste razočarani.

On: Uspeli se boste postaviti 
zase in za svoje interese, s či-
mer boste pridobili odločilno 
prednost pred tekmeci. Časi 
omahovanja so nepreklicno 
za vami in videli boste, da ste 
povsem drugačna oseba.

Ona: Doživeli boste izreden 
poslovni dogodek, saj boste 
končno našli kompromis med 
svojimi željami in možnostmi. 
Nikar ne poskušajte do konca 
vztrajati pri svojih načelih, kaj-
ti posli se lahko tudi prav hitro 
izjalovijo.

On: Tudi srčna izvoljenka 
vam bo svetovala natanko 
tako, kot ste načrtovali sami. 
To vam bo v veliki meri pov-
zdignilo samozavest, saj boste 
spoznali, da v celotni zadevi 
niste povsem sami.

Ona: Tokrat stvar temeljito 
premislite, ker se lahko v naspro-
tnem primeru zatakne prav tam, 
kjer to najmanj pričakujete. Pogo-
vorite se s partnerjem, preden se 
boste odločili, kajti star pregovor 
pravi, da več glav več ve!

On: Nikar se ne spuščajte v 
kakršnekoli prehitre obljube. 
Partnerka vam bo naredila pre-
cejšnjo zmedo, ki jo boste uspe-
šno razrešili. Povabili jo boste 
na prijeten pomenek ob pijači, 
ki ga bo z veseljem sprejela.

Ona: Slišali boste nekaj, kar 
sicer ne bo namenjeno vašim 
ušesom, a si boste vseeno do-
bro zapomnili. Nekoč vam bo 
prišlo še prav. Potrudite se, da 
ne boste po neumnosti zapra-
vili spoštovanje okolice.

On: Zakaj ne bi enkrat tudi 
vi sledili svojim idejam. Dovolj 
so se drugi okoriščali na račun 
vaše genialnosti, zdaj pa je na-
stopil čas, ko ste na vrsti sami. 
To se vam bo lepo obrestovalo, 
še posebej na poslovnem po-
dročju.

Nagradna križanka
RAZVEDRILOŠt. 7, 13. februar 2014
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Nagradni razpis
1. nagrada: bon za striženje v frizerskem salonu Fantazija 

v Celju
2. nagrada: bon za butik Vlasta v Laškem
3. nagrada: bon za veliko pico v gostišču Hochkraut v 

Tremerju

Pri žrebanju bomo upoštevali pravilno geslo, ki ga do-
bite iz oštevilčenih polj. Rešitve nam pošljite na dopisnicah 
na naslov: NT&RC, Prešernova 19, 3000 Celje, do torka, 18. 
februarja.

Rešitev nagradne križanke iz št. 6
Vodoravno: OKSIDANT, BASKINJE, IR, REJON, REJA, AKI, 

ATA, KRIS, FLACHAU, UK, KAMP, BOURBONNAIS, RED, 
OBSERVAT, NOSILEC, GŠ, TVID, KANEC, LH, IKE, NAPOR, 

JALTA, CVIČEK, AKIRA, IAN, RENESANSA, INKA, OKO, 
TRTA, OBJEMKA, TIGNES, LK, ZOO, OMET, AL, VNOS, 
BIKI, RAP, ETONČANI, LESKOVEC, AVTO, ACA.

Geslo: Rekreacija na snegu

Izid žrebanja
1. nagrado, bon za striženje v frizerskem salonu Fantazija 

v Celju, prejme: Darinka Grgurič, Gabrno 7a, Laško.
2. nagrado, bon za butik Vlasta v Laškem, prejme: Meri 

Samec, Kocbekova 32, Ljubečna.
3. nagrado, bon za veliko pico v gostišču Hochkraut v 

Tremerju, prejme: Sašo Jona, Dobrna 5a, Dobrna.

Nagrajencem čestitamo. Nagrade bomo poslali po pošti.
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Srečanja na proslavi
Nekateri pridejo na občinske proslave v počastitev kulturnega praznika zato, ker se to 

za njihovo funkcijo spodobi, drugim je obisk take prireditve v zadovoljstvo in so redni 
obiskovalci najrazličnejših dogodkov v Celju. Nekaj takšnih stalnih obrazov smo ujeli tudi 
na letošnji proslavi v Narodnem domu.

NC, foto: SHERPA

Goga Stefanovič Erjavec (levo), dolgoletna plesna pedagoginja in vodja Plesnega foruma Celje, je po pro-
slavi poklepetala z Zvonetom Utrošo, ki se tudi že desetletja trudi z mladimi na Gimnaziji Celje – Center. 
Da nista zašla v preveč pedagoške vode, se jima je pridružila kiparka Bojana Križanec.

Dva ravnatelja se gotovo nista mogla povsem izogniti svojemu delu. Lahko pa, da sta kakšno rekla tudi o 
športu in rekreaciji, ki je obema pri srcu. Martin Grosek (levo) je ravnatelj OŠ Ljubečna, sicer pa po izobrazbi 
profesor športne vzgoje. Igor Lupše, ki vodi Srednjo šolo za storitvene dejavnosti in logistiko, pa je pred leti 
ustanovil društvo Aktivni šolniki, saj se zaveda pomena oblikovanje mladega človeka s pomočjo športa. V 
društvu imajo namreč dijaki možnost preživljanje prostega časa ob raznih športnih aktivnostih.

Carmen in Slavko Deržek sta redna obiskovalca najrazličnejših prireditev v mestu in zato tudi ob kultur-
nem prazniku nista manjkala. Na prireditvah lahko vedno znova preštevata svoje sedanje ali pa nekdanje 
dijake I. gimnazije.

Preostri tudi za njuna jezika

Ogreti in pripravljeni
Dnevi komedije so pred vrati, v gledališču pravijo, da so nanje pripravljeni. Upravnica 

Tina Kosi se je pri tem očitno zelo ogrela, saj se je na novinarski konferenci pojavila v obleki 
brez rokavov. Dramaturginja Tatjana Doma in lektor Joži Volk se po oblačilih sodeč še 
ogrevata, čeprav časa ni več veliko. So pa predstave izbrane in smeha ne bo manjkalo. To 
pa je ena tistih stvari, ki jih vse bolj potrebujemo.

NC, foto: SHERPA

Pravi človek na pravem 
mestu

Kitajski kotiček, ki je po novem na razpolago obiskovalcem celjske osrednje knjižnice, 
ponuja raznovrstno branje o tej oddaljeni deželi. Med tistimi, ki so takoj preverili ponudbo, 
je bil tudi naš sodelavec Peter Zupanc, ki že nekaj let s krajšimi presledki živi in dela na 
Kitajskem. Tudi tokratni obisk v domovini ni dolgo trajal, saj se ravno te dni vrača nazaj 
na daljni vzhod. Vmes je predstavljal svojo najnovejšo knjigo, ki govori o Kitajski. Gotovo 
bo do naslednje vrnitve v domovino pripravil še kakšen literarni in fotografski pogled na 
deželo, v katero se je zaljubil.

NC, foto: SHERPA

Na slavnostni otvoritvi razsve-
tljave proge za kajak na celjski 
Špici sta bila tudi znana celjska 
duhoviteža. Ko je snemalec dveh 
televizijskih postaj Harald Flis 
(desno) s kamero stopical po 
snegu ob vodi in lovil zanimive 
detajle, je za vedro razpolože-
nje preko ozvočenja skrbel Iztok 
Gartner, ki se je kot pisec šaljivih 
intervjujev pred leti izkazal tudi 
v Novem tedniku. Po zaključku 
svojega govora je Dušan Konda 
rekel: »Zdaj pa malo muzke, al᾿ 
boš še ti, Iztok, nekaj povedal?« 
Pa je Gartner odvrnil: »Po tvojem 
govoru, Dušan, vsekakor mora 
slediti glasba …« Na fotografiji 
Hari in Iztok, vselej razpoložena 
za zbadanje, držita klobasici, ki 
pa jima nista šli v slast, saj sta 
bili preveč pekoči. Preostri, tudi 
za njuna jezika.

MHS, foto: GrupA
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